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więźniowie
już pracują
w nowej hali. str. 13

Ponad półtora miliona
na projekt przebudowy
dworca PkP w Łowiczu. str. 7

rodzinne
spory o grób
– trzeba się dogadać. str. 10

Łowicz | Zmiany w sąsiedztwie targowiska 

Zakaz handlu przy ul. Starzyńskiego 
będzie egzekwowany
Ratusz od ponad tygodnia 
egzekwuje zakaz 
handlu w obrębie ciągu 
pieszego pomiędzy 
ul .Starzyńskiego 
a targowiskiem. Miejsce 
to od lat kojarzy się ze 
sprzedającymi owoce, 
kwiaty, wiązanki 
i znicze –  a przed Bożym 
Narodzeniem choinki.

Sprawa tzw. „handlu na kost-
ce” wywołała na sesji Rady Miej-
skiej 28 listopada gorącą dyskusję. 
Naczelnik Wydziału Spraw Ko-
munalnych Paweł Gawroński tłu-
maczył, że egzekwowanie zakazu 
handlu (......) wynika z prawa: te-

ren chodnika nie jest częścią tar-
gowiska, ale pasem progowym, 
gdzie handel nie powinien się od-
bywać, a jeśli już, to po uiszczeniu 
opłaty za zajęcie pasa drogowego, 
co jest kosztowne. Kilka lat temu 
ratusz dopuścił tam możliwość 
handlowania okazjonalnego, np. 
owocami leśnymi czy kwiatami, 
które sprzedający zebrali. 

W rozmowie z nami naczel-
nik powiedział, że te założenia 
w praktyce dawno już nie są prze-
strzegane. – Mamy skargi od 
mieszkańców na blokowanie tego 
chodnika przez handlujących, ale 
także na fakt, że część z nich zo-
stawia swoje samochody na miej-
scach parkingowych położonych 
bezpośrednio przy chodniku. 
Wiele spośród tych samochodów 

stoi tam 24 godziny na dobę, co 
uniemożliwia korzystanie z tych 
miejsc kupującym. 

Wiceprezes KS Pelikan Woj-
ciech Kunat powiedział na se-
sji, że handlujący z kostki znajdą 
miejsce na prowadzenie swojej 
działalności w obrębie targowi-
ska. Rozwiązanie to jest, jego zda-
niem, jedynym sposobem aby wy-
równać szanse sprzedających na 
targu z tymi z „z kostki”. Radny 
Marek Boroski, który sam jest 
jednym z handlujących w obrębie 
targowiska, podkreślił, że handlu-
jący na kostce nie płacą miesięcz-
nych opłat za rezerwację i wjazd 
na targ. Jak sam wyliczył, jest to 
miesięcznie ok. 91 zł. Płacą jedy-
nie opłatę targową w wysokości 
6,5 zł.   str. 5

Łowicz | Dużo o budżecie

Cięcia są konieczne.
Jest pewne, że będą
Na sesji Rady Miejskiej 
28 listopada wielokrotnie 
powracały w dyskusji 
kwestie budżetu 
i zadłużenia miasta. 
Nikt, ani burmistrz,
ani radni, nie złożył 
jednak żadnego wniosku 
o wprowadzenie 
oszczędności w wydatkach. 
Jeszcze niedawno radny 
Robert Wójcik mówił: 
Czas na podejmowanie 
niepopularnych decyzji. 
Najwyraźniej ostatnia 
sesja to nie był jeszcze ten 
czas – ale on bez wątpienia 
nadchodzi.

Na ostatniej sesji ani burmistrz, 
ani radni go popierający, ani ci 
z opozycji nie wystąpili z żad-
nym konkretnym wnioskiem do-
tyczącym oszczędności. Co wię-
cej, Jakub Wolski z PiS wystąpił 
z wnioskiem o podjęcie uchwały 
o zwiększenie bonifi katy przy jed-
norazowej opłacie z tytułu prze-
kształcenia wieczystego (czytaj 
na str. 4), co zmniejszyłoby do-
chody miasta w kolejnych latach 
o ok. 5 mln zł. PiS jednak się wy-
cofał z wniosku. Udało się więc 
uniknąć kolejnego uszczuplenia 
budżetu miasta.

Ale to niewielka pociecha, bo-
wiem w przyszłym roku ratusz 
odczuje wyraźnie mniejsze do-

chody: to 2,6 mln zł z udziału 
w podatku PIT (rząd zwolnił 
w tym roku z płacenia go m.in. 
młodych ludzi), oprócz tego musi 
w znacznym stopniu pokryć kosz-
ty podniesienia wynagrodzenia 
w oświacie, według obliczeń rocz-
nie może to być ok. 4 mln zł, które 
trzeba pomniejszyć o subwencję, 
co oznacza dodatkowy wydatek 
z budżetu ok. 2,4 mln zł. Łącznie 
daje to ubytek ok 5 mln zł. 

Czego 
nie doszacowano
Oszczędności w projekcie bu-

dżetu jednak są, skarbnik miasta 
Arkadiusz Podsędek powiedział 
o nich na sesji. Tylko że są to ru-
chy z kategorii „kreatywnej księ-
gowości”, aby domknąć budżet. 
Przewidziano w nim niedoszaco-
wanie w jednostkach podległych 
miastu, np. MZK na pewno nie 
wystarczy pieniędzy na zakup 
paliwa, w ZGM może zabraknąć 
na regulację opłat za ciepło. Nie-
doszacowane są też opłaty z tytu-
łu ZUS i podatków w placówkach 
oświatowych (nie uwzględniono 
ich za grudzień) bo można je ure-
gulować do 5 stycznia. 

Skarbnik zakłada, że te braki 
uda się miastu nadrobić w ciągu 
roku, np. z nadwyżki budżetowej. 
Za 2018 rok wyniosła ona ok 1,5 
mln zł, za obecny rok będzie, jak 
szacuje skarbnik, nieco wyższa. 
Oznacza to jednak tyle, że pie-
niądze te nie będą wykorzystane 
na inwestycje.  str. 9

Łowicz | tak jeszcze nie otwierano

McDonaldowe 
szaleństwo
Na otwarciu pierwszego w Łowiczu baru szybkiej 
obsługi sieci McDonald’s 30 listopada pojawiły się 
tłumy miłośników hamburgerów, frytek i innych 
dań typu fast food. Zainteresowania można się było 
spodziewać, ale chyba mało kto przypuszczał, 
że wydarzeniem tym zainteresują się nawet 
ogólnopolskie media (na przykład Wirtualna Polska).

Pierwszym gościem był mło-
dy łowiczanin Łukasz, dzięki 
czemu został poproszony o prze-
cięcie wstęgi. Rzecz jasna ode-
brał też darmowy poczęstunek. 

Pierwsi klienci otrzymali też po 
kawałku tortu i kieliszku szam-
pana, a kolejni mogli liczyć 
na poczęstunek w postaci ciasta 
i kawy. 

Dla niektórych zaskoczeniem 
był występ Zespołu Pieśni i Tańca 
„Blichowiacy”– trzeba przyznać, 
że bar fast food to dość nietypowe 
miejsce dla koncertów folklory-
stycznych, ale Blichowiacy poka-
zali, że kultura ludowa i globaliza-
cja mogą się czasem połączyć.

– To jest od tej pory najlepsza 
restauracja w Łowiczu – mówili 
nam tego rozentuzjazmowani na-
stolatkowie Mateusz i Fabian. Po-
wiedzieli też, że będą tu często za-
glądać, nie wykluczają, że nawet 

codziennie. Szczególnie polecają 
Big Baca.

Myliłby się jednak ten, kto uwa-
ża, że tylko dzieci i młodzież lubią 
wpaść czasem na takie jedzenie. 
Pan Marek na przykład mówił, że 
pobyt w McDonald’s jest dla nie-
go swego rodzaju przeżyciem sen-
tymentalnym, przypomina mu się 
bowiem wtedy klimat przemian 
społecznych i gospodarczych lat 
90., kiedy te hamburgery stały 
się w pewnym sensie symbolem 
otwarcia na Zachód.  str. 3

zamówień było mnóstwo, ale kasjerki robiły co się dało, 
by było jak najszybciej – w końcu to fast food.
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„Blichowiacy” występowali już na różnych uroczystościach, 
ale nigdy wcześniej na otwarciu baru szybkiej obsługi. 

fo
t.

 t
o

M
A

s
Z 

M
At

U
s

iA
K



Bezpieczeństwo
 www.lowiczanin.info2 5 grudnia 2019      nr 49   

Nieborów | Zima dała o sobie znać 

Fiat uderzył w barierki, 
BMW dachowało w rowie
Na wtorek, 3 grudnia, 
synoptycy prognozowali 
oblodzenie i nie pomylili 
się. Szczególnie 
niebezpiecznym 
miejscem okazała się 
tego dnia droga 
z Nieborowa do krajowej 
„siedemdziesiątki” 
na krótkim odcinku 
za lasem, gdzie 
w bliskiej odległości 
i w podobnym czasie 
doszło do dwóch 
zdarzeń drogowych.

Około godziny 9, podróżują-
ca Fiatem Panda na studia 22-let-
nia mieszkanka gminy Bolimów, 

straciła panowanie nad pojazdem 
i uderzyła w przydrożne barierki. 
Kobieta nie ucierpiała. Zdarze-
nie okazało się na tyle niegroźne, 
że prawdopodobnie nie byłoby 
nawet potrzeby wzywania służb, 
gdyby nie późniejszy wypadek, 
w wyniku którego BMW dacho-
wało. 

Policjanci ustalili, że kierująca 
nim 24-letnia mieszkanka powia-
tu sochaczewskiego straciła pa-
nowanie nad pojazdem na łuku 
drogi, na skutek czego wjechała 
do rowu. Do szpitala w Skier-
niewicach trafi ły dwie pasażerki 
BMW, 23-latka i 44-latka z po-
wiatu łowickiego. 

Strażacy z Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Nieborowie ocenili, 
że w tym miejscu często docho-
dzi do wypadków, w wyniku któ-
rych samochody lądują w rowach. 
Już wcześniej w gminie mówiło 
się o konieczności zamontowania 
barierek ochronnych po obu stro-
nach tej drogi. Walczył o to m.in. 
były radny powiatowy Stanisław 
Olęcki. 

Dodatkowym czynnikiem 
utrudniającym tego dnia jazdę 
było oblodzenie. Strażacy zwra-
cali uwagę na różnicę tempera-
tur na granicy lasu, gdzie szybciej 
powstaje gołoledź.  aa 

Nieborów | Prace wzdłuż dawnej krajówki

Jeszcze w grudniu ścieżka rowerowa ma być ukończona
Do 20 grudnia 
ma zakończyć się trwająca 
od ponad dwóch tygodni 
budowa ciągu pieszo-
rowerowego w Nieborowie,  
wzdłuż dawnej drogi 
krajowej nr 70.

Inwestycję realizuje konsor-
cjum fi rm Mr Instal oraz Lark-
band z Łodzi za 977 tys. zł, 
w kwocie tej znajduje się około 
50% dotacji z Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Wojewódz-
twa Łódzkiego w sektorze rozwo-
ju turystyki.

Obecnie na całej długości cią-
gu ułożone zostały krawężniki 
i podbudowa z tłucznia, na dniach, 
jeśli pozwolą na to warunki atmos-
feryczne, zostanie na nim ułożo-
na nawierzchnia z asfaltu łącznie 
na długości 1,1,km (od ogrodze-
nia parku przy pałacu w Niebo-
rowie do drogi na Zygmuntów – 
ul. Zachodnia), szerokości 3,5 m. 

W dalszej kolejności zostaną za-
montowane lampy oświetlenia 
ulicznego, w sumie 36 sztuk o wy-
sokości 4 m każda, gdzie źródłem 

światła będą panele LED. Wyko-
nawca ułożył już na całej długości 
kabel zasilający i wyprowadził go 
w miejscu instalacji latarń.

Wójt gminy Papuga Jarosław 
Papuga powiedział nam, że to 
pierwszy odcinek ścieżki, jaką 
gmina zamierza wybudować 

w kierunku Łowicza. Obecnie 
gmina zleciła już prace projekto-
we drugiego odcinka od ul. Za-
chodniej do skrzyżowania z drogi 
dojazdowej do Nieborowa z dro-
gą krajową nr 70. 

Gmina w porozumieniu 
z Lasami Państwowymi prze-
prowadzi wywłaszczenie pasa 
wzdłuż dawnej krajówki i bę-
dzie starać się o kolejne środ-
ki zewnętrzne na wykonanie 
nawierzchni, od czego zależeć 
będzie czas rozpoczęcia inwe-
stycji. W projekcie budżetu na 
rok 2020 przewidziane są pienią-
dze na wykonanie projektu i do-
kumentacji wywłaszczeniowej 
na wykonanie trzeciego etapu 
ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż 
DK 70, od zjazdu do Nieborowa 
do samej Arkadii. 

– Tu jednak liczymy na współ-
pracę z Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad, zarów-
no w przygotowaniu inwestycji, 
jak i pokrycia jej kosztów.  tb

NASi dzieNNikARze do WASzeJ dySPozyCJi 
od 8.30 do 15.30
telefon redakcyjny 500 105 817 
e-mail: mirka.wolska@lowiczanin.info
MIroSŁawa woLSka-koBIereCka

Łowicz | w obronie sędziego z olsztyna i wolnych sądów

„Spacerowicze” protestowali przed sądem
– Fundamentem demokracji 
jest między innymi 
niezawisłe sądownictwo. 
Jakiekolwiek formy 
prześladowania sędziów 
należy potępić – mówi 
Mariusz Siewiera, jeden 
z uczestników protestu 
przed Sądem Rejonowym 
w Łowiczu, który został 
zorganizowany 
w poniedziałek 2 grudnia. 

Protest odbył się w naszym 
mieście dzień później niż w ca-

łej Polsce. Powód był ten sam – 
najpierw przeniesienie sędziego 
Pawła Juszczyszyna z Sądu Okrę-
gowego w Olsztynie do Sądu Re-
jonowego w tym mieście, po tym 
jak nakazał Kancelarii Sejmu 
ujawnienie list poparcia dla Krajo-
wej Rady Sądownictwa, a następ-
nie zawieszenie go w obowiąz-
kach.

Opóźnienie protestu łowic-
kiego związane było to z tym, 
że 6-osobowa grupa tzw. space-
rowiczów wyjechała 29 listopada 
do Brukseli (odwiedziła też An-
twerpię) na zaproszenie byłej pre-
mier Ewy Kopacz. 

Wracając 1 grudnia do Łowicza 
obdzwonili przyjaciół. Zebrało się 
kilkanaście osób. Protestujący to 
te same osoby, które spotykały się 
przed sądem od lipca 2017 roku do 
sierpnia 2018, również w obronie 
niezawisłych sądów, w Łowiczu 
ich spacery odbywały się niemal 
codziennie. Są wśród nich m.in. 
radny powiatowy Krzysztof Gór-
ski i radni miejscy Robert Wójcik 
i Michał Terenowicz – związani 
ze Stowarzyszeniem Łowickie.pl. 
Przed dwoma laty protestujący zo-
stali nazwani „spacerowiczami”.

Obecne protesty będą ponawia-
ne, ale nie codziennie.  mwk

Łowicz 
85-letnia 
staruszka 
potrącona 
na przejściu 

Do potrącenia 85-letniej ko-
biety przez samochód osobowy 
doszło w czwartek, 28 listopa-
da przed godziną 11. na przejściu 
dla pieszych przez ulicę Bro-
warną w pobliżu skrzyżowania 
z ul. Zduńską. 

Jak wynika z ustaleń łowickiej 
policji, samochodem osobowym 
Volvo kierował 35-letni miesz-
kaniec powiatu łowickiego. Poli-
cjantom tłumaczył, że zbyt późno 
zobaczył starszą panią, żeby sku-
tecznie zahamować. Do potrące-
nia doszło przy niedużej prędko-
ści. Kobieta przewróciła się na 
jezdnię. Na miejsce wezwany zo-
stał zespół ratownictwa medycz-
nego oraz patrol policji. 

Poszkodowana została prze-
wieziona do łowickiego szpitala 
w stabilnym stanie. – Została za-
trzymana na obserwacji – po-
wiedziała nam rzecznik praso-
wa łowickiej KPP kom. Urszula 
Szymczak. Uczestnicy wypadku 
byli trzeźwi.  mak 

Goleńsko
Samochody 
zderzyły się 
przy stacji 
benzynowej

Dwie osoby trafi ły do szpitala 
w Łowiczu po wypadku, do któ-
rego doszło 2 grudnia wczesnym 
rankiem. Około godziny 6.35 zde-
rzyły się dostawczy Ford Transit 
i ciężarówka Renault Magnum.

Według wstępnych ustaleń 
policji Ford Transit wyjeżdżał 
ze stacji benzynowej i nie ustąpił 
przy tym pierwszeństwa jadącej 
w kierunku Łowicza ciężarówce 
Renault z naczepą. 

Ranni zostali podróżujący For-
dem 64-letni kierowca, mieszka-
niec powiatu łowickiego oraz jego 
74-letnia pasażerka. Pogotowie 
zabrało ich z miejsca wypadku 
do szpitala w Łowiczu. Za kie-
rownicą Renault siedział 56-letni 
mieszkaniec województwa mazo-
wieckiego, który nie ucierpiał. 

Interweniowały 3 zastępy stra-
ży pożarnej (13 strażaków).  tm

Protestujący spotkali się w poniedziałek, 2 grudnia, przed sądem Rejonowym w Łowiczu. 
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Plac budowy ścieżki rowerowej na terenie Nieborowa.
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dachowanie BmW w rowie było jednym z dwóch zdarzeń, do jakich doszło we wtorek w Nieborowie. 
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AktualnościGędek vs Jabłoński
– jest wyrok
sądu pierwszej instancji. str. 26-27

Łowicz | warsztaty w muzeum

Łowickie ozdoby choinkowe
Muzeum w Łowiczu zaprasza 

na „Rodzinne Warsztaty Bożona-
rodzeniowe” 8 grudnia. Uczest-
nicy otrzymają materiały i wska-
zówki, po czym własnoręcznie 
wykonają ozdoby choinkowe in-
spirowane łowicką sztuką ludową.

Przewidziane są trzy grupy za-
jęć. Grupy rozpoczynające o 10 
i 14 przygotują kalinki i łańcuchy 
ze słomy i bibuły, którymi daw-

niej ozdabiano choinki. Natomiast 
grupa na godzinę 12 będzie two-
rzyła światy (rodzaj przestrzennej 
wycinanki) z opłatka, które tra-
dycyjnie w okresie świątecznym 
wieszano w izbie pod dachem.

Propozycja kierowana jest do 
całych rodzin. Koszt udziału w za-
jęciach to 15 zł, obwiązują wcze-
śniejsze zapisy telefoniczne po-
przez muzeum.   tm

zielkowice | w krainie Świętego Mikołaja 

Pierwszy taki jarmark 
W Domu Ludowym w Zielko-

wicach po raz pierwszy zostanie 
zorganizowany Jarmark Miko-
łajkowy. Impreza rozpocznie się 
w niedzielę, 8 grudnia, o godz. 
14.00 i będzie obfi towała w wie-
le atrakcji. 

Za organizację jarmarku odpo-
wiada Rada Rodziców działająca 
przy Szkole Podstawowej w Ziel-
kowicach. 

Jej przewodnicząca Karoli-
na Kalkowska powiedziała nam, 
że dotychczas w szkole odby-
wał się kiermasz ozdób świątecz-
nych przy okazji Dnia Seniora, zaś 
w tym roku zdecydowano się na 
organizację jarmarku ph. „W kra-

inie Świętego Mikołaja”. – Stwier-
dziliśmy, że lepiej zrobić imprezę 
w Domu Ludowym, aby mogło 
uczestniczyć w niej więcej osób 
– mówi nam Karolina Kalkowska.

W ramach atrakcji zaplano-
wano kiermasz ozdób świątecz-
nych, loterię fantową (losowanie 
nagród na kole fortuny), malo-
wanie buziek, kącik zabaw dla 
dzieci, odwiedziny Mikołaja, wy-
stęp uczniów ze szkoły w Ziel-
kowicach, bufet z kawą i herbatą 
oraz kiermasz ciast.

Dochód zebrany podczas im-
prezy zostanie przeznaczony 
na działalność szkoły w Zielkowi-
cach.  aa 

Łowicz | Postać znana i kontrowersyjna 

Zmarł Stanisław Śliwiński  
Kandydujący na stanowisko 
burmistrza Łowicza 
w wyborach w 2002 roku 
Stanisław Śliwiński zmarł 
27 listopada w wieku 65 lat. 
Uroczystość pogrzebowa 
odbyła się 30 listopada 
w kaplicy przy cmentarzu 
katedralnym.

Stanisław Tadeusz Śliwiński 
był radnym miejskim w latach 
1994-98 i 1998-2002, a w latach 
1999-2000 nawet członkiem za-
rządu miasta. Od zawsze był po-
stacią barwną, choć też i mocno 
kontrowersyjną. Do rady Miej-
skiej dostał się z ramienia SLD, 
na burmistrza jednak startował 
już z własnego Komitetu Wybor-
czego Wyborców Wspólnota Ło-
wicka. W ostatnich latach wycofał 
się z życia publicznego – nieko-
niecznie z własnej woli: przeciw-
ko niemu toczyło się wiele spraw 
sądowych, wiele prawomocnych 
wyroków już zapadło, niektóre 
sprawy były w toku. Część tych 
spraw – z racji tego, że był oso-
bą publiczną – relacjonowaliśmy 
na łamach Nowego Łowiczanina. 

Urodził się w Łowiczu 21 listo-
pada 1954 roku, miał dwóch braci 
i siostrę. Ukończył SP 3 i kierunek 
mechaniczny szkoły zawodowej 
w Zespole Szkół Zawodowych 
nr 1 na Podrzecznej. Pierwszym 
miejscem jego pracy był Syntex, 
w którym odrabiał obowiązkowy 
staż. Później w ramach zasadni-
czej służby wojskowej 2 lata słu-
żył w kompanii honorowej WP 
w Warszawie. Po wojsku został 
taksówkarzem. Kolejnym, krót-
kotrwałym miejscem jego pracy, 

było łowickie więzienie. Przez 
półtora roku był w nim funkcjo-
nariuszem służby więziennej. 
Później wiele handlował. – Lubi-
łem zarabiać pieniądze, robiłem 
wszystko, żeby zarabiać pieniądze 
– mówił w obszernym wywia-
dzie, którego udzielił nam będąc 
kandydatem na stanowisko bur-
mistrza. W latach 1990-1991 pro-
wadził też restaurację na Kurko-
wej w Łowiczu, o której mówiło 
się „Bacik”. Inwestował w nieru-
chomości, które w większości pod 
koniec życia w różnych okoliczno-
ściach tracił. 

Na jednej z nieruchomości 
(o pow. ok 13 tys. m2) przy uli-
cy Zamkowej planował już przed 
wieloma laty wybudowanie sa-
lonu sprzedaży samochodów 
lub restauracji sieci McDonalds. 
Inne charakterystyczne dla Ło-
wicza miejsce, które kiedyś nale-
żało do niego, to działka na rogu 
ulic Koziej i Podrzecznej, budynki 
przy zbiegu ul. Zduńskiej i Koziej, 
w których działały m.in. sklepy 
oraz przed laty przychodnia zdro-
wia lekarzy specjalistów.  opr. mak 

Stanisław Śliwiński 
podczas debaty burmistrzowskiej 
przed wyborami w 2002 roku.
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dokończenie ze str. 1
– Najlepiej to ujął Krzysztof 

Daukszewicz, w takiej ironicz-
nej piosence „McDrive, McDri-
ve, jak pięknie się rozwija kraj!” 
– mówił pan Marek. – Kiedy wte-
dy dzieci miałem jeszcze małe, 
jeśli gdzieś jeździliśmy dalej, to 
zatrzymywaliśmy się głównie 
w lokalach tej sieci. Była i nadal 
jest gwarancją tego, że będzie czy-
sto, komfortowo i, że produkty, co 
by o nich nie powiedzieć, nie zejdą 
poniżej pewnego, przyjętego stan-
dardu. 

Dodajmy, że usługa McDri-
ve, o której śpiewał Daukszewicz 
w latach 90., czyli możliwość ku-
powania przez okno samochodu, 
także jest dostępna w łowickim 
barze. W pierwszym weekendzie 
jej działania niemal cały czas wi-
dać było sznur czekających do niej 
samochodów. 

Niektórzy porównywali nawet 
to otwarcie do pierwszego loka-
lu tej sieci w Polsce, w Spółdziel-
czym Domu Handlowym „Se-
zam” na rogu Marszałkowskiej 
i Świętokrzyskiej w Warszawie. 
Wśród klientów ogólnie pano-
wał entuzjazm. Jedni podkreślali, 
że wreszcie nie będą musieli jeź-
dzić do McDonalda do Skiernie-
wic czy na autostradę, słyszeliśmy 
nawet, oczywiście rzucone żar-
tem, że 30 listopada 2019 przej-
dzie do historii jako data potwier-
dzenia praw miejskich Łowicza. 

Oczywiście zdania pozytyw-
ne przeplatają się też z negatyw-
nymi, niektórzy obawiają się, że 
wkrótce negatywnie przełoży się 
to na nawyki żywieniowe, tak-
że dzieci i młodzieży. Wielu in-
ternautów szydzi też, czasem 
w niewybredny sposób, z zain-
teresowania jakim cieszyło się 
otwarcie lokalu.

Kasjerki z uśmiechem mówiły 
nam, że w sobotę i niedzielę nie-

mal nieustannie miały ręce pełne 
pracy. Największym powodze-
niem cieszą się zestawy z kupo-
nów oraz McDrwale, czyli jedna 
z nowości w całej sieci.

Lokal na rogu ulic Jana Pawła 
II i Broniewskiego wraz ze stre-
fą McCafé ma sto miejsc siedzą-
cych w środku i 96 w ogródku na 
zewnątrz. Parking ma miejsce na 
29 samochodów. Do dyspozy-
cji klientów jest także ogródek 

z placem zabaw dla dzieci. Za-
trudnionych jest tam łącznie 60 
pracowników, w tym 12 mene-
dżerów, pracujących w systemie 
zmianowym. Są to osoby, które 
wcześniej odebrały przeszkolenie
i przygotowanie pracując w in-
nych lokalach McDonald’s, 
głównie w Skierniewicach.

Łowicki McDonald’s czynny 
jest codziennie od godziny 6 rano 
do północy.   tm

Łowicz | tak jeszcze nie otwierano

McDonaldowe szaleństwo

Jeśli komuś nie chce się stać w kolejce do kasy, jest na to sposób – można złożyć zamówienie za pomocą 
takich urządzeń z ekranami dotykowymi. 
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Rzut okiem | choiNKA jUż ZDoBi stARy RyNEK

3 grudnia na Starym Rynku w Łowiczu ustawiona została choinka. 
Drzewko (świerk srebrzysty) ma około 13 m wysokości i zostało wycięte z posesji przy ul. jana 
Pawła ii przez fi rmę „Park i ogród” z Miedniewic, która zajmuje się utrzymaniem zieleni miejskiej. 
tego samego dnia na choinka pojawiła się również Nowym Rynku. w tym miejscu również 
ustawiono świerk srebrzysty, pozyskany z tej samej posesji. jest on około 1 m niższy od okazu, 
który zdobi stary Rynek. mwk 

Łowicz i zduny 

Zabawy choinkowe 
pełne atrakcji
Tradycyjnie w Łowiczu 
i po raz pierwszy w Zdunach odbędą się 
plenerowe zabawy choinkowe dla dzieci.
Uroczyste rozświetlenie choinki 
i wręczenie świątecznych paczek 
dla najmłodszych to obowiązkowe 
punkty programów obu tych imprez.

Choinka Miejska w Łowiczu rozpocznie się 
już jutro, 6 grudnia, o godz. 16 na Starym Rynku. 
Od kilku dni ratusz jest w trakcie rozprowadza-
nia 4.000 kuponów uprawniających do odebrania 
paczki od Mikołaja i wzięcia udziału w losowa-
niu prezentów ufundowanych przez sponsorów 
zabawy. Bilety w cenie 8 zł są jeszcze do nabycia 
w Łowickim Ośrodku Kultury. 

Choinka Miejska tradycyjnie rozpocznie się za-
paleniem lampek na świątecznym drzewku. Po 
ceremonii otwarcia będzie można obejrzeć świą-
teczne występy w wykonaniu uczniów SP nr 1 
i Szkół Pijarskich. Będzie też SnowTubing (zjazd 
na oponkach po torze) oraz stoiska ze świąteczny-
mi ozdobami. Będzie można zrobić sobie zdjęcie 
z Mikołajem, a także odwiedzić stoiska strażaków. 

W sobotę, 7 grudnia, o godz. 16 na parkingu 
za Urzędem Gminy w Zdunach rozpocznie się 
organizowana po raz pierwszy Choinka Gmin-
na. Przewidziano m.in. stoiska ze świątecznymi 
potrawami, zabawy i konkursy dla dzieci, warsz-
taty, wspólne tworzenie „zduńskiego łańcucha”. 
W części wokalnej wystąpią laureaci I Festiwalu 
Piosenki Polskiej „Zduńskie Ogniki”, Zespół Se-
niorów „Wrzos” oraz premierowo Studio Piosen-
ki działające przy DK w Zdunach i Zespół Pieśni 
i Tańca „Małe Zduny”. Posiadacze talonów będą 
uprawnieni do odebrania paczki dla swojej pocie-
chy. Dom Kultury rozdał ich aż 560.  aa 
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REKLAMA

Łowicz 
Zmiany w planie 
zagospodarowania
Rada Miejska w Łowiczu 
7 listopada przyjęła kolejną 
uchwałę w sprawie zmiany 
planu zagospodarowania 
dla dwóch leżących 
naprzeciwko siebie 
obszarów w rejonie ulicy 
Tuszewskiej. Poprzednio 
radni głosowali nad tym 
25 kwietnia.

W przypadku obu działek kro-
ki te są przez radnych podejmo-
wane na wniosek właścicieli. 
Pierwsza z tych nieruchomości 
to już istniejąca stacja paliw Star 
Oil, a druga nieruchomość na ra-
zie niezabudowana, której wła-
ściciel – łowicki przedsiębiorca 
– planuje inwestycję w mieszka-
nia. Obie nieruchomości są ob-
jęte miejscowymi planami zago-
spodarowania. 

W przypadku stacji paliw 
plan przewiduje zabudowę ob-
sługi komunikacji samochodo-
wej. Właściciel stacji zabiegał 
wcześniej o dopuszczenie za-
budowy do dwóch kondygna-
cji i zmianę przebiegu linii 
zabudowy. W toku postępowa-
nia zmienił jednak plany i zde-
cydował się wycofać swój wnio-
sek – stąd na sesji w listopadzie 
radni głosowali i postanowili wy-
łączyć te działkę z planowanych 
zmian.

Jeżeli chodzi o drugą działkę, 
to nic się od kwietnia nie zmie-
nia. Nadal w toku jest procedura 
zmiany planu. Dotychczas była 
tam przewidziana działalność 
usługowa, właściciel zabiega 
o zmianę na mieszkaniową, wie-
lorodzinną.  tm

Łowicz | Radni Pis wycofali wniosek o bonifi katach

Wyjście ze świata iluzji
Radny Jakub Wolski z Prawa i Sprawiedliwości złożył na sesji Rady Miejskiej 
28 listopada wniosek o wprowadzenie do porządku obrad zmiany uchwały 
wyznaczającej bonifi katę przy jednorazowej opłacie z tytułu wieczystego 
użytkowania gruntu przeznaczonego na cele mieszkaniowe z 60% na 99% 
w obecnym oraz przyszłym roku. PiS jednak wniosek wycofał po apelu burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego i skarbnika Arkadiusza Podsędka, którzy zwrócili się 
o to ze względu na złą sytuację fi nansową miasta.

Wniosek radnego złożony na 
początku sesji przeszedł więk-
szością głosów radnych PiS i Ło-
wickie.pl i tak byłoby prawdopo-
dobnie w czasie głosowania nad 
uchwałą. Propozycja obejmowała 
przyjęcie w obecnym roku oraz 
w przyszłym bonifi katy jednora-
zowej opłaty na poziomie 99%. 
Dopiero w 2021 roku wyniosła-
by ona 50%, a w latach kolejnych 
40%, 30% i 20%.

Przed rozpoczęciem dyskusji 
nad wprowadzonym projektem 
uchwały skarbnik miasta Arka-
diusz Podsędek powiedział nam, 
że pomysł jest zły i negatywnie 
wpłynie na fi nanse miasta. Pod-
kreślił, że propozycja PiS idzie 
zbyt daleko, że od lipca tego roku 
stawka bonifi katy 99% obowią-
zuje na mocy wprowadzonych 
dodatkowych przepisów prawa 
i obejmuje grupę osób, których 
ze względu na problemy fi nanso-
we może nie być stać na uiszcze-
nie jednorazowej opłaty za grunt: 
rodziny wielodzietne, osoby z nie-
pełnosprawnościami oraz komba-
tantów. 

olko: Czy wy myślicie 
co robicie?
W punkcie sesji, gdy omawia-

no propozycje Wolskiego, rozgo-

rzała gorąca dyskusja. Radny Jó-
zef Szczepanik pytał o to, o ile 
wprowadzenie zmiany uszczupli 
budżet miasta. 

Podobnie radna Zofi a Wielem-
borek, wskazując na trudną sytu-
ację fi nansową miasta, a Leszek 
Plichta pytał co z osobami, które 
zdążyły otrzymać decyzję z ratu-
sza i uiściły opłatę z 60% boni-
fi katą – mieliby otrzymać zwrot 
nadpłaty?

Radny Krzysztof Olko miał 
najbardziej emocjonujące wy-
stąpienie, powiedział do radnych 
PiS: – Czy wy myślicie co robi-
cie? Po czym wymienił koniecz-
ność wydania z budżetu miasta 
4 mln zł na podwyżki dla na-
uczycieli oraz zmniejszenie 
wypływów z tytułu udziału w po-
datku PIT o 2,6 mln zł. Budżet 
miasta skurczy się więc łącznie 
o 6,6 mln zł i raczej nie należy 

spodziewać się dodatkowych do-
chodów.

Burmistrz: 
to nie starczyłoby 
nawet na urzędników
Głos zabrali wreszcie bur-

mistrz i skarbnik. Burmistrz po-
wiedział, że skutek fi nansowy 
decyzji o wprowadzeniu 99% bo-
nifi katy oznacza wpływ dla mia-
sta z tytułu jednorazowej opłaty 
w wysokości zaledwie 120 tys. 
zł wobec planowanych 5 mln zł, 
dodał przy tym, że bez uwzględ-
niania bonifi kat ocenia się, 
że wpływ do ratusza wyniósłby 
ok. 12 mln zł. – Przy wpływie 
w wysokości 1%, pieniądze nie 
pozwolą nawet pokryć naszych 
kosztów obsługi urzędniczej bo-
nifi kat, w tej chwili zajmuje się 
nimi w urzędzie 5 osób, wiąże 
się z tym ogrom pracy – mówił. 
– W trosce o budżet miasta pozo-
stańmy przy stawkach uchwalo-
nych w styczniu tego roku. 

Burmistrz mówił też, że bonifi -
katy dotyczą części mieszkańców, 
a dochody – wszystkich, bowiem 

zostaną przeznaczone na inwesty-
cje.

Skarbnik Arkadiusz Podsę-
dek w swoim wystąpieniu powo-
łał się na złą sytuację fi nansową 
miasta, szczególnie w kolejnych 
latach, gdy ze względu na reali-
zację trzech dużych inwestycji 
rosnąć będzie zadłużenie, które 
trzeba będzie spłacać, a wszystko 
na dopuszczalnej granicy.

Choć z początku słowa radnych 
z burmistrzowskiego ugrupowanie 
Łączy nas Łowicz i Porozumienia 
Łowickiego zdawały się nie robić 
na radnych PiS większego wra-
żenia, to po słowach burmistrza 
i skarbnika zwrócili się oni o prze-
rwę, w czasie spotkania w biurze 
rady słychać było podniesione gło-
sy dobiegające zza drzwi.

wycofamy, 
ale oczekujemy 
oszczędności
Gdy radni wrócili na salę ob-

rad, głos zabrał Jacek Wiśniewski 
z PiS. Powiedział, że po wypowie-
dzi burmistrza Kalińskiego, który 
mówił o problemach fi nansowych 
miasta, czuje się jakby żył dotąd 
w alternatywnym świecie, w któ-
rym burmistrz nie widział proble-
mów, w którym mówił o zadłuże-
niu jakby było zupełnie nieistotne, 
jakby było czymś, z czym miasto 
poradzi sobie bez trudu, bo naj-
ważniejsze są inwestycje. Aby to 
zobrazować, użył powiedzenia 
„Postaw się, a zastaw się”. – Nasze 
obawy dotyczące budżetu i Wielo-
letniej Prognozy Finansowej były 
dotąd ignorowane – przypomniał.

Powiedział, że radni PiS zmie-
nili zdanie i wycofają uchwa-
łę o zwiększeniu bonifi katy, ale: 
– Na sesji budżetowej powiemy 
„sprawdzam” – mówił. Radni 
oczekują od burmistrza wprowa-
dzenia rozwiązań oszczędnościo-
wych, które poprawią sytuację 
miasta.  tb

Gmina zduny | opłata za śmieci wzrośnie

Drożej i po nowemu 
– ratunek w kompostowaniu

23 zł od osoby miesięcznie to 
stawka podstawowa za zagospo-
darowanie odpadów komunal-
nych, którą od stycznia 2020 roku 
płacić będą mieszkańcy gminy 
Zduny. Stosowne uchwały w tej 
sprawie rada gminy jednogłośnie 
podjęła 28 listopada.

Nowa stawka jest wyższa od 
wstępnej, szacowanej przez gmi-
nę po otwarciu przetargu, o któ-
rej pisaliśmy przed 2 tygodniami. 
Wtedy wydawało się, że może 
ona wynieść 16,65 zł. Był to wy-
nik podzielenia kwoty 970.455,60 
zł, jaką w przetargu zaoferowała 
fi rma PreZero Service Centrum 
z Kutna przez liczbę mieszkań-
ców wynoszącą 4.856 osób. Nie 
uwzględniała ona kosztów obsłu-
gi systemu. Sekretarz gminy Maria 
Kubica na sesji wyjaśniła, że zmie-
niły się przepisy i zachodzi obo-
wiązek podjęcia uchwał w sprawie 
wyboru metody pobierania opłat 
i ich wysokości, a także w spra-
wie przyjęcia wzoru deklaracji, 
która jest do tego niezbędna. 

Nadal opłaty będą naliczane od 
osoby. Istotną sprawą w systemie 
zagospodarowania opadów jest to, 
że segregacja staje się obowiązko-

wa. Dlatego stawka podstawowa 
jest taką, jaką płacić będzie każ-
dy mieszkaniec wywiązujący się 
z segregacji. Wynosić będzie 
wspomniane 23 zł. Ale uwaga: 
w gminie wprowadzono zasa-
dę, że stawka może być zmniej-
szona o 5,50 zł w przypadku do-
mów jednorodzinnych, których 
właściciele zadeklarują zagospo-
darowanie bioodpadów w kom-
postownikach, wtedy opłata mie-
sięczna wynosić będzie 17,50 zł. 
W przeciwnym wypadku odpady 
takie będą musieli dostarczać do 
PSZOK w Strugienicach. Wtedy 
płacić będą stawkę 23 zł.  

Jeśli jednak mieszkańcy nie 
wywiążą się z obowiązku segre-
gowania, wtedy opłata za 1 osobę 
wzrośnie do 69 zł od osoby mie-
sięcznie – ma to charakter sankcji 
karnej, bo segregowanie jest teraz 
obowiązkowe. Ustawodawca dał 
możliwość podniesienia w takim 
przypadku podstawowej stawki 
nawet 4-krotnie. W gminie Zduny 
jest ona 3 razy wyższa od stawki 
podstawowej. 

Dotąd stawki w tej gminie wy-
nosiły 16 zł za opady segregowane
i 30 zł za niesegregowane mwk

Radny Jacek Wiśniewski z PiS zapowiedział, że wobec słów 
burmistrza o problemach fi nansowych miasta na następnej sesji 
usłyszy on od radnych ugrupowania „sprawdzam”.oczekują oni 
wykazania oszczędności w budżecie miasta na 2020 rok.
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Budżet miasta 
skurczy się łącznie 
o 6,6 mln zł 
i raczej nie należy 
spodziewać się 
dodatkowych 
dochodów.

Łowicz | walka z tirami trwa 

Dzisiaj zablokują 
„siedemdziesiątkę”

Na spotkaniu w hostelu Lovicz 
mieszkańcy Zatorza postanowili: 
w czwartek 5 grudnia po raz kolej-
ny zablokują drogę krajową nr 70, 
aby w ten sposób walczyć o wyeli-
minowanie ruchu tirów przez swo-
ją dzielnicę i budowę wschodniej 
obwodnicy Łowicza.

Tym razem blokada będzie tyl-
ko w jednym miejscu, na pasach 
w pobliżu nowego ronda na ul. 
Bolimowskiej. Rozpocznie się 
ona o godzinie 13.00 i potrwa do 
15.30, czyli do zmroku. 

Poza hałasem, trudnościa-
mi z wyjechaniem samochodem 
z własnego osiedla oraz zagroże-
niem wypadkami, to zanieczysz-
czenia atmosfery są jednym z po-
wodów, dla których mieszkańcy 
protestują. Aby lepiej zrozumieć 
ich obawy, powołują się na po-
miary jakości powietrza w na-
szym mieście. 

W czterech miejscach w Łowi-
czu są zainstalowane czujniki ba-
dające poziom zanieczyszczenia 
drobnymi pyłami (system Airly). 
Piotr Tarczyński z Zatorza infor-
muje, że tylko w niedzielę 1 grud-
nia o godz. 18.00 czujnik przy ul. 
Łęczyckiej pokazywał 589% do-

puszczalnej normy dla pyłów PM 
2,5 (drobniejszych) i 421% dla py-
łów PM 10 (trochę grubszych). 
O godz. 22.00 te przekrocze-
nia wynosiły odpowiednio 433% 
i 312%. – W tym czasie we 
wszystkich pozostałych trzech lo-
kalizacjach w Łowiczu poziom 
zanieczyszczeń przekraczał gru-
bo wartość normową i przekracza 
dalej w chwili, kiedy to piszę (po-
niedziałek, godz. 9.30) – alarmuje.

Przypomnijmy, że pierwsze 
z mających się odbywać cyklicz-
nie blokad zostały zorganizowane 
3 i 4 października, a wzięło w nich 
udział łącznie ponad 200 osób. 
W godzinach od 15.00 do 18.00 
mieszkańcy chodzili po pasach 
dla pieszych z plakietkami „STOP 
tirom”, uniemożliwiając ich prze-
jazd ul. Warszawską i Bolimow-
ską. Protest był wymierzony 
w samochody ciężarowe, jednak 
wpłynął na utrudnienia w ruchu 
wszystkich pojazdów.

Mieszkańcy zapowiadają, 
że nie zaprzestaną blokad dopó-
ki budowa wschodniej obwodni-
cy Łowicza nie znajdzie się w pla-
nach inwestycyjnych GDDKiA 
na najbliższe lata.  aa 
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Łowicz | wolski wszedł do Komisji Rewizyjnej, olko nie

Rewizorzy w silnym składzie
Na sesji Rady Miejskiej 28 listopada stało się to, co przewidywaliśmy w poprzednim 
numerze NŁ na podstawie rozmów z radnymi miejskimi: głosami PiS i Łowickie.pl 
skład Komisji Rewizyjnej zwiększony został z pięciu do sześciu osób, 
a na stworzone miejsce wybrany został radny z Prawa i Sprawiedliwości, 
kandydat na burmistrza miasta w poprzednich wyborach – Jakub Wolski.

Wniosek o rozszerzenie progra-
mu sesji o dodatkowe dwa punkty 
dotyczące składu Komisji Rewi-
zyjnej złożył Jakub Wolski, zo-
stały one wprowadzone bez pro-
blemu głosami radnych będących 
w opozycji wobec burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego.

Ciekawa sytuacja miała miejsce 
natomiast w momencie, gdy roz-
poczęło się omawianie pierwsze-
go z tych wniosków. Głos zabrał 
radny proburmistrzowskiego Łą-
czy nas Łowicz Krzysztof Olko, 
który złożył wniosek, aby skład 

komisji rozszerzyć do siedmiu 
osób. Po tym, jak na poprzedniej 
sesji radni opozycji odebrali mu 
funkcję zastępcy przewodniczące-
go Rady Miejskiej, mógł ubiegać 
się o członkostwo w wybranej ko-
misji Rady Miejskiej – wybrał re-
wizyjną.

Propozycja radnego została 
przyjęta uśmiechem przez oso-
by obserwujące sesję i rozumie-
jące co się dzieje. Olko wyraźnie 
chciał namieszać w zamiarach 
radnych PiS i nie dopuścić do zre-
alizowania celu, aby bez zmiany 
przewodniczącego komisji (roz-
ważano możliwość zdjęcia z tej 
funkcji Krzysztofa Janickiego 
z Porozumienia Łowickiego i za-
stąpienie go Krzysztofem Igiel-
skim, ale ten nie bardzo widział 

się w tej roli), zwiększyć w niej 
swój głos. Wraz z radnym Łowic-
kie.pl w sześcioosobowym skła-
dzie opozycja miałaby większość 
i swobodę działania.

Nie dziwi więc, że poddany 
głosowaniu wniosek Olko, został 
głosami PiS i Łowickie.pl odrzu-
cony. Olko był oburzony, emo-
cjonalnie skomentował głosowa-
nie, kierując słowa szczególnie do 
radnych PiS, mówiąc, że zawłasz-
czają radę dla siebie, a odrzucając 
jego wniosek uniemożliwiają mu 
wykonywanie mandatu radnego 
wbrew jego woli. W odpowiedzi 
usłyszał od wiceprzewodniczące-
go Rady Miejskiej Michała Trzo-
ski, że inne komisje stoją przed 
nim otworem. Radny Olko wy-
stąpił więc z wnioskiem o pod-

jęcie uchwały przydzielającej go 
do innej komisji i ostatecznie wy-
brał Komisję Skarg i Wniosków, 
do której został włączony.

W historii samorządu łowickie-
go, ale też gmin powiatu łowickie-

go, podobna sytuacja nigdy nie 
miała miejsca.

Po co PiS tak zdecydowa-
ny udział w Komisji Rewizyj-
nej? PiS, jak nieofi cjalnie się do-
wiedzieliśmy, nie do końca ufa 
jedynemu w komisji radnemu 
Łowickie.pl – Michałowi Tereno-
wiczowi, który w kluczowej spra-
wie mógłby głosować przeciw.

Komisja Rewizyjna to naj-
ważniejsza spośród komisji Rady 
Miejskiej, w jej kompetencjach 
jest kontrola władzy wykonaw-
czej, czyli urzędu burmistrza, ratu-
sza i jednostek podległych miastu. 
Komisja w obecnym składzie, gdy 
opozycja ma większość, będzie 
prawdopodobnie bardziej wnikli-
wie badać sytuację w mieście.

Może chodzić 
o absolutorium 
Oprócz tego komisja ta co roku 

bada wykonanie budżetu za rok 
poprzedni i na postawie tego for-
mułuje wniosek o udzielenie ab-
solutorium burmistrzowi. Gdy-

by dziś komisja miałaby się zająć 
tym tematem, to biorąc pod uwa-
gę,że dwa kluby opozycyjne mają 
w nim większość, jest w stanie 
sformułować wniosek o nieudzie-
lenie absolutorium, a Rada, idąc 
w ślad za nią, bez problemu to 
przegłosować bezwzględną więk-
szością głosów ustawowego skła-
du. A dwukrotne nieudzielenie 
przez Radę absolutorium wójtowi 
czy burmistrzowi daje możliwość 
podjęcia uchwały o przeprowa-
dzeniu referendum nad odwoła-
niem go ze stanowiska.

Pytany o możliwość nieudzie-
lenia absolutorium burmistrzowi 
Jacek Wiśniewski z PiS powie-
dział nam, że każdy scenariusz 
jest możliwy.   

oBeCNY SkŁaD
koMISJI rewIzYJNeJ

 przewodniczący: 
Krzysztof janicki 
(Porozumienie Łowickie), 
 z-ca przewodniczącego: 
Krzysztof igielski (Pis) 
 członkowie: wiesława 
gębura (Łączy nas Łowicz), 
Michał terenowicz (Łowickie.pl), 
Łukasz jażdżyk 
i jakub wolski (Pis).

Dwukrotne 
nieudzielenie 
przez Radę 
absolutorium 
wójtowi czy 
burmistrzowi 
daje możliwość 
podjęcia uchwały 
o przeprowadzeniu 
referendum 
nad odwołaniem go
ze stanowiska.

toMaSz
BartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Łowicz | wsparcie dla rodziców

Nie będzie ograniczeń
Od 1 stycznia 2020 roku 
mieszkający w Łowiczu 
rodzice dzieci w wieku 
od 1 roku życia do 3 lat, 
którzy oddadzą je 
do prywatnego żłobka, 
mogą liczyć 
na bezpośrednie wsparcie 
z ratusza kwotą 300 zł. 
Dotąd kwota ta była 
przekazywana placówce 
opiekuńczej.

Uchwałę „Łowicki bon żłob-
kowy” radni miejscy podjęli 
28 listopada. Bon żłobkowy ma 
być formą wsparcia dla tych rodzi-
ców, którzy wobec braku miejsc 
w miejskim żłobku skierowali 
swe dziecko do żłobka prywatne-
go i ponoszą z tego tytułu znacz-
nie wyższe opłaty.

Radni wprowadzili jednak 
zmiany w przygotowanym pro-
jekcie uchwały. Radny Jakub 
Wolski w imieniu radnych PiS 
zawnioskował o wykreślenie 
z uchwały kryterium dochodowe-
go – 1.922 złotych netto, tak aby 

wsparcie to stało się ogólnie do-
stępne. Radni poparli ten wniosek 
i przegłosowali w takim kształcie 
uchwałę wraz ze szczegółowy-
mi zasadami przyznawania bonu. 
Jedynym radnym, który głosował 
przeciwko, był Henryk Zasępa.

Wiceprzewodniczący Rady 
Michał Trzoska powiedział, 
że zrezygnowanie z kryterium 
dochodowego sprawi, że rodzi-
ce (lub opiekunowie prawni) nie 
będą musieli kompletować sze-
regu dokumentów o osiąganych 
dochodach, wystarczy iż przed-
łożą dokumenty świadczące 
o tym, że są mieszkańcami Ło-
wicza i na przykład pracują, są na 
stażu lub uczą się w trybie dzien-
nym.

W rozmowie z NŁ, pełniąca 
obowiązki dyrektora Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Społecznej 
Urszula Markowicz powiedziała, 
że z dotychczasowego wsparcia 
korzystali rodzice około 40 dzieci. 
Nie spodziewa się ona, aby liczba 
ta w najbliższym czasie wzrosła, 
dlatego dotychczasowy budżet 
w wysokości 130 tys. zł uważa 
za wystarczający.  tb

Łowicz | Zmiany w sąsiedztwie targowiska 

Zakaz handlu przy ul. Starzyńskiego będzie egzekwowany
dokończenie ze str. 1
–  Pasaż jest po to, aby nie było 

tam handlu, po to jest targ – mówił 
z naciskiem. – Kupcy z targowis-
ka są zdeterminowani, aby handlu 
na kostce nie było.

Pozostali radni wypowiadali 
się jednak mniej zdecydowanie. 
Krzysztof Janicki, Michał Trzo-
ska i Jakub Wolski opowiedzieli 
się za wprowadzeniem rozwiązań, 
które formalnie dopuszczą han-
del na kostce. Wolski pokreślił, że 
dla części drobnych handlujących 
możliwość sprzedaży tam wyho-
dowanych przez siebie kwiatów, 
owoców czy zebranych grzybów,  
niesie za sobą wsparcie dla ni-
skich dochodów, np. emerytur czy 
rent. Zaapelował do burmistrza, 
aby na problem spojrzeć szerzej.

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
odpowiedział, że jeśli chciałoby 
się zostawić możliwość handlo-
wania na kostce, to jedynym moż-
liwym rozwiązaniem konfl ikto-
wej sytuacji byłoby poszerzenie 
granic targowiska, tak aby chod-
nik znalazł się w jego granicach. 
Tematu jednak na sesji nie konty-
nuowano.  tb Handel na chodniku przy ul. starzyńskiego. 
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Łódź | Zmiana na stanowisku wojewody 

Tobiasz Bocheński nowym wojewodą
Premier Mateusz 
Morawiecki wręczył  
w poniedziałek,  
25 listopada, akty 
powołania 4 nowym 
wojewodom – wśród nich 
Tobiaszowi Bocheńskiemu 
na stanowisko wojewody 
łódzkiego. Dotychczasowy 
wojewoda prof. Zbigniew 
Rau od wtorku jest bowiem 
posłem z ramienia PiS.

– Podejmując się tej bardzo 
ważnej roli wojewody, pełnicie 
istotną funkcję w terenie – powie-
dział premier, zwracając się do 
nowo powołanych wojewodów. 
Podkreślił, że „serce Polski bije 
tak samo mocno w dużych mia-
stach, jak w małych miejscowo-
ściach, powiatach i gminach” – re-
lacjonuje biuro prasowe KPRM. 

Nowy wojewoda ma 32 lata, 
jest doktorem nauk prawnych. 
Wykłada m.in. w tomaszowskiej 
filii Uniwersytetu Łódzkiego.  
W Urzędzie Wojewódzkim w Ło-
dzi pracuje od kilku lat. Najpierw 

był doradcą byłego już wojewo-
dy Zbigniewa Raua, potem awan-
sował na dyrektora jego biura  
– i to stanowisko zajmował przed 
powołaniem go na urząd wojewo-
dy łódzkiego.  mak 

Powiat łowicki | Nowa jednostka organizacyjna

Powstanie Centrum Usług Wspólnych
Rada Powiatu Łowickiego 
na sesji zwołanej  
26 listopada w trybie 
nadzwyczajnym  
podjęła decyzję  
o utworzeniu od nowego 
roku nowej instytucji 
podległej starostwu: 
Centrum Usług Wspólnych.

Za przyjęciem uchwały głoso-
wało 13 radnych, przy 1 wstrzy-
mującym się od głosu. CUW 
będzie świadczyło usługi dla 9 
podlegających starostwu instytucji 
oświatowych – sześciu szkół, Spe-
cjalnego Ośrodka Szkolno-Wy-
chowawczego, Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii oraz Porad-
ni Psychologiczno-Pedagogicz-
nej, w zakresie usług księgowych, 
zarządzenia zasobami ludzkimi, 
rozliczania wynagrodzeń, a także 
ochrony danych osobowych. 

Włączone do niego miałyby 
być obowiązki inspektora danych 

osobowych, którymi obecnie zaj-
muje się w starostwie Mirosław 
Kret. CUW ma przejąć od wspo-
mnianych wcześniej placówek ich 
księgowości, pracownicy zajmu-
jący się zadaniami z tego zakre-
su otrzymają propozycję przejścia  
do nowej jednostki.

Starosta Marcin Kosiorek przy-
znaje, że pomysł niekoniecznie 
spodoba się wszystkim dyrekto-
rom szkół, od których ma sygna-
ły, że woleliby mieć księgowość 
„pod ręką”, nowe rozwiązanie jest 
jednak podyktowane dążeniem do 
usprawnienia przepływu informa-
cji pomiędzy jednostkami a staro-
stwem, a także do oszczędności  
w wydatkach. 

Władze powiatu na razie nie 
przywołują wyliczeń przewidy-
wanych oszczędności, ale nie 
mają wątpliwości, że powinny 
być one znaczne. Na same za-
dania z zakresu ochrony danych 
osobowych starostwo przeznacza 
około 50-60 tys. zł rocznie, dlate-

go chce te zdania połączyć z in-
nymi.

Zarówno starosta Marcin Ko-
siorek, jak i wicestarosta Piotr 
Malczyk, mówili nam, że takie 
jednostki działają od wielu lat  
w wielu różnych powiatach i przy-
noszą oczekiwane skutki. Głów-
ną inspiracją dla powiatu łowic-
kiego był w współpracujący z nim 
powiat tatrzański, który ma jeden 
z najszerszych CUW-ów w Pol-
sce, któremu podlegają wszyst-
kie powiatowe jednostki, nie tyl-
ko oświatowe, ale też na przykład 
PUP, DPS czy PCPR. Z czasem 
do podobnego rozwiązania ma 
też dążyć powiat łowicki. Staro-
sta zdradził, że głównym orędow-
nikiem powołania CUW w staro-
stwie był sekretarz Marcin Pluta. 
Mówi on, że w jednostkach po-
wiatowych jest łącznie około 100 
etatów.

Dyrektor nowej jednostki bę-
dzie musiał być wyłoniony drogą 
konkursu.   tm

Rzut okiem | REMoNt ocZysZcZALNi w ŁysZKowicAch
Łódzka firma mAR Agency realizuje  
na zlecenie urzędu Gminy w Łyszkowicach 
remont oczyszczalni ścieków. Zakres 
podpisanej 9 października umowy obejmuje 
remont oczyszczalni ścieków w zakresie instalacji 
technologicznych, kanalizacji i ogrzewania 
oraz wykonanie remontu elementów stalowych 
konstrukcji obiektu, drogi wewnętrznej, ogrodzenia 
oraz prac związanych z instalacjami elektrycznymi 
oraz aparaturą kontrolno-pomiarową i automatyką. 
Prace planowo powinny skończyć się  
do 15 grudnia. wartość tej koniecznej  
do wykonania inwestycji to 1,6 mln zł. tm

Premier mateusz morawiecki wręczył akt powołania na stanowisko 
wojewody łódzkiego tobiaszowi Bocheńskiemu. 
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Gmina zduny | Radni zdecydowali

Podatki w górę
Rada Gminy Zduny przyjęła  

21 listopada uchwały ustalające 
stawki podatkowe na 2020 rok. 
Zmian nie w prowadzono w staw-
kach podatków od środków trans-
portu, które trzeci rok pozostaną 
na tym samym poziomie.

Średnia cena skupu 1 kwintala 
żyta, służąca jako podstawa do ob-

liczenia wysokości podatku rolne-
go, została obniżona, z maksymal-
nej stawki ustalonej przez GUS 
– 58,46 zł do 40 zł, co oznacza 
wzrost w stosunku do roku obec-
nego o 2 zł.

Radni podnieśli także stawki 
podatku od nieruchomości, np. 
stawka od gruntów związanych  

z prowadzoną działalnością go-
spodarczą wzrośnie z 48 gr/m² do 
55 gr/m², zaś od budynków zwią-
zanych z działalnością gospodar-
czą z 15,77 zł/m² na 16 zł/m². Po-
zostałe stawki wzrosły o ok. 2%.

Radni utrzymali obowiązują-
ce od lat zwolnienie mieszkań-
ców gminy z obowiązku płacenia 
podatku od budynków mieszkal-
nych do pow. 270 m². Oznacza 
to, że zwolnienie obejmuje niemal 
wszystkie budynki mieszkalne.  tb
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Łowicz Główny | PKP s.A. ogłosiła ważny przetarg 

Budynek dworca do przebudowy
O tę inwestycję dopytywaliśmy władze różnych 
kolejowych spółek oraz centralę PKP od kilku lat. 
O ile o losach modernizacji linii kolejowej E-20 
przebiegającej przez Łowicz było wiadomo
już dawno, to o remoncie samego budynku 
dworca długo nie było żadnych konkretnych 
wiadomości. Dziś już są. 

Zadając kilka razy pytanie 
w różnych spółkach kolejowych 
lub oddziałach zarządzania infra-
strukturą kolejową (w tym nieru-
chomościami, ale też i w wydzie-
lonej z PKP spółce PKP Dworce 
Kolejowe) uzyskiwaliśmy odpo-
wiedź, że remont jest owszem pla-
nowany, ale nie wiadomo ani kie-
dy, ani w jakim zakresie. Teraz 
pojawiły się pierwsze konkrety. 

Pod koniec listopada centra-
la PKP S.A. ogłosiła przetarg na 
wykonanie dokumentacji pro-
jektowej wraz z nadzorem autor-
skim dla przebudowy dworca Ło-
wicz Główny. Wartość zlecenia 
(na dokumentację i nadzory, a nie 
na samą przebudowę) szacowana 
jest na 1,27 mln zł netto. Ile będzie 
więc kosztowała przebudowa? 
– Jak nie kilka, to kilkanaście ba-
niek na to pójdzie – mówią kole-
jarze. 

Zaprojektowana ma zostać 
przebudowa budynku dworco-

wego wraz z zagospodarowa-
niem najbliższego terenu, prze-
budową wejścia do budynku 
i wykonaniem nowego wejścia. 
Nowe wejście do holu dworcowe-
go ma znajdować się na osi bocz-
nego wyjścia z tunelu pod torami. 
Obecnie istniejące wejście też ma 
zostać zachowane. 

Na parterze przewiduje się utwo-
rzenie poczekalni i nowego koryta-
rza prowadzącego do nowego wej-
ścia od strony tunelu. Na parterze 
mają być też kasy i pomieszcze-
nia techniczne (elektryczne, tele-
techniczne). Do poczekalni będzie 
przylegać pełny węzeł sanitarny. 

Niezależna klatka schodo-
wa z windą będzie prowadzić 
na piętro, gdzie przewidziano po-
dział funkcji na część dworcową 
(noclegownie dla drużyn kon-
duktorskich oraz pomieszcze-
nia administracji dworca) oraz 
komercyjną z przeznaczeniem 
na funkcje biurowe. 

Z klatki schodowej będzie też 
dostęp do piwnic, które mają być 
zagospodarowane na pomiesz-
czenia techniczne, w tym węzeł 
cieplny z podłączeniem do sieci 

gazowej. Pozostała część piwnic 
może być przeznaczona do wyłą-
czenia z użytkowania przez zasy-
panie. 

Budynek dworca, mimo hi-
storycznego rodowodu, ulegał 
bowiem kilkakrotnym zniszcze-
niom i odbudowom, nie jest ob-
jęty żadną formą ochrony kon-
serwatorskiej. Obecnie budynek 
ma wygląd zbliżony do oryginal-
nego, choć ulegał licznym prze-
kształceniom, w tym zmniej-
szeniu o jedno skrzydło, oraz 

częściowej nadbudowie. Pier-
wotnie miał układ symetryczny, 
wydłużony wzdłuż torów kole-
jowych, parterowy, z centralnym 
szczytem oraz z dwoma dwukon-
dygnacyjnymi skrajnymi skrzy-
dłami. Dworzec miał skośne da-
chy o dość niskim nachyleniu, 
czterospadowe w skrzydłach 
i dwuspadowe w części central-
nej. Utrzymany był w klasycy-
zującej estetyce. Dach kryty był 
blachą, a elewacje – tynkowa-
ne z detalem architektonicznym 

w formie parterowego i naroż-
nego boniowania. Okna parteru 
były w większości łukowe, pozo-
stałe – prostokątne

Po zniszczeniach w czasie II 
wojny światowej nie odbudowa-
no północnego skrzydła i central-
nego szczytu. Zachowano szcząt-
kowe mury od strony północnej 
i w latach 70-tych nadbudowa-
no część centralną, tworząc dwu-
stronny ciąg okien pasmowych. 
Od strony północnej wykonano 
kładkę pieszą nad torami z po-
łączeniem z 1 piętrem dworca. 
Przez wiele lat na piętrze funk-
cjonował bufet dworcowy. 

Dokumentacja przetargowa 
określa stan techniczny budynku 
jako średni. Ponadto budynek nie 
jest przystosowany dla osób nie-
pełnosprawnych zgodnie z obec-
nie obowiązującymi przepisami.

Termin składania ofert mija 
7 stycznia przyszłego roku. Do-
kumentacja wraz ze wszelkimi 
pozwoleniami ma być gotowa 
w ciągu 36 tygodni od zawarcia 
umowy. Kiedy można spodzie-
wać się rozpoczęcia robót? – Ra-
czej nie w przyszłym roku. Sta-
wiam na 2021 rok – uważa osoba 
związana z PKP. 

Zakres prac przewiduje rów-
nież zagospodarowanie najbliż-
szego otoczenia dworca z dosto-
sowaniem do wprowadzonych 
już zmian w bezpośrednim są-
siedztwie, czyli wyremontowa-
nej przez miasto ul. Dworcowej 
oraz pobudowanego w sąsiedz-
twie dworca parkingu na 178 sa-
mochodów. Bezpośrednio przy 
budynku ma powstać m.in. jed-
no dodatkowe miejsce postojo-
we dla osób niepełnosprawnych 
oraz – i tu ciekawostka: jedno 
miejsce do ładowania pojazdów 
elektrycznych. 

Widoczne na planie czerwone strzałki wskazują gdzie mają znajdować się wejścia do budynku przeznaczone 
dla pasażerów. 
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tak wyglądał dworzec w chwili rozpoczęcia modernizacji linii kolejowej e-20. Na zdjęciu z lewej strony 
widać jeszcze fragment nieistniejącej już kładki nad torami. 
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Przewiduje 
się utworzenie 
nowego korytarza 
prowadzącego 
do nowego 
wejścia od strony 
tunelu.

tak wyglądał budynek dworca na przełomie 1914/1915 roku, przedstawiony na niemieckiej pocztówce.
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Sanniki | wyższy podatek rolny

Podatki wzrosną
o kilka procent 
Przyszłoroczne podatki 
lokalne w gminie Sanniki 
wzrosną, w stosunku 
do obecnie obowiązujących, 
o kilka procent 
– postanowili radni na sesji 
Rady Miasta i Gminy 
w Sannikach w piątek 
29 listopada. 

Średnia cena skupu żyta, któ-
ra jest przyjmowana jako podsta-
wa do obliczania wysokości staw-
ki podatku rolnego, od początku 
przyszłego roku będzie wyno-
sić 46,40 złotych za tzw. decyto-
nę (kwintal). Obecnie wynosi ona 
42,56 zł/q. Oznacza to, że wyso-
kość podatku rolnego w przy-
szłym roku będzie wyższa o nieco 
ponad 9% i będzie wynosić 116 zł 
/ hektar przeliczeniowy. Do końca 
bieżącego roku obowiązuje staw-
ka 106,40 zł/ha. 

Na tej samej sesji radni ustalili 
również stawki podatku od nieru-
chomości oraz od środków trans-
portowych. Podwyżki w tych 
podatkach (jest to kilkanaście sta-
wek) będą wynosiły około 7 pro-
cent. Podwyżki te wejdą w życie 
również od początku ubiegłego 
roku. 

Radni z gminy Sanniki nie 
ustalali natomiast jeszcze sta-
wek za odbiór odpadów z go-
spodarstw domowych. Nie został 
bowiem jeszcze rozstrzygnięty 
przetarg wyłaniający wykonaw-
cę usługi. 

– Z tego co widzimy w innych 
samorządach, u nas powinniśmy 
spodziewać się podwyżki opła-
ty śmieciowej. Dotychczasowa 
stawka (aktualnie wynosi ona 
15 złotych – przyp. red.) raczej nie 
utrzyma się – powiedziała nam 
skarbnik miasta i gminy Sanniki 
Marlena Kunikowska.  mak  

Sanniki | Dofi nansowanie wfoŚigw 

Gmina otrzymała 
50 tys. złotych na azbest

Sanniki otrzymały 50 tys. zł do-
fi nansowania do usuwania i uty-
lizacji wyrobów zawierających 
azbest. Chodzi przede wszystkim 
o zdejmowany z dachów eternit 
– będący przed laty popularnym 
materiałem, którym pokrywane 
były dachy wielu budynków. 

Umowa pomiędzy gminą a Wo-
jewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
została podpisana w drugiej poło-
wie listopada, pieniądze zaś wpły-
nęły na konto samorządu dzień 
przed ostatnią sesją, która odby-
ła się 29 listopada. Dofi nansowa-
nie dotyczy już zdjętego eternitu 

i przygotowanego do odbioru na 
paletach. Ów odbiór ma nastą-
pić jeszcze w tym roku. – 50 tys. 
zł otrzymujemy i na tyle będą za-
planowane wydatki – informowa-
ła skarbnik miasta i gminy Sanniki 
Mariola Kunikowska.

– Czy to zaspokoi wszystkie 
oczekiwania mieszkańców? – py-
tał przewodniczący Rady Jerzy 
Jabłoński. Według skarbnik kwo-
ta ta jest zbyt mała, by zutylizować 
cały azbest z terenu gminy, ale, 
jak zapewniła: – Przewidujemy 
kontynuację, nadal będziemy sta-
rali się korzystać z dofi nansowań 
– mówiła.  mak    

Gmina Chąśno | gospodarka odpadami komunalnymi

Jest korekta: 23 zamiast 25 zł
Na sesji Rady Gminy Chąśno 28 listopada ponownie przyjmowany był pakiet
kilku uchwał związanych z zagospodarowaniem odpadów komunalnych. 
Gmina musiała poprawić przyjęte 7 listopada uchwały ze względu na konieczność 
dostosowania do nowej ustawy pod kątem typowo formalno-proceduralnym, 
ale przy tej okazji o 2 zł obniżyła wcześniej przyjętą stawkę.

Dla ścisłości – zasadnicza staw-
ka miesięczna, tak jak to zosta-
ło przyjęte na początku miesiąca, 
od nowego roku będzie wynosiła 
33 zł od osoby, a za niesegregowa-
ne 66 zł. Ponieważ jednak wszy-
scy mieszkańcy gminy jak dotąd 

deklarowali posiadanie kompo-
stownika i brak potrzeby wywo-
zu bioodpadów, stawka ta jest 
w praktyce nieco niższa. W wer-
sji przyjętej 7 listopada miała wy-
nosić 25 zł, 28 listopada radni jed-
nogłośnie przyjęli nową wersję 
uchwały, ustalając stawkę na 23 zł. 

Stawka 25 zł została wyliczo-
na na podstawie przesłanych przez 
obecnego wykonawcę danych 
z tego roku, dotyczących ton ode-
branych odpadów. Wójt Dariusz 

Reczulski później stwierdził jed-
nak, że dane te mogą być niedo-
kładne. Na ich podstawie można 
by odnieść wniosek, że przyrost 
liczby odpadów w stosunku do 
poprzedniego roku to jakieś 70 ton 
w skali gminy, co wydaje mu się 
mało prawdopodobne. Przyrost 
był odnotowywany z roku na rok, 
ale zwykle o 10–20 ton. Mając na 
uwadze tę wątpliwość, przyjęto za 
podstawę wyliczenia raporty z lat 
ubiegłych, dlatego stawka ta była 

niższa. – Ten rok jest specyfi czny, 
bo pierwszy raz fi rma podaje nam 
cenę za tonę – wyjaśniał wójt. 
– Wcześniej otrzymywaliśmy 
konkretną kwotę, którą wystarczy-
ło podzielić przez liczbę miesz-
kańców, teraz trudno powiedzieć 
jak najlepiej liczyć, różne gminy 
robią to różnie. 

Wójt Dariusz Reczulski stwier-
dził, że trudno uznać przyjęcie 
stawki 23 zł za wiadomość do-
brą, bo podwyżka w stosunku do 
ubiegłych lat i tak jest drastyczna, 
zawsze to jednak lepsze niż 25 zł. 
Zapewnił, że gdyby za pół roku 
okazało się – w co jednak wątpi 
– że i przy 23 zł wystąpi nadpłata, 
to zaproponuje radnym obniżenie 
stawki. 

domaniewice | termomodernizacja

Ośrodek Zdrowia ładniejszy 
z każdym dniem

Z dnia na dzień zmienia się 
wygląd Ośrodka Zdrowia w Do-
maniewicach. Trwa termomoder-
nizacja obiektu. Zakres prowadzo-
nych prac obejmuje docieplenie 
budynku oraz odnowienie jego 
dotychczasowej elewacji. Wymia-
nie poddane zostaną również nie-
które okna.

– Prace przebiegają zgodnie 
z planem i projektem. Cieszymy 
się, że odtąd poprawi się nie tylko 
komfort użytkowania tego obiek-

tu, lecz także jego aspekt wizu-
alny. Zależało nam na poprawie 
jego wyglądu. Mimo że budynek 
położony jest w centrum, dotych-
czas prezentował się niezbyt do-
brze – ocenia Paweł Kwiatkowski, 
wójt gminy. 

Prace prowadzi fi rma ADMAR 
S.C. Mariusz Kuźma i Adam Kę-
dziora z Łowicza. To ona w prze-
targu złożyła najkorzystniejszą 
ofertę, opiewającą na 228.637,52 
złotych.  aw

Gmina Chąśno | goleńsko

Gazyfi kacja 
w szybkim tempie
W Goleńsku trwa pierwszy 
etap prac nad budową 
sieci gazowej średniego 
ciśnienia Polskiej Spółki 
Gazowniczej w gminie 
Chąśno. W pozostałych 
miejscowościach tej gminy 
wielu mieszkańców liczy na 
dalszą rozbudowę tej sieci.

Do końca roku PSG wybudu-
je tam ponad 2,6 km sieci gazo-
wej średniego ciśnienia o średnicy 
90 mm. Inwestycja jest przedłu-
żeniem tej z gminy Łowicz, gaz 
do Goleńska prowadzony jest 
od Małszyc. 

Urząd gminy już wcześniej zło-
żył deklarację, że będzie chciał 
przyłączyć do sieci swoją siedzi-
bę w Chąśnie, a także znajdują-
cy się w jej bliskim sąsiedztwie 
budynek po przychodni zdrowia. 
Jest to na ten moment najbardziej 

prawdopodobny kierunek rozbu-
dowy sieci na terenie gminy. – Nie 
wiem kiedy by to mogło nastą-
pić – mówił na początku listopada 
wójt Dariusz Reczulski. – Jak na 
razie wszystko odbywa się bardzo 
szybko i sprawnie, zobaczymy czy 
spółka nadal takie tempo utrzyma.

Jak poinformował nas Artur 
Michniewicz, rzecznik prasowy 
PSG – spółka ogłosiła już prze-
targ na projekt ponad 11 km sieci 
gazowej na terenie gminy Chąśno, 
m.in. w miejscowościach Goleń-
sko, Chąśno, Sierżniki i Nowe 
Chąśno. Dokumentacja ma być 
gotowa w 2021 roku, natomiast 
zakończenie budowy sieci plano-
wane jest na 2022 rok.

Inwestycja wpisuje się w pro-
gram przyśpieszonej gazyfi kacji 
Polski w latach 2018–2020. Re-
alizująca go Polska Spółka Gazo-
wa jest spółką kapitałową PGNiG.   
 tm
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efekty prac już są widoczne.
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dokończenie ze str. 1

Na krawędzi
Skarbnik odniósł się do py-

tań opozycji o rosnące zadłużenie 
przewidziane w Wieloletniej Pro-
gnozie Finansowej (w latach 2021 
i 2022 indywidualny wskaźnik 
zadłużenia dochodzi do dopusz-
czalnej granicy, a nawet się z nią 
zrównuje). Miasto nie może do-
puścić, aby wskaźnik ten przekro-
czyć, wówczas nie będzie mogło 
uchwalić budżetu na kolejne lata. 

Skarbnik podkreślił też, że 
miasto nie może pozwolić sobie  
na pokazanie na zewnątrz, iż ma 
problemy, bo ryzykuje wiele,  
np. nawet i to, że ewentualni wie-
rzyciele zażądają natychmiasto-
wej spłaty długu. Podsędek mówi 
jednak, że wskaźnik można regu-
lować, np. przez wcześniejsze ne-
gocjacje z bankami o innym rozło-
żeniu spłaty kredytów.

Potanić oczyszczalnię
Robert Wójcik na sesji był 

jednym z radnych, którzy pytali  
o realizację modernizacji oczysz-
czalni ścieków i koszty z tym 
związane. Dyskusję zakończył 
wnioskiem o podjęcie uchwa-
ły zobowiązującej burmistrza do 
wystąpienia do firmy projektowej 
zajmującej się opracowaniem do-
kumentacji z pytaniem, czy wi-
dzi możliwość dokonania zmian 
w specyfikacji przetargowej kolej-
nych części modernizacji, tak aby 
nie tracąc efektu ekologicznego 
zmniejszyć koszty inwestycji.

Burmistrz, jak i dyrektor Zakła-
du Usług Komunalnych byli temu 
przeciwni. Jak zaznaczył ten dru-
gi: – Ja bym się nie podpisał pod 
jeszcze bardziej odchudzonym za-
kresem prac. Dodał też, że firma 
może zrobić wszystko, czego mia-

sto będzie od niej oczekiwało, jeśli 
za to zapłaci, trzeba jednak myśleć 
o tym, aby oczyszczalnia działała 
sprawnie i spełnione były wszyst-
kie kryteria środowiskowe. Zazna-
czył też, że kolejne zmiany w pro-
jekcie poniosą za sobą dodatkowe 
wydatki. 

Radni jednak wniosek przyję-
li – burmistrz został zobowiązany 
do wspomnianego wystąpienia. 

Ile już na nią wydano
Na sesji padło też pytanie o do-

tychczasowe koszty modernizacji 
oczyszczalni, radnych zaniepoko-
iły informacje, że w kilka lat wy-
dano na to kilka milionów złotych, 
podczas gdy prace nie są realizo-
wane. Zapytaliśmy o to bezpo-
średnio skarbnika miasta Arka-
diusza Podsędka.

Okazuje się, że miasto wy-
dało na oczyszczalnię dotąd 
3.208 tys. zł. W 2014 i 2015 roku  
po 202 tys. zł – jako wynagrodze-
nie dla Biura Projektowego BK  
z Wrocławia za przygotowanie 
dokumentacji, w 2016 roku –  

27.262 zł, w 2017 r. 418 tys. zł,  
w 2018 r. 962 tys. zł, zaś w 2019 
roku do obecnej chwili 371 tys. zł.  
W kwotach tych znajdują się kosz-
ty budowy nowego budynku biu-
rowego z laboratorium, który po-
wstał na terenie oczyszczalni  
za ok. 1,6 mln zł, w czym jest też 
ujęta unijna dotacja.

Skarbnik wyjaśnił, że oprócz 
wydatków na budynek i doku-
mentację, pozostałe koszty to 
m.in. obsługa prawna, koszty uzy-
skania bankowej gwarancji za-
płaty – co związane jest w dużej 
mierze z konfliktem z firmą Con-
trol Proces z Krakowa, pierwszym 
wykonawcą modernizacji, któ-
ra przez prawie rok po wygraniu 
przetargu nie przystąpiła do prac.

Podsędek podkreśla, że choć 
firma nic nie robiła na placu bu-
dowy, to odbywały się spotkania 
zespołu realizującego inwestycję. 
Nie było też możliwości zrezygno-
wania z nadzorów nad inwestycją, 
które zlecono firmie zewnętrznej  
– co miesiąc otrzymywała ona 
wynagrodzenie. 

Oprócz tego decyzja o podzie-
leniu modernizacji na trzy części 
spowodowała dodatkowe koszty, 
wrocławskie Biuro Projektów BK 
zainkasowało za to dodatkowe zle-
cenie 147 tys. zł. 

Czy tunel się ostanie?
Radny Robert Wójcik pod-

dał pod wątpliwość realizowanie  
w latach 2021-2023, czyli w okre-
sie, gdy budżet miasta miałby być 
najmocniej obciążony inwestycja-
mi i jednocześnie zadłużony przez 
budowę tunelu w ciągu ul. Mosto-
wa – Chełmońskiego, w miejscu 
obecnego przejazdu kolejowego. 
Jego zdaniem, w przyszłości ruch  
z Korabki może skierować się w ul. 
Nadbzurzańską i dalej Warszaw-
ską i wiaduktem, który powsta-
nie nad przejazdem kolejowym  
w ul. 3 Maja do centrum miasta.

Burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski odpowiedział, że rozwiąza-
nie takie, przy zwiększeniu ru-
chu pociągów na trasie Warszawa 
– Poznań z obecnych ok. 100 
dziennie do 200, a nawet 300, 
może oznaczać, że przejazd ten 
będzie notorycznie zamknięty  
– np. w przypadku przejazdu po-
ciągów szybkobieżnych rogatki 
mają być opuszczane na 8 min.

Burmistrz, broniąc inwesty-
cji, powiedział też, że rozwiąza-
nie proponowane przez Wójcika 
skomplikuje wjazd do centrum 
Łowicza ulicą Nadbzurzańską. 
Jego zdaniem w godzinach szczy-
tu, rano i po południu łowiczanie 
staną na tej ulicy w korkach, trze-
ba bowiem brać pod uwagę spo-
wolnienie ruchu na rondzie w ul. 
Warszawskiej. Na rondo będą 
też wjeżdżać samochody z Zato-
rza oraz te, które wjadą od strony 
Skierniewic, a będą chciały doje-
chać do centrum miasta, omijając 
ul. Arkadyjską. Na radnym jednak 

tłumaczenia te nie zrobiły wraże-
nia, nie wycofał się ze swej opinii.

Przypomnijmy, że tunel wraz  
z przebudową skrzyżowań uli-
cy Mostowej, Blich oraz Cheł-
mońskiego i Nadbzurzańskiej 
ma kosztować 26 mln zł, z czego  
20 mln ma zabezpieczyć miasto, 
zaś 6 mln zł PKP. Ratusz deklaru-
je możliwość pozyskania środków 
zewnętrznych na część drogową 
tej inwestycji np. z Funduszu Dróg 
Samorządowych – skąd otrzymy-
wał wsparcie w wysokości 50%. 
Przygotowania do realizacji tego 
zadania już ruszyły, wykonywane 
są m.in. badania geologiczne. Ra-
tusz chce zlecić realizację inwesty-
cji w systemie „zaprojektuj i wy-
buduj”. Przetarg będzie ogłoszony 
w roku przyszłym.

Czy tunel wraz z drogami „wy-
leci” z planów inwestycyjnych 
miasta? Mówią o tym też radni 
z PiS, sam skarbnik też wydaje 
się nie mieć co do tego złudzeń. 
Choć, w odróżnieniu od Wójci-
ka, radni PiS mówią raczej o prze-
sunięciu tej inwestycji w czasie  
o kilka lat. Kluczowa będzie jed-
nak w tym przypadku zgoda PKP 
na takie rozwiązanie. 

Jak będzie, pokaże sesja budże-
towa – już w piątek 27 grudnia.  tb

Łowicz | Dużo o budżecie miasta, ale bez konkretów. Na razie

Cięcia są konieczne. 
Jest pewne, że będą

Radny Łowickie.pl Robert Wójcik domaga się informacji  
czy jest możliwe obcięcie kosztów modernizacji oczyszczalni.
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Co CIąć, Co ChroNIć?
wielokrotnie na łamach NŁ 
stawialiśmy znak zapytania  
nad skalą wydatków  
na modernizację oczyszczalni 
ścieków – i dobrze, że radny 
wójcik forsuje oszczędności 
właśnie na tym obiekcie. Nie 
może być tak, by tak wielkiemu 
wydatkowi nie przyjrzeć się 
raz jeszcze i żeby głównymi 
konsultantami tego projektu dla 
radnych byli burmistrz i dyrektor 
ZUK – obaj protagoniści tego 
projektu! 
Z kolei nad przemyśleniami 
radnego wójcika odnośnie 
tunelu wypada postawić 
ogromny znak zapytania – bo tu 
chodzi o inwestycję o żywotnym 
znaczeniu dla przyszłości 
miasta. Rezygnacja z niego grozi 
faktycznym „przepołowieniem” 

miasta. inwestycją o wielkim 
znaczeniu dla przyszłości jest  
też obwodnica południowa  
– o którą radny wójcik już 
dawniej wojował, a o której teraz 
w ogóle burmistrz nie wspomina. 
ona musi znaleźć się w jakiejś 
perspektywie, choćby dalekiej. 
Być może obecna sytuacja 
nakaże wreszcie radnym 
spojrzeć na to, w jaki sposób 
wydawane są w Łowiczu 
pieniądze. czy potrzebna  
była wiata na targowicy  
za 1,7 miliona? czy akurat 
teraz potrzebne są przenosiny 
biblioteki? czy musimy budować 
„Pelikanowi” budynek  
na stadionie? czy musimy  
płacić za rowery miejskie? 
Każda z tych spraw 
to przykład realizacji czegoś, 

na co może sobie pozwalać 
miasto bogate, a nie biedak, 
przed którym stoi konieczność 
rozwiązania naprawdę 
żywotnych problemów 
komunikacyjnych.
i oświata: przez tyle lat nie 
doczekaliśmy się żadnych 
kroków oszczędnościowych 
w oświacie – a przecież to 
największy wydatek  
miejskiego budżetu.  
Dla burmistrza najwyraźniej  
jest to jednak święta krowa,  
której nie wolno tknąć.
tyle, że to Rada Miejska  
stanowi budżet, a nie burmistrz. 
to Rada może i powinna 
wyznaczać kierunki rozwoju 
i kierunki inwestowania.  
to jest jej prawo. 
Wojciech Waligórski

skarbnik podkreślił 
też, że miasto nie może 
pozwolić sobie na 
pokazanie na zewnątrz, 
że  ma problemy,  
bo ryzykuje wiele, np. 
nawet i to, że ewentualni 
wierzyciele zażądają 
natychmiastowej spłaty 
długu.
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Łowicz | wokół praw do własności grobu

Rodzina musi się dogadać
Trauma pochówku najbliższej osoby to jedno, 
a możliwe konfl ikty wokół miejsca tego pochówku, 
kształtu grobu, opłat za niego – to drugie. 
– Staramy się unikać konfl iktów, łagodzić, 
wyjaśniamy, na ile jest to możliwe – mówi  
Ryszard Karczewski, administrator cmentarza 
parafi i katedralnej. – Bo to są sprawy delikatne.

Ale możliwe jest nie zawsze. 
Pan Adam* aż kipi wzburze-
niem. Gdy przed kilkudziesięciu 
laty jego ojciec, wraz z rodzeń-
stwem, podjął decyzję o budo-
wie sporego, betonowego grobu, 
takiego z piwnicą, była zgoda, 
że ma to być miejsce na pochówek 
całej, licznej rodziny. – Mama mó-
wiła, że nie chce do piachu – 
wspomina. Pochowano ją więc 
w tej piwnicy, krótko po jej wy-
murowaniu zmarł ojciec, dwa lata 
później rodzina, nadal w zgodzie, 
postawiła pomnik, w kolejnych la-
tach przybywało pochówków. 

Pan Adam chciał i nadal chce 
też być tam pochowany, ale te-
raz ma wątpliwości, czy będzie 
mu to dane. Bo kilka lat temu 
w cmentarnym i rodzinnym kra-
jobrazie nastąpiły radykalne 
zmiany. Najpierw były te rodzin-
ne. 

– Pokłócił się z resztą rodziny, 
konfl ikt jest od wielu lat, kontak-
ty ograniczone do minimum – 
mówi bratanek Adama, Jerzy*. 

– Nie rozmawiamy ze sobą – po-
twierdza Adam.

Zmiany cmentarne były kon-
sekwencją rodzinnych, ale bez-
pośrednią ich przyczyną była na-
tura. Gdy kilka lat temu wichura 
powaliła stare drzewo na cmen-
tarzu, padając, zniszczyło ono 
duży fragment grobu. – Część się 
odsłoniła – wspomina bratanek 
– zamontowaliśmy prowizorycz-
ne drewniane przykrycie i wie-
dzieliśmy, że coś z tym trzeba 
zrobić.

O tym, co należy zrobić, zade-
cydowała bratanica pana Adama, 
Jadwiga*. Bo to ona – i to jest w tej 
sprawie kluczowe – w porozumie-
niu ze swą ciocią, przed upływem 
20 lat od pierwszego pochówku, 
uiściła opłatę w wysokości takiej 
jak za pochowanie zwłok – i tym 
samym, w myśl art. 7.2 ustawy 
o cmentarzach, stała się na kolejne 
20 lat dysponentem grobu. – Bo 
to ona pielęgnowała ten pomnik, 
myła, stawiała kwiatki na święta 
– jej brat nie ma wątpliwości, że 
miała prawo to zrobić, że było to 
po prostu uczciwe i sprawiedliwe. 

Jadwiga zaś stwierdziła, że ko-
nieczność odbudowy zniszczo-
nego grobowca potraktuje jako 
okazję do jego gruntownej zmia-

ny. – Grób był wysoki, w najwyż-
szym miejscu, z tyłu, ja ledwie 
mogłem dosięgnąć górnych par-
tii – mówi Jerzy. Dlatego Jadwiga 
chciała nagrobek zdecydowanie 
zmniejszyć. Jej propozycja spo-
tkała się z aprobatą reszty rodzi-
ny – ale nie pana Adama. Ten się 
sprzeciwił, był za odbudową gro-
bu w całości, w takich wymia-
rach jak poprzednio. Tyle że nie 
on był, w cmentarnych papierach 
– dysponentem grobu. Uważa, 
że była wtedy okazja, by rodzina 

się dogadała – ale jej nie wykorzy-
stano.

Gdy prace się rozpoczęły 
i gdy zobaczył, że z całego grobu 
zostaje dużo mniej niż było, inter-
weniował u administratora cmen-
tarza. Ten miał mu powiedzieć, że 
wstrzyma wszelkie prace. I źró-
dłem najwyższego wzburzenia 
jest dla Adama to, że mimo tej za-
powiedzi, po jakimś czasie zoba-
czył, że prace są kontynuowane. 
– Zgłosiłem się w takim momen-
cie, że możliwe było zachowanie 

wymiarów. Domagałem się po-
tem od proboszcza przywrócenia 
stanu pierwotnego, bo nikt tych 
zmian ze mną nie uzgadniał. Dla 
mnie jest jasne: proboszcz „przy-
tulił” okrągłą sumkę – zarzuca 
bez ogródek. – Zostałem mocno 
pokrzywdzony, nie po to dałem 
kiedyś pieniądze, by to zostało te-
raz pomniejszone – rzuca zdener-
wowany.

– Tak, poprosiłem rodzinę 
o wstrzymanie prac do wyjaśnie-
nia sprawy – potwierdza fakt in-

terwencji Ryszard Karczewski, 
administrator cmentarza. – Takie 
przypadki się zdarzają i wtedy za-
wsze prosimy uczestników sporu, 
by współpracowali. Ale potwier-
dziło się, że w ewidencji parafi i to 
pani Jadwiga już na kilka lat przed 
tym, jak rozpoczęły się prace przy 
pomniku, widniała jako opiekun 
prawny tego grobu. Dlatego mo-
gła podejmować decyzje co do 
tego, jak ten grób będzie wyglą-
dał. 

Na nasze pytanie, czy fakt, 
że także inne osoby składały się 
pierwotnie na budowę grobu, 
nie ma wpływu na to, kto potem 
o nim decyduje, Karczewski od-
powiada jasno: – Nie wiemy kto 
się w rodzinie z kim na co składa. 
My prosimy: dogadajcie się w ro-
dzinie, by było OK.

Bo ustawa jest równie jasna: 
„Po upływie lat 20 ponowne uży-
cie grobu do chowania nie może 
nastąpić, jeżeli jakakolwiek oso-
ba zgłosi zastrzeżenie przeciw 
temu i uiści opłatę, przewidzianą 
za pochowanie zwłok. Zastrzeże-
nie to ma skutek na dalszych lat 
20 i może być odnowione”. Sfor-
mułowanie: „jakakolwiek osoba” 
jest maksymalnie proste, jedno-
cześnie pojemne i zakłada ele-
mentarną zdolność dorosłych 
ludzi do dogadania się między 
sobą.

Punkt zapalny

REKLAMA

woJCIeCh 
waLIGÓrSkI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Nie wiemy kto się 
w rodzinie z kim na co 
składa. My prosimy: 
dogadajcie się 
w rodzinie, by było oK.

Ryszard karczewski, 
administrator cmentarza
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Tego nie może przyjąć do wia-
domości pan Adam. – Uważa,  
że zrobiono mu krzywdę i pyta 
czy w takiej sytuacji każdy może 
tak po prostu przyjść i wykupić 
cudzy grób? 

– Nie – odpowiada zdecydowa-
nie Ryszard Karczewski. – Zawsze 
wtedy pytamy: Jaki ma Pan czy 
Pani związek z pochowaną tam 
dotąd osobą? A jeśli tego związ-
ku nie ma, to szukamy czy nie ma 
kogoś uprawnionego, kto byłby 
pierwszy do zajęcia się grobem, 
nawet jeśli do tej pory nie płacił.  
U nas na cmentarzu handel groba-
mi jest zablokowany, dbamy o to, 
by grób był wolny od wad praw-
nych.

– To dlaczego przyjęli od Ja-
dwigi pieniądze za grób, skoro  
w ustawie jest zapis, że opłaty nie 
dotyczą grobów murowanych, 
przeznaczonych do pochowania 
większej ilości osób? – zarzuca 
pan Adam.

Istotnie, kolejny punkt, art. 7 
wspomnianej ustawy o cmenta-
rzach, dokładnie tak stanowi. Ry-
szard Karczewski odpowiada, że 
przyjęcie opłaty od p. Jadwigi 
było przyjęciem kolejnej raty za 
piwnicę. Bo opłata za zbudowanie 
takiej piwnicy jest wysoka, sięga 
wielu tysięcy złotych (w miejsco-
wościach podwarszawskich nawet 
kilkunastu tysięcy) i powszechną 
praktyką jest, że rodzina nie pła-
ci całości od razu, lecz co 20 lat 
kolejną ratę, w rytmie takim jak 
dla pochówków ziemnych. – Gdy 
ktoś stawia piwnicę, informujemy 
o takiej możliwości i praktycznie 
wszyscy z niej korzystają. Przez 
czas mojej pracy na cmentarzu pa-
miętam chyba jeden przypadek, 
gdy rodzina chciała uiścić całość 

od razu i tak uczyniła – mówi Ry-
szard Karczewski. Ona już nigdy 
żadnych opłat nie będzie wnosiła. 

– Jadwiga nie wnosiła opła-
ty po to, by uczynić komuś  
na złość – podkreśla pan Jerzy.  
– Adam chciał decydować, choć 
ani wcześniej nie dbał o grób, 
ani nie wniósł opłaty. A na spo-
tkaniach mediacyjnych, na które 
dwukrotnie zapraszał proboszcz, 
nie dało się z nim dogadać.  
Na jednym powiedział wprost,  
że da nam święty spokój, jeśli 
damy mu 5 tysięcy...

Dziś Adam pokazuje ze wzbu-
rzeniem pismo od proboszcza 
parafii katedralnej, ks. Roberta 
Kwatka, w którym ten pisze:

„Spór, jaki zaistniał między Pa-
nem a pozostałymi członkami ro-
dziny dotyczący zniszczonego 
przez wichurę w 2016 roku gro-
bowca i konieczności jego odbu-
dowy powinien zostać rozwiąza-
ny w gronie rodzinnym. Parafia  
w niniejszym sporze nie jest stroną 
i nie może ingerować w sprawy ro-
dziny”. – Składałem swoje sprze-
ciwy, ale nie zostały uwzględnio-
ne – mówi rozgoryczony.

To samo pismo pokazuje nam 
Jerzy. Dla niego jest ono jednak 
potwierdzeniem tego, że pro-
boszcz, który po interwencji Ada-
ma starał się, zapraszając strony na 
rozmowy, rozwiązać spór, nic już 
więcej zrobić nie może – i tylko to 
oficjalnie stwierdza. 

A on od siebie i w uzgodnieniu 
z panią Jadwigą uspokaja: – Przed 
nikim z rodziny grobowca zamy-
kać nie będziemy. Piwnica nie jest 
pomniejszona, dla Adama i jego 
rodziny miejsce też się znajdzie. 

*imiona zostały zmienione

Rolnictwo | Polemiki po naszym tekście: czego nie ujęto w sprostowaniu 

Dlaczego komisja zawaliła 
sprawę?
Na wniosek pana Zbigniewa Woźniaka zamieściliśmy 
w poprzednim numerze NŁ sprostowanie do naszego 
tekstu „Zatrute pszczoły w trzech pasiekach”  
z 16 maja tego roku. Zainteresowany winien mieć 
możliwość zamieszczenia sprostowania, o ile spełnia 
ono ustawowe wymogi, nie wolno go też komentować 
w tym samym numerze gazety. Jednak w następnym 
wydaniu można z tekstem polemizować  
– co niniejszym czynimy, gdyż sprostowanie 
wprowadza czytelników w błąd. 

Otóż w sprostowaniu stwier-
dza się, że nieprawdą jest, iż 
Zbigniew Woźniak odmówił 
pobrania próbek gleby. Tymcza-
sem pokrzywdzony opryskami 
pszczelarz Jacek Kankiewicz po-
twierdza to, co nam mówił pre-
zes łowickiego koła Polskiego 
Związku Pszczelarskiego Ma-
rek Boroski, a o czym pisali-
śmy w maju, że Zbigniew Woź-
niak w dniu 13 maja br, a więc  
w dwa dni po opryskach, unie-
możliwił komisji (w skład której 
wchodzili m.in. pokrzywdzeni 
pszczelarze, przedstawiciele gmi-
ny, weterynarii oraz inspektoratu 
ochrony roślin), pobranie próbek 
z gleby i z rzepaku na jego polu. 
Potwierdzenie tego mamy w pro-
tokole ze spotkania tej komisji  
w dniu 13 maja br. Komisja ze-

brała się właśnie w celu pobrania 
próbek, ale zdołała tego dokonać 
tylko w odniesieniu do martwych 
pszczół, natomiast w tym miejscu 
protokołu, w którym jest miejsce 
na dane dotyczące podejrzanej 
plantacji, umieszczono tylko ad-
notację: brak ustaleń. A w uwa-
gach stwierdzono, że Zbigniew 
Woźniak nie wyraził zgody  
na pobranie próbek z roślin. 
tekst sprostowania podaje 
więc nieprawdę. 

Takie postępowanie komi-
sji, w szczególności powołanych 
do niej urzędników Państwowe-
go Inspektoratu Ochrony Roślin 
i Nasiennictwa, która odstępu-
je od badania gleby i roślin tyl-
ko dlatego, że podejrzany rolnik 
odmawia na to zgody, budzi do 
tej pory oburzenie pszczelarzy. 

Wskazują oni na fakt, że sposób 
postępowania komisji powoła-
nej w przypadku podejrzenia za-
trucia pszczół środkami ochro-
ny roślin jest dokładnie opisany  
– i że komisja taka jest zobowią-
zana do natychmiastowego po-
brania próbek gleby i roślin z po-
dejrzanego pola. Nie ma w tych 
przepisach mowy o czekaniu  
na zgodę ze strony właściciela  
– bo w przypadku takiego podej-
rzenia pobranie próby ma charak-
ter interwencyjny, więc pytanie  
o zgodę byłoby bez sensu.

A jednak komisja postąpiła jak 
postąpiła: nie pobrała próbek na-
tychmiast. Próbki rzepaku z pola 
p. Woźniaka zostały pobrane 
przez przedstawicieli Inspekto-

ratu Ochrony Roślin i Nasiennic-
twa dopiero cztery dni później (!),  
17 maja. W pobieraniu nie 
uczestniczył nikt poza pracowni-
kiem lub pracownikami inspek-
toratu, czyli nie dokonała tego 
komisja w przewidzianym przez 
przepisy składzie. Co więcej, nie 
pobrano próbek gleby. 

Wyniki badań tych próbek, do-
konanych w Instytucie Ochrony 
Roślin w Poznaniu, a na które się 
powołuje w sprostowaniu jego au-
tor, nie wskazują, rzeczywiście, na 
obecność w roślinach niedozwo-
lonych substancji. Ale poszkodo-
wani pszczelarze, nie mając już 
zaufania do PIORiN, nie pytając 
właściciela pola o zgodę, sami 
pobrali z jego pola próbki i zleci-
li przeprowadzenie niezależnych 
badań, w innej instytucji. Otóż  
w próbce gleby z pola rzepaku  
p. Woźniaka, dostarczonej 1 lipca 
br. do badania w Zakładzie Bada-
nia Bezpieczeństwa Żywności In-
stytutu Ogrodnictwa w Skiernie-
wicach, stwierdzono duże stężenie 
Imidachloprydu – środka owado-
bójczego bardzo toksycznego dla 
pszczół (21 dni karencji), który – 
jak twierdzi Kankiewicz – nie jest 
obecnie w ogóle dostępny w ofi-
cjalnej sprzedaży. A ten sam Imi-
daklopryd wykryto w martwych 
pszczołach z pasieki Kankiewi-
cza, dostarczonych przezeń do 
Państwowego Instytutu Weteryna-
ryjnego w Puławach 20 maja tego 
roku.  str. 12

Komisja jest 
zobowiązana  
do natychmiastowego 
pobrania próbek 
gleby i roślin 
z podejrzanego 
pola. A jednak 
komisja postąpiła jak 
postąpiła: nie pobrała 
próbek natychmiast. 
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Rzut okiem | NiE wygRALi, ALE DoBRZE się BAwiLi 

Reprezentująca powiat łowicki dwuosobowa drużyna ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Łowiczu:  
maja majchrzak i Piotr milczarek wzięła udział w XiV finale wojewódzkim Policyjnej Akademii 
Bezpieczeństwa w Łodzi. w tym roku pierwsze trzy miejsca zajęły szkoły z Brzezin, Rawy Mazowieckiej  
i Zduńskiej woli. wspomagali ich „super Kibice”, czyli uczniowie klas drugich. Z woj. łódzkiego dojechały  
22 drużyny. „Nasi” na trybunach wyróżniali się strojami z elementami łowickimi. opr. mak 

Aktualności

REKLAMA

dokończenie ze str. 11

Na nasze pytanie, dlacze-
go pszczelarze zdecydowali się 
samodzielnie pobrać próbki  
z pola osoby podejrzanej o spraw-
stwo wytrucia, Jacek Kankiewicz 
mówi: – A niech mnie skarży.  
W jaki inny sposób możemy do-
wieść co faktycznie miało miej-
sce, jeśli powołana do tego komi-
sja nie działa prawidłowo?

Ponadto w sprostowaniu nade-
słanym do naszej redakcji przez 
pełnomocnika Zbigniewa Woź-
niaka stwierdza się – w oparciu 
o wspomniane badania przepro-
wadzone w Poznaniu – że rzepak 
z jego pola zawierał substancje 
grzybobójcze w ilościach miesz-
czących się w normie i, że nie mo-
gły mieć one wpływu na zatrucie 

pszczół. To też jest stwierdzenie 
mylące – bowiem istotnym wąt-
kiem poruszonym w naszym ar-
tykule z maja było to, że na polu 
p. Woźniaka dokonywano opry-
sków w porze aktywności pszczół 
– a powinno być to dokonane po 
ich powrocie do uli. Do tego wąt-

ku sprostowanie w ogóle się nie 
odnosi, natomiast Jacek Kankie-
wicz twierdzi, że na to, iż oprysk 
w dniu 11 maja miał miejsce  
w ciągu dnia, są świadkowie.  
– A to jest podstawowa zasada,  
że roślin kwitnących nie oprysku-
jemy w godzinach lotu pszczół. 

18 listopada trzech poszkodo-
wanych hodowców pszczół skie-
rowało do Głównego Inspektora-
tu Ochrony Roślin i Nasiennictwa 
w Warszawie skargę na łowicki 
oddział wojewódzkiego inspek-
toratu tej instytucji. W skardze 
zarzucają m.in. nienależyte wy-
konywanie zadań i naruszenie in-
teresów skarżących. Domagają się 
ponownego rozpatrzenia sprawy 
dotyczącej zatrucia pszczół, o któ-
rym pisaliśmy. 

Wojciech Waligórski

Rolnictwo | Polemiki po tekście: czego nie ujęto w sprostowaniu 

Dlaczego komisja 
zawaliła sprawę?

kalenice | ochotnicza straż Pożarna

Samochód już w jednostce
Strażacy z OSP w Kalenicach, 

ale też innych jednostek oraz cała 
lokalna społeczność, w tym wielu 
przedstawicieli władz samorządo-
wych, 28 listopada z entuzjazmem 
powitali nowy średni samochód 
ratowniczo-gaśniczy.

Pojazd przyjechał prowadzo-
ny przez sześć innych wozów na-
leżących do jednostki z Kalenic  
oraz współpracujących z nią jed-
nostek z Łyszkowic i Gzinki.  
W Kalenicach został powitany 

szpalerem płonących w ciemności 
rac oraz fajerwerkami.

Jest to nowy fabrycznie pojazd 
na podwoziu Volvo FL280. Zabu-
dowę wykonała firma Bocar spod 
Częstochowy, specjalizująca się  
w dziedzinie wozów strażackich. 

Samochód kosztował przeszło 
760 tys. zł, z czego 380 tys. zł  
wyniosło dofinansowanie Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej, 250 tys. zł gminy Łyszkowice, 

110 tys. zł pochodziło z funduszu 
ubezpieczeniowego tytułem ubez-
pieczenia od ognia. Wkład własny 
OSP Kalenice to 20 tys. zł.

Do tej pory należąca do KSRG 
jednostka w Kalenicach uży-
wała przeszło 30-letniego Sta-
ra. Dysponuje też lekkim pojaz-
dem ratownictwa technicznego 
i operacyjnym Volkswagenem 
Transporterem. Ze względu na 
przygotowanie i lokalizację jed-
nostka w Kalenicach jest często 
dysponowana do wyjazdów, naj-
częściej do wypadków drogo-
wych, np. przy drodze wojewódz-
kiej 704 albo autostradzie A2.  tm

Gmina kiernozia | Kto będzie odśnieżał drogi w gminie? 

Dwa sektory, ale jedna firma 
Odśnieżaniem obydwóch sektorów dróg  
i placów gminnych w najbliższym sezonie 
zimowym 2019/20 na terenie gminy 
Kiernozia zajmie się firma Drog-Bet Marcina 
Głuchowskiego. Była to jedyna oferta, która 
wpłynęła na ogłoszony przez gminę przetarg. 

Gmina Kiernozia została po-
dzielona na dwa sektory już przed 
kilkoma laty. Linią podziału jest 
droga wojewódzka nr 584 pro-
wadząca z Łowicza przez Kier-
nozię do Sannik. Chodziło m.in. 
o zwiększenie konkurencyjno-
ści przy ogłaszaniu przetargu  
na zimowe utrzymanie dróg. 
Usługodawcy mogli złożyć ofer-
tę na jeden lub obydwa sektory  
i faktycznie bywały sezony, że od-
śnieżaniem dwóch części gmi-
ny zajmowały się dwie różne fir-
my. W skład sektora zachodniego 

wchodzą sołectwa: Kiernozia 
(część zachodnia od drogi wo-
jewódzkiej 584), Czerniew, So-
kołów Kolonia, Sokołów Towa-
rzystwo, Teresew, Natolin, Wola 
Stępowska, Stępów.

Sektor wschodni: Kiernozia 
(część wschodnia od drogi woje-
wódzkiej), Chruśle, Witusza, Za-
miary, Niedzieliska, Tydówka, 
Brodne Józefów, Brodne Towa-
rzystwo, Jerzewo, Jadzień, Osiny, 
Wiśniewo, Lasocin. 

W tym roku obsługą obu sek-
torów zajmie się ta sama firma. 

Stawka za użycie tzw. „sprzętu 
podstawowego” (jest to ciągnik  
z przednim napędem o mocy 
minimum 80 koni mechanicz-
nych wraz z pługiem odśnieżnym  
na każdy sektor) wynosi 248 zło-
tych za godzinę. Stawka za użycie 
sprzętu specjalistycznego o pod-
wyższonej mocy, np. ładowarki 
czołowej, wynosi 324 zł za go-
dzinę. 

Użycie sprzętu specjalistycz-
nego może nastąpić w przypad-
ku wystąpienia anomalii pogo-
dowych – natężonych opadów 
śniegu lub zawiei i zamieci unie-
możliwiających wykonanie usłu-
gi pługami odśnieżnymi. Co wię-
cej, samorząd zastrzegł, że użycie 
kosztującego więcej sprzętu może 
nastąpić po uprzedniej zgodzie 
gminy. Wzorem poprzednich lat, 
nie ma opłaty za tzw. gotowość. 
 mak 

Przy nowym samochodzie druhowie Zbigniew sukiennik (prezes jednostki) i Michał Kruk (naczelnik). 
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to jest podstawowa 
zasada, że roślin 
kwitnących  
nie opryskujemy 
w godzinach  
lotu pszczół.
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Łowicz | Uroczyste otwarcie hali Zakładu Karnego w Łowiczu

Więźniowie już pracują w nowym obiekcie
Od 23 listopada na terenie Zakładu Karnego 
w Łowiczu 20 osadzonych (docelowo będzie ich 
40) pracuje przy pakowaniu i konfekcjonowaniu 
produktów ZPOW „Agros Nova”. W ten sposób 
łowicka jednostka penitencjarna stała się pierwszą 
w okręgu łódzkim, w której osadzeni skorzystali 
z rządowego programu „Praca dla więźniów”.

28 listopada łowicki zakład kar-
ny przygotował uroczyste otwar-
cie nowej hali. Jest ona pierwszą 
otwartą w województwie, choć 
już w następnym tygodniu ruszy 
podobna w Garbalinie. W ska-
li całego kraju jest to dwudzie-
sta ósma inwestycja zrealizowana 
w ramach programu.

Na uroczystość do Łowicza 
zaproszono m.in. reprezentan-
tów innych działających w mie-
ście służb mundurowych, innych 
jednostek penitencjarnych z okrę-
gu łódzkiego, a także przedsta-
wicieli władz Łowicza i powiatu 
łowickiego. Mjr Zdzisław Kry-
ściak przybliżył wszystkim obec-
nym historię służby więziennej 
w Łowiczu, która zaczyna się już 
przeszło 100 lat temu (do 1945 
roku więzienie mieściło się przy 
Kurkowej, w obecnej lokalizacji, 
przy Wiejskiej, działa od 1978 
roku), opowiedział też o trwają-

cych około roku pracach nad bu-
dową hali, która w takich warun-
kach jest utrudniona, ponieważ 
więzienie musi normalnie pra-
cować przez cały czas 24 godzi-
ny na dobę.

Prezes Jarosław Samsel mówił 
z kolei o grupie Maspex, do któ-
rej od 2015 roku należy Agros 
Nova. Zapewnił, że nie ma żad-
nych obaw o to, że po otwarciu 
hali zmniejszy się zatrudnienie 

w głównym zakładzie. Jest prze-
ciwnie – rosnące wciąż wyma-
gania klientów indywidualnych, 
w tym sieci, sprawiają, że pracow-
ników potrzeba coraz więcej

Umowa między Agros Nova 
a Zakładem Karnym została pod-
pisana na 5 lat, ale podczas swo-
ich wystąpień przedstawiciele obu 
stron już teraz wyrażali nadzieję, 
na jej przedłużenie po tym okre-
sie.

Głównym punktem spotkania 
było przecięcie wstęgi i poświę-

cenie. Wstęgę przecinali: dyrektor 
Biura Penitencjarnego CZSW płk 
Andrzej Leńczuk, dyrektor OISW 
w Łodzi płk Jacek Głuch, prezes 
zarządu ZPOW „Agros Nova” Ja-
rosław Samsel, zastępczyni dy-
rektora MIGB „Mazovia” (wy-
konawca budowy) Katarzyna 
Strzelczyk oraz gospodarz obiek-
tu, czyli dyrektor ZK w Łowiczu 
ppłk Tomasz Sawicki. Poświęce-
nia dokonał ks. bp Wojciech Osial 
w asyście kapelana łowickiego za-
kładu ks. Bogdana Skóry. Biskup 
podkreślił rolę pracy, jako warto-
ści ważnej także z punktu widze-
nia religii katolickiej, ponieważ 
pomagającej uczynić człowieka 
lepszym. 

Sukces programu 
„Praca dla więźniów”
Wcześniej płk Andrzej Leń-

czuk odczytał sporządzony na tę 
okazję list dyrektora generalne-
go Służby Więziennej gen. Jac-
ka Kitlińskiego. Generał podkre-
ślił, że realizowany od 2016 roku 
program „Praca dla więźniów” 
to sukces na skalę europejską. 
W jego ramach powstało już 
28 hal (licząc razem z łowicką), 
a w trakcie realizacji jest kolejnych 
15. Wpływy do Funduszu Ak-
tywizacji Zawodowej i Rozwoju 
Przywięziennych Zakładów Pra-
cy w ciągu roku wzrosły o poło-
wę – to właśnie z tych funduszy 
powstają nowe hale. Można więc 

powiedzieć, że łowicki obiekt 
powstał za pieniądze zarobione 
przez więźniów.

Obecnie w całym kraju zatrud-
nienie ma 85% spośród tych osa-
dzonych, którzy mają możliwość 
pracy. Wynika to nie tylko z budo-
wy hal, bo program ten rozszerzył 
możliwości nieodpłatnej pracy 
więźniów na rzecz samorządów, 
natomiast zatrudniającym ich 
przedsiębiorcom zapewnił ulgi.

Osadzeni w Łowiczu już wiele 
lat przed 2016 rokiem mieli moż-
liwość pracy, doświadczenie jed-
nostki w tym zakresie było zresztą 
jednym z argumentów wytypowa-
nia jej do programu budowy hal. 

Praca to resocjalizacja
W hali praca odbywa się na 

dwie zmiany, obecnie po 10 pra-
cowników na zmianie, ale docelo-
wo ma ich być po 20. To przede 
wszystkim ci spośród skazanych, 
którzy z  uwagi na  charakter po-
pełnionych przestępstw nie mogą 
pracować poza terenem jednost-
ki. W pierwszej kolejności do pra-
cy kierowani są skazani posiada-
jący zobowiązania alimentacyjne 
oraz  inne zobowiązania fi nanso-
we, na przykład komornicze, któ-
re tym sposobem będą spłacane.

– Otwarcie hali produkcyjnej 
to wydarzenie, które było przez 
wielu z nas wyczekiwane – mó-
wił nam pan Łukasz, jeden z od-
siadujących wyrok, którzy pracu-
ją przy konfekcjonowaniu. – Praca 
sprawia, że czujemy się do cze-
goś potrzebni, że nie siedzimy 
bezczynnie, że ten czas tutaj nie 
jest całkowicie zmarnowany. Nie 
ukrywajmy, że liczą się też pienią-
dze, którymi będzie można choć 
trochę wesprzeć rodzinę, zamiast 
być dla niej tylko ciężarem.

Praca w hali to przede wszyst-
kim pakowanie i konfekcjono-
wanie, w tym na przykład przy-
gotowywanie indywidualnych 
zamówień dla fi rm handlowych 
i oklejanie zamówień dodatkowy-
mi oznaczeniami. Zakwalifi ko-
wani przechodzą wcześniej prze-
szkolenie. Zdobyte umiejętności, 
poza korzyściami odniesionymi 
już teraz, mogą ułatwić im zna-
lezienie pracy po wyjściu na wol-
ność. Jak mówią wychowawcy 
– ważnym czynnikiem jest też wy-
rabianie w nich systematyczności 
i poczucia obowiązku, których 
często brakuje wychodzącym po 
„odsiadce”. 

REKLAMA

toMaSz
MatUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

w pierwszej kolejności 
do pracy kierowani są 
skazani posiadający 
zobowiązania 
alimentacyjne oraz 
inne zobowiązania 
fi nansowe, na przykład 
komornicze, które 
tym sposobem będą 
spłacane.
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tak prezentuje się nowa hala po oddaniu.

Przecięcia wstęgi dokonali (od lewej): ppłk tomasz sawicki, 
jarosław samsel, płk włodzimierz jacek głuch, Katarzyna strzelczyk 
i płk Andrzej Leńczuk. 
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zaraz po czwartkowej uroczystości pracę rozpoczynała druga tego dnia zmiana osadzonych.
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Łowicz | Rowery miejskie po roku funkcjonowania

Kosztowna wygoda, płacimy wszyscy
Rowery miejskie, wprowadzone przed rokiem 
w Łowiczu, są wykorzystywane u nas lepiej 
niż w kilku innych, większych miastach 
województwa, uczestniczących w systemie 
Rowerowe Łódzkie. Tyle że drogo kosztują. 
Każdego z nas, bynajmniej nie tylko 
wypożyczającego.

To jest bez wątpienia dobry 
wynik: Łowicz okazuje się jed-
nym z tych miast, z grona uczest-
niczących w projekcie Rowerowe 
Łódzkie, w którym rowery miej-
skie przyjęły się najlepiej. Jak po-
informował 25 listopada Nextbike, 
operator rowerów miejskich w kil-
kudziesięciu miastach w Polsce, 
w tym też operator Rowerowe-
go Łódzkiego, przez rok działa-
nia RŁ (start nastąpił 22 listopada 
2018) 14,2 tysięcy użytkowników 
w 10 miastach skorzystało z rowe-
rów 148,8 tysiąca razy. 

Łowicz jest jednym z najmniej-
szych miast, w których Rowerowe 
Łódzkie jest obecne, a mimo to 
zanotowano tu trzeci w kolejności 
wynik jeśli chodzi o ilość wypo-
życzeń. W komunikacie Nextbi-
ke podano, że Łowicz odpowiada 
za 12,8% wszystkich wypożyczeń 
w systemie RŁ. Częściej korzysta-
no z rowerów tylko w Koluszkach 

i w Pabianicach, rzadziej w Kut-
nie, Skierniewicach, Zgierzu, Sie-
radzu i pozostałych miastach.

W przeliczeniu, przy korzy-
staniu z powyższych danych, da-
wałoby to nieco ponad 19 tysięcy 
wypożyczeń, taką też liczbę po-
daliśmy w pierwszej informacji 
na ten temat na naszym portalu 
Łowiczanin.info. Kilka dni póź-
niej, w odpowiedzi na nasze za-
pytania, Nextbike sprecyzował, 
że przez rok działania w Łowiczu 
wypożyczono rowery 22214 razy, 
a w samym 2019 roku, do 22 listo-
pada – 21948 razy.

Najczęściej odwiedzanymi 
z 13 stacji w Łowiczu, na których 
można wypożyczyć rower, są te 
przy Dworcu Głównym, na No-
wym Rynku i na Bratkowicach. 
Poniżej, w tabeli 1, przedsta-
wiamy ile razy wypożyczano ro-
wery RŁ z poszczególnych stacji 
w mieście w pierwszym roku 
działania systemu.

Najczęściej korzystano z ro-
werów oczywiście w miesiącach 
najcieplejszych – w sierpniu tego 
roku zanotowano ich 3786, w lip-
cu 3484, w czerwcu 3163. Naj-

więcej razy wypożyczono rowery 
w dniu 23 lipca – 189 razy. W ta-
beli 2 podajemy ilości wypo-
życzeń przez cały pierwszy rok 
funkcjonowania RŁ w Łowiczu.

zimą też 
– z jakim efektem?
Kto miejskimi rowerami jeź-

dzi ten wie, że ich stan pozosta-
wia czasem wiele do życzenia. 
Bywają niedopompowane koła, 
awaryjne przerzutki, skręcone kie-
rownice, problemy z otwarciem 
blokady. Nextbike w odpowie-
dzi na nasze pytania twierdzi, że 
najczęściej problemy zdarzają się 
z kołami – w tym sezonie w syste-
mie Rowerowego Łódzkiego było 
520 takich zgłoszeń. Inne uster-
ki wynikają z eksploatacji, aktów 
wandalizmu nie zanotowano, poza 
jednym – ale ten nie zdarzył się 
w Łowiczu. 

Rowery są przewożone ze sta-
cji przepełnionych do tych, na któ-
rych ich brakuje każdorazowo, 
gdy tego wymaga sytuacja – za-
pewnia Nextbike. Nie odpowiada 
jednak na nasze pytanie ilu ludzi 
się tym zajmuje, ani na kolejne: 
na jak długo szacowany jest okres 
eksploatacji jednego roweru. 

W miastach objętych progra-
mem Rowerowe Łódzkie, jako 
w jednych z pierwszych w Pol-
sce, rowery są dostępne na sta-
cjach przez cały rok, także zimą, 
operator zapewnia w tym kontek-

ście, że są one przystosowane do 
warunków zimowych. Czy jed-
nak wystawienie na te warunki 
nie przyspiesza nadmiernie de-
gradacji tego sprzętu? – na to tak-
że nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 
Być może faktycznie rok to jesz-
cze okres zbyt krótki, by czynić 
porównania. Nextbike podkreśla, 
że pogoda w styczniu i w lutym 
ostatnio niewiele się różni od tej 
z listopada czy marca – kiedy ro-
wery są dostępne w innych ośrod-
kach miejskich. 

Ponad 300 tysięcy 
rocznie
Rower miejski to jednak dro-

gi środek lokomocji. Nie dla wy-
pożyczającego, bo w warunkach 
łowickich, gdy odległości są nie-
wielkie, można wpłacić opłatę 
inicjacyjną (20 zł) i pokonywać 
większość tras nie płacąc ani gro-
sza, gdyż wypożyczenie do 20 
minut nie obciąża konta. Są lu-
dzie, którzy potrafi ą przesiadać 
się z roweru na rower na stacjach 
pośrednich, o ile oceniają, że w 20 
minutach nie zmieszczą się, jadąc 
z punktu do punktu. Ale więk-
szość ma szansę się zmieścić – tak 
czy owak może nie płacić.

Pod tym względem można 
przypuszczać, że udział użytkow-
ników w fi nansowaniu systemu 
jest w małych miastach, jak Ło-
wicz, jeszcze niższy niż w aglo-
meracjach. A nawet i tam wpły-

wy od użytkowników – jak podał 
w ubiegłym roku portal Money.pl 
– stanowiły bardzo niewielki pro-
cent wpływów. Wg portalu w 2017 
r. opłaty wniesione przez użyt-
kowników stanowiły zaledwie 
2% przychodów Nextbike w Pol-
sce. Około 9% stanowiły wpływy 
z reklam, 13% wpływy od klien-
tów prywatnych – centrów han-
dlowych zainteresowanych lokali-
zacją stacji rowerowych w swym 
bezpośrednim sąsiedztwie. 

Natomiast około 70% przycho-
dów spółki (z kapitałem niemiec-
kim i amerykańskim, nie polskim 
– dodajmy) stanowiły wpłaty 
od samorządów lokalnych zainte-

resowanych wprowadzeniem sys-
temu na swoim terenie.

Do zainteresowanych należał 
Łowicz – ale powstanie systemu 
kosztowało nas i kosztuje sporo: 
w roku 2020 miasto musi zapłacić 
za udział w Rowerowym Łódz-
kim 320.077 zł, taką samą sumę 
musi jeszcze uiścić za każdy na-
stępny rok, aż do 2024 włącznie, 
w tym roku zapłaciło około 30 ty-
sięcy mniej ze względu na uzyska-
ną z budżetu państwa dotację. Su-
marycznie w ciągu niespełna 7 lat 
wyda na pewno ponad 1,8 milio-
na złotych. Dane za miniony rok 
pozwalają przeliczyć, że do jed-
nej jazdy ratusz dopłacał blisko 15 
złotych.

A Nextbike zarobił w 2017 roku 
w Polsce na czysto 4,7 mln zł, 
przy przychodzie rzędu 44 milio-
nów – czyli osiągnął rentowność 
ponad 10%. Na ten sukces spół-
ki złożyły się więc w większości 
koszty ponoszone przez polskiego 
podatnika. 

Być może zysk w postaci 
zmniejszonej ilości jazd samo-
chodowych w naszym mieście 
wart jest tych nakładów. Może. 
A może rozsądniej było wydać te 
pieniądze na rozbudowę dróg ro-
werowych? – bo rower, swój wła-
sny, prawie każdy i tak ma. Albo 
po prostu oszczędzić? Na pewno 
przed zawieraniem nowej umowy, 
na kolejne lata, będzie należało ta-
kie pytania stawiać. 

Rowery na Starym Rynku. Z tej stacji wypożyczano je przez miniony rok 2.383 razy.
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PoDzIaŁ Na StaCJe:
etykiety wierszy Liczba – wynajmy

Dworcowa – Łowicz główny 3.616

Nowy Rynek 3.302

Medyczna 2.445

stary Rynek 2.383

starościńska 1.791

starzyńskiego – targowisko 1.714

Kaliska – pływalnia 1.240

Armii Krajowej 1.159

Łowicz Przedmieście 1.036

sadowa – os. górki 941

grunwaldzka – sP 3 810

Podleśna 477

Suma końcowa 20.914

PoDzIaŁ Na MIeSIąCe:
etykiety wierszy Liczba – wynajmy

2018 266

grudzień 266

2019 21.948

styczeń 371

luty 643

marzec 1.196

kwiecień 1.746

maj 1.956

czerwiec 3.163

lipiec 3.484

sierpień 3.786

wrzesień 2.477

październik 2.040

listopad 1.086

Suma końcowa 22.214

REKLAMA

woJCIeCh 
waLIGÓrSkI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

tak to wyglądało w styczniu 2019: śnieg, wilgoć, minimalne 
zainteresowanie. Mimo to operator systemu uważa, że wypożyczanie 
całoroczne to dobry kierunek. 
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około 70% 
przychodów 
spółki (z kapitałem 
niemieckim 
i amerykańskim, 
nie polskim) stanowiły 
wpłaty od samorządów 
lokalnych, 
zainteresowanych 
wprowadzeniem 
systemu na swoim 
terenie.
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Powiat łowicki | Uroczysta gala w muzeum

Dwudzieste urodziny powiatu
To już dwadzieścia lat, od kiedy na mocy ustawy 
z 5 czerwca 1998 do podziału administracyjnego 
Polski powróciły samorządy powiatowe. 
Uroczystość 20-lecia powiatu łowickiego 
miała miejsce 29 listopada i została połączona 
z obchodami 100. rocznicy utworzenia służb 
sanitarnych w odrodzonej Polsce.

Pierwszą częścią gali zorgani-
zowanej w dawnej kaplicy św. Ka-
rola Boromeusza (sala barokowa 
Muzeum w Łowiczu) było dość 
długie, ale ważne wprowadzenie 
do powstania (a jak niektórzy mó-
wili – wskrzeszenia) powiatu ło-
wickiego w 1999 roku. Obecny 
starosta Marcin Kosiorek przed-
stawił w wykładzie zarys dziejów 
Ziemi Łowickiej, głównie pod ką-
tem jej organizacji administracyj-
nej i przynależności. Starosta wraz 
z wicestarostą Piotrem Malczy-
kiem i przewodniczącym Rady 
Powiatu Łowickiego Markiem Ję-
drzejczakiem byli gospodarzami 
uroczystości.

Z kolei poseł Włodzimierz To-
maszewski, wieloletni samorzą-
dowiec związany z Łodzią (m.in. 
jej wiceprezydent przez 8 lat), 
opowiedział o tym jak wyglądały 
prace nad reformą, która weszła 
w życie w 1999 r. i towarzyszą-
cych jej nastrojach. Przypomniał 
też architektów tej reformy, naj-
częściej przywoływał nazwiska 
nieżyjącego już wybitnego praw-
nika Michała Kuleszy oraz ów-
czesnego premiera Jerzego Buz-
ka. Wspomniał też o wielkiej roli 
prezydenta i później przewodni-
czącego Rady Miejskiej w Łodzi 
Grzegorza Palki (tragicznie zmar-
łego w 1996 r.). Wykład zakoń-
czył otwartym pytaniem o przy-
szłość powiatów. Wprawdzie nie 

ma on wątpliwości, że są one po-
trzebne, sądzi jednak, że prędzej 
czy później rozpocznie się dysku-
sja na temat zmian ich funkcjono-
wania, np. nad powiększeniem ich 
granic (co rzecz jasna dla części 
z nich oznaczałoby likwidację).

Za główny cel uroczystości 
można uznać przypomnienie osób, 
które przez lata współtworzyły po-
wiat i Powiatową Stację Sanitar-
no-Epidemiologiczną (Sanepid). 
Podziękowania odebrali m.in. po-
przedni starostowie, czyli Boh-
dan Cezary Dzierżek i Krzysztof 
Figat, a w imieniu nieobecnego 
Janusza Michalaka jego córka, 
podobnie poprzedni przewodni-
czący rady: Julian Nowak, Wie-
sław Dąbrowski, Stanisław Olęcki 
i Krzysztof Górski, sekretarzowie 
powiatu: Józef Mucha, Magdalena 
Pietrzak, Andrzej Rokicki, Joanna 
Jaros, skarbnicy: Zofi a Lepieszka, 
Ewa Kotarska-Furman, Małgorza-
ta Wasiak i Sylwia Gajda, radni, 
urzędnicy czy pracownicy PSSE, 
na czele z obecnym dyrektorem 
Sławomirem Muchą. 

Szczególnie wyróżnieni zo-
stali rzecz jasna ci, którzy powiat 
współtworzą przez całe 20 lat, od 
samego początku. Wśród radnych 
jest to związany z PiS Krzysztof 
Dąbrowski. Jaka jest recepta na 
to, żeby być wybieranym w każ-
dych wyborach? – Po prostu trze-
ba mieć świadomość, że wyborcy 
w gminach takich jak Kocierzew 
Południowy czy Kiernozia to lu-
dzie, którzy nie dadzą się oszukać, 
trzeba traktować ich poważnie 
– powiedział radny z 20-letnim 
stażem w rozmowie z NŁ. Do-

dajmy, że tylko o jedną kaden-
cję mniej w RPŁ mają dwaj rad-
ni PSL – Michał Śliwiński i Jerzy 
Wolski. 

Urzędnicy i inni pracownicy 
starostwa, którzy są w nim od po-

czątku do dziś, to: Krystyna No-
wińska-Świeszkowska, Elżbieta 
Cholewska, Sławomir Ciesielski, 
Jolanta Protekta, Halina Bakalar-
ska, Bożena Stawicka, Ilona Fu-
dała, Maria Cisz, Marianna Cze-

kaj, Anna Kasińska, Mirosława 
Pawlata i Wojciech Sobieszek. 

Szczególne, zasłużone po-
dziękowania odebrała też Joanna 
Idzikowska, inspektor w Wydzia-
le Kontroli i Zarządzania Jed-
nostkami, która przygotowywa-
ła czwartkową uroczystość. Ona 
także należy do grona tych pra-
cowników, którzy pamiętają jesz-
cze czasy starosty Dzierżka. 

Życzenia i gratulacje gospoda-
rzom składali goście z trzech zu-

pełnie innych stron Polski, czyli 
reprezentanci powiatów partner-
skich” – tatrzańskiego, świdnic-
kiego i kartuskiego. One rzecz ja-
sna także, jak wszystkie powiaty, 
świętują swoje 20-lecie.

Ostatnim akcentem uroczy-
stości był brawurowy występ 
muzyczny znakomitej łowic-
kiej skrzypaczki Weroniki Moń-
ki wraz z którą zagrali Michał 
Chwała (gitara) i Maciej Drapiń-
ski (akordeon). 

CzY PowIatY SIĘ SPrawDzaJą?
włodzimierz tomaszewski, 
jak i większość zabierających 
głos na piątkowej gali, 
nie mają wątpliwości, że 
wprowadzenie powiatów było 
słusznym rozwiązaniem, które 
nadal ma głęboki sens. Poseł, 
który był jednym z architektów 
reformy administracyjnej 
z 1998 roku, podkreślił, 
że są one ważnym elementem 
decentralizacji władzy 
i wzmocnieniem środowisk 
lokalnych. Przypomniał, 
że zgodnie z Konstytucją 
podstawową jednostką 
samorządu terytorialnego 
jest gmina, kolejne szczeble 
są w zasadzie po to, aby ją 
wspierać i wzmacniać, w myśl 
zasady subsydiarności. 

w wystąpieniach podczas gali 
podkreślano, że przywrócone 
w 1999 roku powiaty miały 
silne zakorzenienie w polskiej 
tradycji. 
trzeba jednak pamiętać, 
że zdania są podzielone 
i dość często słyszy się głosy, 
czy to wśród publicystów, 
zwykłych obywateli, czy 
wreszcie samorządowców, 
że kompetencje powiatów 
spokojnie mogłyby być 
rozdzielone pomiędzy 
gminy a województwa, 
co przyniosłoby duże 
oszczędności w utrzymywaniu 
administracji. Powiaty miały 
być samowystarczalne, 
tymczasem większość z nich 
jest zadłużona, wiadomo, 

że mają one niewiele 
możliwości poszukiwania 
dochodów własnych.
historycznie istnienie 
jednostek tych rozmiarów 
terytorialnych było 
uzasadnione – zajmowały 
mniej więcej taki obszar, 
by każdy jego mieszkaniec 
mógł w ciągu jednej doby 
dojechać do urzędu i wrócić. 
czy jednak w dzisiejszych 
czasach takie rozmiary 
mają uzasadnienie? jeśli 
nie likwidację, można też 
rozważyć – o takim wariancie 
też wspominał w piątek 
włodzimierz tomaszewski 
– rozszerzenie granic 
powiatów, np. do rozmiarów 
49 województw przed 

1999 rokiem (była nawet 
w dyskusji poprzedzającej 
reformę podobna propozycja 
składana wówczas przez 
PsL).
trzeba też zauważyć, 
że w ii RP, do której 
odwoływała się reforma rządu 
jerzego Buzka, powiatów było 
mniej i były dużo większe. 
w ii RP były bowiem 264 
powiaty i 23 miasta grodzkie 
na znacznie większym 
terytorium niż obecna Polska, 
w której jest 380 powiatów, 
w tym 66 miast na prawach 
powiatu. Powiat łowicki 
z 10 gminami nie należy do 
najmniejszych, choć ma tylko 
jedno miasto. sąsiedni powiat 
gostyniński ma tylko 4 gminy.

toMaSz
MatUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Starosta marcin kosiorek składa podziękowania joannie idzikowskiej 
- za wzorowe przygotowania piątkowej, ale też wieloletnią pracę 
dla starostwa.

Na pierwszym planie Bogumił makowski, specjalista ds. promocji 
w łowickim ZoZ, a przy mikrofonie pierwszy starosta łowicki (w latach 
1999-2006) Bohdan cezary Dzierżek. 
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medycyna | inicjatywa starostwa w Zgierzu

Opaska, która ratuje życie
Chociaż jest niewielka,  
to może bardzo 
wiele – łączy w sobie 
funkcje ratunkowe, 
zegarka oraz telefonu. 
Tzw. „teleopaska” to 
urządzenie monitorujące 
podstawowe parametry 
życiowe, które w sytuacji 
zagrożenia zdrowia, 
wyśle sygnał SOS  
i wezwie pomoc.

Wraz z początkiem nowego 
roku 100 takich opasek będzie 
nieodpłatnie służyć osobom star-
szym i niesamodzielnym z terenu 
powiatu zgierskiego. 25 listopada 
w Centrum Medycznym „Boruta” 
władze tego powiatu podpisały 
porozumienie z firmą HRP Care 
– liderem pilotażowego projektu 
„teleopieki”.

Podstawową funkcją opaski jest 
przycisk SOS, za pomocą którego 
uczestnik projektu w każdej chwi-
li może sam wezwać pomoc. – Po 
naciśnięciu przycisku następuje 
połączenie z numerem 112, sygnał 
zostaje wysłany także do naszego 
„centrum teleopieki” – tłumaczy 
Patryk Molęda z firmy HRP Care. 
Urządzenie monitoruje i przesyła 
do centrum dane dotyczące pod-
stawowych parametrów życio-
wych takich jak tętno czy tempe-

ratura. Kiedy odbiegają one od 
normy, pracownik centrum infor-
muje uczestnika o tym fakcie. 

Opaska jest wyposażona rów-
nież w detektor upadku. Jeśli wy-
kryje, że osoba przewróciła się  
i nie może wstać, wtedy wykonu-
je zdjęcie i przesyła do teleopieki.  
– Za pomocą zdjęcia i zainstalo-
wanego w opasce GPS-u jesteśmy 
w stanie precyzyjnie ustalić gdzie 
nastąpił upadek – dodaje Patryk 
Molęda. 

O tym, że urządzenie to jest 
skuteczne, najlepiej świad-
czą statystyki. W Łodzi 1.500 
osób korzysta z teleopasek i już  
79 razy, za ich pośrednictwem, 
została udzielona pomoc służb  
medycznych. Opaski 25 razy za-
działały w momencie odnotowa-
nia alertu upadku osoby korzy-
stającej z urządzenia. Kilka razy 
opaska była przydatna w zlokali-
zowaniu miejsca pobytu jej wła-
ściciela.

Dla nie w pełni 
samodzielnych
Kto będzie mógł korzystać z ta-

kiej formy teleopieki? Jest to pro-
jekt adresowany dla osób powyżej 
60. roku życia, które nigdy wcze-
śniej nie korzystały z podobnego 
wsparcia w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 

Dodatkowym wymogiem jest 
niesamodzielność w minimum 
jednej czynności według ska-
li Barthela. Żeby to określić, wy-
starczy pobrać z internetu lub 
zgłosić się do Powiatowego Cen-
trum Pomocy Rodzinie po kartę 
oceny według tej skali. Z pomo-
cą lekarza lub pielęgniarki określa 
się stopień samodzielności przy 
wykonywaniu takich czynności 
jak: spożywanie posiłków, prze-
mieszczanie się czy utrzymywa-
nie higieny osobistej. Następnie 
w Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie składa się dokumenty. 

– Będziemy zgłaszać się do 
instytucji takich jak ośrodki po-

mocy społecznej lub organizacje 
pozarządowe w poszukiwaniu 
osób, które spełniałyby wymo-
gi, ale już dziś serdecznie zachę-
cam mieszkańców powiatu zgier-
skiego, aby sami zgłaszali do nas 
chęć uczestnictwa w projekcie  
– mówi starosta zgierski Bogdan 
Jarota. – Po weryfikacji wnio-
sków, opaski będą nieodpłatnie 
przekazywane seniorom na rok. 
Przewidujemy, że za kilka dni 
rozpocznie się nabór wniosków,  
a opaski będą wydawane z po-
czątkiem przyszłego roku. My-
ślę, że dzięki teleopiece nasi se-
niorzy będą mogli poczuć się 
bezpieczniej, a taki komfort psy-
chiczny jest bardzo ważny.

– Takie rozwiązanie może być 
bardzo przydatne np. dla osób 
starszych, samotnych – przyzna-
ją zgodnie panie Helena i Bożena, 
które leczą się na oddziale geria-
trycznym w zgierskim Centrum 
Medycznym „Boruta”.

małgorzata tomczuk

REKLAMA

„teleopaska” to urządzenie monitorujące podstawowe parametry 
życiowe – łączy w sobie funkcje ratunkowe, zegarka oraz telefonu. 
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o opasce pozytywnie wypowiadali się dla starostwa ludzie chorzy.
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w Łodzi 1.500 osób 
korzysta z teleopasek 
i już 79 razy, za ich 
pośrednictwem, została 
udzielona pomoc 
służb medycznych.
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Rzut okiem | wóLKA ŁAsiEcKA UPRZątNiętA 

Cały samochód śmieci zebrali 
mieszkańcy Wólki Łasieckiej  
w gminie Bolimów i ich znajomi, 
którzy „skrzyknęli się”  
pod koniec listopada  
do wspólnego sprzątania. 
– w sprzątaniu uczestniczyli  
pan Patryk z synem, Ania, 
Renata, Magda, iza, jacek, Agata, 
tadeusz, waldek, Zbyszek... 
wszystkim za pomoc bardzo 
dziękuje – informuje sołtys iwona 
Bogacińska. Po sprzątaniu wsi 
zbudowali ławeczkę oraz odebrali 
i ustawili zakupiony  
z mikrograntu grill.  
Dzień zakończyli integracją 
przy kiełbaskach. oficjalne 
podsumowanie projektu 
„Mieszkańcy w trosce o otoczenie” 
zaplanowano 7 grudnia  
o godz. 13.00. mak 

Gmina Bolimów | Kierowcy pojadą lepszym asfaltem

Za tydzień otwarcie ruchu drogi do Miedniewic
Do końca zbliżają się  
prace na drodze 
powiatowej z Bolimowa 
do Miedniewic. 

Konsorcjum firm PRD-M i Er-
bedim z Piotrkowa Trybunalskie-
go, które pod koniec października 
rozpoczęło prace, ułożyło nową 
nawierzchnię i wykonało posze-
rzenie do 5,5 m, na całej prze-
widzianej długości ok. 3,7 km.  

Jak powiedział nam kierow-
nik Wydziału Dróg starostwa  
w Skierniewicach Marian Stasik, 
na drodze trwają roboty wykoń-
czeniowe, m.in. związane z wy-
konaniem poboczy, ustawienia 
znaków pionowych i malowania 
oznakowania poziomego. – Stan 
prac wskazuje, że wykonawcy 
powinni zakończyć je w przy-
szłym tygodniu, pod jego koniec 
planujemy otwarcie tego odcinka 
drogi dla ruchu – mówi Stasik.

Prace miały się zakończyć 
zgodnie z planem do 29 listopada, 
przeciągnęły się z powodu nieco 
późniejszego wejścia wykonaw-
cy na teren budowy niż zakładał 
to pierwotny plan oraz przez duży 
zakres robót, który miał do wyko-
nania w krótkim czasie. 

Przypomnijmy, że inwestycja 
będzie kosztować 3 mln 552 tys. zł  
z czego 80% jej wartości zostanie 
pokryte z rządowego Funduszu 
Dróg Samorządowych.  tb

Gmina Nieborów | to nie będzie drakońska podwyżka

Wzrośnie stawka za odbiór odpadów
Gmina Nieborów otworzyła 3 grudnia, jedyną 
ofertę, która wpłynęła do przetargu na odbiór  
i zagospodarowanie posegregowanych odpadów 
komunalnych na terenie gminy w 2020 roku. 

Oceniona na jej podstawie mie-
sięczna stawka od osoby ma wy-
nieść około 18 zł, czyli 3 złotych 
więcej niż obecnie.

Jedyną ofertę złożyła spółka 
Pro Zero, dawniej Tönsmeier spod 
Kutna, która od lat odbiera odpady 
na terenie gmin powiatu łowickie-
go. Oferta opiewa na 1 mln. 602 

tys zł i jest niższa niż środki prze-
widywane przez gminę – 2 mln 
212 tys zł. Dzieląc kwotę z oferty 
przez 12 miesięcy i liczbę miesz-
kańców gminy, którzy zadeklaro-
wali udział w systemie odporu od-
padów – 8,3 tys osób otrzymamy 
stawkę 16.10 zł. Ulegnie ona jed-
nak zmianie po uwzględnieniu 

wszystkich dodatkowych kosztów, 
m.in.  na obsługę systemu odbioru 
odpadów, w tym kosztów pracow-
niczych urzędnika zajmującego 
się jego kontrolą jak i programów 
komputerowych przez niego wy-
korzystywanych. Wójt Jarosław 
Papuga powiedział nam, że prze-
widuje, iż zmieści się ona w prze-
dziale kwotowym od 18 do 20 zł 
od osoby, pod warunkiem, oso-
by te złożą deklarację iż bioodo-
pady trafiają do przydomowego 
kompostownika. Jeśli nie to staw-
ka może wynieść nawet 25 zł. tb

Sanniki | Konsultacje w sprawie studium zagospodarowania 

Masz działkę w tej gminie?  
Sprawdź jej planowane przeznaczenie 
Otwarte spotkanie konsultacyjne dotyczące 
powstającego studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
Sanniki odbędzie się we wtorek, 10 grudnia  
o godz. 11.00 w urzędowej sali posiedzeń. 

– Nasze dotychczasowe stu-
dium jest już bardzo stare, dlatego 
jest potrzeba opracowania nowe-
go – wyjaśnia Honorata Kaźmier-
czak z UMiG Sanniki. Według 
niej to właśnie na tym etapie jest 
najlepszy moment, żeby miesz-
kańcy oraz działające na naszym 
terenie firmy zainteresowały się 
przeznaczaniem terenów pod kon-
kretny sposób zagospodarowania. 

Studium, o którym mowa, jest 
bowiem dokumentem określają-
cym właśnie sposób użytkowa-
nia przestrzeni i definiującym jej 

przyszłe zagospodarowanie. To na 
tym etapie będą zapadały decyzje 
dotyczące np. tego, czy teren bę-
dzie przeznaczony pod zabudowę 
mieszkaniową, przemysłową czy 
inną. To na podstawie studium po-
wstają miejscowe plany zagospo-
darowania i jeśli jakiś kierunek za-
gospodarowania nie jest wskazany 
w studium – plan nie może tego 
zmienić. 

 – Zależy nam, aby przy pla-
nowaniu wyznaczyć najbardziej 
optymalne i zgodne z potrzebami 
właścicieli działek i mieszkańców 

oraz z zasadami ochrony środo-
wiska sposoby użytkowania tych 
terenów w przyszłości – dodaje 
sekretarz Piotr Skonieczny. Spo-
tkanie jest otwarte dla wszystkich 
zainteresowanych, w tym miesz-
kańców, przedsiębiorców i organi-
zacji pozarządowych. 

Co ciekawe, konsultacje te 
będą przeprowadzone przy 
wsparciu pieniędzy spoza gmi-
ny. Firma planistyczna przygoto-
wująca studium dla Sannik po-
zyskała bowiem grant unijny na 
realizację tzw. „pogłębionych 
konsultacji społecznych” w 20 
gminach z terenu całej Polski. – 
Dla nas stało się to w bardzo do-
brym momencie, bowiem jeste-
śmy na etapie przygotowywania 
studium – powiedziała nam Kaź-
mierczak.  mak 

Łowicz | Budżet obywatelski

Ostatnie dni na oddanie głosu
Jeszcze tylko do najbliższej 

soboty, 7 grudnia, mieszkań-
cy Łowicza mogą oddać głosy 
w budżecie partycypacyjnym na  
2020 rok. Głosowanie zostanie 
zamknięte o północy z soboty na 
niedzielę. 

Przypomnijmy, że każdy może 
oddać po jednym głosie na pro-

pozycje z własnego osiedla oraz  
z puli ogólnomiejskiej.

Listę proponowanych inwe-
stycji prezentowaliśmy w po-
przednim numerze, można też ją 
odnaleźć na naszym portalu inter-
netowym www.lowiczanin.info.  
Przypominamy, że głosować moż-
na przez internet, gdzie znajdzie-

my platformę głosowania, albo 
poprzez złożenie papierowej kar-
ty do głosowania w sekretariacie 
Urzędu Miejskiego lub w siedzi-
bach zarządów osiedli w termi-
nach przez nie wyznaczonych. Po-
zostały jeszcze terminy dla osiedla 
Kostka – 6 grudnia w godz. 17–
19 i 7 grudnia w godz. 9–11;  
a dla osiedla Bratkowice – 6 grud-
nia w godz. 17–19.

Wyniki głosowania zostaną 
ogłoszone 16 grudnia.  tm
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Łowicz | Dworzec PKP 

Nowy peron, nowe zegary 
Czytelnicy wiele razy zwracali 

naszą uwagę na sprawy związane 
z trwającą modernizacją linii kole-
jowej E-20, w tym również pero-
nów na dworcu Łowicz Główny. 
Tym razem jednego z miłośników 
kolei zaniepokoił brak zegarów na 
oddanym niedawno do użytkowa-
nia peronie nr 1. – Na drugim pe-
ronie są jeszcze stare zegary, a na 
nowym nie ma. To niedopatrze-

nie, na stacji zegary są potrzebne 
– uważał nasz rozmówca. 

W dobie telefonów komórko-
wych, na których można spraw-
dzić godzinę, jest to mniej waż-
na potrzeba niż przed laty, ale dla 
niektórych istotna. Na zmoderni-
zowanym peronie zegarów fak-
tycznie nie ma, ale jak ustaliliśmy 
w PKP PLK S.A zamontowane 
będą w najbliższym czasie. mak 

Pasażerowie przyzwyczaili się 
do tego, że zegary na peronach 
są „od zawsze” i zauważyli ich 
brak na zmodernizowanym 
peronie nr 1. Na zdjęciu zegar  
na starym peronie. 
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mocarzewo | Kiermasz charytatywny 

Pierwsza Dama wskazała 
Dom Mocarzy
Fundacja „Bogaci 
miłosierdziem”, 
która buduje w Mocarzewie 
w gminie Sanniki 
Dom Mocarzy, znalazła 
się wśród benefi cjentów 
12. Międzynarodowego 
Kiermaszu Dobroczynnego 
SHOM 2019, który 
odbędzie się w niedzielę, 
8 grudnia w hotelu Marriott 
w Warszawie.

Organizatorem tego wydarze-
nia jest SHOM (Spouses of He-
ads of Diplomatic Missions in 
Warsaw), czyli Stowarzyszenie 
Małżonków Szefów Misji Dyplo-
matycznych, pod honorowym pa-

tronatem Pierwszej Damy Agaty 
Kornhauser-Dudy. 

Całość dochodu z tego kierma-
szu będzie przekazana na rzecz 25 
organizacji wytypowanych przez 
wspomniane stowarzyszenie. 
W roku ubiegłym kiermasz  oka-
zał się wielkim sukcesem. Dzięki 
zaangażowaniu ponad 50 amba-
sad, darczyńców, sponsorów, wo-
lontariuszy, przedstawicieli orga-
nizacji charytatywnych i ponad 
4000 zwiedzającym, SHOM ze-
brał ponad 530 tys. zł i pomógł 
23 organizacjom charytatywnym. 
Wstęp na kiermasz kosztuje 10 zł. 

Kancelaria prezydenta opubli-
kowała fi lm, na którym Pierw-
sza Dama zaprasza na kiermasz. 
Można go obejrzeć również na 
stronie www.lowiczanin.info. mak 

Warszawa | Muzeum Narodowe

Jerzy Miziołek 
już nie jest dyrektorem
2 grudnia rezygnację 
z funkcji dyrektora Muzeum 
Narodowego w Warszawie 
złożył prof. Jerzy Miziołek, 
została ona przyjęta 
przez Ministra Kultury
i Dziedzictwa Narodowego. 
Urodzony w Łowiczu 
historyk sztuki 
sprawował ją przez rok.

Minister Piotr Gliński i tak 
przygotowywał się do jego odwo-
łania, na co wpływ mogło mieć 
stanowisko działających w pla-
cówce związków zawodowych. 
Po przyjęciu rezygnacji minister 
podziękował Jerzemu Miziołkowi 
za „zainicjowanie zmian w funk-
cjonowaniu Muzeum Narodowe-
go w Warszawie”. Następca ma 
zostać wyłoniony w konkursie. 

Prof. Jerzy Miziołek pocho-
dzi ze Strugienic w gminie Zdu-
ny. Kończył szkołę podstawo-
wą w Strugienicach oraz Liceum 
Ogólnokształcące w Zdunach 
(obie te placówki już nie istnie-
ją). Studiował na Uniwersytecie 
Jagiellońskim. Doktoryzował się 
w roku 1987 na UJ, broniąc pra-
cy o ikonografi i postaci Chrystusa 
w pierwszym tysiącleciu chrześci-
jaństwa.

Przypomnijmy, że dyrektorem 
Muzeum Narodowego prof. Mi-
ziołek został 30 listopada ubiegłe-

go roku, zastępując dr Agnieszkę 
Morawińską i pełniącego po niej 
tymczasowo obowiązki Piotra 
Rypsona.

Przeciwnicy zarzucali mu cen-
zurowanie sztuki, po kontrower-
syjnej decyzji o usunięciu z Gale-
rii Sztuki XX i XXI w. instalacji 
Natalii LL i Katarzyny Kozyry 
(wiele wskazuje na to, że decy-
zja była wymuszona przez mini-
sterstwo). Wszystkie organizacje 
związkowe w muzeum negatyw-
nie oceniły też decyzję dyrekto-
ra o zwolnieniu prof. Antoniego 
Ziemby, przewodniczącego Ko-
legium Kuratorów MNW. Związ-
kowcy w petycji do ministra pisa-
li m.in. że „obecny dyrektor nie 
jest w stanie wykorzystać poten-
cjału i kompetencji pracowników 
Muzeum”.  tm

Łowicz | Kontrowersje wokół muzeum

Art Piwnica się nie poddaje
Zaostrza się konfl ikt miedzy właścicielem klubu 
Art Piwnica a dyrektorem Muzeum w Łowiczu 
o to, czy umowa najmu lokalu w podziemiach 
budynku muzeum nadal obowiązuje. Na wniosek 
dyrektora krata w drzwiach wejściowych 
do obiektu została zamknięta kłódkami na 
łańcuchach, tymczasem lokal na swoim fanpage’u 
zaprasza na koncert mikołajkowy.

Przypomnijmy, że umowa naj-
mu miała obowiązywać do koń-
ca przyszłego roku, ale dyrektor 
muzeum Grzegorz Dębski ją wy-
powiedział, argumentując to po-
wtarzającymi się zaległościami 
najemców. Dwa tygodnie temu 
pisaliśmy o tym, że dyrektor mu-
zeum w Łowiczu odciął klubowi 
prąd, przez co musiał on zostać 
zamknięty. 

Właściciel Jacek Wójcik, prze-
konany, że umowa najmu zosta-
ła przez muzeum zerwana bez-
prawnie, nie poddał się. W ostatni 
weekend klub był znowu czyn-
ny, bo właściciel załatwił agre-
gat prądotwórczy. Po weekendzie 
odpowiedział dyrektor, na któ-

rego polecenie, przy interwencji 
policji, wejście do klubu zostało 
zamknięte łańcuchami.

Jacek Wójcik złożył już do po-
licji i prokuratury zawiadomienie 
o możliwości popełnienia prze-
stępstwa, poprzez bezprawne od-
cięcia zasilania, teraz zapowiada 
kolejne kroki, w związku z utrud-
nianiem dostępu do lokalu i unie-
możliwianiem prowadzenia dzia-
łalności. Domaga się od muzeum 
zwrotu kosztów za konieczność 
zakupu agregatu, zepsuty towar 
z wyłączonych lodówek i zamra-
żalników, a także odszkodowanie 
za inne straty lokalu, w tym wi-
zerunkowe.

– Najgorsze jest w tym wszyst-
kim to, że instytucja publicz-
na pod kierownictwem nowego 
dyrektora całkowicie lekcewa-
ży podstawowe przepisy i pra-
wa – mówił nam Jacek Wójcik. 
– Nawet jeżeli umowa została-

by wypowiedziana, to powinien 
obowiązywać jasno określony 
okres wypowiedzenia. Kłam-
stwem jest oskarżanie nas o dłu-
gotrwałe zaległości w płaceniu, 
bo nie da się uznać za nie dziesię-
ciodniowego opóźnienia spowo-
dowanego sytuacją losową.

Dyrektor Dębski z kolei mówi, 
że jeżeli lokal nie zostanie zwol-
niony do dzisiaj (5 grudnia), to 
będzie interweniował na policji. 
Dodaje, że ma poważane wąt-
pliwości także co do tego, że 
otwarcie lokalu z agregatem było 

zgodne z przepisami bezpieczeń-
stwa przeciwpożarowego. – Po 
pierwsze narażało to na poważ-
ne niebezpieczeństwo klientów 
i pracowników, po drugie zwraca 
też uwagę, że obok jest drewnia-
ny skansen – mówił w rozmowie 
z nami dyrektor Grzegorz Dęb-
ski.  Wszystko wskazuje na to, 
że to jeszcze nie koniec tego spo-
ru. Tymczasem na 6 grudnia na 
godzinę 20 Art Piwnica planuje 
drugi koncert „Marvi & Friends” 
z udziałem m.in. zespołu The 
King’s Friends.  

Prof. Jerzy miziołek

toMaSz
MatUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Jedna z dwóch kłódek uniemożliwiających wejście do klubu, 
założonych z polecenia dyrektora grzegorza Dębskiego. 
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Łowicz | spotkanie z kulturą Kaszub 

Warsztaty, degustacje i występy 
Warsztaty taneczne, haftu kaszubskiego, gwarowe oraz występy zespołu Modroki 
i Krzysztofa Krefta to część z atrakcji, jakie planowane są w najbliższą sobotę, 
7 grudnia w ramach „Spotkania z kulturą Kaszub”. Spotkanie organizuje miasto 
wespół z Łowickim Ośrodkiem Kultury oraz miastem partnerskim dla Łowicza – Redą.

W programie od godz. 13.30 
– warsztaty taneczne z zespołem 
Modroki z Redy (budynek daw-
nego gimnazjum w Al. Sienkie-
wicza). Będą w nich uczestniczyć 
członkowie zespołu Koderki, ale 
są też otwarte dla innych. 

Zaplanowane są też warsztaty 
haftu kaszubskiego z twórczynią 
Reginą Kobus (sala audiowizual-
na ŁOK na I piętrze), warsztaty 

gwarowe pod kierunkiem Rado-
sława Kamińskiego (sala lustrza-
na taneczna ŁOK na I piętrze) 
oraz pogadanka na temat zwycza-
jów kaszubskich pod kierunkiem 
Danuty Bieńkowskiej (sala pla-
styczna ŁOK – I piętro). – W tym 
roku twórcy z Redy przyjeżdżają 
do nas, a za rok nasi twórcy poja-
dą do Redy. Już kiedyś organizo-
waliśmy podobne – choć wtedy 

przeznaczone dla uczniów szkół 
– warsztaty w Lublińcu i Redzie 
– powiedział nam Michał Zalew-
ski z ratuszowego wydziału kul-
tury.  

Z uwagi na ograniczoną licz-
bę miejsc na warsztaty obowią-
zują zapisy (tel. 46-830-91-45). 
Np. pani Regina – twórczyni 
specjalizująca się m.in. w hafcie 
kaszubskim – przygotowała 20 

„tamborków” przy wykorzysta-
niu których będzie można poznać 
podstawy tradycyjnego haftu ka-
szubskiego. 

Oprócz tego o godz. 17.00 
w sali kina Fenix w Łowickim 
Ośrodku Kultury planowana jest 
prezentacja fi lmu o Redzie, pre-
lekcja o zwyczajach kaszubskich, 
historii i walorach regionu, wy-
stęp redzkiego zespołu ludowego 
„Modroki” i wokalisty Krzyszto-
fa Krefta. Całość ma trwać nieco 
ponad godzinę. 

Ponadto w sali USC w budyn-
ku ŁOK odbędzie się prezen-
tacja i degustacja potraw przy-
gotowanych pod kierunkiem 
Danuty Bieńkowskiej i Zrzeszenia 
Kaszubsko – Pomorskiego.  

opr. mak 

Łowicz | opłata za odpady drastycznie wzrośnie

31 zł od osoby miesięcznie?
Z przetargu na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów na terenie Łowicza wynika, że 
miesięczna stawka na mieszkańca od 1 stycznia 
wyniesie 31 zł, przypomnijmy, że obecnie stawka 
ta wynosi 15 zł. Ostateczną decyzję w tej sprawie 
podejmie burmistrz i Rada Miejska.

Do przetargu swoją ofertę zło-
żyła jedna fi rma – Zakład Oczysz-
czania Miasta z Łowicza, który 
odbiorem i utylizacją odpadów 
zajmuje się na terenie miasta od 
początku funkcjonowania obecne-
go systemu. Firma zaproponowa-
ła za usługę od stycznia do grud-
nia 2020 roku 9 mln 014 tys. zł. 
Stawka 31 zł to iloraz dzielenia tej 
kwoty przez 12 miesięcy i liczbę 
mieszkańców.

Paweł Gawroński naczelnik 
Wydziału Spraw Komunalnych, 
który przygotowywał przetarg po-
wiedział nam, że oferta jest w fa-
zie analiz i nie ma ostatecznej de-

cyzji przyjmującej przez miasto 
propozycję ZOM. Jeśli do tego 
by doszło, to nie jest pewne, czy 
stawka ta będzie przyjęta, w ta-

kiej wysokości, czy miasto będzie 
mogło wziąć na siebie, tak jak do-
tąd część do kosztów odbioru od-
padów. Przypomnijmy, że obecnie 
jest to około 1 mln zł rocznie. Sam 
naczelnik rozmawiając z nami kil-
kakrotnie nie miał złudzeń, mó-
wiąc, że takie rozwiązania po 
nowelizacji ustawy regulującej od-
biór odpadów (weszła ona w życie 
we wrześniu tego roku) są kwe-
stionowane przez Regionalne Izby 
Obrachunkowe, stoją one obecnie 
na stanowisku, że koszty funkcjo-
nowania programu mają się bilan-
sować z wpływami z opłat. Koszty 
te to jednak nie tylko sam odbiór, 
ale też koszty administracyjne, 
które należałoby także doliczyć. 

Ostateczną decyzję, czy prze-
targ zostanie rozstrzygnięty, czy 
też unieważniony, aby dokonać 
zmiany w specyfi kacji przetargo-
wej i go powtórzyć, podejmie bur-
mistrz, zaś decyzję o wysokości 
stawki Rada Miejska.  tb

Łowicz | Koncert „Zwycięska Polska”

Jan Pietrzak i inni 
z repertuarem patriotycznym
Dzień po 38. rocznicy 
wprowadzenia w Polsce 
stanu wojennego, czyli 
w sobotę 14 grudnia, 
w Muzeum w Łowiczu 
będziemy mogli 
wysłuchać koncertu 
„Zwycięska Polska”. 

W roli głównej wystąpi Jan 
Pietrzak, nestor polskiej sceny 
estradowej i kabaretowej, autor 
tekstu pieśni „Żeby Polska była 
Polską”.Oprócz Jana Pietrzaka, 
wystąpią też tenor Piotr Rafał-

ko, przez kilka sezonów solista 
Warszawskiej Opery Kameral-
nej, a także solista Reprezenta-
cyjnego Zespołu Artystyczne-
go Wojska Polskiego, a także 
Kapela spod Egidy, w której wy-
stępują: Mariusz Dubrawski, To-
masz Bielski, Jerzy Czekalla, 
Grzegorz Poliszak i Jerzy Stel-
maszczuk.

Organizatorami wydarzenia są 
Klub Gazety Polskiej w Łowiczu 
oraz łowicki oddział NSZZ „So-
lidarność”, a honorowym patro-
natem objął go starosta łowicki. 
Rozpocznie się o godzinie 17, 
wstęp jest wolny.  tm

oferta jest w fazie 
analiz i nie ma 
ostatecznej decyzji 
przyjmującej 
przez miasto 
propozycję ZoM.

Łowicz 
Lodowisko 
od piątku
Już w najbliższy piątek, 
6 grudnia, ma zostać 
otwarte na sezon zimowy 
lodowisko na Nowym 
Rynku w Łowiczu, 
prowadzone przez Ośrodek 
Sportu i Rekreacji 
w Łowiczu.

Zgodnie z zapowiedziami 
otwarcie ma nastąpić podczas 
Choinki Miejskiej, chociaż impre-
za ta odbywa się na Starym Ryn-
ku, a lodowisko jest na Nowym. 
Uruchomienie go planowane jest 
na godzinę 16.

Z lodowiska będzie można ko-
rzystać codziennie. Od poniedział-
ku do piątku w godzinach 14–20, 
a w soboty i niedziele 12–20.

Będzie to już trzecia zima, kie-
dy lodowisko dostępne będzie 
na Nowym Rynku. Kiedyś było 
ono montowane przy Bolimow-
skiej.  tm
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Łowicz | Powiatowa Biblioteka Publiczna laureatem konkursu

160 książek oraz 2 pufy
28.195 głosów uzyskała Po-

wiatowa Biblioteka Publiczna w 
Łowiczu w konkursie producen-
ta czekoladek pod nazwą „Prze-
rwa na wspólne czytanie Kinder”. 
Głosy te pochodzą od czytelników 
placówki, którzy oddawali je w in-
ternetowym głosowaniu. Konkurs 
trwał od października do listopada. 

Pracownicy placówki wyniki 
zakończonego 4 listopada głoso-
wania poznali 2 tygodnie później 
– 18 listopada. Radość z wyników 
była wielka, ponieważ PBP w Ło-
wiczu zajęła 14. miejsce w kon-
kursie, w którym startowały aż 
902 placówki. Tym samym znala-

zła się w gronie 50 laureatów kon-
kursu, którzy otrzymają pufy i ze-
stawy książek o wartości 5 tys. zł.

W sumie w konkursie fi rma 
wspomogła 300 placówek, przy 
czym 250 z nich, poza pufami, 
otrzyma pakiety książek o warto-
ści 300 zł.

Pufy w barwach wyrobów Kin-
der dotarły już w ubiegłym tygo-
dniu do biblioteki, książki mają być 
dostarczone do 18 grudnia. PBP 
otrzymała spis tytułów, które może 
otrzymać i wyboru tego już doko-
nano. W sumie przesyłka zawierać 
będzie około 160 tytułów dla dzie-
ci. – To ogromny „zastrzyk” dla 

nas, z którego się bardzo cieszy-
my – usłyszeliśmy w bibliotece. 

 mwk

Rzut okiem | „MAŁy sABotAż” UcZNiów Z MAstEK

Hasła „Pracuj powoli dla 
Szkopa”, „Pawiak – pomścimy”, 
„Hycler” czy „Wszystkie 
świnie siedzą w kinie”, ale 
przede wszystkim symbole 
Polski walczącej, malowali 
2 grudnia uczniowie szkoły 
Podstawowej w Mastkach, aby 
w ten sposób przypomnieć jaką 
rolę dla podtrzymywania ducha 
w okupowanej Polsce pełnił mały 
sabotaż i dywersja. Uczniowie 
oczywiście nie ryzykowali życiem 
ani szykanami, nie pisali też 
haseł na murach szkoły, ale na 
kartonach, które potem rozwieszali. 
Pomysłodawczynią tak nietypowej 
lekcji historii była nauczycielka 
Dorota wiśniewska. tm

Łowicz | Rocznica wybuchu powstania listopadowego

Wszyscy pod pomnik Zawiszy!
Wzorem ubiegłego roku 

uczniowie Szkoły Podstawowej nr 
7 w Łowiczu uczcili rocznicę wy-
buchu powstania listopadowego. 
29 listopada po zapadnięciu wzro-
ku wyszli na ulice Łowicza, by 
– niczym 189 lat temu powstańcy 
w Warszawie – zachęcać wszyst-
kich do przyłączenia się.

Happening przygotowali głów-
nie uczniowie klasy VII a łowic-
kiej „Siódemki”, wzięli w nim 
też udział absolwenci tej szko-
ły, uczniowie ZSP nr 1 i I LO 
oraz nauczyciele tych szkół. Tak 
jak w tamtym roku, uczestnicy 
podzielili się na dwie grupy. Jed-

na spotkała się na Starym Ryn-
ku, przy tablicy upamiętniają-
cej wizytę Napoleona I, druga 
na Nowym Rynku, gdzie znajdu-
je się pomnik powstańców stycz-
niowych. Obie grupy wyszyły 
na ulice miasta, wznosząc okrzy-
ki „Niech żyje wolna Polska!”, 
„Precz z caratem!”, „Wszyscy pod 
pomnik Zawiszy!”.

Obie grupy spotkały się na ape-
lu przy pomniku Artura Zawiszy 
Czarnego w skwerze w Alejach 
Sienkiewicza. Uczestnicy od-
dali hołd poległym za ojczyznę, 
wspólnie odśpiewali „Warsza-
wiankę”, a poprzez odczyty i frag-

menty poezji przypomnieli dwie 
zasłużone dla Łowicza i walki 
o niepodległość Polski postacie 
– Artura Zawiszę Czarnego 
(1809-1833) oraz generała Stani-
sława Klickiego (1775-1847).

Pochodzący z podłowickiej So-
boty Artur Zawisza ps. „Czarny” 
był uczestnikiem powstania listo-
padowego, a następnie partyzant-
ki Zaliwskiego (nieudana próba 
wzniecenia kolejnego po listopa-
dowym powstania w 1833 r.). Zo-
stał pojmany przez Rosjan i po-
wieszony w listopadzie 1833 r. 
Przypisywane są mu słowa: „Gdy-
bym miał sto lat żyć, wszystkie 

bym ofi arował mojej ojczyźnie”. 
Jego pomnik w Łowiczu odsło-
nięto w 1938 r. W 1945 r. spotkali 
się przy nim harcerze przed doko-
naniem historycznej akcji odbicia 
więźniów z gmachu UB przy ul. 
Kurkowej.

Generał Stanisław Klicki to 
uczestnik walk w obronie Konsty-
tucji 3 Maja, powstania kościusz-
kowskiego, Legionów Polskich, 
wojen napoleońskich i wreszcie 
powstania listopadowego. Przez 
krótki czas pełnił rolę zastępcy na-
czelnego wodza powstania, choć 
nie był zwolennikiem jego wybu-
chu. Najtrwalszą pamiątką po jego 

rezydowaniu w Łowiczu jest kom-
pleks pałacowo-obronny z charak-

terystyczną basztą, przy ulicy no-
szącej dziś jego imię.  tm

REKLAMA

Nową pufę przetestowali już 
widoczni na zdjęciu bracia: 
Arkadiusz, szymon i Mateusz 
stępień. 
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Pod pomnikiem Artura zawiszy Czarnego młodzież odśpiewała 
„Warszawiankę”, po złożeniu kwiatów przez burmistrza. 
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Andrzej Sadowski (1943–2019) 
Miał opinię szaleńca, ale dla mieszkańców 
ukochanej miejscowości zrobił więcej niż inni. 
Po latach pracy na rzecz lokalnej społeczności 
i niezwykłej pasji został nagrodzony tytułem 
Zasłużonego Obywatela dla Miasta Głowna.

Andrzej Sadowski urodził się 
13 sierpnia 1943 r. w Warsza-
wie. Jego pierwsze doświad-
czenia związane były z przeży-
waniem okrucieństwa wojny, 
w czasie której w obozie koncen-
tracyjnym zginął tragicznie jego 
ojciec, Ludwik Sadowski, ułan. 
W latach dziecięcych w wyni-
ku zawieruchy wojennej wielo-
krotnie zmieniał miejsce pobytu 
– w czasie Powstania Warszaw-
skiego wraz z matką najpierw 
trafi ł do obozu przejściowego 
w Pruszkowie, a następnie Łowi-
cza. W późniejszym czasie za-
mieszkał u rodziny ojca w Ku-
klówce. W dorosłym życiu stał 
się głownianinem z wyboru, 
a ukochaną miejscowość po wie-
lu latach aktywności i ciężkiej 
pracy pozostawił piękniejszą niż 
kiedykolwiek.

Z zawodu Andrzej Sadowski 
był kierowcą. W latach dziewięć-
dziesiątych to właśnie on urucho-
mił pierwszą prywatną linię prze-
wozu pasażerskiego z Głowna 
do Łodzi. W wolnych chwilach 
lubił podróżować, a wiele zakąt-
ków naszego kraju odwiedził już 
w młodości, dzięki działalności 
harcerskiej. Zdarzało mu łączyć 
potrzebę zwiedzania z zamiło-
waniem do sportu, dzięki wy-
cieczkom rowerowym po bliższej 
i dalszej okolicy. Zasłynął z tego, 
że na rowerze pokonywał kil-
kadziesiąt kilometrów, jeżdżąc 
na uroczyste obchody do Łowi-
cza w dniu Bożego Ciała. 

We wspomnieniach miesz-
kańców naszego miasta zapisał 
się jako pasjonat rzemiosła i za-
jęć artystycznych. Samodzielnie 
nauczył się murarstwa, dzięki 
czemu w czasie wolnym od pra-
cy mógł oddawać się rzemieśl-
niczej pasji, tworząc przedmioty 
codziennego użytku, m.in. pięk-
ne kominki.

Życie jest piękne, 
gdy poświęca się je 
dla innych
Jego starania doceniali nie tyl-

ko mieszkańcy pobliskich miej-
scowości, lecz także całego kraju. 
Pasja pozwoliła mu poznać choć-
by popularnego aktora, Wojcie-
cha Siemiona, dla którego wyko-
nywał elementy ogrodowe, m.in. 
barierki. O tym niezwykłym spo-
tkaniu miał w późniejszych la-
tach opowiadać z zapałem swoim 
przyjaciołom, którzy pamiętają, 
że zadowolenie artysty z dobrze 
wykonanej przez rzemieślnika 
pracy sprawiało mu wiele rado-
ści. Mawiał, że życie jest piękne, 
gdy poświęca się je dla innych.

– Pan Andrzej miał niezwykły 
talent, a ponadto był bardzo praco-
wity. Było to połączenie dane chy-
ba od samego Boga. Dzięki temu 
mógł tworzyć rzeczy unikalne, 
niezwykłe, dopracowane w naj-
mniejszych szczegółach. Pamię-
tam, że nad rzeką wyciosał prze-
piękny fotel. Z kamiennej bryły 
udało mu się wydobyć przyjemne 
miejsce odpoczynku, wyposażo-
ne we wszystkie elementy, nawet 
w nóżki. Wspaniale to wyglądało 
– wspomina pani Jadwiga, miesz-
kanka osiedla Kopernika w Głow-
nie, które dzięki zaangażowaniu 
i ciężkiej pracy Andrzeja Sadow-
skiego kilka lat temu zmieniło się 
nie do poznania.

Pamiętał o wszystkich
Wiele osób w rozmowie z na-

szym reporterem przypominało, 
jak zamienił porośniętą krzakami 
przez lata okolicę w rekreacyjny 
park nad Mrogą.

– To był nadludzki wysiłek, 
a zarazem niezwykła pasja. Zmia-
nie naszego osiedla pan Andrzej 
poświęcił się totalnie. Całymi 
dniami pracował, by przywrócić 
rzece naturalny kształt, oczyścić 

ją, zrobić wspaniałe ścieżki spa-
cerowe i rowerowe, a także miej-
sca odpoczynku dla przechadza-
jących się po okolicy osób. Aż 
trudno uwierzyć, że tego mógł 
dokonać jeden człowiek – zauwa-
ża Irena Zwiercan-Safjanowska, 
mieszkanka osiedla, która osobi-
ście poznała pasjonata rzemiosła.

Ze wspomnień naszej rozmów-
czyni wyłania się obraz człowie-
ka interesującego, ale skromne-
go, który potrafi ł poświęcić się 
działalności społecznej, bowiem 
to właśnie zadowolenie i wzrost 
komfortu innych ludzi było jego 
szczęściem w ostatnich kilkuna-

stu latach życia. Na nowo kształ-
tując osiedlową okolicę pamiętał 
nie tylko o dorosłych i seniorach, 
lecz także o dzieciach. To dla nich 
stworzył tor saneczkowy na pobli-
skiej górce.

– Pamiętał o każdym miesz-
kańcu i angażował się na rzecz 
wszystkich po równo. Tor sanecz-
kowy, który samodzielnie stwo-
rzył, sprawił dzieciom wiele rado-
ści. Zimą mogły beztrosko szaleć 
na sankach, bo tworząc tor pan 
Andrzej nie zapomniał o bezpie-
czeństwie. Na słupach zamonto-
wał opony samochodowe, dzięki 
czemu nic nie zagrażało już naj-
młodszym. Był zwolennikiem 
prostych rozwiązań o wielkim 
znaczeniu – tłumaczy pani Mał-
gorzata, która również widywała 
znaną na osiedlu postać w czasie 
bezinteresownej działalności.

Mówili, że jest szalony
W czerwcu 2005 roku za swo-

je zasługi na rzecz dzieci An-
drzej Sadowski został uhonorowa-
ny przez Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci odznaką „Przyjaciel Dziec-
ka”. Rok później, 28 kwietnia 
2006 roku, nadano mu tytuł Za-
służonego Obywatela dla Miasta 
Głowna.

Zdaniem niektórych tytuł ten 
należał się mu zwłaszcza za nie-
zwykłą aktywność na rzecz lo-
kalnej społeczności oraz wspania-
łe dzieło, dążące do pogodzenia 
ze sobą współistniejących obok 
siebie światów cywilizacji i natu-
ry. Uwzględniał bowiem w swo-
ich projektach zarówno potrzeby 
ludzi, jak i zwierząt. Ze starych 
drzew tworzył rodzaj gryzaków 
dla bobrów, żeby nie żerowały 
w innych miejscach. Z kolei dla 
kaczek zrobił tzw. salki poro-
dowe nad rzeką, czyli miejsca, 
w których mogły bezpiecznie zło-
żyć jaja.

– Miał opinię szaleńca. Wie-
le osób podchodziło z dystansem 
do tego, co robił, ale trzeba przy-
znać, że dzięki tej pracy okolica 
była piękniejsza niż kiedykolwiek. 
Gdy żył, wszystko tu żyło razem 
z nim. Dziś to już zarosło, bo 
w całym swoim szaleństwie był 
człowiekiem niezastąpionym, 
więc kiedy go zabrakło, nikt o to 
nie zadbał. Gdyby nadal z nami 
był, żyłoby nam się lepiej – pod-
kreślają nasze rozmówczynie.

obiecał pracować 
do śmierci
Andrzej Sadowski zmarł 

27 lipca 2019 roku w wieku
76 lat. Odszedł tak, jak tego pra-
gnął – w sercu osiedla, które uko-
chał i któremu się poświęcił. Irena 
Zwiercan-Safjanowska wspomi-
na, iż w rozmowach powracał 
do tematu śmierci, którą utożsa-
miał z kresem dotychczasowej ak-
tywności. Jak zauważa nasza roz-
mówczyni:

– Mówił, że pasja i praca 
na rzecz innych są najlepszym le-
karstwem na wszystkie dolegli-
wości oraz bolączki otaczającej 
rzeczywistości. Pracował, póki 
wystarczyło mu sił. Wielokrot-
nie obiecywał, że ulubionym za-
jęciom będzie poświęcał się aż do 
śmierci. Słowa dotrzymał.  aw

WSPomNieNiA | PoZostANą w NAsZEj PAMięci

Zasłużony mieszkaniec 
głowna. Z zawodu kierowca. 
w latach dziewięćdziesiątych 
uruchomił pierwszą 
prywatną linię przewozu 
pasażerskiego z głowna 
do Łodzi. w wolnych 
chwilach poświęcał się pasji 
murarskiej oraz działaniom 
na rzecz wzrostu atrakcyjności 
rodzinnej miejscowości. 
w czerwcu 2005 r. za swoje 
zasługi na rzecz dzieci 
został odznaczony przez 
towarzystwo Przyjaciół Dzieci 
tytułem „Przyjaciel Dziecka”. 
Rok później, w kwietniu 
2006 roku, uhonorowany 
przez Radę Miejską tytułem 
Zasłużonego obywatela 
dla Miasta głowna. 
Zmarł 27 lipca 2019 r. 
w wieku 76 lat.

   Andrzej Sadowski
(1943–2019) 

odeSzLi od NAS | 25.11.2019 – 30.11.2019

 25 listopada: 
Krzysztof walczak, l.52.

 26 listopada: 
Niemira Kantor-Marat, l.90.

 27 listopada: 
stanisław Śliwiński, l.65, 
Łowicz; 
henryk Klimkiewicz, l.59; 

jan Kucharski, l.75.
 28 listopada: 

Eugeniusz Matczak, l.87; 
franciszek Białecki, l.91; 
henryk Maciak, l.73.

 30 listopada: henryk 
wojciech Mroczek, l.65; 
Natalia włodarczyk, l.70.
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Łowicz | Muzeum

Muzeum i skansen 
w sezonie zimowym

Dniami wolnymi od pracy 
w muzeum w Łowiczu i mini 
skansenie będą 24, 25 i 26 grud-
nia oraz  1 i 6 stycznia. Z kolei 
31 stycznia obiekty te będą czyn-
ne do godziny 14 (ostatnie wejścia 
o godz. 13.30). 

Skansen przy muzeum do mar-
ca 2020 r. można oglądać tylko
z zewnątrz, codziennie oprócz 
poniedziałków w godzinach 10–
16 (obowiązuje bilet spacerowy). 
Skansen w Maurzycach w okresie 
zimowym jest nieczynny.  tm

Sanniki | Nie tylko kolędy i pastorałki 

Świąteczny show Rozmusa 
Aktor teatralny, fi lmowy 
oraz showman Robert 
Rozmus wystąpi 
w najbliższą sobotę, 
7 grudnia o godz. 17.00 
w pałacu w Sannikach. 

W pierwszej części występu 
ma zaśpiewać kolędy i pastorał-
ki, by następnie zmienić repertuar 
w karnawałowy show. 

– Usłyszmy więc również prze-
boje grywane i śpiewane podczas 

karnawałowych bali i zabaw – za-
chęca Monika Gadzińska z Euro-
pejskiego Centrum Artystycznego 
w Sannikach. Szerokiej publicz-
ności Rozmus dał się poznać m.in. 
jako pan Rozi z Kabaretu Olgi Li-
pińskiej oraz członek grupy „Ter-
cet czyli Kwartet”, którą tworzy 
z Hanną Śleszyńską, Piotrem Gą-
sowskim i Wojciechem Kaletą. 
Był też m.in. gospodarzem pro-
gramów telewizyjnych „Dziewię-
ciu wspaniałych”, „Rodzina jak 
z nut” i „Ja to znam!”.  opr. mak 
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Łowicz | Korabka

Parafialna Wigilia już w przyszłą niedzielę
15 grudnia o godz. 14.00 w sali 

przy kościele Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w Łowiczu roz-
pocznie się Wigilia organizowana 
przez parafię oraz Zarząd Osiedla 
Korabka. W tym roku organiza-

torzy zdecydowali się na wpro-
wadzenie zapisów osób chętnych  
do udziału w niej. 

Jak nam powiedział proboszcz 
ks. Adam Domański, nie oznacza 
to, że osoba, która się nie zapisze, 

nie będzie mogła uczestniczyć  
w spotkaniu. Ma to jedynie uła-
twić organizatorom zorientowa-
nie się, jakie jest zainteresowanie, 
aby móc zaplanować odpowiednią 
liczbę nakryć i ilość potraw. 

Na Wigilię szczególnie za-
proszone są osoby starsze  
i samotne, ale inni mieszkańcy 
Korabki, którzy chcieliby w niej 
uczestniczyć, też będą mile wi-
dziani. 

W czasie parafialnej Wigilii 
dzieci z Przedszkola Jaś i Mał-
gosia przy ul. Chełmońskiego 
przedstawią Jasełka.  mwk

Gzinka | spotkanie na temat prawidłowej diety

To co jest dobre dla środowiska, 
jest też dobre dla ciebie
Być może jeszcze nie dla wszystkich oczywiste są 
związki jego własnej diety ze stanem środowiska, 
dlatego w przystępny sposób przedstawiła  
je dr Alicja Baska na spotkaniu zorganizowanym  
1 grudnia przez KGW w Łyszkowicach  
w strażnicy OSP w Gzince. 

Drugą częścią spotkania była 
degustacja przekąsek i dań przy-
gotowanych przez gospodynie 
zgodnie z zasadami diety plane-
tarnej.

Termin „dieta planetarna” jest 
stosunkowo nowym, pojawił się 
niedawno za sprawą raportu „The 
Lancet”, najbardziej prestiżowe-
go czasopisma z branży medycz-
nej. Dr Baska, przedstawicielka 
Polskiego Towarzystwa Medycy-
ny Stylu Życia, mówiła o tym, że 
za skażenie środowiska naturalne-
go i efekt cieplarniany w znacznej 
mierze odpowiedzialna jest pro-
dukcja spożywcza, szczególnie 
zaś produkcja mięsa – kosztowna 
i stosunkowo mało efektywna (do 
wyprodukowania 1 kg wołowiny 
zużywa się około 14.500 litrów 
wody), powoduje wylesianie ol-
brzymich terenów, emisję gazów 
cieplarnianych, a w przypadku ry-

bołówstwa – przełowienie zbiorni-
ków wodnych.

Równowaga pomiędzy kon-
sumpcją, a co za tym idzie  
produkcją roślinną a mięsną zo-
stała zaburzona już dawno, tak-
że w Polsce. Jako społeczeństwo 
jemy o 40% mniej warzyw niż 
nasi przodkowie na początku XX 
wieku.

Według badań statystycznych 
przeciętny Polak zjada za to rocz-
nie 77 kg mięsa i 51 kg cukru  
(który jest wszechobecny w goto-
wych produktach). Konsekwen-
cjami jest powszechna nadwaga 
lub otyłość, choroby układu krą-
żenia i serca, epidemia cukrzycy 
i wiele innych schorzeń, z nowo-
tworami włącznie.

Szacuje się, że około 70% zgo-
nów można by znacząco odwlec 
w czasie, gdyby ludzie stosowali 
się do zasad diety planetarnej.

W społeczeństwie często jesz-
cze pokutuje mit, że jedzenie zdro-
we jest mniej smaczne, mniej wy-
raziste i bardziej monotonne niż 
dania pełne mięsa, soli czy cukru. 
O tym, że jest to tylko szkodliwy 
mit, przekonywała zorganizowa-
na po wykładzie degustacja przy-
gotowana przez panie z KGW  
w Łyszkowicach, wg przepisów 
jego przewodniczącej dr Beaty 
Koszewskiej-Jóźwiak, która, po-

dobnie jak prelegentka, jest le-
karzem (choć w innej dziedzinie  
i z dużo większym doświadcze-
niem) i członkinią Polskiego To-
warzystwa Medycyny Stylu Życia. 

Gospodynie częstowały gości 
na przykład pierogami z socze-
wicą i jarmużem w sosie grzybo-
wym, wegańskim pasztetem, cie-
ciorkowymi „kulkami mocy” czy 
słodkimi ciastami z białej fasoli 
czy buraków.  tm

Błędów | Uroczystości z okazji rocznicy urodzin patrona szkoły 

Chełmoński w roli głównej 
Okolicznościowy apel, po któ-

rym rozstrzygnięte zostały dwa 
konkursy inspirowane twórczo-
ścią Józefa Chełmońskiego, odbył 
się 28 listopada w Szkole Podsta-
wowej w Błędowie w gminie Chą-
śno. Uroczystość została zorgani-
zowana z okazji przypadającej  
w tym roku 170. rocznicy urodzin 
patrona szkoły. Rocznica urodzin 
artysty przypada 7 listopada, szko-
le jego imię nadano w 2009 roku. 

Montaż słowno-muzycz-
ny przygotowali pod okiem Ali-
cji Bombrych i Katarzyny Woj-
ciechowskiej uczniowie głównie 
z klas VII i VIII, ale nie tylko. 
Wśród występujących osób byli 
też uczniowie młodszych klas. 
W części artystycznej uczniowie 
przedstawili krótkie inscenizacje 
„W domu małego Chełmońskie-
go” i „Mały Ziunio na jarmarku”. 
Całość uzupełniała recytacja frag-
mentów epopei narodowej „Pan 
Tadeusz”, która była inspiracją do 
niektórych obrazów. Chełmoński 
uważał bowiem, że dzieła Mic-
kiewicza zawierają samo piękno 
i mądrość. Uczniowie recytowali 
też wiersze Michaliny Chełmoń-
skiej-Szczepankowskiej „Babie 
lato” i „Nić babiego lata”.

Bezpośrednio po apelu roz-
strzygnięty został międzyszkol-
ny konkurs fotograficzny, który 
skierowany był do uczniów klas 

IV-VIII. Wpłynęło nań 41 prac 
ze szkoły w Błedowie, Mastkach 
oraz Bielawach. 

I miejsce zajęła Beata Klim-
kiewicz z klasy VIII SP w Błę-
dowie za zdjęcie „Pałacyk w Ra-
dziejowicach”, II miejsce – Maja 
Mużdżyńska z V klasy SP w Bie-
lawach za fotografię „Konie w du-
ecie”, III miejsce – Magdalena 
Gawrońska z klasy V SP Mastki 

za zdjęcie „Droga w lesie”. Wrę-
czono też 4 wyróżnienia, któ-
re otrzymali: Anastazja Woj-
ciechowska, Katarzyna Zabost, 
Oliwia Materek i Gabriela Ufa. 

Rozstrzygnięty został też kon-
kurs plastyczny. W kategorii klas 
0-II pierwsze miejsce zajęła Juli-
ta Gawrońska za pracę „Sójka”, 
II miejsce – Aleksandra Szufliń-
ska za „Kurkę wodną”, III miejsce 

– Agata Szatkowska za pracę „Ja-
strząb. Wyróżnienia: Natalia Ma-
jor, Wiktoria Szachogłuchowicz. 

W kategorii klas IV-VIII pierw-
sze miejsce zajęła Maja Rusek  
za pracę „Dojeżdżacz”, II miejsce 
– Olga Guz za „Staw w Radziejo-
wicach”, III miejsce – Aleksandra 
Lebioda za „Babie lato”. Wyróż-
nienia: Maja Siekiera i Kuba Sur-
ma.  mak 

Łowicz | Rusza Łowicka szkoła Biblijna

Biblista zaprasza,  
biskup błogosławi 
W najbliższą niedzielę, 
8 grudnia, o godz. 17.00 
w Multimedialnym 
Centrum w Domu 
Biskupa Łowickiego 
zainauguruje swoją 
działalność Łowicka 
Szkoła Biblijna. 

Spotkania tej nowej formy po-
znawania i zgłębiania Pisma 
Świętego będą odbywały się raz 
w miesiącu – zawsze w drugą nie-
dzielę miesiąca. Zawsze w tym sa-
mym miejscu i o tej samej godzi-
nie. 

Łowicką Szkołę Biblijną pro-
wadził ją będzie ks. dr Mariusz 
Szmajdziński – moderator Dzia-
ła Biblijnego Diecezji Łowickiej 
i propagator tematyki biblijnej  
w Telewizji Trwam i Radiu Mary-
ja, który na co dzień pełni posługę 
proboszcza w parafii w Boczkach 
Chełmońskich.

Do udziału w spotkaniach za-
proszone są osoby świeckie i du-
chowne. W szczególności: księża, 
zakonnicy i zakonnice, katecheci, 
animatorzy formacji i grup reli-
gijnych, lektorzy i ministranci, ale 
też inne osoby. Słowem – wszy-
scy, którzy (jak to określili orga-
nizatorzy Szkoły Biblijnej) – pra-
gną przez stałą lekturę Pisma 
Świętego i przekazywane wiado-
mości pogłębić swoją wiarę, wie-
dzę i kulturę biblijną. „Wszystkim 

uczestnikom i prowadzącemu za-
jęcia biskup łowicki udziela pa-
sterskiego błogosławieństwa”  
– czytamy w zaproszeniu do 
udziału w tym przedsięwzięciu.

Ks. Szmajdziński powiedział 
nam, że formuła spotkań będzie 
otwarta dla wszystkich, nie będzie 
żadnych ograniczeń wiekowych, 
jednak będą to spotkania raczej 
dla osób dorosłych. Szkoła nie bę-
dzie – przynajmniej w pierwszych 
miesiącach działalności – sforma-
lizowana. Nie będą obowiązywa-
ły zapisy, więc w dowodnym mo-
mencie będzie można dołączyć 
lub zrezygnować. Po tym okresie 
pilotażowym, od jesieni przyszłe-
go roku, jeśli ilość uczestników 
będzie satysfakcjonująca, może 
uda się zapewnić patronat wyższej 
uczelni.

Prowadzący Łowicką Szko-
łę Biblijną zaplanował, że pierw-
sze spotkanie będzie miało formę 
wykładu na temat Księgi Rodzaju 
Starego Testamentu, kolejne dwa 
spotkania poświęcone będą dys-
kusji na jej temat. Ma nadzieję, że 
uczestnicy ją przeczytają. Będzie 
to okazja, aby zadawać pytania, 
powiedzieć co się w przeczyta-
nej części podobało, co stanowiło 
trudność, co było szokujące. Tre-
ści tego wymagające ks. Mariusz 
Szmajdziński będzie wyjaśniał. 
Na ostatnie spotkanie na temat 
każdej księgi ma być zapraszany 
biblista, który się w niej specjali-
zuje.  mwk 

Łowicz | Parafia na Korabce

Bombki dla dzieci i seniorów
Już w minioną niedzielę, 
1 grudnia, w kościele 
na Korabce rozpoczęła 
się akcja „Bombka”. 
W najbliższą niedzielę 
będzie kontynuowana. 

Bożonarodzeniowa akcja po-
lega na przygotowaniu prezen-
tów przez parafian dla parafian. 
W poprzednich latach prezenty 
w ramach tej akcji przeznaczone 
były tylko dla dzieci. Osoba, któ-
ra chciała je przygotować, zabie-
rała z kościoła bombkę, na której 
było napisane ile dziecko ma lat  
i czy jest to dziewczynka, czy 
chłopiec. Parafia brała też udział 
w akcji „Torba Miłosierdzia”, 

która adresowana była dla osób 
dorosłych. 

W tym roku obie akcje połą-
czono. Przygotowanych zosta-
ło łącznie 80 bombek – zarów-
no dla dzieci, jak i dla seniorów. 
Wszystkie są oznakowane – czyli 
jest na nich informacja czy pacz-
ka przeznaczona będzie dla dziec-
ka (wiek, płeć), czy dla seniora 
(kobieta czy mężczyzna). Część  
z nich została już zabrana przez 
parafian, ale nie wszystkie. Dla-
tego bombki będą czekać na dar-
czyńców jeszcze w tę niedzielę. 

Organizatorzy akcji proszą, aby 
paczki dla dzieci i seniorów przy-
nieść do kościoła do 15 grudnia, 
aby był czas na to, aby przed Bo-
żym Narodzeniem dostarczyć je 
potrzebującym.  mwk

kiernozia | szkoła zaprasza na kiermasz 

Były „Smaki lata”, będzie 
„Ciasteczkowy zawrót głowy” 
Bożonarodzeniowy 
kiermasz pyszności pod 
hasłem „Ciasteczkowy 
zawrót głowy” odbędzie  
się w czwartek, 5 grudnia, 
w Szkole Podstawowej  
w Kiernozi. 

Kiermasz rozpocznie się  
o godz. 10.00 na dolnym koryta-
rzu szkoły. W jego trakcie prze-
widziana jest degustacja ciastek  
i pierników. Będzie też możliwość 
zakupienia wypieków oraz świą-
tecznych stroików i ozdób przy-
gotowanych przez uczniów szko-

ły pod kierunkiem Beaty Łąpieś. 
Zgodnie z wcześniejszymi de-
klaracjami, społeczność szkolna 
zaprasza nie tylko uczniów i ich 
rodziców, ale wszystkich zainte-
resowanych. „Ciasteczkowy kier-
masz” odbył się już w ubiegłym 
roku i cieszył się dużym zaintere-
sowaniem. 

Przypomnijmy, że szkoła  
w Kiernozi organizuje co roku 
również kiermasz „Smaki lata”. 
Podczas tamtego kiermaszu moż-
na było spróbować np. domowych 
przetworów oraz zakupić jesien-
ne kompozycje wykonane przez 
uczniów.  mak 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Błędowie w gminie Chąśno w oczekiwaniu na rozstrzygnięcie konkursów. 
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koło Gospodyń Wiejskich w Łyszkowicach zachęca do dbania  
o swoje zdrowie, czego niezbędnym elementem jest przemyślana dieta  
i świadomość tego, co się je.
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zduny | i festiwal Piosenki Polskiej „Zduńskie ogniki”

W ich śpiewie był ogień
Sukcesem zakończył 
się organizowany po raz 
pierwszy Festiwal Polskiej 
Piosenki „Zduńskie ogniki” 
Biblioteki Publicznej  
i Domu Kultury w Zdunach. 
Świadczy o tym już sama 
frekwencja, ale przede  
wszystkim poziom 
występów, co podkreślało 
złożone ze specjalistów jury. 

Był to trzydniowy festiwal.  
W piątek 30 listopada od rana do 
wieczora trwały przesłuchania 
konkursowe, oceniane przez ju-
rorów związanych z najważniej-
szymi placówkami muzycznymi 
i artystycznymi w Łodzi: chórmi-
strzyni i trenerka wokalna Barba-
ra Słabicka, muzyk, aranżer, dy-
rygent, kompozytor i pedagog 
Janusz Kwiatosiński oraz akorde-
onista Krzysztof Raczyński. Wy-
stąpiło przeszło 70 wykonawców 
podzielonych na pięć kategorii 
wiekowych. 

Drugiego dnia uczestnicy mo-
gli jeszcze wzbogacić swoje wo-
kalne umiejętności, korzystając  
z warsztatów prowadzonych przez 
Justynę Panfilewicz – wokalistkę, 
kompozytorkę i autorkę tekstów. 
Debiutowała ona w 1997 roku 
w Zespole Pieśni i Tańca „Siera-
kowice”, a od 2004 roku tworzy 
muzykę autorską. W latach 2011-
2013 była wokalistką zespołu Ich 
Troje, w 2015 roku wygrała kon-
kurs Super Debiuty w ramach 52. 
KFPP w Opolu.

Później dyrektor zduńskie-
go domu kultury Ewa Smerec-
ka wraz z uczestnikami ćwiczyła 
śpiewanie piosenki festiwalowej. 
Sama jest autorką zarówno jej 
tekstu, jak i muzyki. „Wśród tylu 
spraw, zatrzymaj czas!/Festiwal 
trwa!/Zaśpiewaj sam, co w duszy 
gra/Niech płomień dziś zapłonie 
w każdym z nas” – to początek jej 
refrenu.

Wielu uczestników i ich kibi-
ców z niecierpliwością oczekiwa-
ło na trzeci dzień festiwalu. Wtedy 
też ogłoszone zostały wyniki. Za 

najlepszy występ całego festiwalu, 
bez względu na kategorię, uzna-
no „Spokój” Joanny Zagdańskiej 
w wykonaniu Magdaleny Tomec-
kiej. Młodą wokalistkę z Łowi-
cza, obecnie studentkę Akademii 
Muzycznej w Łodzi na kierunku 
wokalistyka estradowa, do wystę-
pu przygotowywała dr hab. Anna 
Kamalska.

– Nie lubię śpiewać piose-
nek oklepanych, zawsze staram 
się wybierać na festiwale coś, co 
może być dla wielu słuchaczy od-
kryciem – mówiła nam Magdale-
na. – Prawdę mówiąc byłam za-
skoczona tą nagrodą, myślałam, 
że w mojej kategorii wiekowej 
zdecydowanym faworytem jest 
Andrzej Włodarczyk, który fanta-
stycznie zaśpiewał „Ostatnią nie-
dzielę”. 

Wszystkie nagrody, miejsca 
na podium i wyróżnienia zdo-
byte przez Magdalenę Tomec-
ką na przeglądach i festiwalach 
piosenki jej samej trudno było-
by zliczyć. Jeśli chodzi o nagro-
dy główne, to jest to jej czwarte 

grand prix – wcześniej zdobywa-
ła główne nagrody na Ogólnopol-
skim Festiwalu Piosenek Anny 
Jantar w Głownie i dwa razy  
z rzędu na Regionalnym Przeglą-
dzie Kolęd i Pastorałek w Prusz-
kowie. 

Nie przyznano I nagrody w ka-
tegorii 6-9 lat. II miejsce zdobyła 
Nikola Stefaniak, a III Nadia Czu-
backa i Michalina Śmigielska. 
Wyróżnienie zdobyła Zofia Woj-
tysiak.

W kategorii 10-12 lat I nagro-
dę przyznano Gabrieli Łukasik. 
II miejsce zajęła Milena Markow-

ska, a III Agata Ciesielska. Wy-
różnienia otrzymali: Patrycja Woj-
ciechowska, Karina Gradomska, 
Marta Gruchała, Tobiasz Kop-
czyński

W kategorii 13-15 lat przyzna-
no ex aequo dwa I miejsca dla 
Mateusza Warzywody i Natalii 
Kawyszyn. II miejsca zajęła Nad-
ia Tomczak, a III Malwina Cie-
sielska. Wyróżnienia otrzymali: 
Karolina Graszka, Maciej Łapaj, 
Weronika Wiśniewska, Weronika 
Godziszewska.

W kategorii 16-19 lat I miej-
sce zdobyła Maja Ciesielska.  

II Patrycja Jakubiak, a trzecie ex 
aequo Natalia Kubel i Norbert 
Kuświk. Wyróżniona została We-
ronika Kołodziejczyk.

W kategorii powyżej 19 lat 
przyznano tyko jedno wyróż-
nienie – dla wspomnianego już 
Andrzeja Włodarczyka, przed-
stawiciela Stowarzyszenia Histo-
rycznego 10 PP w Łowiczu.

Najsilniej obsadzone były dru-
ga i trzecia kategoria wiekowa,  
w których przystąpiło do śpiewa-
nia przeszło dwudziestu uczestni-
ków. Festiwal ma być imprezą co-
roczną.   tm

magdalena tomecka, laureatka 
historycznego, bo pierwszego 
grand prix „Zduńskich ogników”. 
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Andrzej Włodarczyk 
zainteresował się piosenkami 
międzywojnia na skutek 
działalności w stowarzyszeniu 
historycznym im. 10 PP w Łowiczu. 
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maja Ciesielska, uczennica i Lo  
w Łowiczu, wyśpiewała i miejsce  
w kategorii 16–18 lat. 
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Patrycja Jakubiak z ii Lo  
w Łowiczu – ii miejsce w kategorii 
16–18 lat. 
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Nadia tomczak, reprezentująca 
oKiR w strykowie, zdobyła  
ii miejsce w kategorii 13–15 lat.
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Natalia kubel z i Lo  
w Łowiczu zajęła iii miejsce  
w kategorii 16–18 lat. 
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malwina Ciesielska do bogatej 
kolekcji nagród i miejsc  
na podium dopisała iii miejsce. 
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Laureaci i wyróżnieni na scenie. Po „chwili dla reporterów”  
zaśpiewali skomponowaną i napisaną przez dyrektor Ewę smerecką 
piosenkę festiwalową.
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Łowicz | i triennale wycinanki Ludowej

Nasze miasto staje się wojewódzkim centrum wycinankarstwa
120 prac autorstwa 43 twórców oceniała komisja konkursu 
zorganizowanego w ramach zakończonego właśnie 
I Triennale Wycinanki Ludowej Województwa Łódzkiego. 
Spotkanie podsumowujące miało miejsce 30 listopada  
w gmachu głównego organizatora, czyli Muzeum w Łowiczu.

Prace były oceniane w dwóch 
kategoriach. Pierwsza, liczniej 
reprezentowana, to wycinanki 
wiernie trzymające się wzorców 
wypracowanych przez kulturę lu-
dową, oprócz walorów estetycz-
nych oceniane były pod kątem 
wierności względem tradycji. 
Druga to z kolei wycinanki luź-
niej inspirowane kulturą ludową, 
łączące jej elementy ze sztuką 
współczesną, eksperymentujące 
z formą. O ile pierwszą katego-
rię w całości zdominowali twórcy 
ludowi, tak w drugiej pojawili się 
oprócz nich także artyści i ama-
torzy spoza tego kręgu. Konkurs 
został zdominowany przez panie, 
które zajęły wszystkie miejsca  
na podium. 

Można też zauważyć, że choć 
ogłoszony był dla całego woje-
wództwa, zgłoszone prace repre-

zentowały głównie cztery jego 
regiony: łowicki, opoczyński, raw-
ski i sieradzki. Potwierdza to ob-
serwacje etnografów co do tego, 
że właśnie w tych regionach tra-
dycja wycinanki ludowej pozo-
staje sztuką żywą. Płynność tej 
tradycji, przekazywanej z pokole-
nia na pokolenia, najbardziej wi-
dać w rejonie opoczyńskim, choć 
oczywiście łowicki też nie ma się 
czego wstydzić. Cieszy też fakt, 
że wśród uczestników pojawili się 
także przedstawiciele najmłodsze-
go pokolenia.

W kategorii wycinanki trady-
cyjnej I miejsce zajęły: Kazimie-
ra Balcerzak (Sieradz), Maria Cie-
chańska (Łódź), Bogumiła Pawlik 
(Kraśnica) i Danuta Wojda (Ło-
wicz). II miejsce: Anna Krzysz-
tofik (Opoczno), Helena Miazek 
(Błędów), Maria Stachnal (Ło-

wicz) i Maria Zaręba (Rzeczy-
ca), III miejsce: Stefania Borkow-
ska (Boczki), Helena Bednarczyk 
(Opoczno), Krystyna Czubak 
(Nowa Niespusza), Mirosława 
Grochocka (Lenartów), Grażyna 
Kwapisz (Sieradz), Henryka Lus 
(Łowicz), Elżbieta Pokora-Do-
mańska (Opoczno) i Teresa Wró-
bel (Wola Załężna).

Wyróżnienia otrzymali: Alek-
sander Dutkiewicz (Inowrocław), 
Małgorzata Gąsiorek (Bielowi-
ce), Ewa Kata (Libiszów Kolo-
nia), Genowefa Kosiacka-Bąk 
(Rzeczyca), Martna Pietras (Bie-
lowice), Andrzej Pokora (Opocz-
no), Maria Radosiewicz (Łowicz), 
Halina Theodoracopoulos-Drghi-
tis (Łowicz), Kinga Wiktorowicz 

(Libiszów Kolonia), Marianna 
Wojciechowska (Libiszów Kolo-
nia) i Beata Wolowska (Wola Za-
łężna).

W kategorii wycinanki inspi-
rowanej I miejsce zajęła Wiesła-
wa Wojda z Łowicza, II miejsce 
Katarzyna Marzęta (Pabianice)  
i Aleksandra Adamas (Warta),  
a III Volha Baburyna, pochodząca 
z Maladehny na Białorusi – mamy 
więc też akcent międzynarodowy. 
Wyróżnienie otrzymała Grażyna 
Zawadzka (Gawrony).

Muzeum z Łowiczu zorgani-
zowało triennale dzięki dofinan-
sowaniu z Ministerstwa Kultu-
ry i Dziedzictwa Narodowego.  
W przedsięwzięciu wzięli udział 
liczni przedstawiciele innych pla-
cówek kulturalnych z wojewódz-
twa łódzkiego: Łódzki Dom Kul-
tury, Fundacja Cepelia Polska 
Sztuka i Rękodzieło oraz osiem 
muzeów działających na terenie 
całego województwa łódzkiego. 

Wystawę pokonkursową  
na I piętrze muzeum będzie moż-
na oglądać do 2 lutego. Później 
będzie ona pokazywana w innych 
placówkach kulturalnych w woje-
wództwie.  tm

Łowicz | Koncert Łowickiej orkiestry Kameralnej

Orkiestra przypomniała, że to Rok Moniuszkowski
Przy bardzo dobrej 
frekwencji w sali barokowej 
Muzeum w Łowiczu 
muzycy Łowickiej  
Orkiestry Kameralnej  
i jej goście zaprezentowali 
1 grudnia repertuar złożony 
z kompozycji Stanisława 
Moniuszki. W ten sposób 
podkreślili, że w tym roku 
obchodzimy 200. rocznicę 
urodzin kompozytora.

Koncert rozpoczął się wy-
stępem uczniów Samorządo-
wej Szkoły Muzycznej I stopnia  
w Łowiczu, którzy zaprezento-
wali „Pieśń wieczorną”. Później 

scena należała już do Łowickiej 
Orkiestry kameralnej, grającej 
pod batutą Michała Czapnika. 

Na scenie pojawiali się soli-
ści, którzy już wcześniej wystę-
powali z tą orkiestrą: Małgorzata 
Kustosik (mezzosopran), Mi-
chał Barański (baryton), Marcin 
Drzażdżyński (tenor). Wykona-
no m.in. piosenki Broni i chorą-
żego z „Hrabiny”, arie Skołuby  
i Jadwigi ze „Strasznego dworu”, 
pieśni i tańce ze śpiewników do-
mowych, mazura z „Halki” czy 
„Znaszli ten kraj” do słów J. W. 
Goethe’go w przekładzie Adama 
Mickiewicza. 

Koncert został zorganizowany 
w ramach małych grantów Łowic-
kiego Ośrodka Kultury.   tm

Łowicz | DKK w Bibliotece Powiatowej

Alternatywna rzeczywistość 
w „Jak zawsze”

Książka Zygmunta Miłoszew-
skiego „Jak zawsze” była tematem 
ostatniego spotkania w Dyskusyj-
nego Klubu Książki, które prowa-
dził Piotr Chorążak. Odbyło się  
28 listopada w holu placówki. 

Wydana przed dwoma laty po-
wieść była dość zaskakującą po-
zycją. Jej bohaterowie, świętujący 
50-lecie swojego związku, zostali 
przeniesieni o pół wieku wstecz. 
Radość z powrotu do młodości 
była jednak trudna, gdyż znaleź-
li się w świecie, którego nie znają. 

Polska 1963 r. w powieści Mi-
łoszewskiego to nie czasy PRL, 
ale alternatywna rzeczywistość,  
w której najbliższym sojusznikiem 
naszego kraju jest Francja. Autor 
przedstawia więc polityczne ukła-

dy, jakich nigdy nie było i znanych 
polityków w nowych rolach. To 
też książka o przemijaniu, miłości  
i o szansach życiowych, które ła-
two stracić. Kilku uczestników 
spotkania przyznało, że gdyby nie 
DKK, powieści takiej raczej by nie 
przeczytali. Zastanawiające dla 
klubowiczów było wprowadze-
nie wątków, które nic nie wnosiły,  
jak i zakończenie powieści. 

Kolejne spotkanie DKK zapla-
nowano na 17 grudnia. O swojej 
twórczości będą mówić łowiccy 
twórcy: autorka wierszy pisanych 
gwarą Joanna Bolimowska, prze-
wodnik PTTK i regionalista Jacek 
Rybus oraz laureat ogólnopolskie-
go konkursu literackiego Dawid 
Domański. Wstęp wolny.  mwk  

Łowicka orkiestra kameralna gra mazura z „Halki”, najbardziej chyba 
znanego działa stanisława Moniuszki. 

Przewodnicząca komisji konkursowej prof. Małgorzata Dobrzyniecka-
Kojder z AsP Łódź oraz  wiesława wojda z Łowicza, laureatka 
pierwszego miejsca w kat. „inspirowane folklorem” i jej prace konkursowe. 

fo
t.

 t
o

M
A

s
Z 

M
At

U
s

iA
K

fo
t.

 t
o

M
A

s
Z 

M
At

U
s

iA
K



26  www.lowiczanin.info5 grudnia 2019      nr 49   

Łódź | sąd okręgowy w Łodzi – wyrok w sprawie o zniesławienie

Wojciech Gędek ma przeprosić,
ale nie za wszystko
W piątek, 29 listopada, w I Wydziale Cywilnym Sądu Okręgowego w Łodzi 
zapadło orzeczenie w sprawie o ochronę dóbr osobistych i zapłatę, jaką 
były burmistrz Łowicza oraz były wiceprezydent Łodzi Ireneusz Jabłoński 
wytoczył szefowi łowickiego klubu Gazety Polskiej Wojciechowi Gędkowi. 
Wojciech Gędek ma przeprosić, ale nie za wszystko. 

Sąd zobowiązał Wojciecha 
Gędka do złożenia i opubliko-
wania w Nowym Łowiczaninie 
oraz na portalu www.lowicz24.eu 
na swój koszt oświadczenia, 
w którym przeprasza Ireneusza 
Jabłońskiego za rozpowszechnia-
nie w dniu 13 października 2018 
roku w Łowiczu na Starym Ryn-
ku naruszających jego godność 
i dobre imię informacji, jako-
by Ireneusz Jabłoński pracował 
na zlecenie Moskwy, uczestniczył 
w budowaniu komunizmu w Ło-
wiczu, a także był zdrajcą.

Wojciech Gędek nie musi na-
tomiast przepraszać Ireneusza Ja-
błońskiego za to, iż powiedział, 
że współpracował on ze Służ-
bą Bezpieczeństwa. Ponadto nie 
musi on płacić 10 tys. zł na rzecz 
Caritas Diecezji Łowickiej, któ-
re to również żądanie sąd oddalił. 
Wojciech Gędek musi natomiast 
zwrócić Ireneuszowi Jabłońskie-
mu koszty procesu. 

Orzeczenie nie jest prawomoc-
ne. Wojciech Gędek już zapo-
wiedział apelację w tej sprawie. 
Ireneusz Jabłoński po wyjściu 
z sali sądowej powiedział nam na-
tomiast m.in., iż jest zbudowany 
treścią, a przede wszystkim rze-
czowym uzasadnieniem orzecze-
nia. Ponadto były burmistrz Łowi-
cza zaznaczył, że wyrok, mimo iż 
w części niekorzystny, satysfakcjo-
nuje go, ponieważ główne zarzuty, 
które podnosił w swoim pozwie 
dotyczące obrażenia go i pomó-

wienia przez Wojciecha Gędka, 
zostały przez sąd uwzględnione.

O tym, czy faktycznie będzie 
apelacja, w praktyce dowiemy 
się na początku przyszłego roku. 
Przeprosiny Wojciecha Gędka po-
winny ujrzeć światło dzienne w 
terminie 7 dni od uprawomocnie-
nia się orzeczenia w tej sprawie. 

ostatni dzień rozprawy 
Przypomnijmy, że sprawa to-

czyła się od marca tego roku, 
z długą przerwą wywołaną przez 
wniosek Wojciecha Gędka o wy-
łączenie składu sędziowskiego. 
Wniosek nie zyskał akceptacji, 
ale spowodował konieczność za-
mknięcia przewodu sądowego 
i rozpoczęcia go na nowo. Po dłu-
giej przerwie, 29 listopada, strony 
procesu spotkały się na nowo. Sta-
nowiska Ireneusza Jabłońskiego 
i Wojciecha Gędka pozostały ta-
kie jak na wstępie rozprawy, choć 
każda ze stron wykorzystała moż-
liwość dodatkowego ich rozwi-
nięcia. Wojciech Gędek próbował 
ponownie bezskutecznie powołać 
na świadka m.in. prezydent Łodzi 
Hannę Zdanowską. Z kolei Irene-
usz Jabłoński na żądanie sądu mu-
siał skonkretyzować, na czym po-
legał ostracyzm otoczenia, jakiego 
miał doznać w wyniku wypowie-
dzi Wojciecha Gędka. 

Sędzia SO Anna Jóźwiak po-
dając ustne motywy swojego 
rozstrzygnięcia przypomniała, 
że Ireneusz Jabłoński wystąpił 
o zobowiązanie Wojciecha Gędka 
do złożenia na jego koszt oświad-
czenia o treści praktycznie takiej, 
jak uwzględnił sąd, z tym że żą-
dał on również, by Wojciech Gę-
dek przeprosił go za stwierdzenie, 

iż współpracował on ze Służbą 
Bezpieczeństwa. W tym zakresie 
sąd oddalił powództwo, przychy-
lając się do stanowiska pozwane-
go. 

Ponadto Ireneusz Jabłoński 
wnosił również o nakazanie po-
zwanemu zapłacenia 10 tys. zł na 
rzecz łowickiego Caritas, ale rów-
nież zobowiązanie go do usunię-
cia nagrania naruszającego jego 
dobra osobiste z portalu www.lo-
wicz24.eu. Te zobowiązania też 
zostały oddalone. 

Czego dotyczył 
pozew?
Sędzia SO Anna Jóźwiak przy-

pomniała, iż najistotniejsze w spra-
wie było to, że 13 października 
2018 r. na Starym Rynku w Ło- wiczu miało miejsce wystąpienie 

pozwanego, w którym zawarł on 
następującą wypowiedź: „Burmi-
strzowie to tak naprawdę albo resor-
towe dzieci albo ludzie, którzy czynnie 
uczestniczyli w budowaniu komuni-
zmu w Łowiczu, wymienię dla przy-
kładu Jabłońskiego – drugiego bur-
mistrza, który podjął współpracę ze 
służba bezpieczeństwa i przeszedł 
szkolenie nielegała. Na czym to po-
legało? Polegało to na tym, że ludzie 
ci faktycznie pracowali na rzecz Mo-
skwy, nie Warszawy. Taka była struk-
tura organizacyjna tego szkolenia. 
Można paradoksalnie powiedzieć, 
za późno się włączył w to działanie, 
bo przez rok ’89 i z tego dobrobytu 
nie skorzystał. Rzecz bardzo ważna 
– przez 4 lata, kiedy był burmistrzem 
nie przyznał się, że był współpracow-
nikiem SB. W Gazecie Polskiej opubli-
kowany jest artykuł na temat zdrady 
przez Jabłońskiego. Najbardziej ude-
rza to, że on mieni się patriotą, a ja 
mówię, że to zdrajca. Nie wierzę, żeby 

najbliższy przyjaciel i zastępca burmi-
strza w tym czasie nie wiedział o zdra-
dzie Jabłońskiego”. 

To właśnie wystąpienie zostało 
nagrane i upublicznione na proś-
bę Wojciecha Gędka poprzez za-
mieszczenie go na stronie www.
lowicz24.eu.

Sąd: Nie było 
uzasadnienia dla takich 
twierdzeń
Jak poinformowała SSO Anna 

Jóźwiak, roszczenie Ireneusza Ja-
błońskiego o ochronę dóbr oso-
bistych oparte zostało na podsta-
wie art. 23. kc, 24 kc, w związku 
z art. 448 kc. Przepisy te stanowią 
o tym, że jeśli czyjeś dobra oso-
biste zostaną naruszone, to moż-
na domagać się ich ochrony, przy 
czym decydujące znaczenie ma 
nie tyle subiektywne odczucie żą-
dającego ochrony, ile to, jaką re-
akcję w społeczeństwie wywołuje 
naruszenie.

W ocenie sądu wypowiedzia-
ne pod adresem Ireneusza Ja-
błońskiego przez Wojciecha Gęd-
ka sformułowania mają charakter 
pejoratywny, obiektywnie źle się 
kojarzący. Dodatkowo sąd pod-
kreślił, że wypowiedzi Wojciecha 
Gędka dotyczyły osoby publicz-
nej, znanej w Łowiczu, której ro-
dzina była również powszech-
nie rozpoznawalna. Reasumując 
– określenia takie jak: „pracował 
na zlecenie Moskwy”, „uczest-
niczył w budowaniu komunizmu 
w Łowiczu”, „był zdrajcą”, 
w ocenie sądu co do zasady naru-

szają dobra osobiste i nie znajdują 
żadnego usprawiedliwienia w rze-
czywistości, bo pozwany nie miał 
żadnych uzasadnionych powodów 
do ich formułowania. 

Sąd: Ireneusz Jabłoński 
współpracował z SB
W przypadku budzącego naj-

większe emocje stwierdzenia 
współpracy Ireneusza Jabłońskie-
go ze Służbą Bezpieczeństwa sąd 
uznał, że Wojciech Gędek swoją 
wypowiedzią nie naruszył dóbr 
osobistych Ireneusza Jabłońskie-
go i dlatego nie musi go za to prze-
praszać. 

Jak uzasadniła SSO Anna Jóź-
wiak, z materiału dowodowego 
zgromadzonego w sprawie wyni-
ka, że Ireneusz Jabłoński od 1987 
roku kontaktował się z funkcjo-
nariuszami Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych, którzy zbiera-
li informacje zarówno o nim, 
jak i o jego rodzinie. Podpisał 
on oświadczenie, że zobowiązu-
je się do zachowania tajemnicy 
przed wszystkimi instytucjami 
i osobami fi zycznymi o treści tych 
rozmów. W styczniu 1988 roku 
Ireneusz Jabłoński samodziel-
nie nawiązał kontakt z inspekto-
rem Wydziału XIV Departamen-
tu I MSW, a w lutym 1988 roku 
przedstawił gotowość rozważenia 
wcześniejszej propozycji pracy 
w resorcie MSW. Stwierdził, że 
jest zainteresowany pracą w ko-
mórce wywiadu lub zbliżonej do 
takiej, zgodził się świadomie na 
prowadzenie rozmów rozpoznaw-
czych, badania psychologiczne, 
odbycie specjalistycznego szkole-
nia ofi cerów pionu N. 

Jak dalej uzasadniła SSO 
Anna Jóźwiak, 16 stycznia 1990 
roku Ireneusz Jabłoński wyra-
ził gotowość wstąpienia do pracy 
w wywiadzie w Departamencie 
I MSW i tak się stało, a następ-
nie od 1 marca 1991 roku do lu-
tego 1993 roku był zatrudniony 
jako funkcjonariusz w Urzędzie 
Ochrony Państwa. W tym zakre-
sie Ireneusz Jabłoński złożył też 
oświadczenie lustracyjne. Do-
datkowo wyjaśnił on, że w lutym 
1989 roku podjął szkolenie dla ofi -
cerów wywiadu pionu N, a pra-
cę kontynuował na rzecz Urzę-
du Ochrony Państwa, co zawarł 
w oświadczeniu złożonym w trak-
cie ubiegania się o mandat radne-
go sejmiku wojewódzkiego.

REKLAMA

Z sali sądowej

określenia takie jak: 
„pracował na zlecenie 
Moskwy”, „uczestniczył 
w budowaniu 
komunizmu w Łowiczu”, 
„był zdrajcą”, w ocenie 
sądu co do zasady 
naruszają dobra osobiste 
i nie znajdują żadnego 
usprawiedliwienia 
w rzeczywistości, 
bo pozwany nie miał 
żadnych uzasadnionych 
powodów do ich 
formułowania.

LILIaNNa JÓŹwIak
-StaSzewSka

lila.staszewska@lowiczanin.info

SSo Anna Jóźwiak prezentuje 
ustne uzasadnienie orzeczenia. 

fo
t.

 L
iL

iA
N

N
A

 j
ó

źw
iA

K
-s

tA
s

ZE
w

s
K

A
fo

t.
 L

iL
iA

N
N

A
 j

ó
źw

iA
K

-s
tA

s
ZE

w
s

K
A

Wojciech Gędek już na sali 
sądowej zapowiedział apelację. 
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ireneusz Jabłoński przyjął 
orzeczenie sądu z satysfakcją. 
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W ocenie sądu uznać nale-
ży, że Ireneusz Jabłoński pracu-
jąc w Departamencie I MSW był 
współpracownikiem Służby Bez-
pieczeństwa, która była organem 
bezpieczeństwa państwa stano-
wiącym część struktury Minister-
stwa Spraw Wewnętrznych i jego 
jednostek terenowych działają-
cych na terenie PRL-u w latach 
1956-1989, ostatecznie rozwią-
zanym w 1990 roku. SSO Anna 
Jóźwiak uzasadniając swoje orze-

czenie w szczegółach przytoczy-
ła m.in. strukturę powołaną do 
zapewnienia bezpieczeństwa we-
wnętrznego i zewnętrznego kraju. 

W ustnym uzasadnieniu orze-
czenia wybrzmiało również to, 
że przebieg współpracy Ireneusza 
Jabłońskiego z SB został opisany 
w dokumentach IPN-u, czego sam 
zainteresowany nie kwestionuje. 

Wojciech Gędek w ocenie 
sądu częściowo wykazał więc, że 
jego działanie nie było bezpraw-

nym, a jego wypowiedź w zakre-
sie współpracy ze Służbą Bezpie-
czeństwa była prawdziwa i miała 
na celu opisanie rzeczywistości. 

Inne osądy były 
pochopne
Sąd zaznaczył jednak, że czym 

innym jest współpraca Ireneusza 
Jabłońskiego ze Służbą Bezpie-
czeństwa, a czym innym nazy-
wanie go zdrajcą, budowniczym 
komunizmu i pracownikiem Mo-
skwy, które to niepochlebne opi-
nie i zarzuty każdy przeciętny 
obywatel musi uznać za szkalu-

jące i wyjątkowo dolegliwe. Po-
nadto, jak zaznaczyła SSO Anna 
Jóźwiak, Wojciech Gędek zanie-
dbał zweryfi kowania informacji, 
na których się opierał i wyciągnął 
z nich błędne wnioski, które nie 
znajdują żadnego uzasadnienia 
w materiale z IPN. 

SSO Jóźwiak podkreśliła, 
że Wojciech Gędek oparł się tyl-
ko na części medialnych publika-
cji, w których Ireneusz Jabłoński 
był przedstawiony w negatyw-
nym świetle, że innych publikato-
rów (oprócz Gazety Polskiej) nie 
przytaczał, a sprawa była szeroko 
komentowana w różnych mediach 
i to w różnym, skrajnie odmien-
nym tonie. 

Sąd nie przychylił się również 
do argumentacji Wojciecha Gęd-
ka, że działał w interesie publicz-
nym. W opinii SSO Anny Jóźwiak 
nie miał on żadnych dowodów na 
poparcie swoich stwierdzeń, a in-
formacje o Ireneuszu Jabłońskim 
były szeroko komentowane przez 
media, ewentualni wyborcy mieli 
wiedzę o jego przeszłości. Nawet 
przyjmując, że Wojciech Gędek 
chciał nagłośnić przeszłość Irene-
usza Jabłońskiego przed wybora-
mi, jak podkreśliła SSO Jóźwiak, 
nie usprawiedliwiało to faktu, 
że w swoich ocenach posunął się 
on za daleko i to bez żadnej praw-
nej podstawy. 

REKLAMA

wojciech gędek 
w ocenie sądu 
częściowo wykazał więc, 
że jego działanie nie 
było bezprawnym, 
a jego wypowiedź 
w zakresie współpracy 
ze służbą 
Bezpieczeństwa była 
prawdziwa i miała 
na celu opisanie 
rzeczywistości.

13 października 2018 roku na Starym Rynku w Łowiczu członkowie 
łowickiego koła partii wolni i solidarni ogłosili, że w wyborach samorządowych 
będą popierać kandydata Pis na burmistrza Łowicza – jakuba wolskiego. 
to wtedy wojciech gędek przez megafon krytykował pozostałych kandydatów 
na burmistrza i to wtedy padły słowa, o które był proces. 
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IreNeUSz JaBŁoŃSkI:
– Muszę powiedzieć, że jestem 
zbudowany tym orzeczeniem, 
a przede wszystkim 
uzasadnieniem, ponieważ sąd 
dość jednoznacznie i w sposób 
przekonujący wyjaśnił swoją 
decyzję. Z czterech moich 
odwołań uwzględniła trzy, z czym 
się liczyłem, ponieważ da się 
wydedukować taki ciąg zdarzeń, 
o którym mówiła pani sędzia. 
Mianowicie, że Departament i 
będący wywiadem cywilnym był 
formalnie (w latach 1981–1989) 
strukturą służby Bezpieczeństwa, 
o czym wtedy, kiedy 
decydowałem się na podjęcie tej 
pracy, nie wiedziałem. Niemniej 
formalnie rzecz biorąc, jak już 
dzisiaj wiemy, tak to wyglądało. 
to, co mnie bolało przede 
wszystkim i co było główną 
podstawą mojego wniosku dziś 
zakończonego sukcesem, to 
określanie mnie mianem zdrajcy 
czy budowniczego komunizmu. 
Pozwany używał tych 
obraźliwych określeń, również 
podczas procesu, mimo, 
że na podstawie przekazanych 
mi dokumentów przez ABw

i Zarząd wywiadu ujawniłem, 
że do 1993 roku pracowałem na 
rzecz polskiego wywiadu i, 
że nadal jestem związany 
tajemnicą służbową i państwową. 
Ponad to z materiałów iPN, 
które również dzisiaj miałem 
okazję w porannej sesji sądu 
przedstawić, jednoznacznie 
wynika, iż byłem co 
najmniej sceptyczny wobec 
obowiązującego wówczas 
systemu i krytykowałem otwarcie 
samą służbę bezpieczeństwa, 
jak również aktywność 
uczelnianej organizacji partyjnej. 
to nie zmienia faktu, że mając 
świadomość tego, 
jaka jest sytuacja polityczna 
i geopolityczna ówczesnej formy 
państwa Polskiego, państwa 

niesuwerennego 
z całą pewnością i będącego 
w domenie wpływów 
dużego, obcego mocarstwa, 
zdecydowałem się 
na podjęcie tego wyzwania, 
tzn. pełnoetatowej pracy na rzecz 
polskiego wywiadu cywilnego. 
Ponieważ, tak jak konserwatyści 
z XiX w. uważałem, że należy 
budować siłę państwa polskiego, 
takiego jakie jest, bo ustroje
i sojusze przemijają, a państwo 
polskie trwa. Zresztą jest to 
praktyka stosowana 
przez wszystkie dojrzałe 
państwa i społeczeństwa. 
Dość powiedzieć, że Republika 
federalna Niemiec, na bazie 
wywiadu wojskowego – Abwehra 
z czasów iii Rzeszy zbudowała 
swoje służby wywiadowcze, 
znane jako BND, również Rosja 
przed i po komunizmie 
oraz w wielu innych przypadkach. 
Po prostu pewne racje stanu są 
niezmienne, np. granice obecnej 
Rzeczpospolitej. Zatem jest to 
zagadnienie, które wychodzi 
poza spór z obywatelem mojego 
rodzinnego miasta, który mnie 
po prostu obraził i pomówił. 

Ma on (tj. obecny spór) charakter 
oceny zdarzeń historycznych
i dwóch szkół, które ścierają 
się od XiX w. do dzisiaj. Mamy 
szkołę rewolucyjną, która uważa, 
że jedyną formą funkcjonowania 
narodu w państwie 
niesuwerennym lub przy braku 
państwa jest awanturnictwo 
rewolucyjne i jego konsekwencje 
(np. józef Piłsudski z PPs, tak 
na marginesie agent wywiadu 
japońskiego, austro-węgierskiego 
i niemieckiego – podaję 
za biografami jP), i są tacy, jak 
szkoła krakowska czy Narodowa 
Demokracja (np. Roman 
Dmowski), którzy uważają, 
że w tym systemie jaki jest trzeba 
budować kompetencje i siłę 
państwa i jego elit, 
bo one mogą być wykorzystane, 
kiedy warunki zewnętrzne się 
zmienią, co w 1989 r. dość 
nieoczekiwanie nastąpiło. 
Zatem reasumując – wyrok ten 
mimo, że w nieuwzględniający 
wszystkich moich roszczeń, 
uważam za satysfakcjonujący, 
ponieważ główne elementy, 
które podnosiłem, zostały 
przez sąd uwzględnione. 

z sali sądowej | sprawa rady rodziców

Nie działali dla własnej 
korzyści, ale to jeszcze 
nie jest wyrok
W Sądzie Rejonowym w Łowiczu dobiega końca proces, 
w którym oskarżonymi jest czworo członków Rady 
Rodziców przy Szkole Podstawowej w Łyszkowicach. 
Sędzia Anna Kwiecień-Motylewska 28 listopada 
zamknęła przewód sądowy, wyrok ma zostać 
ogłoszony 10 grudnia.

Przypomnijmy, że oskarżonymi 
są cztery osoby, należące do Rady 
Rodziców w kwietniu 2018 roku: 
Monika W., Ewelina S., Ewa 
P. oraz Dariusz O., którzy brali 
udział w sporządzaniu protokołu 
z zebrania rady rodziców, które 
– na co wszystko wskazuje – wca-
le nie miało miejsca.

Istotna dla sprawy jest zmia-
na klasyfi kacji czynu, polegają-
ca na wyeliminowaniu z oskar-
żenia punktu 3. art. 271 KK, co 
zdejmuje z oskarżonych zarzut 
o działanie w celu osiągnięcia ko-
rzyści majątkowej bądź osobistej. 
Jest to zgodne z ich wyjaśnienia-
mi, bo już wcześniej zapewniali, 
że wszystkie ich działania w tej 
sprawie zmierzały do stworzenia 
możliwości dofi nansowania przez 
sponsora wycieczki zagranicznej 
dla młodzieży, a co istotne – na 
wycieczkę tę nie jechał ani nikt 
z nich, ani z ich dzieci.

Póki co, nadal aktualny jest za-
rzut poświadczenia nieprawdy 
poprzez sporządzenie protokołu 
z zebrania, które faktycznie się nie 
odbyło i pozostawienie go w ban-
ku. Najbardziej rażącą i zarazem 
zagadkową w tej sprawie pozo-
staje kwestia dwóch podpisów, co 
do których zaszło przypuszcze-
nie, że zostały podrobione – tak 
utrzymują osoby, w imieniu któ-
rych je naniesiono (czyli dwaj inni 
członkowie rady rodziców, którzy 
wcześniej zeznawali w tej sprawie 
jako świadkowie). Już na etapie 
śledztwa prokuratorskiego biegli 
stwierdzili, że podejrzane podpi-
sy nie zostały naniesione przez ni-
kogo z późniejszych oskarżonych. 
Przez kogo w takim razie? Ani 
śledztwo, ani czynności proceso-
we nie przyniosły na to pytanie 
odpowiedzi.

Proszą o uniewinnienie
Cała czwórka oskarżonych, jak 

i ich obrońcy, prosiła sąd o unie-
winnienie, a w przypadku innej 
decyzji sądu, o warunkowe od-
roczenie postępowania na okres 
roku. Oskarżeni przeprosili za 

popełnione błędy, ale podkreśla-
li też, że działali w dobrej wierze, 
nie wyrządzając nikomu krzywdy. 
Mówili, że od lat działali dla do-
bra tej szkoły i lokalnej społeczno-
ści, nie czerpiąc z tego własnych 
korzyści.

Obrońcy podkreślali m.in. to, 
że aby mówić o poświadczeniu 
nieprawdy, musiałoby dojść do 
posłużenia się bezprawnie wyda-
nym dokumentem i nadania mu 
biegu prawnego, podczas gdy fe-
ralny protokół, który jest głównym 
przedmiotem tego postępowania, 
nigdy nie został złożony jako do-
kument i – jako niekompletny 
– złożony być nie mógł. Wpraw-
dzie został pozostawiony w ban-
ku, aby pozostali członkowie rady 
rodziców mogli się pod nim pod-
pisywać, ale nie jest to tożsame 
ze złożeniem go jako dokumentu 
z mocą prawną. 

Był to zresztą protokół, a nie 
uchwała rady rodziców, więc na-
wet przy złożeniu nie powodował-
by żadnych skutków prawnych, bo 
do zmiany zasad dysponowania 
kontem była konieczna uchwa-
ła. Zdaniem obrony, wspomnia-
ny protokół należy traktować jako 
sporządzony wyłącznie do użytku 
wewnętrznego osób, które zosta-
ły o tym powiadomione (człon-
ków rady rodziców), miały świa-
domość przyjęcia takiego trybu 
działania i wyrażały na to zgodę.

Poza tym, obrońcy stwierdzi-
li, że skoro tworzenie protoko-
łów z zebrań rady rodziców, choć 
te w zasadzie się nie odbywa-
ły, było praktyką od lat przyjętą 
w tej szkole, to oskarżeni mogli 
nie mieć świadomości, że jest to 
procedura niezgodna z przepisami.

Obrońcy podkreślali też do-
tychczasową nieskazitelność 
oskarżonych, przekonując, iż nie 
ma żadnego ryzyka, że podobne 
do zarzucanych czyny popełnili-
by w przyszłości. Przedstawicieli 
prokuratury 28 listopada na roz-
prawie nie było, dlatego wysłu-
chaliśmy mów końcowych tylko 
jednej strony procesu.  tm
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REKLAMA

samochodowe

kupno
 Złomowanie Pojazdów- 

zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, Rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 Auto skup, wszystkie marki, całe  
i uszkodzone, najlepsze ceny. Zadzwoń!, 
tel. kom. 604-191-186.

 Każdego Dostawczego, tel. kom. 
725-562-998.

 Każdego forda transita, tel. kom. 
725-361-836.

 Kupię Nissana Micrę, 2004-2006 rok, 
tel. kom. 696-061-623.

 Kupię Poloneza do 1988 roku, tel. 
kom. 693-988-710.

 wszystkie toyoty, Mercedesy, tel. kom. 
725-361-836.

sprzedaż
 AUDi A3, 1998 rok, stan dobry, 4.000 

zł, tel. kom. 604-069-426.

 AUDi A4-B6, 2.0 benzyna, 2002 rok, 
granatowy, stan bdb,  
tel. kom. 664-742-856, 696-604-988.

 BMw 3 f31, 2.0D, 2014 rok, stan 
bdb., 43.900 zł, tel. kom. 791-834-716.

 BMw 318D, 2004 rok, 7.900 zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy,  
tel. kom. 604-706-309.

 BMw 318i, E46, 2003 rok, w zamianie 
mogę przyjąć mniejszy, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 513-375-786.

 BMw 5 f10 sedan, 2.0D, 2010 rok, 
bardzo ładna, 49.500 zł, tel. kom. 
791-834-716.

 BMw X5, 4.0 XD 316 KM, 2011/12 
rok, 176.000 km, tel. kom. 693-141-019.

 chEVRoLEt Aveo, 1.2, 2008 rok, 
bezwypadkowy, stan idealny, 7.600 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 citRoËN c3, 1.4 benzyna, 2002 rok, 
klima, tel. kom. 603-592-345.

 citRoËN c5, 2,0 hDi, 2013 rok,  
pierwszy właściciel,  
tel. kom. 508-132-455.

 DAEwoo Lanos, 1.5, gaz, 1998 rok, 
hak, tel. kom. 667-353-825.

 fiAt 126p, i dwukółka do ciągnika,  
tel. kom. 668-003-008.

 fiAt Panda, 1.1, 2010 rok, 58.000 km, 
tel. kom. 722-090-134.

 fiAt Panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. kom. 695-323-452.

 fiAt Punto, 2004 rok,  
tel. kom. 668-131-109.

 fiAt Punto ii LPg, 2002 rok,  
148.000 km, tel. kom. 600-833-180.

 fiAt scudo, 2007 rok, 6-osobowy,  
tel. kom. 691-272-492.

 fiAt seicento, 900 benzyna, 1998r, 
cena do negocjacji,  
tel. kom. 785-930-706.

 fiAt Uno, 1.0, 2002 rok, 
tel. (46) 838-22-80.

 foRD fiesta, 1.3, 2000 rok, 
140.000km, 5-drzwiowy, stan idealny,  
tel. kom. 513-375-786.

 foRD focus, 1,8 Dt, 2000 rok,  
tel. kom. 721-147-354.

 foRD KA, tel. kom. 607-168-196.

 foRD Mondeo, kombi diesel, 2010 
rok, tel. kom. 664-906-235.

 hoNDA civic, 1.4 16V, 2005 
rok, bogate wyposażenie, cena 
konkurencyjna, tel. kom. 513-375-786.

 hoNDA civic, 1.8 benzyna, 2006 rok, 
bezwypadkowa, 22.900 zł,  
tel. kom. 509-061-804.

 hoNDA jazz, 2002r.,  
tel. kom. 515-958-034.

 hyUNDAi coupe, 2.0+ gaz, tanio 
sprzedam, 1000zł,  
tel. kom. 507-122-062.

 hyUNDAi santafe, 2.0LD, 2006 rok, 
uszkodzony silnik, 2.900 zł,  
tel. kom. 602-584-266.

 KiA cee’d, 1.4, 2012 rok, salon, 
i właściciel, 23.500 zł,  
tel. kom. 791-834-716.

 KiA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 2011r, 
190.000km, +koła zimowe, tel. kom. 
606-432-319.

 Lt28, na części, tel. kom. 511-383-203.

 MAZDA 6, 1.8 sedan benzyna, 2004 
rok, tel. kom. 603-624-879.

 oPEL Astra, 1,6 benzyna/gaz, 2003r, 
tel. kom. 794-624-702.

 oPEL Astra h, 1,3 diesel, 2007 rok, 
tel. kom. 797-618-721.

 oPEL Astra iii, 1.7 cDti, 2007 rok, 
czarny metalik, bogate wyposażenie, 
tel. kom. 513-375-786.

 oPEL Astra iii, 1.6 benzyna, 2005 
rok, zadbana, 10.700 zł, tel. kom. 
791-834-716.

 oPEL Astra kombi, 2,0 DtL, 2002 rok, 
srebrny, tel. kom. 602-471-796.

 oPEL corsa, 1.2, 2012 rok,  
tel. kom. 600-944-728.

 oPEL corsa, 1,4, 1994 rok, 
tel. kom. 603-912-998.

 oPEL corsa c, 1.0 benzyna, 2003 
rok, komplet kół zimowych, radio sonny, 
tel. kom. 781-289-976.

 oPeL insygnia, diesel, 2010r, 
tel. kom. 604-991-896.

 oPEL Meriva, 1.7 cDti, 2005 rok, 
klimatyzacja, możliwość zamiany 
(mniejszy), 7.600 zł,  
tel. kom. 513-329-718, 513-375-786.

 oPEL Mokka, 1.4 turbo, 2015 rok, 
pełna opcja, bezwypadkowy, 52.900 zł, 
tel. kom. 509-061-804.

 oPEL Vectra, 1.9 cDti, 2005 rok, 
bezwypadkowy, tel. kom. 600-369-623.

 oPEL Vectra c, 1.8, 2002 rok, 
granatowy, 7.900 zł, tel. kom. 
600-226-519.

 oPEL Vectra c, 1.9 tDi, 2009 rok, 
skrzynia „6”, 14.900 zł,  
tel. kom. 513-375-786.

 PEUgEot 206, 1,1, 2001 rok, 1800 zł 
do negocjacji, tel. kom. 795-042-519.

 PEUgEot 206, 1.4 Diesel, srebrny,  
tel. kom. 882-843-227.

 PEUgEot 308, hDi, 1,6 diesel,  
2009 rok; AUDi A6, 1999 rok, 
tel. kom. 693-943-787.

 PEUgEot 508 sw, 1.6 Diesel, 
2011 rok, tel. kom. 698-108-337.

 RENAULt clio iV, 1.5 dci, 2013 rok, 
118.000 km, biały, tel. kom. 506-299-217.

 RENAULt clio, 1.2 benzyna, 2011 rok, 
5-drzwiowy, salon, i właściciel, 15.700 zł, 
tel. kom. 791-834-716.

 RENAULt Kongoo, 1,4B, 2000r, 
uszkodzony, tel. kom. 693-263-571.

 RENAULt Laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, tel. kom. 696-385-646.

 RENAULt Megane, X.2012 rok, tel. 
kom. 609-915-669.

 Renault Megane 1,4 16 V, 2000 r,  
stan bdb., pełna opcja wyposażenia, 
cena 4.400zł, tel.kom. 505-180-601  
(po godz.16).

 RENAULt scenic ii, 1.5 Dci, 2005 rok, 
tel. kom. 600-331-533.

 RENAULt scenic, 1.9 Dci, 2005 rok, 
100.500 km, 3.500 zł,  
tel. kom. 663-630-650.

 RENAULt scenic, 1.9 tDi, 2002 rok, 
sUV, napęd na 4 koła, (w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy), atrakcyjna 
cena, tel. kom. 513-375-786.

 RENAULt twingo, stan idealny,  
1997 rok, tel. kom. 664-492-791.

 RoVER 75, 2,0 benzyna, 2000 rok, 
4.500zł, tel. kom. 609-855-375.

 sEAt Alhambra, 1.9 tdi, 2003 rok, 
7-osobowy, 787-982-333, tel. kom. 
697-286-861.

 sEAt Leon, 1.9 tDi, 2002 rok, tel. 
kom. 600-349-516.

 sKoDA fabia, 1.2 benzyna/gaz,  
2010 rok, tel. kom. 698-108-337.

 sKoDA fabia, 2014 rok,  
tel. kom. 798-600-236.

 sEAt Leon, 1.6 tDi, 2013 rok, 
bezwypadkowy, 33.900 zł,  
tel. kom. 509-061-804.

 sKoDA octavia, benzyna/gaz,  
2010 rok, tel. kom. 727-517-857.

 sKoDA Rapid, 1.6 tDi, 2016 rok, 
salon, 28.500 zł, i właściciel, 
tel. kom. 791-834-716.

 sKoDA superb, 2004 rok, 
tel. kom. 697-049-593.

 sUZUKi swfit, 1,3 benzyna, 2007 
rok, 118876km, tel. kom. 501-645-857.

 toyotA Avensis 40D kombi, 
pojemność 2000, 2007r.,stan bdb,  
tel. kom. 792-031-315.

 toyotA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 
rok, wersja D-cat, 14.800zł, tel. kom. 
604-706-309.

 toyotA yaris, 1.3 VVti, 2009 rok, 
5-drzwiowa, klima, bezwypadkowa, 
17.900 zł, tel. kom. 509-061-804.

 toyotA yaris, 1.3, 2005 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 513-375-786.

 toyotA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 9.700 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 VoLVo V-70, 2.0, 2008 rok,  
tel. kom. 694-750-724.

 Vw golf, 1.9 Diesel, 2000 rok,  
2.500 zł, tel. kom. 602-584-266.

 Vw Passat, 2.0 tDi kombi, 2010 rok, 
tel. kom. 606-486-555.

 Vw Passat, 1.9 tDi, 2003 rok,  
tel. kom. 513-170-880.

 Vw Passat kombi, 1.9 tDi, 2003 rok, 
bogato wyposażony, 7.700 zł,  
(w zamianie przyjmę mniejszy),  
tel. kom. 513-375-786.

 Vw Passat, 2.0 benzyna, 2004 rok, 
kombi, srebrny, tel. kom. 603-624-879.

 Vw Passat, 1.9 tDi, 2003 rok, salon, 
10.500 zł, tel. kom. 600-226-519.

 Vw Passat benzyna, 2012 rok, 
serwisowany, garażowany, dębowy 
metalik, Łowicz, tel. kom. 696-741-976.

 Vw Polo, 1.9 sDi, 1997 rok,  
tel. kom. 698-411-868.

 Vw Polo, 1.4D, 2009 rok,  
tel. kom. 698-108-337.

 Vw Polo, 1.4 tDi, 2009 rok, 12.200 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 Vw Polo, 2006 rok, stan bdb,  
tel. kom. 727-354-029.

 Vw t4, 2.5, 1996 rok, 9-osobowy,  
tel. kom. 609-846-316.

inne
 opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 

Największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. Bratoszewice,  
ul. Łódzka 28, www.opony-gaweda.pl,  
tel. (42) 719-63-08, tel. kom. 
505-151-701.

 opony zimowe używane 155/70R13, 
tel. kom. 693-331-272.

 felgi 15’ Audi, tel. kom. 791-000-972.

 Komplet kół zimowych 185x65x14,  
tel. kom. 696-730-280.

 Koła zimowe 175/65/14, tel. kom. 
667-837-817.

 sprzedam 4 nowe opony zimowe 
continental 225/70R15c, tel. kom. 
666-564-377.

 Koła zimowe od toyoty yaris,  
175/65/R14, kompletne,  
tel. kom. 606-335-926.

motorowe

kupno
 stare motocykle, motorowery, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 Kupię MZ, ts 250, tel. kom. 
796-068-827.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice  

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 Kupię kawalerkę lub mniej niż 40 
mkw.; do iip., tel. kom. 604-282-998.

 Kupię bloki, działkę, ziemię,  
tel. kom. 607-809-288.

sprzedaż
 Działka 1,22 ha, Zielkowice i,  

tel. kom. 790-537-649, po 16:00.

 Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 Dom, Łowicz-Przedmieście,  
tel. kom. 534-767-923.

 działka budowlana, Głowno, ul. 
Graniczna 17,  
tel. kom. 694-903-240.

 sprzedam działki budowlane, 47 zł/
mkw., Kamień, g. głowno, przedłużenie 
ul. sowińskiego, tel. kom. 723-046-340.

 sprzedam działkę 1.447 mkw.  
z domem, głowno, tel. kom. 516-180-211.

 sprzedam lokal usługowy  
o powierzchni 155 mkw. głowno 
swoboda, tel. kom. 516-180-211.

 Działka budowlana 2.000 mkw., 
janowice, dwie drogi dojazdowe, tel. 
kom. 502-768-210.

 Mieszkanie, Łowicz, Konopnicka,  
tel. kom. 663-766-580.

 sprzedam 9,22 ha gruntów rolnych  
w Kompinie, tel. kom. 600-407-379.

 oddam w dzierżawę 2,5ha ziemi, 
Lubianków, tel. kom. 507-216-596.

 Budynki gospodarcze, 230 mkw, 320 
mkw, 200 tys.zł, chruślin,  
tel. kom. 695-248-808.

 Ziemię rolną 10 ha, las, 220 tys. zł, 
chruślin, tel. kom. 695-248-808.

 sprzedam niedrogo pawilon na 
targowicy w Łowiczu,  
tel. kom. 512-088-422.

 Dom mieszkalny z ziemią orną,  
tel. kom. 600-663-525.

 sprzedam działkę budowlaną  
o pow. 1 ha w Bielawach,  
tel. kom. 784-843-470.

 sprzedam gospodarstwo, Złaków 
Borowy 101, tel. kom. 607-809-288.

 sprzedam działkę, wrzeczko, 
tel. kom. 607-809-288.

 sprzedam gospodarstwo 16 ha,  
gmina sochaczew,  
tel. kom. 664-954-170.

 sprzedam 1,04 ha ziemi na Świącach, 
tel. kom. 728-126-602.
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 sprzedam wyposażenie sklepu 
spożywczego- regały, lady, lodówki, 
gabloty, tel. kom. 665-503-146.

 sprzedam mieszkanie M-4, 61 mkw., 
tel. kom. 602-692-713.

 Działka rolno-budowlana 0,52ha, 
Domaniewice, szerokie Pole, 
tel. kom. 661-886-882.

 Działka rolna 2,18 ha przy trasie 
Łowicz – sochaczew oraz leśna 0,40, 
działka 2,5 ha, 1 ha, 1,2 ha, koło 
walewic, tel. kom. 665-464-794.

 Sprzedam mieszkanie w Psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

 Polesie, 9.400 mkw.,  
tel. kom. 603-878-783.

 wydzierżawię ziemię Bednary,  
tel. kom. 663-169-031.

wynajem
 Do wynajęcia mieszkanie 42 mkw.,  

Łowicz os. Reymonta,  
tel. kom. 602-123-649.

 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

 Wynajmę lokal handlowy; Łowicz, 
Nowy Rynek (obok Rossmanna), 
tel. kom. 606-121-540.

 wynajmę 40 mkw. os. sikorskiego, 
głowno, tel. kom. 506-824-718.

 Do wynajęcia ładny lokal na żłobek, 
przedszkole, gabinety; Łowicz, 
Krakowska, tel. kom. 607-809-288.

 wynajmę kawalerkę 25 mkw.,  
ul. Powstańców, tel. kom. 695-608-800.

 wynajmę duży dom w głownie  
na kwatery pracownicze,  
tel. kom. 782-395-060.

 Lokal handlowy do wynajęcia, 
Zduńska, tel. kom. 883-201-761.

 wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
centrum Łowicza, tel. kom. 602-328-896, 
po 16.00.

 Do wynajęcia lokal 40 mkw, Łowicz, 
ul. Kozia 8, tel. kom. 508-324-558.

 wynajmę mieszkanie  
na os. starzyńskiego, 2 pokoje,  
tel. kom. 782-908-033, po 16.00.

zamiana
 Zamienię mieszkanie własnościowe 

M3, iV piętro na mieszkanie 
własnościowe M2, parter na osiedlu 
starzyńskiego w Łowiczu,  
tel. kom. 609-373-706.

 Zamienię dom na bloki lub sprzedam 
Łowicz, ul. Klimeckiego 55,  
tel. kom. 602-883-193.

kupno różne
 Kupię orzechy włoskie, tel. kom. 

576-193-038.

 Bagnety, medale, monety, starocie, tel. 
kom. 606-941-752.

 Kupię przedmioty z PRL-U, szkło, 
zabawki, bombki choinkowe,  
tel. kom. 793-311-660.

 sprzedam 2 topole, tel. kom. 
604-851-020.

 Kupię styropian, tel. kom. 
607-809-288.

 Kupię reduktory, przekładnie, silniki 
elektryczne, tel. kom. 790-501-813.

sprzedaż różne
 Piasek płukany, pospółka, żwiry 

podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 Sprzedam choinki: świerk srebrny, 
świerk pospolity. Plantacja 3ha, tel. 
kom. 516-315-356, 604-215-768.

 Rusztowania warszawskie,  
tel. kom. 500-262-573.

 Rębak elektryczny, 
tel. kom. 667-566-961.

 Budy ocieplane dla psów, tel. kom. 
885-459-698.

 Drewno opałowe, tel. kom. 
505-700-777.

 Palety 1200x1000, tel. kom. 
502-919-192.

 wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 sprzedam Mauzery 1000l,  
cena 100 zł, tel. kom. 601-286-499.

 tunel foliowy 30x7, multiplaty, 
łuskarka+taśma, płuczka bobu,  
tel. kom. 693-569-671.

 sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

 Ubranka chłopięce rozmiar 56-86, 
nosidełko, chodzik, inne, 
tel. kom. 602-123-649.

 Betoniarki, naprawa, wyprzedaż 
części, tel. kom. 510-124-700.

 skrzynki uniwersalki 1,  
tel. kom. 662-142-726.

 większa ilość topoli na pniu,  
tel. kom. 791-000-972.

 Brama metalowa szer. 6 m,  
tel. kom. 510-420-824.

 opał ekologiczny pellet, brykiet,  
tel. kom. 506-903-574.

 Piec na ekogroszek 2,5Kw, używany, 
tel. kom. 502-224-102.

 sprzedam nowe urządzenie 
do sprzedaży hod-dogów,  
tel. kom. 512-088-422.

 sprzedam maszyny stolarskie: 
trajzega-pilarka, strugarko-pilarko-
wiertarka, frezarka,  
tel. kom. 883-589-749.

 skup złomu – likwidacja, piece, 
zaświadczenia. odbieramy odpady 
budowlane, KPo.,  
tel. kom. 607-350-968, 695-416-747.

 sprzedam piec miałowy 25Kw, 
kompletny, używany, w dobrym stanie, 
tel. kom. 604-191-186.

 Sprzedaż choinek z własnej 
plantacji, Łowicz, tel. kom. 
668-412-097.

 wóz dębowy, rozrzutnik, tel. kom. 
696-425-192.

 skrzynki uniwersalne, klepki. Drewno 
rozpałkowe, opałowe, kominkowe. 
Producent, tel. kom. 501-658-261.

 stół, kanapa narożna, tel. kom. 
608-147-140.

 sprzedam choinki żywe, hurt, tel. kom. 
697-116-271.

 sprzedam drzewo sosnę na pniu, tel. 
kom. 513-202-359.

 sprzedam klatki na króliki, tel. kom. 
512-862-299.

 sprzedam choinki zwykłe, srebrne 
doniczkowe, cięte z plantacji, tel. kom. 
693-677-112.

 Sprzedam hurtem choinki 
świąteczne: świerk pospolity, 
srebrny, serbski, tel. kom. 
784-148-975.

 sprzedam łóżko rehabilitacyjne na 
pilota, nieużywany wózek inwalidzki,  
tel. kom. 604-739-461.

 sprzedam sadzonki brzozy,  
tel. kom. 697-659-064.

 Plandeka z wojska - solidna na 
samochód lub przyczepę o wym. 
4,60x2,20. trzy rowery - góral i dwa 
turystyki, tel. kom. 601-297-775.

 styropian o grubości 20 cm,  
tel. kom. 508-953-694.

 sprzedam starocie zabytkowe, różne, 
tel. kom. 601-813-186.

 Łóżko z materacem, nowe,  
tel. kom. 603-446-412.

 spawarka 380w, tel. kom. 
660-631-518.

 Drewno opałowe rąbane,  
tel. kom. 660-532-069.

 sprzedam łóżko rehabilitacyjne  
i materac przeciwodleżynowy,  
tel. kom. 693-441-585.

 Dwa stoły, 2 fotele jednoosobowe 
do spania, piecyk węglowy (Bartek), 
kuchenka gazowa 2-palnikowa, dwa 
silniki elektryczne 7k, 3kw, tel. kom. 
661-251-354.

 sprzedam szczęki stalowe do imadła, 
tel. kom. 600-953-269.

 sprzedam przyczepkę samochodową 
zarejestrowaną, skrzynki pomidorówki, 
łubianki plastikowe, skrzynki do owoców 
15 kg, tel. kom. 662-054-259.

 Palety, 5zł, tel. kom. 502-919-192.

 sprzedam strój łowicki, stan idealny, 
tel. kom. 664-492-791.

  imadło, nożyce do blachy, śrutownik 
Bąk, tel. kom. 785-266-409.

 Kabina prysznicowa, brodzik głęboki, 
wersalka, maszyna singer, tel. kom. 
733-023-764.

 okazja, komplet mebli Magellan-Vox, 
tel. kom. 609-491-588.

 Pompa do stawu 11kw do 
deszczowni, tel. kom. 602-457-674.

 Konstrukcje wiaty z kratownic, 
różne wielkości np. 13x6,5m, tel. kom. 
602-457-674.

 słupki drewniane impregnowane 
długość 2,60, tel. kom. 602-457-674.

 Bindry ocynk 6,32 i 7,90 długości,  
tel. kom. 602-457-674.

 Piec c.o. (ekogroszek, pellet, węgiel, 
grube drewno) Defro Uni-Duo 15, pełne 
dodatkowe wyposażenie, tel. kom. 
693-141-019.

 stół, krzesła, tel. kom. 500-519-872.

 silnik 10Kw z wózkiem i przewód,  
tel. kom. 665-734-002.

 Nalewak do piwa Dab, chłodziarka 
+ wyposażenie, tel. kom. 665-734-002.

 sprzedam kuchnię węglową, 
nieużywaną, tel. kom. 606-438-323.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pizzerii pomoc kuchenną 

oraz pomoc na bar (weekendy),  
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
pizzermana z możliwością przyuczenia 
oraz kierowcę do rozwozu pizzy,  
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 Zatrudnię do piekarni ciastowego,  
tel. kom. 504-573-701.

 Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pieczywa w piekarni, tel. kom. 
504-573-701.

 firma zatrudni mężczyznę na 
produkcję, tel. kom. 795-518-519.

 firma gerpol w Łowiczu 
zatrudni dziewiarza. Mile widziane 
doświadczenie. Atrakcyjne 
wynagrodzenie. Umowa o pracę, 
tel. (46) 811-59-29, aneta@gerpol.be.

 zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały rok, 
jedna zmiana, Głowno,  
tel. kom. 602-457-089.

 do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, premia,  
tel. kom. 534-110-610.

 do ochrony z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

 PreZero servis centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie Łowicza, 
żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 PreZero service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. c, praca na 
terenie Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 Zespół poszukuje saksofonisty  
i akordeonisty, granie na weselach,  
tel. kom. 781-364-617.

 Pilnie zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym w Łowiczu, 
tel. kom. 512-088-422.

 Zatrudnię mechanika do drobnych 
napraw samochodów osobowych oraz 
wymiany opon. Możliwość przyuczenia, 
tel. kom. 883-970-776.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z tesco teresin. 
Dobre zarobki, tel. kom. 608-067-847.

 Zatrudnię kierowcę c+E, transport 
krajowy. Dobre zarobki, tel. kom. 
608-067-847.

 Zatrudnię „złotą rączkę” na część 
etatu, tel. kom. 606-832-571.

 firma steven zatrudni osoby 
przy produkcji skarpet, możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 606-832-571.

 Posiadam maszynę do wiercenia 
studni głębinowych. szukam wspólnika, 
tel. kom. 606-832-571.

 Poszukujemy ślusarzy oraz 
lakierników w firmie produkującej 
maszyny do warzyw w Łowiczu.  
CV na adres e-mail: praca@pro-vega.
pl, tel. (46) 811-55-22.

 firma Bis w skierniewicach zatrudni 
do zakładu stolarskiego: stolarzy, 
brygadzistę, technologa oraz monterów 
mebli, tel. kom. 601-344-142.

 Przyjmę portiera, tel. kom. 
519-077-103.

 Zatrudnię pracowników do prac 
budowlanych z głowna,  
tel. kom. 601-321-914.

 Zatrudnię pracownika  
z doświadczeniem do dociepleń,  
praca całoroczna, stawka godzinowa, 
tygodniowe zaliczki,  
tel. kom. 667-286-782.

 Pracownika do zakładu 
kamieniarskiego przyjmę, 
tel. (42) 719-81-66.

 Przyjmę do prac pomocnika dekarza, 
tel. kom. 503-955-975.

 Zatrudnię kierowcę c+E  
w ruchu międzynarodowym,  
tel. kom. 501-038-542.

 Przyjmę do pracy do zakładu 
ślusarskiego, tel. kom. 693-410-500.

 do produkcji, montażu rolet, 
żaluzji, markiz zatrudnię. możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 501-033-415.

 firma stokrotka sp.z o.o. zatrudni 
magazynierów do centrum Dystrybucji 
w teresinie. oferujemy bogaty pakiet 
socjalny oraz umowę o pracę.  
Dołącz do nas! Aplikuj na praca@
stokrotka.pl lub tel. kom. 512-659-826.

 StRykóW - poszukiwani 
pracownicy magazynu,  
tel. kom. 575-430-490.

 Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina,  
tel. kom. 609-846-316.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych 
i układania kostki. Praca od zaraz  
w okolicach Łowicza,  
tel. kom. 601-593-011.

 Zatrudnię kierowcę kat c. codzienne 
powroty i wyjazdy ze strykowa,  
tel. kom. 508-468-815.

 Zatrudnię pomoc domową,  
tel. kom. 691-991-000.

 Zatrudnię pracownika przy produkcji 
balustrad i ogrodzeń, tel. kom. 
665-147-488.

 opiekunka dla 3-letniego chłopca,  
tel. kom. 530-754-704.

 Zatrudnię szwaczki do szycia 
biustonoszy chałupniczo  
lub w zakładzie, Zabrzeźnia,  
tel. kom. 698-399-684.

 Zatrudnię do układania kostki,  
tel. kom. 692-789-266.

 Zatrudnię pracownika do masarni, 
rozbiór mięsa, tel. kom. 502-429-305, 
501-969-799.

 Zatrudnię murarzy, wysokie zarobki, 
tel. kom. 603-872-901.

 Zatrudnię opiekunkę do dziecka,  
tel. kom. 501-898-916.

szukam pracy
 Kierowca cE poszukuje pracy 

na chłodnie w podwójnej obsadzie 
Beneluxy lub hiszpania-PL,  
tel. kom. 605-470-435.

remontowo-
budowlane

usługi
 tynki maszynowe,  

tel. kom. 796-954-454.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki,  
tel. kom. 609-846-316.

 Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków,  
tel. kom. 667-189-380.

 Wylewki agregatem, 
tel. kom. 698-480-048.

 tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie,  
tel. kom. 501-931-961.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. kom. 501-249-461.

 Usługi minikoparką, wywrotka  
do 3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 gładzie, g/K, malowanie,  
tel. kom. 514-347-542.

 okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 wykończenia wnętrz, remonty,  
tel. kom. 532-115-111.

 Malowanie dekoracyjne,  
tel. kom. 666-152-315.
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 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, gipsowanie, malowanie,  
tel. kom. 607-612-176.

 Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAt, tel. kom. 606-737-576.

 gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie 
elewacji., tel. kom. 609-541-373.

 Remonty, tel. kom. 603-043-995.

 Docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 Budowanie garaży od podstaw, 
przeróbki budynków mieszkalnych  
i gospodarczych, murowanie kominów 
z klinkieru, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 tynki, tel. kom. 575-661-940.

 Dachy, elewacje. szybko, tanio,  
8% VAt, tel. kom. 502-859-742.

 schody drewniane. Komputerowe 
projektowanie schodów. Meble na 
wymiar, inne usługi stolarskie,  
tel. kom. 663-766-557.

 tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty,  
tel. kom. 505-700-777.

 Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta g/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. Przystępne 
ceny, tel. kom. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy, tanio  
i solidnie, tel. kom. 726-395-426.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
g/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. kom. 792-781-446.

 Układanie glazury, terakoty,  
tel. kom. 795-569-233.

 Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 Układanie kostki brukowej, 
odwodnienia, melioracje, tel. kom. 
782-457-548.

 Rozbiórki, wyburzenia budynków, 
usługi koparko- ładowarką i koparką, tel. 
kom. 721-771-517.

 Malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi, 
ocieplanie poddaszy, tel. kom. 
887-555-801.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, tel. kom. 511-568-525.

 Posadzki maszynowe, mechaniczne 
zacieranie, tel. kom. 785-246-112.

 Remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Profesjonalne wykończenia wnętrz. 
Adaptacja poddaszy, malowanie itp., 
tel. kom. 735-300-550.

 malowanie, tel. kom. 607-168-196.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Usługi koparko- ładowarką, tel. kom. 
603-912-998.

sprzedaż
 tanie blachy trapezowe, dostępne 

od ręki, różne kolory, przystępna cena, 
Łowicz ul. Klickiego 70,  
tel. kom. 501-543-057.

 Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Rusztowania warszawskie,  
tel. kom. 500-262-573.

 Drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, cegła, tel. kom. 
665-464-794.

usługi 
instalacyjne

 elektryk, tel. kom. 506-522-852.

 Anteny: montaż, instalacje,  
tel. kom. 601-306-566.

 Drobna hydraulika, biały montaż,  
tel. kom. 535-466-501.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka,  
tel. kom. 506-891-289.

 Usługi elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe, antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. Produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

usługi inne
 Masz problem z komputerem: 

zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 wypożyczę napis ledowy LoVE, 
stół wiejski, nalewak piwny, ławeczki, 
parasol, dowóz, tel. kom. 889-994-992.

 Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew, zakrzaczeń,  
tel. kom. 667-732-751.

 wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi,  
tel. kom. 668-591-725.

 okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 Karczowanie sadów, działek 
budowlanych itp, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 trak objazdowy, tel. kom. 506-202-161.

 wycinka drzew, tel. kom. 510-052-908.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 instalacje fotowoltaiczne, tel. kom. 
727-534-450.

 Pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 602-471-796.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

 odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 Usługi koparko-ładowarką, tel. kom. 
607-168-196.

 usługi fryzjerskie w domu klienta, 
tel. kom. 720-702-456.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

matrymonialne
 Poznam miłą dziewczynę, tel. kom. 

781-196-232.

 Kawaler 33 lata pozna panią po 
przejściach, może być z dzieckiem,  
tel. kom. 733-741-893.

 Poznam miłą panią, średni wiek,  
tel. kom. 782-140-763.

 Pan 50 lat pzna panią, tel. kom. 
731-885-237.

 Poznam panią do 55 lat, tel. kom. 
794-207-566.

nauka
 Prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - pomoc, przepisywanie 
tekstów, tabele, rysunki, wykresy 
i analizy. transkrypcja nagrań,  
tel. kom. 794-060-711.

 język angielski, niemiecki, tel. kom. 
663-684-178.

 Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, profesjonalnie. Dzieci, 
młodzież, tel. kom. 880-233-777.

 Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 Nauka języka Angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 Zajęcia z matematyki w „szkole 
Matematyka na 5 z plusem”,  
tel. kom. 577-499-553.

 Matematyka, Angielski,  
tel. kom. 515-459-141.

 Matematyka, tel. kom. 695-537-664.

 kursy nurkowania, tel. kom. 
793-033-190.

 Pomoc dzieciom z trudnościami  
w nauce, terapia pedagogiczna,  
tel. kom. 502-024-240.

 Korepetycje młodszy wiek szkolny,  
tel. kom. 502-024-240.

rolnicze – kupno

płody rolne
 skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Kupię kilka ton mieszanki zbożowej, 
tel. kom. 600-623-430.

 Kupię zboże, tel. kom. 693-157-117.

 Kupię zboże, tel. kom. 603-945-983.

 Kukurydza, tel. kom. 601-982-767.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
733-067-051.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię prosięta i warchlaki, tel. kom. 
508-395-127.

 Kupię byczki mieszańce 17 zł/kg, tel. 
kom. 883-806-661.

maszyny
 ciągnik, maszyny, tel. kom. 

792-703-272.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. kom. 
511-713-596.

 Każdego Bizona oraz inne kombajny, 
mogą być do remontu, tel. kom. 
602-522-478.

 Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MtZ, Mf-255, t-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 Kupię maskę do ciągnika Ursus 
c-325, tel. kom. 609-942-407.

 siewnik poznaniak do remontu 
(może być dziurawy zbiornik), tel. kom. 
664-981-618.

 Kupie maszyny rolnicze, tel. kom. 
515-710-848.

 Kupię owijarkę, trolla, sadzarkę, 
talerzówkę, kosiarkę, Bolko, 
glebogryzarkę, rozsiewacz, tel. kom. 
515-710-848.

 Kupię ciągnik Ursus lub władimirec 
i przyczepę, mogą być do remontu, tel. 
kom. 797-513-264.

 Każdego Massey-fergusona, 
fortschritta, Zetora, Ursusa, tel. kom. 
725-361-836.

 Prasę Z-224, Annę, tel. kom. 
781-581-034.

 Kupię każdy ciągnik, orkana, tel. kom. 
607-809-288.

 C-360 3P, tel. kom. 668-162-199.

rolnicze sprzedaż

płody rolne
 siano kostki, tel. kom. 693-960-636.

 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

 sianokiszonka baloty + transport, tel. 
kom. 664-981-618.

 słoma, baloty 140x120, tel. kom. 
664-981-618.

 słoma okrągłe bele ze stodoły, tel. 
kom. 693-830-160.

 siano bele, sianokiszonka baloty, tel. 
kom. 661-037-030, Bednary.

 sprzedam zboże, Świeryż, tel. kom. 
662-585-814.

 Pszenica, tel. kom. 600-858-370.

 Ziemniaki, tel. kom. 605-328-812.

 Pszenżyto, tel. kom. 888-822-173.

 Pszenżyto, żyto, słoma, tel. kom. 
509-838-266.

 sprzedam ziemniaki jadalne satino, 
tel. kom. 661-477-838.

 sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
793-755-321.

 sprzedam siano w kostkach, tel. kom. 
604-088-657.

 sprzedam jęczmień, pszenicę, 
pszenżyto, tel. kom. 783-637-875.

 sprzedam słomę, tel. kom. 
516-477-037.

 sprzedam groch na paszę, tel. kom. 
600-623-430.
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 siano, słoma duże bele, wyborów,  
tel. kom. 788-278-657.

 sprzedam zboże paszowe żyto + 
pszenżyto, tel. kom. 882-443-044.

 słomę i żyto hybrydowe, tel. kom. 
695-068-710.

 sprzedam zboże, pszenżyto, 
pszenica, mieszanka, tel. kom. 
784-006-332.

 Buraczek średni i gruby, tel. kom. 
669-775-344.

 sprzedam tanio sianokiszonkę w 
balotach, tel. kom. 502-095-748.

 Wysłodki buraczane, przywóz, tel. 
kom. 605-255-914.

 jęczmień, mieszanka, tel. kom. 
538-455-989.

 sprzedam słomę w balotach, tel. kom. 
793-015-744.

 żyto, siano, słoma kostka, tel. kom. 
574-505-424.

 owies, jęczmień, tel. kom. 
782-093-352.

 żyto, pszenżyto, owies, tel. kom. 
517-133-123.

 Pszenica 2 tony, łubianki plastikowe, 
stan bdb, tel. kom. 787-982-333.

 cielaki, tel. kom. 728-894-563.

 żyto, pszenżyto, jęczmień, Boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 sprzedam zboże, ziemniaki, tel. kom. 
608-603-833.

 sprzedam ziemniaki, marchew na 
paszę, tel. kom. 502-498-184.

 sianokiszonka; siano kostka, tel. kom. 
730-722-069, okolice sochaczewa.

 słoma jęczmienna, tel. kom. 
723-778-303.

 sprzedam słomę okrągłe belki, 
okolice głowna, tel. kom. 504-985-644.

 sprzedam żyto, tel. kom. 795-530-555.

 Kapusta kwaszona, hurt, detal, fVAt, 
tel. kom. 508-194-191.

 sprzedam ziemniaki jadalne 
Lord i satina, 15kg- 20zł, tel. kom. 
669-445-934.

 sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
słomę w kostkach ze stodoły, tel. kom. 
661-878-699.

 sprzedam kapustę, tel. kom. 
661-893-322.

 odpady marchwi, tel. kom. 
514-323-077.

 sprzedam baloty - lucerna z trawą, 
120x120, przechowywane w stodole, 
50 sztuk. 90zł/sztuka, okolice iłowa., tel. 
kom. 600-607-110.

 sprzedam zboże, tel. kom. 
665-518-217.

 sprzedam bób, tel. kom. 602-899-929.

 sprzedam zboże, tel. kom. 
728-329-771.

 sprzedam buraczek czerwony, 
paszowy, tel. kom. 604-262-117.

 sprzedam orzechy i pszenżyto, tel. 
kom. 603-240-034, Zielkowice 104.

 sprzedam ziemniaki drobne, 
paszowe, tel. kom. 692-492-058.

 suchą słomę balot 130, tel. kom. 
517-544-028.

 Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
517-544-028.

 Pszenica 8t, pszenżyto 15t, żyto 8t, tel. 
kom. 605-094-165.

 Pszenżyto, owies, tel. kom. 
504-832-533.

 Bób, tel. kom. 602-457-674.

 Mieszanka (owies, pszenica), tel. kom. 
785-567-451.

 sprzedam słomę duże bele, tel. kom. 
668-424-376.

 Mieszanka bez owsa. Pszenica, tel. 
kom. 501-389-031.

 sprzedam słomę i żyto, Domaniewice, 
tel. kom. 605-657-256.

 sprzedam siano w balotach, pszenicę, 
pszenżyto, tel. kom. 508-192-016.

 sprzedam mieszankę jęczmień+ 
pszenica, tel. kom. 692-240-157.

 marchew paszowa, tel. kom. 
600-323-947.

 żyto, kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenżyto, pszenica, słoma, tel. kom. 
506-115-015.

 żyto hybrydowe, ok. 15 ton, tel. kom. 
600-623-430, żychlin.

 Pszenżyto gmina Dmosin, tel. kom. 
604-871-975.

 Pszenica jara, tanio sprzedam, tel. 
kom. 604-465-342.

hodowlane
 sprzedam cielaki, tel. kom. 

725-402-590.

 jałówka cielna, tel. kom. 665-812-368.

 Byczki do dalszego chowu, 
jałówki hodowlane cielne, tel. kom. 
604-432-909.

 sprzedam prosięta, tel. kom. 
692-927-139.

 Byczki do dalszego chowu, tel. kom. 
695-922-623.

 sprzedam cielaki hf, tel. kom. 
605-448-652.

 sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
663-790-575.

 jałówka wysokocielna spod oceny, 
tel. kom. 660-181-910.

 jałówka wysokocielna, tel. kom. 
782-547-693.

 Młoda krowa, młody byk bez rogów, 
tel. kom. 533-484-880.

 sprzedam jałoszkę i 2 byczki 200kg, 
tel. kom. 693-088-990.

 Prosięta 21 szt., tel. kom. 721-302-440.

 sprzedam byczka, tel. kom. 
607-389-802.

 jałówka czerwona wycielenie 
4.01.2020, tel. kom. 515-848-990.

 sprzedam 2 jałówki po 300 kg,  
tel. kom. 505-356-014.

 jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
669-356-363.

 sprzedam młodego knurka, tel. kom. 
791-125-486.

 sprzedam krowę 3 cielak, wycielenie 
17.12.2019r, tel. kom. 793-853-739.

 jałówka wysokocielna, tel. kom. 
503-654-884.

 sprzedam jałówkę na wycieleniu,  
tel. kom. 792-288-773.

 sprzedam jałówkę, wycielenie 
04.01.2020, tel. kom. 607-809-602.

 sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
517-914-085.

 sprzedam jałówki wysokocielne 
simentale, tel. kom. 503-562-330.

 sprzedam jałówkę cielną, termin 24 
lutego 2020 rok, tel. kom. 665-489-065.

 Byczek mięsny, tel. kom. 663-491-197.

 sprzedam jałówkę cielną, termin luty, 
tel. kom. 785-560-601.

maszyny
 części używane do Bizona i innych, 

tel. kom. 602-522-478.

 Kombajn Bizon w oryginale, 1989 rok, 
tel. kom. 602-522-478.

 Przyczepa do cięcia zielonek 
(zbierająca z kosiarką), tel. kom. 
607-244-368.

 waga automatyczna do bobu, 
łuskarka, płuczka, taśmociągi, tel. kom. 
790-575-493.

 sprzedam rozrzutnik fortschritt 10t, 
tel. kom. 660-408-769.

 Brona talerzowa z wałem Packera; 
wałki rozrzucające rozrzutnika 
fortschritt, tel. kom. 692-146-594.

 chłodnia do mleka 430l, rozrzutnik, 
pług, tel. kom. 509-838-266.

 Rozrzutnik obornika, prasa 
kostkująca, tel. kom. 663-226-547.

 Prasa kostka, tel. kom. 694-002-394.

 cyklop białoruski z łyżką i widłami, tel. 
kom. 721-147-354.

 Ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, t-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. kom. 608-686-489.

 Rozsiewacz dwutalerzowy 600l, burty 
do przyczepy 4,5 tonowej, tel. kom. 
504-783-228.

 sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, pług 
4-skibowy, opryskiwacz 400l, lej do 
nawozów, tel. kom. 693-769-894.

 talerzówka duża na kółkach, 
rozrzutnik fortschritt 10t, sieczkarnia 
New holand, tel. kom. 665-103-042.

 siewnik „poznaniak”, cyklop 2002 rok, 
pług obrotowy 4, tel. kom. 500-225-198.

 c-330, 1970 rok, sprawny, 
zarejestrowany, 11.500 zł, tel. kom. 
507-429-601.

 c-330, c-360 poznaniak, talerzówka, 
glebogryzarka, tel. kom. 509-853-384.

 Pług 4-skibowy, zagonowy, tel. kom. 
694-567-258.

 Prasa sipma kostka Z224/1, tel. kom. 
503-442-558.

 sprzedam pług obrotowy 4-skibowy, 
Unia, tel. kom. 697-825-807.

 Zetor 7211, 1991 rok, kolumna 
kierownicza c-360, wspomaganie Zetor, 
tel. kom. 505-356-098.

 ferguson 255, 1987 rok, tel. kom. 
603-592-345.

 sprzedam ciągnik z silnikiem 
trzydziestki, tel. kom. 513-981-547.

 Agregat uprawowy Bomet, szerokość 
2,8 m, tel. kom. 606-192-202.

 Rozrzutnik obornika 1-osiowy; 
opryskiwacz 300-litrowy, tel. kom. 
724-320-359.

 sprzedam skrzynię do c-360, tel. 
kom. 694-657-883.

 sprzedam opony z felgami do c-330, 
tel. kom. 667-314-657.

 c-360 3P, pług 2, tel. kom. 
607-932-980.

 wózek widlak, silnik 330;, tel. kom. 
505-140-388.

 siewnik poznaniak, tur do dużego 
ciągnika, nagrzewnica olejowa duża, tel. 
kom. 693-116-346.

 Rozrzutnik, tel. kom. 696-107-903.

 Pług 2-skibowy grudziądzki, 
kultywator 16, tel. kom. 604-973-885.

 Pług Kverneland 4-skibowy 
zagonowy cena 4.500, rozsiewacz 
Amazaona, agregat, kultywator, tel. kom. 
505-128-289.

 Kopaczka ciągnikowa, tel. kom. 
607-237-533.

 ciągnik władymirec, 1981rok 
z pługiem do odśnieżania, pług 
3-skibowy, tel. kom. 509-020-939.

 Redło 5, tel. kom. 512-544-156.

 Beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, tel. kom. 
600-523-438.

 Rozrzutnik 8t, tel. kom. 511-242-979.

 Krokodyl do obornika 130cm, tel. 
kom. 508-194-191.

 c-330, 1979 rok, z kabiną, 11.200 zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 sprzedam ciągnik c-330, tel. kom. 
725-447-819.

 Agregat uprawowy 210, pług 
3-skibowy, tel. kom. 695-986-065.

 sprzedam tura do c-330, tel. kom. 
607-418-736.

 Agregat uprawowy, 5-metrowy 
Konskilde, tel. kom. 663-931-810.

 Pługi Kverneland: zagonowy; 
obrotowy, tel. kom. 663-931-810.

 siewka nawozowa 2-talerzowa 
Amazone, tel. kom. 601-272-521.

 Przyczepa 18, 3-stronny wywrot, tel. 
kom. 601-272-521.

 Rozisewacz nawozu Rau 600 l, 
obsypnik „5-tka”, tel. kom. 724-041-546.

 wózki sadownicze, dwie skrzynie, tel. 
kom. 602-457-674.

 Zasobnik do podsiewania nawozu, tel. 
kom. 602-457-674.

 siewka do nawozów dwa talerze, tel. 
kom. 602-457-674.

 Przyczepa 4t, nadstawki, na 2 
tłaki, opłacona, i właściciel, tel. kom. 
692-372-747.

 sprzedam przyczepę 1-osiową, 
3-stronny wywrot, ładowność 6 ton, cena 
7000zł, tel. kom. 661-485-183.

 sprzedam przetrząsaczo-zgrabiarkę, 
tel. kom. 574-278-322.

 sprzedam drapak szerokość 2,10m, 
bramę, tel. kom. 691-240-698.

 sprzedam cyklop i ciągnik Reno 
R7464AL z turem i napędem, tel. kom. 
600-193-311.

 c-360-3P, 1988 rok; ciągnik hangafa 
2009 rok, przedni napęd, 80KM; 
beczka asenizacyjna 8.000l, tel. kom. 
692-868-516.

 sprzedam prosiaczki, tel. kom. 
508-364-849.

 Ładowacz UNhZ500, tel. kom. 
663-491-197.

 obławiacz do liści buraczanych 
6-rzędowy na silniku i skrzyni Zetor, tel. 
kom. 600-623-430.

 cyklop warfama t-214/3, 1996 rok. 
Agregat uprawowy szer. 5,20, tel. kom. 
502-384-747.

 siewnik Agro-Masz sR300, 3m, 2015 
rok, stopkowy, ścieżki elektryczne, 
znaczniki hydrauliczne, tel. kom. 
791-189-495.

inne
 sprzedam basen na mleko frigomilk 

850l, tel. kom. 791-542-072.

 Sprzedam 2 opony na tył do 
C-330, rozmiar 12.4/28 firmy Barum, 
stan idealny, cena 550zł sztuka, 
kiernozia, tel. kom. 509-065-711.

 Przywóz wysłodków buraczanych, 
tel. kom. 502-384-747.

 Kolczykownicę świń, biurko, tel. kom. 
785-281-044.

 Dojarka przewodowa westfalia, tel. 
kom. 667-574-682.

 sprzedam schładzalnik do mleka 
330l z nowym agregatem. cena 1000zł, 
tel.kom. 724-737-838.

 tubomaty paszowe, 9 szt, tel. kom. 
797-618-721.

 sprzedam obornik lub zamienię za 
słomę, tel. kom. 608-691-072.

 schładzalnik do mleka 340l, tel. kom. 
668-162-199.

 sprzedam koła wąskie tylne do 
c-360, tel. kom. 692-668-521.

 schładzarka do mleka 800l, wycinak 
do kiszonek, tel. kom. 692-365-635.

 Poidła, dojarka, tel. kom. 518-360-010.

 obornik kurzy, tel. kom. 692-882-448.

 Sprzedam schładzalnik deLaval 
1200l, 5-letni, energooszczędny 
agregat, i właściciel, 8.500zł, tel. 
kom. 602-512-587.

rolnicze - usługi
 transport maszyn rolniczych, tel. kom. 

665-734-042.

 serwis - naprawy: john Deere, New 
holland, Zetor, Deutz-fahr, Kubota, tel. 
kom. 697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505-928-735.

zwierzęta

sprzedaż
 Kozy sprzedam tanio, tel. kom. 

783-858-282.

 sprzedam sunię 1,5-roczną owczarka 
niemieckiego długowłosego, tel. kom. 
504-202-526.

 sprzedam gołębie różnej rasy, tel. 
kom. 721-557-754.

 sprzedam dorosłe indyki, perliczki, 
koguty „kochiny”, tel. kom. 604-428-289.

 oddam kotki buro-białe i czarne, tel. 
kom. 600-876-355.

 szczeniaki owczarka niemieckiego, 
na sms nie odpowiadam, tel. kom. 
691-355-728.

 sprzedam owczarki niemieckie 
szczeniaki, tel. kom. 667-314-657.

 szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 suczka owczarka, średniowłosa, 
podpalana, tel. kom. 506-641-866.

 oddam psa, tel. kom. 513-300-346.

 sprzedam 8-tygodniową suczkę-
owczarka niemieckiego, okolice 
Łyszkowic, tel. kom. 663-492-017.
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 iNFoRmAtoR ŁowicKi 

ważne telefony
   infolinia PkP: intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

  informacja PkS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Policja 997 alarmowy
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm  

46-837-65-58
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552

 taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej – budynek muszli koncertowej, 
park Błonie w Łowiczu, ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
pon. w godz. 15-19, tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia: grupa Anoni-
mowych Alkoholików – czwartki godz. 19,  
grupa Anonimowych Narkomanów – 
piątki godz. 18.

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 kościół pw. św. ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 kościół pw. Chrystusa dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 Bazylika katedralna: 
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 kościół o.o. Pijarów:  
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 

 kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 Pływalnia kryta: czynna pon.-pt. 8.00-
22.00; sob.-niedz. 8.00-20.00.  
wejścia dla posiadających karnety i kupują-
cych bilety wg harmonogramu:

poniedziałki - 12.10-14.45 i 19.50-22.00
wtorki - 11.35-13.45 i 19.15-22.00
środy - 10.30-11.30 i 19.50-22.00
czwartki - 13-16.30 i 19.15-22.00
piątki - 16.50-18.05 i 19.15 -22.00
soboty - 11.00-20, niedziele - 10.00-20.

boiska i hale 
sportowe

 Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-9514,5

 Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 Stadion piłkarski ul. starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 Stadion wielofunkcyjny  
ul. jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 Boiska orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 Arkadia: ogrody: czynne codziennie 

do zmierzchu; bilety: 12 zł normalny, 8 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się;  
8 zł opłata za psa. 

 Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej – czynna: pon.-wt. w godz.  
12-20, śr.-czw. 100-18, pt. 12-20; gminny 
ośrodek Kultury w Bolimowie, ul. Łowicka.

 Łowicz: muzeum, ul. stary Rynek 5/7 
– czynne od wt. do niedz. w godz. 10-16 
(ostatnie wejście 15.30); Bilety: normalny 
12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czasowe 3 zł, 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek;
Wystawy stałe: „sztuka Baroku”,  

„historia miasta i regionu”,  
„Etnografia Księstwa Łowickiego”,  
izba Pamięci Łowickich żydów

Wystawy czasowe:
„Chełmońskie inspiracje – w 170 
rocznicę urodzin malarza” – prezen-
tacja dzieł józefa chełmońskiego ze 
zbiorów Muzeum Mazowieckiego 
w Płocku; czynna do 31 grudnia. 
„Haller w Łowiczu. 100-lecie pobytu 
Błękitnej Armii” – ekspozycja  
ze zbiorów Muzeum w Łowiczu i Muzeum 
Regionalnego w Kutnie w ramach  
obchodów Święta Niepodległości;  

czynna do 15 grudnia.
„Po światło na ziemię Łowicką” – ma-
larstwo Zbigniewa Roberta Błaszczyka; 
wystawa czynna do 31 grudnia.
i triennale Wycinanki Ludowej Woje-
wództwa Łódzkiego – wystawa pokon-
kursowa, czynna do 2 lutego 2020 r.
 Łowicz: Skansen przy muzeum  

– do marca 2020 r. czynny tylko z zewnątrz, 
codziennie oprócz poniedziałków w godzi-
nach 10-16, obowiązuje bilet spacerowy.

   Łowicki Park etnograficzny – Skan-
sen w maurzycach – nieczynny do końca 
marca 2020 r.

 Łowicz: muzeum diecezjalne, stary 
Rynek 20; czynne od pon. do czw. w godz. 
10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

   Łowicz: Galeria Browarna,  
ul. Podrzeczna 17. informacje i kontakt  
ws. zwiedzania: tel. 46/838 56 53  
lub tel. kom. 691 979 262

 Łowicz: muzeum Guzików – ekspozy-
cja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; galeria Łowicka, 
ul. stanisławskiego 10, wstęp wolny.

 Łowicz: izba Pamięci Stanisława klic-
kiego – i piętro Baszty im. gen. Klickiego, 
czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.

 Łowicz: „Las wokół nas” Ekologiczny 
Konkurs fotograficzny – pokonkursowa 
wystawa nagrodzonych prac; Powiatowa 
Biblioteka Publiczna, stary Rynek 5/7.

 Nieborów: motonostalgia – muzeum 
motoryzacji, Nieborów 231a – czynne: pią-
tek, sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i 
młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Nieborów: muzeum – zwiedzanie: 
codziennie w godz. 10.00-16.00; (25-26 
grudnia – nieczynne);

ogrody – czynne codziennie w godz. 
10.00-18.000; pon. wstęp wolny.
 Nieborów: „temu misiu” – wystawa 

prac Agnieszki Kopczyńskiej, czynna  
do 14 grudnia. gminna Biblioteka Publicz-
na im. M. Konopnickiej, Aleja Legionów 
Polskich 26. wstęp wolny.

 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
Na teren parku – wstęp wolny. 

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
Pędzlem po śniegu – świąteczna wysta-
wa malarstwa Agnieszki sapińskiej.
 Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.00-
17.00, niedz. i święta 12.-17.00. sromów 11, 
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 Walewice:  Pałac – zwiedzanie pon.-pt. 
godz. 8-15; w weekendy 11-17, po wcze-
śniejszej rezerwacji bilety: ulgowy 10,00 zł 
os., normalny 15,00 zł/os.

Stadnina koni – zwiedzanie: indywidual-
nie pon.-pt. w godz. 8-14; bilety: ulgowy  
5 zł/os., normalny 8,50 zł/os. Rezerwacje 
zwiedzania: tel. 693-422-684.
 złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej wykonane 
przez dzieci z sP w Matkach; kościół pw. 
wszystkich Św. w Złakowie Kościelnym.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, Łowicz, Podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 1 grudnia:
godz. 16.00 – Łowicka orkiestra 
kameralna i Goście – koncert z okazji 
Roku Moniuszkowskiego; sala Barokowa 
Muzeum w Łowiczu, stary Rynek 5/7. 
wstęp wolny.
 Sobota, 7 grudnia:
godz. 17.00 – Świąteczne show – 
koncert Roberta Rozmusa;  
Pałac w sannikach, bilety: 35 zł.
godz. 20.00 – Akatyst ku czci Bogu-
rodzicy – wspólny śpiew i uroczyste 
czuwanie przed uroczystością Niepo-
kalanego Poczęcia Najświętszej Maryi 
Panny; kaplica wyższego seminarium 
Duchownego w Łowiczu. wstęp wolny.
 Sobota, 18 stycznia 2020:
godz. 19.00 – magda umer – recital; 
Kino fenix w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20. 
Bilety: 60 zł.

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 5 grudnia:
godz. 16:15 –  Jak zostać Świętym 
mikołajem  – familijny, prod. Dania, reży-
seria: christian Dyekjær, czas: 92 min.
godz. 18:00 – Last Christmas – ko-
media romantyczna prod. UsA, wielka 
Brytania, reż. Paul feig, czas: 102 min.
godz. 19:00 – Aspromonte / sala ii – 
dramat prod. włochy, reżyseria: Mimmo 
calopresti, czas: 1 godz. 29 min.
 Piątek, 6 grudnia:
godz. 14:00 – kraina lodu ii – animacja 
/ przygodowy, prod. UsA, reżyseria: jen-
nifer Lee, chris Buck, 1 godz. 43 min.
godz. 16:00 – kraina lodu ii
godz. 17:00 – Jak poślubić milionera? 
– premiera / sala ii – komedia romantycz-
na, prod. Polska, reżyseria: filip Zylber, 
czas: 1 godz. 50 min. 
godz. 18:00 – Last Christmas
godz. 19:00 – Nadzwyczajni – premiera 
– / sala ii – komedia romantyczna, prod. 
francja, reżyseria: olivier Nakache, Éric 
toledano; czas: 1 godz. 54 min.
godz. 20:00 – Jak poślubić milionera? 
 Sobota, 7 grudnia:
godz. 13:00 – kraina lodu ii
godz. 15:30 – kraina lodu ii / sala ii
godz. 17:00 – Jak poślubić milionera? 
– premiera / sala ii
godz. 19:00 – Nadzwyczajni  /sala ii
godz. 20:00 – Last Christmas
 Niedziela – czwartek, 8–12 grudnia:
godz. 14:00 – kraina lodu ii
godz. 16:00 – kraina lodu ii
godz. 17:00 – Jak poślubić milionera? 
/ sala ii
godz. 18:00 – Last Christmas

godz. 19:00 – Nadzwyczajni / sala ii
godz. 20:00 – Jak poślubić milionera?
 Jak poślubić milionera?
 Piątek, 13grudnia:
godz. 19.30 – dkF „Bez nazwy” –  Pro-
ceder –  biograficzny, produkcja: Polska, 
reżyseria: Michał węgrzyn
 Sobota, 14 grudnia:
godz. 17.30 – dkF „Bez nazwy” – 
Serce Jamajki – film dokumentalny, 
muzyczny, reżyseria: Peter webber,  
produkcja: francja
 Niedziela, 15 grudnia:
godz. 17.00 – dkF „Bez nazwy” – 
Amazing Grace: Aretha Franklin – film 
dokumentalny, produkcja: UsA, reżyseria: 
sydney Pollack, Alan Elliott

Bilety: 2d: normalny 17 zł, ulgowy 15 zł, 
tanie poniedziałki 13 zł; 3d: normalny 19 zł, 
ulgowy 16 zł, tanie poniedziałki 15 zł

inne
 Czwartek, 5 grudnia:
godz. 16.00 – Rodzinne kolędowie – 
wystąpią uczniowie z rodzinami;  
w programie także kiermasz ozdób 
świątecznych – dochód zostanie 
przeznaczony na budowę placu zabaw  
dla przedszkola; szkoła Podstawowa 
im. janusza Korczaka w Popowie,  
gm. Łowicz. wstęp wolny.
 Piątek, 6 grudnia:
godzi. 16.00 – Choinka miejska dla 
dzieci – Łowicz, stary Rynek, Bilety 8 zł 
(uprawniają do odbioru paczki i udziału  
w losowaniu w loterii fantowej), do naby-
cia w Urzędzie Miejskim.
 Sobota, 7 grudnia:
od godz. 13.30 – Spotkanie z kulturą 
kaszub – warsztaty taneczne, gwarowe, 
pogadanka nt. zwyczajów kaszubskich, 
prezentacja filmu o Redzie, prelekcja  
o zwyczajach kaszubskich, historii 
i walorach regionu, występ zespołu 
ludowego „Modroki” z Redy i Krzysztofa 
Krefta; prezentacja i degustacja potraw 
kaszubskich; Łowicki ośrodek Kultury,  
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny;  
na warsztaty obowiązują zapisy.
godz. 16.00 – Choinka Gminna –  
w programie m.in.: warsztaty pieczenia 
ciasteczek, animacje, zabawy i konkursy 
dla dzieci, występy, wykonywanie łań-
cucha, uroczyste zapalenie choinki i in.; 
parking za Urzędem gminy w Zdunach.
 Niedziela, 8 grudnia:
godz. 10.00 i  14.00 – kalinki oraz 
łańcuchy ze słomy i bibuły;  
godz. 12.00 – Światy z opłatka – 
Rodzinne warsztaty Bożonarodzeniowe; 
Muzeum w Łowiczu, stary Rynek 5/7; 
wstęp: 15 zł, obowiązują zapisy.
godz. 14.00 – Jarmark mikołajkowy 
– w programie: kiermasz ozdób świątecz-
nych, loterię fantową (losowanie nagród 
na kole fortuny), malowanie buziek,  
kącik zabaw dla dzieci, odwiedziny 
Mikołaja, występ uczniów ze szkoły  
w Zielkowicach, bufet z kawą i herbatą 
oraz kiermasz ciast.; Dom Ludowy  
w Zielkowicach, gm. Łowicz.

ważne telefony
  informacja: PkS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14
 Policja 997 alarmowy; w Głownie  

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998,  

w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;

 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 5 grudnia: 
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 6 grudnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
sobota, 7 grudnia: 
ul. swoboda 17, tel. 607-680-286
niedziela, 8 grudnia: 
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
poniedziałek, 9 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 10 grudnia:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
środa, 11 grudnia:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej 

do 8. dnia nast.; sob. w godz. 20.-8. dnia 
nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 Stryków: niedziela, 8 grudnia:  
w godz. 9.-14.00: pl. Łukasińskiego 15, 
tel. 42-719-80-85

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt konsultacyjny  
ds. uzależnień i Przemocy  
w Rodzinie: głowno, ul. Kilińskiego 2 
pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
od stycznia 2020 roku – Urząd gminy  
w głownie, ul. Kilińskiego 2; czynny: wt. i 
czw. 12-16.00, pon., śr., pt. 8-12.00  
Stryków, ul. Kościuszki 29: pon.-pt. 12-16

wystawy i muzea
 Galeria Bank&dm w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&dm 
– wystawy indywidualne i zbiorowe;  
głowno, ul. Młynarska 5/13, i piętro  
budynku Banku spółdzielczego.

 muzeum żołnierza Polskiego – umun-
durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Akwarelowe wspomnienia z Portuga-
lii – malarstwo Ryszarda Korzeniowskiego; 
wernisaż: piątek, 6 grudnia, godz. 18.00; 
galeria Miejskiego ośrodka Kultury  
w głownie, ul. Kopernika. wstęp wolny.

inne
 Niedziela, 8 grudnia:
godz. 12.00–18.00 – „Pomóż zwie-
rzakom przetrwać zimę” – impreza 
mikołajkowa połączona ze zbiórką karmy 

i datków dla podopiecznych 
 Przytuliska dla Zwierząt w głownie.  
w programie: symulatory jazdy (granie 
w ściganie),  wielkie gotowanie  
na ogromnej patelni, seans filmowy: 
„Królowa Śniegu 3”, pokaz kulinarny  
z degustacją; Dom Kultury w strykowie,  
pl. Łukasińskiego 4. wstęp wolny.
godz. 15.00–18.00 – Viii Rodzinny 
Piknik  mikołajkowy w Głownie;  
Plac wolności, wstęp wolny.
 Poniedziałek, 9 grudnia:
godz. 10.00–13.00– Bombka z juty 
ręcznie zdobiona – bożonarodzenio-
we warsztaty rękodzieła; Biblioteka w 
strykowie, pl. Łukasińskiego 15. wstęp 
wolny, materiały zapewnione. Zapisy.
 Wtorek, 10 grudnia:
godz. 18.00 – Białe noce. Petersburg 
i nadbałtyckie stolice – prelekcja  
Piotra fagasiewicza z łódzkiego oddziału 
Ptt opowie o fenomenie białych nocy 
w krajach północnej Europy. Miejski 
ośrodek Kultury w głownie, ul. Koperni-
ka 45. wstęp wolny.

iNFoRmAtoR gŁowiEńsKi i stRyKowsKi 

oFeRty PRACy 
z dnia 3.12.2019 r.

PoWiAtoWy uRząd PRACy W ŁoWiCzu:
  czynności pomocnicze przy produkcji 

spożywczej
  technik mechanik maszyn i urządzeń
  Dziewiarz
  Kosmetyczka/manikiurzystka
  Pomoc kucharza kuchni indyjskiej
  Kucharz kuchni pakistańskiej
  Pomoc kucharza kuchni pakistańskiej
  Nauczyciel języka angielskiego w szkole 

podstawowej

PoWiAtoWy uRząd PRACy W zGieRzu:
  Kierownik Zespołu inżynieringu i Zarządzania 

Produktem
  Monter sieci wodnych i kanalizacyjnych
  Kucharz
  stylistka rzęs
  operator maszyn
  frezer - obsługa frezarki obwiedniowej
  operator maszyn
  Pakowacz ręczny
  Pomoc kierowcy / magazynier

PoWiAtoWy uRząd PRACy W kutNie:
  Rozbieracz-wykrawacz
  Kucharz
  sprzedawca
  Pracownik obsługi mujni samochodowej
  jeliciarz
  Pracownik produkcji
  Młodszy księgowy
  hydraulik
  Pracownik ogólnobudowlany
  Podinspektor ds. gospodarki nieruchomościami

RoLNik SPRzedAJe 
ceny z dnia 3.12.2019 r.

żywiec wieprzowy:

  Różyce: 5,80 zł/kg+VAt

  Domaniewice: 5,80 zł/kg+VAt

  chąśno: 5,80 zł/kg+VAt

  skowroda Płd.: 6,00 zł/kg+VAt

  Karnków: 5,70 zł/kg+VAt

  Kiernozia: 5,70 zł/kg + VAt

żywiec wołowy:

  skowroda Płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAt,  
krowy 5,50 zł/kg+VAt; byki 7,50 zł/kg+VAt

  Różyce: jałówki 7,50 zł/kg+VAt,  
krowy 5,50 zł/kg+VAt; byki 7,50 zł/kg+VAt

  Domaniewice: jałówki 7,50 zł/kg+VAt,  
krowy 5,50 zł/kg+VAt; byki 7,50 zł/kg+VAt

ważne telefony
  informacja PkP 22-194-36 
  informacja PkS 609-846-204
 Policji w żychlinie (24) 285-29-97
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 komenda Powiatowa Policji  

w kutnie: (24) 253-22-00 
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w żychlinie: (24) 285-12-10 

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27

 Awarie oświetlenia ulicznego kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

kutno, ul. Popiełuszki 1, NZoZ Red-Med tel. 
(24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 - dyżur całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

 żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

muzea i wystawy
 muzeum – zamek w oporowie  

czynne codziennie w godz. 10.00-16.00.  
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godzinach 8-17; wstęp wolny.

 muzeum Regionalne w kutnie,  
ul. Konduktorska 13, tel. 505 01 98 90

 muzeum Bitwy nad Bzurą w kutnie  
– czynne w godz. 10-16. Bilety: 5 zł i 2,50 zł.

 „żychlin – ulice i place”– wystawa foto-
graficzna towarzystwa Miłośników historii 

żychlina, czynna do 10 grudnia. żychliński 
Dom Kultury, ul. fabryczna 3. wstęp wolny.

kino kdk w kutnie 
ul. żółkiewskiego 4, tel. 24-254-21-37 w. 101

 Piątek – środa, 6–11 grudnia:
godz. 14.15 – kraina Lodu ii – 2D, dub-
bing; animacja, przygodowy, produkcja: 
UsA; reżyseria: jennifer Lee, chris Buck; 
czas: 1 godz. 43 min.
godz. 16.15 – kraina Lodu ii 
godz. 18.15 – Last Christmas /premiera 
– komedia romantyczna, prod. UsA, 
Anglia reż. Paul feig, czas: 102 min.
godz. 20.15 – Na noże – kryminał  
prod. UsA; reżyseria: Rian johnson;  
czas: 2 godz. 10 min

inne
 Piątek, 6 grudnia:
godz. 10:00-15:00 – „Rewia Pasji” – 
festiwal tańca, Muzyki i teatru dla dzieci 
i młodzieży z powiatu kutnowskiego 

w wieku 6-16 lat;  żDK, ul. fabryczna 3. 
wstęp wolny.
godz. 16.00–20.00 – Rodzinne 
Warsztaty dekoracji Świątecznych 
dla rodziców z dziećmi. Kutnowski Dom 
Kultury, ul. żółkiewskiego 4. obowiązują 
zapisy, koszt 50 zł.
 Sobota, 7 grudnia:
godz. 10.00–13.00 – kiermasz Bożo-
narodzeniowy rzeźby i rękodzieła 
artystycznego; w programie także 
warsztaty plastyki papierowej, własno-
ręczne wykonywanie ozdób choinkowych 
i świątecznych. hol Kuntowskiego Domu 
Kultury, ul. żółkiewskiego 4; wstęp wolny.
godz. 14.00 – mikołajkowe Warsztaty 
taneczne z Niną tyrką (tancerka z 
programu taniec z gwiazdami) – mix 
dance (hip-hop, disco dance z elementa-
mi gimnastyki) – grupa dziecięca; latino 
solo – dla dorosłych i młodzieży; sala 
baletowa A w Kutnowskim Domu Kultury; 
ul. żółkiewskiego 4. obowiązują zapisy. 
wstęp: 30 zł i 50 zł.
godz. 18.00 – Scena zaułek na święta: 
Wojtek Gęsicki  i Aurelia Luśnia; 
centrum teatru Muzyki i tańca w Kutnie, 
ul. teatralna 1. Bilety: 15 zł.

 Niedziela, 8 grudnia:
godz. 9.00 – kiermasz Bożonarodze-
niowy – stoiska, warsztaty, gry i zabawy 
dla dzieci; uroczyste zapalenie choinki 
(godz. 16.30); plac przy fontannie  
w żychlinie. wstęp wolny. 
godz. 11.00 – kinematograf dla malu-
cha: Reksio – projekcje bajek dla dzieci 
połączone z zajęciami plastycznymi; 
centrum teatru, Muzyki i tańca w Kutnie, 
ul. teatralna 1; bilety: 5 zł i 10 zł.
godz. 15.00 – „Pacyna ocalić od zapo-
mnienia – ludzie i czasy” – promocja 
książki Andrzeja Matuszewskiego i Kata-
rzyny Kozłowskiej, poświęconej znanym 
ludziom z gminy; sP w Pacynie.
godz. 16:00 – i ty możesz zostać 
mikołajem – mikołajkowy prezent  
dla najbliższych od wykonawców  
w wieku od 3 do 10 lat. centrum teatru, 
Muzyki i tańca w Kutnie, ul. teatralna 1;  
wstęp 5 zł.
 Niedziela, 15 grudnia:
godz. 16.00 – 55-lecie żychlińskiego 
domu kultury – w programie: tort 
i program pt. „domówka” Soni Boho-
siewicz – komedia koncertowa. 
żDK, ul. fabryczna 3. wstęp wolny. 

iNFoRmAtoR DLA żychLiNA i oKoLic

SkARB RoLNikA
NotowANiA Z tARgowisKA MiEjsKiEgo 
– ceny z dnia 3.12.2019 r.

w Łowiczu w głownie
brokuły szt. 3,00-3,50 3,50
buraki czerwone kg 2,00-2,50 2,50
cebula kg 3,00 3,00-4,00
czosnek szt. 1,00-2,00 2,00
fasola zielona kg 8,00 8,00
fasola żółta kg 8,00 8,00
gruszki kg 4,00 4,00
jabłka kg 1,50-2,50 2,50
jaja fermowe 15 szt. 8,00-12,00 7,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 10-12,00 10,00-12,00
kalafior szt. 3,00-4,00 4,00
kapusta biała szt. 3,00 3,50
kapusta kiszona kg 7,00 7,00
kapusta pekińska szt. 3,00 3,00
koperek pęczek 1,50-2,00 1,50-2,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 2,00 2,00
natka pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki kiszone kg 7,00 7,00
ogórek zielony kg 5,00 5,00
papryka czerwona kg 4,00 4,00
papryka zielona kg 4,00 4,00
papryka żółta kg 4,00 4,00
pieczarki kg 7,00-9,00 8,00-10,00
pietruszka kg 5,00-6,00 6,00
pomidor malinowy kg 7,00 7,00
pomidor szklarniowy kg 6,00 6,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,00 2,00
śliwki kg - 6,00
włoszczyzna pęczek 3,00-4,00 3,00-4,00
ziemniaki kg 2,00 2,50





 Poniedziałek, 16 grudnia:
godz. 11.00 – „drzewko za makulatu-
rę” – zbiórka makulatury na parkingu 
przy budynku starostwa Powiatowego 
w Łowiczu: 15 kg makulatury = 1 żywa 
choinka; Łowicz, ul. starościńska 1.
 Wtorek, 17 grudnia:
godz. 15.30 – „Świąteczny dar  
– magia i czar” – spektakl, poczęstunek  
i spotkanie z Mikołajem; gminna Bibliote-
ka Publiczna w chąśnie; wstęp wolny.
godz. 17.00 – DKK – spotkanie autorskie 
z regionalnymi twórcami. Powiatowa 
Biblioteka Publiczna w Łowiczu, stary 
Rynek 5/7 (wejście od ul. 3 Maja).
 Piątek, 18 grudnia:
godz. 16.00 – Rozstrzygnięcie konkur-
su na Łowicką Szopkę Bożonarodze-
niową i otwarcie wystawy pokonkursowej 
(czynna do końca stycznia); kościół 
ojców pijarów w Łowiczu. 
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Turniej zagrali w ośmiu
Po raz jedenasty w tej edycji 

rozegrany został turniej Otwar-
tych Mistrzostw Łowicza w dar-
cie 501 d.o. W piątkowym, 22 li-
stopada, spotkaniu uczestniczyło 
ośmiu zawodników, a więc zawo-
dy rozegrano w systemie „każdy  
z każdym”.

Tym razem nie było niespodzia-
nek i rzutów na „maxa”. Najlepiej, 
do czego zdążył nas już przyzwy-
czaić, poradził sobie obecny lider 
– Sylwester Grzanka. Jego naj-
większy rywal – Jacek Kocus za-
kończył rozgrywki na pozycji dru-
giej.  Gogo

uczestnikom turnieju darta humory dopisują.

fo
t.

 M
ic

h
A

Ł 
K

R
ys

ZK
iE

w
ic

Z

Piłka nożna | Eliminacyjny turniej oZPN skierniewice

Pelikan najlepszy – razy dwa!
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2009 wzięli udział  
w finale wojewódzkim halowego 
turnieju o Puchar Marszałka wo-
jewództwa łódzkiego Grzegorza 
Schreibera. W turnieju rozegra-
nym w Łodzi łowiczanie zakoń-
czyli rywalizację na fazie grupo-
wej.

Turniej dla „Biało-Zielonych” 
rozpoczął się bardzo obiecująco 
ponieważ zespół trenera Macie-
ja Grzegorego okazał się lepszy 
od Talentu Burzenin, wygrywając 
pewnie 2:0. 

W drugim meczu przeciwko 
TMRF Widzew Łódź drużyna 
z Łowicza mimo wielu sytuacji 

podbramkowych zremisowała  
z łodzianami 1:1 i to spotkanie 
okazało się kluczowe w kontek-
ście awansu do półfinału. 

W trzecim meczu Pelikan 
2009 nie rozpoczynał meczu  
z Lechią Tomaszów Mazowiecki 
w roli faworyta i przegrał to spo-
tkanie 1:5. Mimo niekorzystnego 
wyniku łowiczanie mogli żało-
wać, że przy stanie 1:2 nie wy-
korzystali stu procentowej okazji  
na zdobycie gola, a rywale prze-
prowadzając błyskawiczny kontr-
atak strzeli trzeciego gola w me-
czu. 

Zwycięzcami turnieju okazali 
się gracze Widoku Skierniewice, 

którzy w turnieju eliminacyjnym 
przegrali z... Pelikanem.

– Szkoda, że nie udało nam 
się wyjść z grupy. Zadecydował  
o tym zremisowany mecz  
z TMRF Widzew Łódź, w którym 
byliśmy stroną dominującą. Stra-
ciliśmy bramkę po prostej stracie 
na własnej połowie boiska, a ry-
wal taką okazję zamienił na gola.  
W dalszej fazie meczu musieliśmy 
walczyć z broniącym Widzewem 
i grającym bardzo defensywnie. 
Strzeliliśmy gola wyrównującego, 
ale na więcej zabrakło nam czasu. 
W spotkaniu z Talentem byliśmy 
zdecydowanie lepsi i zasłużenie 
wygraliśmy, natomiast w starciu  

z Lechią po stracie szybkich 
dwóch goli mocno się otworzyli-
śmy i zdobyliśmy gola. Byliśmy 
blisko drugiego gola, ale zabrakło 
nam precyzji, zaś trzeci gol rywali 
zabił rywalizację.  ever

Rozgrywki grupowe:
 mukS Pelikan-2009 Łowicz – 

talent Burzenin 2:0;
 mukS Pelikan-2009 Łowicz – 

tmFR Widzew Łódź 1:1;
 mukS Pelikan-2009 Łowicz – 

Lechia tomaszów maz. 1:5

Pelikan 2009: j. Uczciwek – Ko-
per, Majchrzak, jagiełło, f.Uczci-
wek oraz żyto, Bąba, chlebny.

Piłka nożna | turniej halowy

Dwa dni grania  
Soccer Kids 2011

Zespół trenera Filipa Ziółkow-
skiego z UKS Soccer Kids Ło-
wicz rocznik 2011 wziął udział 
w dwóch turniejach halowych. 
W sobotę rywalizując w Skiernie-
wicach podczas turnieju Widok 
Cup i w niedzielę grając na hali  
w Zgierzu.

W sobotnim turnieju organi-
zatorzy zdecydowali o braku ofi-
cjalnych wyników i klasyfikacji. 
Gracze UKS Soccer Kids mie-
li możliwość zagrania siedmiu 
wartościowych spotkań z taki-
mi zespołami jak: Bałucka Aka-
demia Futbolu, Boruta Zgierz, 
Włókniarz Zgierz, SAP Andre-
spolia Wiśniowa Góra, Mazovia 
Tomaszów Mazowiecki oraz AF 

Widzew Brzeziny. Najlepszą za-
wodniczką całego turnieju została 
wybrana Maja Rutkowski (UKS 
Soccer Kids Łowicz), zaś najlep-
szym zawodnikiem drużyny Alan 
Młynarski. 

W turnieju który odbył się  
w Zgierzu grano z oficjalny-
mi wynikami i drużyna z Łowi-
cza zajęła wysokie trzecie miej-
sce. Soccer Kids po wygraniu 
czterech z pięciu grupowych 
spotkań (w piątym był remis) 
i bilansie bramkowym 13:2 przy-
stąpił do meczu półfinałowego  
z MKS Zduńska Wola. Rywa-
le już w 1. minucie strzelili gola, 
zaś Soccer Kids w dalszych mi-
nutach bił głową w mur. 

Ostatecznie mecz zakończył 
się porażką i gracze „Soccerow-
ców” musieli rywalizować o brą-
zowe medale z Pogonią Zduńska 

Wola. W ostatnim meczu Soccer 
Kids 2011 zwyciężyło 2:0 i zaję-
ło ostatecznie trzecie miejsce pod-
czas turnieju.  ever

drużyna Soccer kids okazała się zwycięska.
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Ważne zwycięstwa
Trwa drugoligowy sezon teni-

sistów stołowych UMKS Księ-
żak Łowicz. Podopieczni trenera 
Cezarego Znyka rozegrali dzie-
więć spotkań, po których zajmują  
9. miejsce w ligowej tabeli.  

W meczu siódmej kolejki II ligi 
tenisa stołowego mężczyzn dru-
żyna UMKS Księżak pokona-
ła MUKS Włókniarz Pabianice 
7:3. Punkty dla Księżaka zdoby-
li: Piotr Podsędek – 2,5, Mateusz 
Podsędek – 2,5, Michał Szczepa-
nek – 1,5, Leszek Kalina – 0,5. 

Mecz ósmej kolejki w Bia-
łej Rawskiej został przełożony 

na 8 grudnia, natomiast w me-
czu dziewiątej kolejki w Łowi-
czu nasi tenisiści pokonali UKS 
Orlęta Bilcza 8:2. Punkty zdoby-
li: Piotr Podsędek – 2,5, Mateusz 
Podsędek – 2,5, Michał Szczepa-
nek – 1,5, Leszek Kalina. To waż-
ne zwycięstwo, dające szanse na 
awans na 6. miejsce po zakończe-
niu pierwszej rundy, co pozwoli  
w drugiej rundzie uniknąć dale-
kich wyjazdów do Kielc i Bilczy. 

Mamy nadzieję, że łowiczanie 
wywalczą kolejne wygrane i zdo-
łają zająć szóste miejsce w II lidze 
i grać w górnej części tabeli.   zł

ekipa drugoligowego księżaka walczy o górną cześć tabeli.
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dart | 12. turniej XXi edycji oMŁ

Udany powrót Wrońskiego
Marcin Wroński okazał się 

zwycięzcą 12. turnieju XXI edy-
cji Otwartych Mistrzostw Łowi-
cza w darcie 501 d.o., rozegrane-
go w miniony piątek, 29 listopada  
w restauracji Kurs na PRL w Ło-
wiczu. Po kilku nieobecnościach, 
nadrobił nieco w ten sposób stra-
cone punkty.

To mała niespodzianka, zwłasz-
cza, że pod nieobecność Sylwestra 
Grzanki, można byłoby się spo-
dziewać, że zwycięży Jacek Ko-
cus. Tym razem był dopiero drugi. 
Na trzecim miejscu uplasował się 
Artur Borowiec. W dalszej kolej-
ności uplasowali się odpowiednio: 
Artur Wójcik (4), Paweł Adam-
czyk (5), Marcin Wyszogrodzki 
(6), a stawkę wśród siedmiu za-
wodników zamknął Łukasz Bu-
rzyński.

Mała liczba uczestników spo-
wodowała, że zawody rozgrywa-
ne były w systemie „każdy z każ-
dym”.

W klasyfikacji generalnej nadal 
prowadzi Grzanka, drugi jest Ko-
cus, zaś z taką samą liczbą punk-
tów (180), na trzecim miejscu  
ex aequo znajdują się Kryszkie-
wicz i Wroński. Gogo

 12. turniej XXi edycji otwar-
tych mistrzostw Łowicza w dar-
cie 501 d.o.: 

1. sylwester grzanka – ŁKD Leg Łowicz (1) 180

2. jacek Kocus – ŁKD Leg Łowicz (2) 170

3. Michał Kryszkiewicz – ŁKD Leg Łowicz (3) 118

    Marcin wroński – ŁKD Leg Łowicz (5) 118

4. Artur Borowiec (4) 115

6. Paweł Adamczyk (6) 100

7. Łukasz Burzyński (7)   54

8. Artur wójcik – ŁKD Leg Łowicz (9)   46

9. Marcin Podrażka (8)   43

10. Marcin wyszogrodzki (11)   28

11. Mariusz siekierski (10)   24

12. Marek Piaskowski (12)   12

13. Dariusz Dudziński (13)     6

14. jakub Piaskowski (14)     5

15. Marcin Majchrzak (15)     4

Piłka nożna | sparingi 

Kolejne mecze kontrolne 
roczników 2009 i 2010

Gracze MUKS Pelikan Łowicz 
2009 i UKS Soccer Kids Łowicz 
2010 po zakończonych rozgryw-
kach nie próżnują i rozegrali kolej-
ne mecze kontrolne. Po rywaliza-
cji z Young Champions Płock tym 
razem podejmowali w Łowiczu 
AP Żyrardów rocznik 2010.

– Graliśmy z jedną z najmoc-
niejszą drużyną z województwa 
mazowieckiego. Mecze sparingo-
we jak najbardziej na plus, mimo 
że rywal koniec końców zdobył 
więcej goli, to z postawy wszyst-

kich zawodników mogę być za-
dowolony. Graliśmy odważnie, 
strzeliliśmy wiele bramek i pod-
jęliśmy rękawice – skomentował 
trener Maciej Grzegory.  ever

 Pelikan: olek jaros, Paweł Papu-
ga, Michał Kuciński, Mateusz sta-
szewski, gabriel Majcher, gabriel 
Adamczyk, Miłosz Polańczyk

 Soccer kids: jan węglik, Adam 
Dylik, Bartosz Pokora, Bartosz Ko-
śmider, filip Makoś, filip Pawlata, 
Mateusz szczepanik.

zdobywca iii miejsca, Artur 
Borowiec, szykuje się do rzutu.
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Księżacy z szansą  
na finałową szóstkę
Tenisiści stołowi  
UMKS Księżak Łowicz 
w minioną niedzielę 
rozegrali dziewiąty mecz, 
po którym zajmują ósme 
miejsce w ligowej tabeli.

W meczu 10. kolejki II ligi te-
nisa stołowego mężczyzn pod-
opieczni Cezarego Znyka po-
konali na wyjeździe Burzę 
Pawlikowice 8:2. 

Za tydzień łowiczanie zagra-
ją mecz z Białą Rawska, z któ-
rą sąsiadujemy w tabeli i będzie 
to decydujący mecz, o miejsce  
w pierwszej szóstce. 

– Drużyna po pięciu porażkach 
z rzędu i pechowych czterech wy-
nikach 4:6 odzyskała wiatr w ża-
gle i odnieśliśmy trzy wygrane  
z rzędu, wiemy o co walczymy.  
Za tydzień najważniejszy mecz 
w sezonie. Zapowiada się pasjo-
nująca walka o każdą piłkę, gdyż 
drużyna z Białej Rawskiej jest  
w podobnej sytuacji co nasza eki-
pa – mówi kapitan Piotr Podsę-
dek.  zł

10. kolejka ii ligi tenisa stołowe-
go mężczyzn:

 GLkS Burza Pawlikowice – 
umkS księżak Łowicz 2:8; pkt.: 
Mateusz Podsędek 2,5, Piotr Pod-
sędek 2,5, Michał szczepanek 2,0 
i Mateusz guzek 1,0.

1. MLUKs Dwójka Rawa Maz. (1) 10 20 82-18

2. UKs Agaris Maków (3) 10 17 71-29

3. ULKs Moszczenica (2) 11 14 61-49

4. MLUKs Brzeziny (5) 11 14 58-52

5. Ks Energetyk AMŁ Dzianiny (6) 10 12 52-48

6. UKs orlęta Bilcza (4) 11 11 59-51

7. LKs Biała Rawska (7) 9   9 49-41

8. umkS księżak Łowicz (9) 9   8 51-39

9. Ks Polonia Kielce (10) 10   8 43-57

10. MUKs włókniarz Pabianice (8) 11   7 46-64

11. gLKs Burza Pawlikowice (11) 10   2 25-75

12. LKs stomil Bełchatów (12) 10   0 13-87

 zaległy mecz 8. kolejki ii ligi 
tenisa stołowego mężczyzn 
(2019.12.08): LKs Biała Rawska 
– UMKs Księżak Łowicz (godz. 
10.00).

 

 11. kolejka ii ligi tenisa stoło-
wego mężczyzn (2019.12.14): 
UMKs Księżak Łowicz – Ks Polo-
nia Kielce (godz. 16.00).
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Sport szkolny | Powiatowa Licealiada szkolna w piłce ręcznej chłopców 

Reprezentacja ZSP2 Łowicz najlepsza w ręczną 
Mistrzowski tytuł w Powiato-

wej Licealiadzie Szkolnej w piłce 
ręcznej chłopców zdobyli zawod-
nicy z ZSP nr 2 Łowicz, którzy 
zdetronizowali szczypiornistów  
z ZSP nr 4 Łowicz. 

Turniej powiatowy organizowa-
ny przez Szkolny Związek Spor-
towy rozegrano w poniedziałek, 
18 listopada w hali OSiR nr 1  
w Łowiczu.  O awans na zawody 
rejonowe (półfinały wojewódzkie) 
walczyli uczniowie szkół ponad-
podstawowych. Do rywalizacji  
w Powiatowej Licealiadzie Szkol-
nej stawiły się reprezentacje sied-
miu szkół, co świadczy o tym, 
że piłka ręczna jest nadal bar-
dzo popularną dyscypliną wśród 
uczniów szkół średnich i to cieszy. 

Zawody rozegrano w dwóch 
grupach, a zwycięzcy spotkali się 
od razu w finale. W grupach, naj-
lepiej poradzili sobie uczniowie 
I LO Łowicz i ekipa z „Blichu”. 
W meczu o mistrzostwo powiatu 
łowickiego podopieczni Katarzy-
ny Charążki (ZSP nr 2 Łowicz) 
pokonali zespół Michała Adam-
czyka z I LO Łowicz 5:1.

Trzecie miejsce wywalczy-
li zawodnicy Pijarskiego Liceum 
Ogólnokształcącego w Łowiczu, 
pokonując w decydującym me-
czu  II Liceum Ogólnokształcące 
w Łowiczu 9:2.

W składzie zwycięskiego ze-
społu ZSP nr 2 w Łowiczu gra-
li: Zespół Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 2 RCKZ w Łowiczu: 

Mateusz Buczek, Michał Buczek, 
Sebastian Dziemdziela, Michał 
Kaźmierczak, Kacper Kochanek, 
Tomasz Makowski, Jakub Owcza-
rek, Maciej Pełka, Dawid Słubik, 
Damian Wacławiak, Wojciech 
Zabost – nauczyciel Katarzyna 
Charążka.  zł

Wyniki Powiatowej Licealiady 
Szkolnej w piłce ręcznej chłop-
ców:

   Wyniki grupa A: i Lo w Łowiczu 
– ZsP nr 3 w Łowiczu 1:0, ZsP nr 
3 w Łowiczu – ii Lo w Łowiczu 2:4, 
ii Lo w Łowiczu – i Lo w Łowiczu 
0:2.

 Grupa B: ZsP nr 2 RcKZ w Łowi-
czu – Pijarskie Lo w Łowiczu 5:4, 
ZsP nr 1 w Łowiczu – ZsP nr 2  

RcKZ w Łowiczu 3:9, Pijarskie 
Lo w Łowiczu – ZsP nr 2 RcKZ  
w Łowiczu 8:6, ZsP nr 4 w Łowiczu 
– ZsP nr 1 w Łowiczu 8:3, ZsP nr 1  
w Łowiczu – Pijarskie Lo w Łowi-
czu 3:12, ZsP nr 2 RcKZ w Łowi-
czu – ZsP nr 4 w Łowiczu 7:2, 

 mecz o 3. miejsce: ii Lo w Łowi-
czu – Pijarskie Lo w Łowiczu 2:9.

 mecz o 1. miejsce: i Lo w Łowi-
czu – ZsP nr 2 RcKZ w Łowiczu 1:5

klasyfikacja końcowa
1. zSP nr 2 RCkz w Łowiczu (awans)

2. i Lo w Łowiczu

3. Pijarskie Lo w Łowiczu

4. ii Lo w Łowiczu

5. ZsP nr 4 w Łowiczu

6-7. ZsP nr 3 w Łowiczu,

     ZsP nr 1 w Łowiczu

W turnieju powiatowym o mistrza zagrało siedem zespołów.
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Sport szkolny | Półfinał wojewódzki Licealiady szkolnej w piłce ręcznej chłopców 

Ekipa z Blichu wygrała półfinał wojewódzki 
Mistrzowie Powiatowej Lice-

aliady Szkolnej w piłce ręcznej 
chłopców z ZSP nr 2 Łowicz, po-
szli za ciosem i świetnie spisali 
się w Półfinale Wojewódzkim. Po 
dwóch zwycięstwach wygrali za-
wody w Łowiczu i awansowali na 
Finał Wojewódzki. 

Turniej półfinałowy organi-
zowany przez Szkolny Związek 
Sportowy rozegrano w piątek, 22 
listopada  w hali OSiR nr 1 w Ło-
wiczu.  O awans do grona najlep-
szych ekip województwa łódzkie-
go walczyły cztery reprezentacje. 

Ekipa Katarzyny Charążki w 
półfinale pewnie pokonała rywa-
li z Rawy Mazowieckiej 11:3, a w 
meczu o awans, który był bardziej 
wyrównany, łowiczanie pokonali 
Zespół Szkól nr 3 w Skierniewi-

cach 8:6 (3:4). Teraz czas na fi-
nał wojewódzki, gdzie poziom jest 
bardzo wysoki. 

W składzie zespołu ZSP 2 grali: 
ZSP nr 2 w Łowiczu: Mateusz Bu-
czek, Michał Buczek, Sebastian 

Dziemdziela, Mateusz Kamiński, 
Michał Kaźmierczak, Kacper Ko-
chanek, Aleksander Kowalczyk, 
Tomasz Makowski, Jakub Owcza-
rek, Maciej Pełka, Dawid Słubik, 
Damian Wacławiak, Eryk Woliń-

ski, Wojciech Zabost – nauczyciel 
Katarzyna Charążka.  zł
Wyniki Półfinału Wojewódzkie-
go Licealiady Szkolnej w piłce 
ręcznej chłopców:

 Półfinały: ZsP nr 2 w Łowiczu 
– ZsP w Rawie Mazowieckiej 11:3 
(5:1), Zespół szkól nr 3 w skiernie-
wicach – Zespól szkół nr 1 w Kut-
nie 9:7 (6:1)

 mecz o 3. miejsce: ZsP w Ra-
wie Mazowieckiej – Zespól szkół 
nr 1 w Kutnie 5:6 (3:4)

 mecz o 1. miejsce: ZsP nr 2 
w Łowiczu – Zespół szkól nr 3 w 
skierniewicach 8:6 (3:4)
klasyfikacja końcowa:

1. zSP nr 2 w Łowiczu (awans)

2. Zespół szkół nr 3 w skierniewicach

3. Zespól szkół nr 1 w Kutnie

4. ZsP w Rawie Mazowieckiej

Szczypiorniści z Blichu wygrali Półfinał wojewódzki.
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Sport szkolny | finał wojewódzki igrzysk Dzieci w unihokeju dziewcząt 

Srebrne medale hokeistek z Nowych Zdun 
Duży sukces odnotowały 

uczennice ze Szkoły Podstawowej 
w Nowych Zdunach. Podopiecz-
ne Stanisława Znyka w Finale 
Wojewódzkim, który rozegrano  
w czwartek, 22 listopada w Siera-
dzu zdobyły srebrne medale. 

Aby zagrać o medale na szcze-
blu wojewódzkim hokeistki  
z Nowych Zdun musiały wygrać 

zawody powiatowe i półfinał wo-
jewódzki. Wymagało to wie-
le przygotowań, ale opłacało się. 
Srebrne medale na tym etapie roz-
grywek to ogromny sukces. 

– Mecze trwały 2x8 minut, 
gdzie na półfinale wojewódzkim 
graliśmy 1x9 min. Dziewczynom 
starczyło siły na trzy pierwsze me-
cze, potem już były bardzo zmę-

czone. Faworyt SP z Góry Świętej 
Małgorzaty miała dwa wyrówna-
ne składy, co umożliwiało częst-
sze zmiany. Dziewczyny dały  
z siebie wszystko i trzeba ich wy-
stęp uznać z wielki sukces – mó-
wił po zawodach Stanisław Znyk. 

W wicemistrzowskiej ekipie SP 
Nowe Zduny zagrały: Julia Wojda, 
Małgorzata Bogusz, Anna Grze-

gory, Marcelina Stępień, Hanna 
Liwarska, Patrycja Gajda, Anna 
Balik, Marta Morawska, Angeli-
ka Znyk, Natalia Sibielak, Patry-
cja Nasalska, Judyta Mierzyńska,  
nauczyciel Stanisław Znyk.    zł

 Wyniki Finału Wojewódzkie-
go igrzysk dzieci w unihokeju 
dziewcząt: sP Łubnice –sP Łęki 
szlacheckie 2:0, sP siemkowice – 
sP Nowe Zduny 0:3, sP Łęki szla-
checkie – sP góra Św. Małgorzaty 
1:3, sP Nowe Zduny – sP Łubnice 
3:2, sP góra Św. Małgorzaty – sP 
siemkowice 3:0, sP Łęki szla-
checkie – sP Nowe Zduny 1:1, sP 
Łubnice – sP siemkowice 1:1, sP 
Nowe Zduny – sP góra Św. Małgo-
rzaty 0:4, sP Łęki szlacheckie – sP 
siemkowice 5:0, sP góra Św. Mał-
gorzaty – sP Łubnice 0:1. 
kolejność końcowa:

1. sP góra św. Małgorzaty (powiat łęczycki) 9 pkt

2. SP Nowe zduny (powiat łowicki) 7

3. sP Łubnice (powiat wieruszowski) 7

4. sP Łęki szlacheckie (powiat łęczycki) 4

5. sP siemkowice (powiat pajęczański) 1Hokeistki z Nowych zdun ze srebrnymi medalami.
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Sport szkolny | igrzyska Młodzieży

Jedynka najlepsza w miejskich 
eliminacjach unihokeja

Bardzo dobrze spisali się re-
prezentanci łowickiej Jedynki 
w zawodach unihokeja dziew-
cząt i chłopców, w których rywa-
lizowali uczniowie z roczników 
2005-2006. Miejskie Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej odbyły się  
w czwartek, 21 listopada w sali 
gimnastycznej dawnego Gimna-
zjum nr 1, w Al. Sienkiewicza. 

W rywalizacji dziewcząt za-
grały trzy szkoły, a zdecydowa-
nie najlepiej zagrały podopieczne 
Iwony Górskiej z SP 1 Łowicz, 
które wygrały swoje dwa poje-
dynki i teraz zaprezentują Ło-
wicz w zawodach powiatowych 
w Bielawach. 

W gronie chłopców wśród 
czterech ekip, najlepiej w walce 
o awans na zwody powiatowe po-
radzili sobie podopieczni Roberta 
Graczyka z SP 1 Łowicz, którzy 
również byli niepokonani i pojadą 
teraz do Bielaw, walczyć o półfi-
nał wojewódzki.  zł

 miejskie igrzyska młodzieży 
Szkolnej w unihokeju dziewcząt: 
sP nr 1 w Łowiczu – sP nr 4 w Ło-
wiczu 6:0, sP nr 2 w Łowiczu – sP 
nr 1 w Łowiczu 0:6, sP nr 4 w Łowi-
czu – sP nr 2 w Łowiczu 0:1. 

 klasyfikacja końcowa:
1. sP nr 1 w Łowiczu 4 pkt. (awans)

2. sP nr 2 w Łowiczu 2 pkt.

3. sP nr 4 w Łowiczu 0 pkt.

 miejskie igrzyska młodzieży 
Szkolnej w unihokeju chłopców:  
sP nr 4 w Łowiczu – sP nr 1 w Łowi-
czu 1:2, sP nr 7 w Łowiczu – sP nr 2  
w Łowiczu 0:4, sP nr 1 w Łowiczu 
– sP nr 2 w Łowiczu 4:1, sP nr 4  
w Łowiczu – sP nr 7 w Łowiczu 2:1, 
sP nr 7 w Łowiczu – sP nr 1 w Ło-
wiczu 0:1, sP nr 2 w Łowiczu – sP 
nr 4 w Łowiczu 2:0. 

 klasyfikacja końcowa:
1. sP nr 1 w Łowiczu 6 pkt. (awans)

2. sP nr 2 w Łowiczu 4 pkt.

3. sP nr 4 w Łowiczu 2 pkt.

4. sP nr 7 w Łowiczu 0 pkt.

Sport szkolny | Piłka ręczna dziewcząt

Pijarska SP dużą 
niespodzianką

W piątek, 29 listopada, w hali 
OSiR nr 2 odbyły się Powiato-
we Igrzyska Dzieci w mini piłce 
ręcznej dziewcząt. W turnieju wy-
startowało pięć szkolnych repre-
zentacji. Najlepszą okazała się dru-
żyna Pijarskiej Szkoły Podstawowej  
w Łowiczu, która będzie repre-
zentować nasz powiat w 1/2 finału 
wojewódzkiego. 

Podopieczne Dominika Kusia 
sprawiły sporą niespodziankę. Już 
sam awans na powiatowe zawo-
dy był szczęśliwy, a teraz piłkar-
ki z Pijarskiej ponownie miały los  
po swojej stronie. W półfinałach 
wyeliminowały w rzutach kar-
nych łowicką dwójkę, a w fina-
le pokonały również po rzutach 
karnych drużynę z Nowych Zdun. 
No warto pamiętać, że szczęście 
sprzyja lepszym. Trzeba też pod-
kreślić dobrą postawę bramkarki z 
Pijarskiej. 

Na trzecim miejscu uplasowa-
ła się Szkoła Podstawowa nr 2  
Łowicz, pokonując w meczu o pa-
miątkowy puchar team z Doma-
niewic.   

Mistrzowie powiatu łowickie-
go Pijarska Szkoła Podstawowa 
w Łowiczu grała w składzie: Do-
minika Bystrońska, Kamila Go-
lędzinowska, Gabriela Kotlarska, 
Zuzanna Kwaśniak, Antonina 
Popiel, Weronika Siekiera, Ame-
lia Stefańska, Aleksandra Szcze-

panik, Jagoda Znyk – nauczyciel: 
Dominik Kuś.  zł

Wyniki Powiatowych igrzysk 
dzieci w mini Piłce Ręcznej 
dziewcząt:   

 Grupa A: szkoła Podstawowa  
w Bełchowie – Pijarska szkoła 
Podstawowa w Łowiczu 0:2, szkoła 
Podstawowa w Nowych Zdunach – 
szkoła Podstawowa w Bełchowie 
3:0, Pijarska szkoła Podstawowa 
w Łowiczu – szkoła Podstawowa  
w Nowych Zdunach 1:2. 

 Grupa B: szkoła Podstawowa nr 
2 w Łowiczu – szkoła Podstawowa 
w Domaniewicach 5:0

 Półfinały: szkoła Podstawowa  
w Nowych Zdunach – szkoła Pod-
stawowa w Domaniewicach 4:0, 
szkoła Podstawowa nr 2 w Łowi-
czu – Pijarska szkoła Podstawowa 
w Łowiczu 1:1 k. 0:1

 mecz o 3. miejsce: szkoła 
Podstawowa w Domaniewicach – 
szkoła Podstawowa nr 2 w Łowi-
czu 0:3. 

 mecz o 1. miejsce: Pijarska 
szkoła Podstawowa w Łowiczu 
– Pijarska szkoła Podstawowa w 
Łowiczu 0:0 k. 1:2

 klasyfikacja końcowa:
1. Pijarska SP w Łowiczu – awans 

2. szkoła Podstawowa w Nowych Zdunach

3. szkoła Podstawowa nr 2 w Łowiczu

4. szkoła Podstawowa w Domaniewicach

5. szkoła Podstawowa w Bełchowie

Reprezentacja Pijarskiej zdobyła mistrza powiatu w szczypiorniaka.
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Piłka nożna | sparingi młodzików D2

Pelikan 2008 gra ze starszymi
Gracze trenera Dawida Suta  

z Pelikana Łowicz 2008 rozegrali 
dwa mecze sparingowe po zakoń-
czonych rozgrywkach ligowych. 
Łowiczanie dwukrotnie mierzy-
li się z rok starszymi rywalami 
grając z drugim zespołem Wido-
ku Skierniewice oraz kolegami  
z MUKS Pelikan Łowicz rocznik 
2007.

W pierwszym meczu rozegra-
nym przeciwko Widokowi II ło-
wiczanie nie dali szans rywa-
lom, wygrywając 5:1. Pelikan 
2008 od początku przejął inicja-
tywę w mecz i pokazał się na tle 
silniejszych rywali z dobrej stro-
ny, pewnie grając w ofensywie.  

W kolejnym meczu przeciwko 
drużynie trenera Michała Adam-
czyka z rocznika 2007 młod-
si koledzy objęli prowadzenie po 
golu Filipa Domińczaka, ale osta-
tecznie starsi koledzy cieszyli się  
z wygranej.  ever

 Pelikan-2008 i – Widok Skier-
niewice-20007 ii 5:1; br.: Antoni 
haczykowski, Paweł Płacheta, Bar-
tosz Lus, Patryk Banaszczak 
Pelikan: Pisarek – Matusiak, 
garstka, wojda, Banaszczak – Za-
bost, haczykowski, Płacheta – Do-
mińczak oraz Lus, Miazek i Dubiel.

 Pelikan-2008 i – Pelikan-2007 
i 1:2; br.: filip Domińczak

Sport szkolny | Miejskie igrzyska Dzieci w piłce ręcznej chłopców 

Bardzo wyrównany poziom 
Podobnie jak rok temu, pięć 

reprezentacji ze szkół podstawo-
wych zgłosiło się do rywalizacji 
o tytuł mistrza Łowicza do zawo-
dów w piłkę ręczną organizowa-
nych przez Powiatowy Szkolny 
Związek Sportowy, które odbyły 
się we wtorek, 26 listopada w hali 
OSiR nr 2 przy ulicy Topolowej 2. 

W zawodach prawo startu mie-
li uczniowie z roczników 2007 
i młodsi, którzy rywalizują w ra-
mach Igrzysk Dzieci. Drużyny 
walczyli o trzy miejsca premiowa-

ne awansem na zawody powiato-
we. 

Drużyny zagrały w dwóch 
grupach. Poziom był bardzo wy-
równany, a o wygranej  decydo-
wała jedna bramka. Dość nie-
oczekiwanie najlepiej w Łowiczu  
w szczypiorniaku poradzili so-
bie uczniowie SP 1 Łowicz. Eki-
pa Waldemara Kreta  w finale, do-
piero w rzutach karnych, pokonała 
zespół z Pijarskiej Szkoły Podsta-
wowej Królowej Pokoju (nauczy-
ciel w-f Sebastian Popiel). 

Trzecie miejsce wywalczyła 
ekipa SP 2 w Łowiczu (nauczy-
ciel w-f Przemysław Plichta), któ-
ra również awansowała na zawody 
powiatowe, pokonując reprezenta-
cję SP 4 Łowicz (nauczyciel w-f 
Paweł Kutkowski).  zł

Wyniki miejskich id w piłce ręcz-
nej chłopców.

 Grupa A: sP nr 7 – sP nr 1  
w Łowiczu 1:2. sP nr 2 w Łowiczu 
– sP nr 7 w Łowiczu 2:2, sP nr 1  
w Łowiczu – sP nr 2 w Łowiczu 2:2.

 Grupa B:  sP nr 4 w Łowiczu – 
Pijarska sP w Łowiczu 0:2. 

 mecz o 3. miejsce: sP nr 2  
w Łowiczu – sP nr 4 w Łowiczu 2:1

 mecz o 1. miejsce: Pijarska sP 
w Łowiczu – sP nr 1 w Łowiczu 3:3 
k. 0:1 

 klasyfikacja końcowa:
1. sP nr 1 w Łowiczu – awans do zawodów powiatowych

2. Pijarska sP w Łowiczu – awans 

3. sP nr 2 w Łowiczu – awans

4. sP nr 4 w Łowiczu

5. sP nr 7 w Łowiczu

uczestnicy mistrzostw Łowicza w piłce ręcznej.
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Sport szkolny | Miejskie igrzyska Dzieci w piłce ręcznej dziewcząt 

Dwójka z Pijarską przeszła dalej
Cztery szkolne reprezentacje 

przystąpiły do zawodów o tytuł 
mistrza Łowicza w piłkę ręczną 
dziewcząt organizowanych przez 
Powiatowy Szkolny Związek 
Sportowy. 

Zespoły walczyły o dwa miej-
sca premiowane awansem na za-
wody powiatowe. Miejski turniej 
odbył się we wtorek, 26 listopada, 
hali OSiR nr 2 w Łowiczu, a udział  
w nim wzięły uczennice z roczni-
ka 2007-2008.  

Organizatorzy zdecydowali, 
że dziewczyny zagrają systemem 
każdy z każdym, zatem rozegra-
no 6 krótkich spotkań (2x5 mi-
nut). Czasy na naprawę błędów 
było mało, zatem o dwa miejsca  
premiowane awansem nie było ła-
two.  

Po zaciętych pojedynkach  
w turnieju miejskim zwycięży-
ły dziewczyny z SP 2 Łowicz. 
Podopieczne Agaty Zapisek zre-
misowały pierwszy mecz z SP 7 

Łowicz, a potem odniosły dwa 
zwycięstwa. 

Niespodziankę sprawiły za-
wodniczki Pijarskiej (nauczyciel 
Dominik Kuś), które w meczu  
o drugie miejsce pokonały teore-
tycznie lepszą Siódemkę 1:0.  zł 

 Wyniki miejskich id w piłce 
ręcznej dziewcząt: szkoła Pod-
stawowa nr 7 w Łowiczu – szko-
ła Podstawowa nr 2 w Łowiczu 
0:0, sP nr 4 w Łowiczu – Pijarska 

sP w Łowiczu 1:2, sP nr 2 w Ło-
wiczu – Pijarska sP w Łowiczu 
3:0, sP nr 7 w Łowiczu – sP nr 4  
w Łowiczu 5:0, sP nr 2 w Łowi-
czu – sP nr 4 w Łowiczu 4:0,  
 – Pijarska sP w Łowiczu – sP nr 7 
w Łowiczu 1:0.

 klasyfikacja końcowa:
1. sP nr 2 w Łowiczu (awans)  7 pkt.

2. Pijarska sP w Łowiczu (awans) 6 pkt.

3. sP nr 7 w Łowiczu 4 pkt.

4. sP nr 4 w Łowiczu 0 pkt.

Sport szkolny | finał wojewódzki igrzysk Dzieci w tenisie stołowym chłopców

Tenisiści stołowi z SP 2 Łowicz tuż za podium
Bardzo dobrze spisali się te-

nisiści stołowi z SP 2 Łowicz. 
Mistrzowie powiatu łowickiego 
Bartosz Czułek i Miłosz Papuga 
(nauczyciel: Karolina Pierzcha-
ła), trenujący w UMKS Księżak 
pojechali w czwartek, 28 listopa-
da, na Finał Wojewódzki do Rawy 
Mazowieckiej i tam zajęli czwar-
te miejsce. 

To bardzo dobry wynik na-
szych zawodników, ponie-
waż większość rywali była rok 
starsza. 

W zawodach zagrał 11 najlep-
szych par z województwa łódz-
kiego. Nasi tenisiści chodzą do 
piątej klasy, zatem za rok mają 
dużą szanse na medal w zmaga-
niach wojewódzkich, a nawet jest 
szansa na awans na zawody ogól-
nopolskie.  zł

 
 Wyniki: sP 2 wieruszów – sP 

2 Łowicz 2:3, sP 2 Łowicz – sP 
Pawlikowice 1:3, sP 2 Łowicz – sP 
Biała 3:2, sP 8 Zgierz – sP 2 Ło-
wicz 2:3.

 mecz o 3. miejsce: sP Pawliko-
wice – sP nr 2 Łowicz 3:1

   końcowa kolejność:
1. sP nr 2 Rawa Mazowiecka (powiat rawski)

2. sP Moszczenica (piotrkowski ziemski)

3. sP Pawlikowice (pabianicki)

4. SP nr 2 Łowicz (łowicki)

5-6. sP gorzkowice (piotrkowski ziemski) 

       sP nr 8 Zgierz (zgierski)

7-8. sP nr 182 Łódź (miasto Łódź)

        sP Biała (wieluński)

9-11. sP nr 2 wieruszów (wieruszowski)

         sP nr 71 Łódź (miasto Łódź)

         sP Kietlin (radomszczański)

Sport szkolny | Powiatowe igrzyska Młodzieży szkolnej w unihokeju chłopców

Tym razem mistrzami hokeiści z Bąkowa Górnego 
Ekipa hokeistów z Bąkowa 

Górnego zdetronizowała w tym 
roku zespół z Nowych Zdun, któ-
ry ostatnio dwa razy zdobywał mi-
strza w unihokeja. Turniej powia-
towy odbył się w Bielawach, we 
wtorek, 26 listopada. Wystartowa-
ło w nim aż siedem drużyn. Zwy-
ciężyli chłopcy ze Szkoły Pod-
stawowej w Bąkowie Górnym, 
którzy awansowali do 1/2 finału 
wojewódzkiego.

Turniej był bardzo wyrówna-
ny i padało mało bramek. O miej-
scach na podium decydowała jed-
na bramka. 

Drugie miejsce zajęli ucznio-
wie z SP Waliszew. Puchar za 
trzecie miejsce wywalczyli mi-
strzowie Łowicza z Jedynki. 

W składzie mistrzów powia-
tu łowickiego ze Szkoły Podsta-
wowej w Bąkowie Górnym grali: 
Patryk Białas, Maciej Dzięgie-
lewski, Tomasz Jarosz, Adam 
Kołaczyk, Witold Kołaczyk, Hu-
bert Kucharek, Jakub Kwiatkow-
ski, Szymon Kwiatkowski, Piotr 
Marszałek, Eryk Nasalski, Pa-
tryk Siekierski, Wojciech Wie-
lemborek – nauczyciel: Mariusz 
Sibielak.

Mistrzowie powiatu zagrają  
w zawodach rejonowych, gdzie 
zwycięstwo daje przepustkę do 
walki o medale w finałach woje-
wódzkich.  zł

 
Powiatowe igrzyska młodzieży 
Szkolnej w unihokeja Chłop-
ców:

   Grupa A: sP nr 1 w Łowiczu– sP 
w waliszewie 0:0, sP nr 1 w Łowi-
czu – sP w Kocierzewie Południo-
wym 2:0, sP w waliszewie – sP  
w Kocierzewie Południowym 1:0.

 Grupa B: sP w Bełchowie – sP 
w Domaniewicach 0:3, sP w Biela-

wach – sP w Bąkowie górnym 0:1, 
sP Bełchowie – sP w Bielawach 
0:1, sP w Domaniewicach – sP  
w Bąkowie górnym 2:1, sP Bełcho-
wie – sP w Bąkowie górnym 1:2, 
sP w Domaniewicach – sP w Bie-
lawach 1:1. 

 Półfinały: sP nr 1 w Łowiczu 
– sP w Bąkowie górnym 0:1 
sP w Domaniewicach – sP w wa-
liszewie 0:2. 

 mecz o 3. miejsce: sP nr 1 
w Łowiczu - sP w Domaniewicach 
2:1

 mecz o 1. miejsce: sP w Bąko-
wie górnym - sP w waliszewie 2:1

Sport szkolny | PiM: unihokej dziewcząt 

Hokeistki z Kocierzewa 
pokonały gospodarzy

Świetnie spisały się uczenni-
ce z Szkoły Podstawowej w Ko-
cierzewie Południowym, które w 
poniedziałek, 25 listopada, wzięły 
udział w Powiatowych Igrzyskach 
Młodzieży Szkolnej w unihokeju 
dziewcząt w hali sportowej w Bie-
lawach.  Zespół Artura Kurczaka 
w niezwykle zaciętym finale po-
konał gospodarzy, którzy broni-
li mistrzowskiego tytułu i była to 
niespodzianka tych zawodów.  

W regulaminowym czasie me-
czu o mistrza był remis 0:0. Do 
wyłonienie najlepszej drużyny na-
szego powiatu potrzebne były rzu-
ty karne, które są loterią. W kar-
nych minimalnie lepsze okazały 
się hokeistki z Kocierzewa Połu-
dniowego, wygrywając 1:0. 

W meczu o pamiątkowy pu-
char za trzecie miejsce Szkoła 
Podstawowa w Nowych Zdunach 
pokonała  Szkołę Podstawową  
nr 1 w Łowiczu 1:0. 

W mistrzowskiej ekipie Szko-
ły Podstawowej w Kocierzewie 
Południowym grały: Barbara Bu-
czek, Anna Burzyńska, Wiktoria 
Garstka, Maria Kotlarska, Kinga 
Łopata, Natalia Malejka, Weroni-

ka Marczak, Weronika Michalak, 
Małgorzata Piekacz, Aleksandra 
Pietrzak, Monika Rokicka, Mał-
gorzata Staniszewska, Wiktoria 
Więckowska, Milena Zakościelna 
– nauczyciel: Artur Kurczak.  zł

Powiatowe igrzyska młodzieży 
Szkolnej w unihokeja dziewcząt:

 Grupa A: sP1 Łowicz – sP  Nowe 
Zduny 1:1, sP1 Łowicz – sP wali-
szew 1:1, sP Nowe Zduny – sP  
waliszew 2:0.

 Grupa B:  sP Kocierzew Pd. – sP 
Domaniewice 1:0, sP Kocierzew 
Pd.– sP Bielawy 2:0, sP Domanie-
wice – sP Bielawy 0:2. 

   Półfinały: sP Nowe Zduny – sP 
Bielawy 1:1 k. 0:1, sP Kocierzew 
Pd. – sP 1 Łowicz 3:1.

 mecz o 3. miejsce: sP Nowe 
Zduny – sP 1 Łowicz 1:0. 

 mecz o 1. miejsce: sP Bielawy – 
sP Kocierzew Pd. 0:0 k. 0:1

 klasyfikacja końcowa:
1. sP w Kocierzewie Południowym – awans

2. sP w Bielawach

3. sP w Nowych Zdunach

4. sP nr 1 w Łowiczu

5-6. sP w waliszewie, sP w Domaniewicach

dziewczyny z kocierzewa Południowego mistrzyniami w unihokeja.
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Piłka nożna | wywiad z trenerem Pelikana

W naszych zawodnikach potencjał jest ogromny
Pelikan Łowicz pierwszą część sezonu zakończył na szóstym miejscu  
w tabeli. – To nie jest miejsce, na którym powinniśmy być – powiedział 
Mykola Dremliuk. Z trenerem Pelikana między innymi o rundzie jesiennej  
i planach na zimę rozmawiał Mateusz Lis.
 Mateusz Lis: Zacznijmy 

od tego, co mówił Pan przed 
sezonem i na początku rundy. 
Wtedy oceniał Pan, że Pelikan 
zajmie wysoką pozycję w tabeli. 
Czy ta szósta lokata, którą łowi-
czanie zajęli na koniec roku jest 
tym, co miał Pan na myśli czy 
bardziej może trzeba skupić się 
na punktach?

Mykola Dremliuk: – Nie, nie 
jesteśmy na tym miejscu, na któ-
rym powinniśmy być. Straciliśmy 
dużo punktów w łatwy sposób. 
Uważam, że z taką grą – jaką po-
kazaliśmy chociażby w ostatnim 
meczu z KS Wasilków – gdzie je-
steśmy skoncentrowani i odpowie-
dzialni, to bylibyśmy dużo wyżej. 
Potencjał w tej drużynie jest ogro-
my. Musimy zimą zacisnąć zęby 
i popracować jeszcze mocniej. 
Nie zapominajmy, że latem mie-
liśmy taką trochę rewolucję w ka-
drze. Dołączyło do nas jedenastu 
zawodników i brakowało trochę 
wspólnie przepracowanego czasu. 
W ciągu pół roku ciężko jest zbu-
dować coś mocnego, ponieważ lu-
dzie muszą się zapoznać i nauczyć 
swoich nawyków. Na to potrzebny 
jest czas. W okresie startowym 
wszystkie przygotowania były ty-
powo pod mecze, nie było czasu 
skupić się na naszej grze. Teraz 
zimą będzie trochę więcej czasu, 
a dużo rzeczy musimy poprawić, 
żeby dobrze wyglądać na wiosnę.

 Sam Pan powiedział, że 
Pelikan stracił za dużo punk-
tów i można było tego uniknąć, 
a dorobek punktowy mógł być 
większy. Zwrócił Pan uwagę, że 
gdyby każdy mecz na poziomie 
koncentracji wyglądał tak, jak 
ten z KS Wasilków, to by tych 
punktów mogło być więcej. Cze-
mu właśnie pojawiał się ten pro-
blem ze skupieniem w trakcie 
spotkań? Czy to był główny pro-
blem w rundzie jesiennej?

– Ciężko mi odpowiedzieć na 
to pytanie. Powody tych proble-
mów są różne. Nie da się w pił-
ce wskazać, że coś konkretnego 
spowodowało kłopoty. Wpływ na 
to ma przygotowanie do meczu – 
zarówno to w tygodniu jak i tuż 
przed samym spotkaniem, dyspo-

zycja dnia ma znaczenie, do tego 
ktoś mógł się za pewnie poczuć. 
Popełnialiśmy dużo prostych, ka-
tastrofalnych błędów, które prze-
ciwnik wykorzystywał. Oprócz 
tego było też sporo sytuacji, gdy 
rywale mogli nam strzelać ko-
lejne bramki. Tutaj był ważny 
aspekt, bo gdy ktoś nie jest skon-
centrowany na meczu w danym 
dniu, to ciężko coś osiągnąć. Za-
wsze mówię do chłopaków przed 
meczem, że przez 90 minut liczy 
się tylko „tu i teraz”, musimy być 
skoncentrowani i myślami być tyl-
ko na boisku, nie skupiać się na in-
nych rzeczach. Jeżeli tak się dzie-
je, to wtedy każdy z nich potrafi 
grać. To było widać, na pewno nie  
w każdym meczu, ale w większo-
ści. Każdy musi zadać sobie pyta-
nie – dlaczego w jednym meczu 
wyglądam lepiej, a w innym go-
rzej? Ja staram się robić treningi 
i przygotowanie, abyśmy wyglą-
dali dobrze. Na pewne rzeczy nie 
mam wpływu. Prowadzę zespół 
w tygodniu, ale już w trakcie sa-
mego spotkania mogę tylko przy 
linii sobie stać i podpowiadać. Na 
boisko nie wejdę, taka jest sytu-
acja niewdzięczna dla trenera. Nie 
mam wpływu na to, co jest na bo-
isku. Trening mogę przerwać, coś 
powiedzieć i na nowo ustawić dru-
żynę. W trakcie meczu zawodnik 
sam musi opanować się na bo-
isku. Braki w koncentracji były  
u poszczególnych zawodników, 
ale każdy musi brać odpowie-
dzialność na siebie za grę.

 Pelikan bardzo dobrze za-
czął ten sezon. Były wysokie 
wygrane w Wasilkowie i Gro-
dzisku Mazowieckim. Między 
nimi przytrafił się remis z Olim-
pią Zambrów, ale większość 
zgodnie oceniła, że gra wyglą-
dała bardzo dobrze. Jednak po 
tych czterech – pięciu kolejkach 
wszystko „siadło”. Czy widzi 
Pan teraz z perspektywy czasu, 
że był to może aż za dobry start 
sezonu i piłkarze poczuli się zbyt 
pewnie?

– To może być jedna z takich 
przyczyn, że ktoś poczuł się zbyt 
pewnie. Potem jeden mecz prze-
grany czy nawet bez zwycięstwa 

powoduje, że traci się pewność 
siebie, wychodzi na boisko i sku-
pia się na tym, aby nie stracić 
bramki. Później mając wszystko 
pod kontrolą jednak tracimy gola 
w przypadkowy sposób i jest jesz-
cze gorzej. To wszystko buduje 
charakter, a siłą zespołu jest po-
kazać się z dobrej strony, gdy się 
przegrywa. W każdym meczu po-
trafiliśmy to, ale gdzieś wkradła 
się ta zbyt duża pewność siebie 
po początkowych zwycięstwach. 
Jak popatrzymy jednak na te me-
cze, to też na początku ogrywa-
liśmy beniaminków i drużyny, 
które później zajmowały miejsca  
w dolnej połowie tabeli. Oczywi-
ście, z takimi przeciwnikami też 
trzeba wygrywać, ale już z zespo-
łami, które zajmowały podobne 
miejsca do nas, to tylko Concor-
dię ograliśmy i zremisowaliśmy 
z Sokołem Aleksandrów Łódzki. 
A to było za mało. Zabrakło nam 
wygranych meczów z drużynami, 
które plasowały się w pierwszej 
„ósemce”.

 Przed sezonem obserwato-
rzy upatrywali Pelikana wśród 
jednej z drużyn, która może 
pokrzyżować szyki Sokołowi 
Ostróda. Zarówno w meczu 
bezpośrednim, jak i w samej ta-
beli różnica jest spora. Te prze-
widywania były zbyt optymi-
styczne czy to łowiczanie nie do 
końca pokazali swój potencjał?

– Nie wiem, kto to liczył, że bę-
dziemy wysoko i będziemy kan-
dydatem do awansu. My chcie-
liśmy wygrywać w każdym 
meczu i być wysoko w tabeli. Mecz  
w Ostródzie – trzeba powiedzieć, 
że byliśmy tam słabszym zespo-
łem, ale patrząc na to, po jakimś 

czasie: uważam, że mogliśmy 
tamto spotkanie rozegrać lepiej. 
Parę rzeczy miało na to wpływ. 
Zrobię wszystko, żeby to zmie-
nić przed meczem w Łowiczu, 
gdy Sokół Ostróda przyjedzie do 
nas. Chociażby ostatni mecz lide-
ra z Huraganem pokazał, że moż-
na z nimi zdobywać punkty. Też 
RKS Radomsko wywiózł stam-
tąd trzy punkty. Sokół to muro-
wany kandydat do awansu, ale 
można z nimi wygrywać – tak jak  
z każdym zespołem. Tutaj w grę 
wchodzi psychologia. Oni też byli 
rozpędzeni, wygrywali wszystko 
i było fajnie. Później złapali za-
dyszkę i wtedy nie masz już takiej 
pewności w grze. Nad psycholo-
gią też musimy zimą popracować. 
Też będziemy nastawiać się na 
każdy sparing, że musimy je wy-
grać i przystąpić do nich, jak do 
meczów ligowych. W ten sposób 
będziemy chcieli przyzwyczajać 
zawodników do wygrywania me-
czów. To nie jest tak, że jak gramy 
po 45 minut, to wyjdziemy na mu-
rawę, „pach, pach, pach” i koniec. 
Będziemy starać się wygrywać 
sparingi i grać, jak w meczach li-
gowych. To jest najważniejsze i to 
buduje zespół, ma wpływ na psy-
chologię zawodników oraz men-
talność zwycięzcy.

 Co było Pana największą 
bolączką w tej pierwszej części 
sezonu? To mogła być po pierw-
sze – obsada bramki. Nierzad-
ko błędy Macieja Humerskie-
go miały wpływ na losy meczu. 
Później i tak doszło do zmiany 
na tej pozycji. A może z drugiej 
strony, problemem było uzależ-
nienie od Damiana Warchoła? 
Napastnik zdobył dla Ptaków 
17 bramek, a drugi w tej klasy-
fikacji w zespole był Piotr Pie-
karski – autor sześciu bramek, 
w tym trzech z rzutów karnych. 
Czy może taki był plan, żeby 
Damian Warchoł wszystko wy-
kańczał?

– To wszystko wynikało z bo-
iska. Największą bolączką było 
to, w jaki sposób traciliśmy bram-
ki. To było niesamowite. Przy-
gotowywaliśmy się w ciągu ty-
godnia, mieliśmy plan na mecz,  
a wychodziliśmy na murawę i… 
coś się działo. To było niewiary-
godne i nie mieliśmy na to wpły-
wu. Przeciwnik nie mógł ćwiczyć 
zdobywania takich bramek, jak 
na przykład w meczu ze Zniczem 
Biała Piska, gdzie kozioł piłki da-

wał gola z przewrotki. Na takie 
rzeczy nie ma się wpływu, tego 
nie da się przećwiczyć. Te proste 
błędy trzeba było wyeliminować, 
żeby zawodnicy poczuli się odpo-
wiedzialni za to, co robią. Gdzieś 
pojawiało się myślenie, że „może 
jak nie pokryję, to może nie strze-
li, a jak strzeli, to może my strze-
limy jeszcze więcej”. Z kolei na-
pastnicy mogli myśleć, że „jak ja 
nie strzelę, to może koledzy wy-
bronią”. To nie może tak być. 
Wszystko musi funkcjonować, jak 
w zegarku. To było moją najwięk-
szą bolączką – znaleźć sposób na 
wyeliminowanie takich błędów. 

Z kolei Damian (Warchoł – 
przyp. red.) to jest zawodnik prze-
rastający tę ligę. On musi szukać 
sobie czegoś wyżej i ja będę się 
tylko cieszył z tego, jeżeli znajdzie 
pracę w lepszej lidze, bo na to za-
sługuje. To, że on strzelił tyle bra-
mek, to nie jest przypadek. Nawet 
niektóre stałe fragmenty gry ćwi-
czyliśmy pod niego, a niektóre to 
są po prostu jego umiejętności. 

Za to z Piotrka (Piekarskiego – 
przyp. red.) nie do końca jestem 
zadowolony, bo on ma też ogrom-
ny potencjał. Musi poprawić jesz-
cze dużo rzeczy, a wtedy będzie 
wyróżniającym się zawodnikiem 
i ma szansę zagrać, gdzieś wy-
żej. Naprawdę ma potencjał, tylko 
musimy go trochę ukierunkować, 
wtedy też będzie strzelał jeszcze 
więcej bramek.

 Trochę ponarzekałem, cze-
piałem się pewnych aspektów, 
ale koniec końców – Pelikan ma 
dobre szóste miejsce, nawet sto-
sunkowo niedużą stratę do lide-
ra, czyli wynik całkiem niezły.  
Z czego Pan jest zadowolony 
po tej rundzie? Co funkcjono-
wało tak, jak Pan sobie założył,  
a może coś wyszło jeszcze le-
piej?

– Przede wszystkim wprowa-
dziłem trochę miejscowych za-
wodników. Swoje szanse dosta-
li Krystian Białas czy Krystian 
Kruk, złapali parę minut w III li-
dze. My też musimy już patrzeć 
pod kątem następnego sezonu 
i młodzieżowców. Chcemy też 
ogrywać swoich piłkarzy. Jestem 
też pozytywnie zaskoczony tym, 
jak Michał Żółtowski i Krystian 
Mycka zagrali na pozycji stopera. 
Nieźle to wyglądało, bo na począt-
ku sezonu mieliśmy na tej pozycji 
– delikatnie mówiąc – problem. 
Liczyłem, że pozycja bramkarza 

i stoperów będzie pewna. Taka 
jest jednak piłka. Gdzieś przez to 
straciliśmy punkty, ale z drugiej 
strony mógł na przykład pokazać 
się Mycka i Żółtowski. Jeśli ktoś 
ma słabszy czas, to wtedy może 
z tego skorzystać inny zawod-
nik i wskoczyć do składu na sta-
łe. Największym plusem tej rundy 
jest młodzież, która dostaje co-
raz więcej minut. Trzeba jednak, 
szczerze powiedzieć, że zaległości 
mają takie, że nawet Pan sobie nie 
wyobraża ile jeszcze pracy trzeba 
tam włożyć. Najważniejsze, żeby 
im nie odbiło i spokojnie, cier-
pliwie sobie pracowali na każdą 
szansę – czy to w pierwszym skła-
dzie, czy z ławki. To będzie pod-
stawa na zimę, żeby poukładać im 
w głowach i żeby nie zaczęli my-
śleć, że już są piłkarzami, bo przed 
nimi jeszcze daleka droga.

 Troszkę podsumowując – 
tej zimy: jest w czym „rzeźbić” 
czy Pelikan potrzebuje kilku 
solidnych wzmocnień, żeby ta 
wiosna była lepsza, bo sądzę, że 
taki będzie cel na rundę rewan-
żową?

– Oczywiście, chcemy żeby 
druga część sezonu była lepsza. 
Mamy teraz trochę więcej czasu, 
chcemy zrobić mniej zmian w ka-
drze niż latem. Nawet zespół Zni-
cza Biała Piska pokazuje, że czym 
mniej zmian i w kadrze, i na ławce 
trenerskiej, to można zająć wyż-
szą pozycję w tabeli. A przecież 
na początku swojej III-ligowej 
przygody walczyli o utrzymanie, 
środek tabeli, a teraz są wyso-
ko. Pokazali, że stabilność i zgra-
nie zespołu może zaprocentować  
w liczbie zdobytych punktów.

Chcemy zrobić, jak najmniej 
roszad, chociaż one na pewno 
będą. Rywalizacja dobrze działa 
na zawodników. Gdy przyjeżdża 
ktoś nowy, to stary musi pokazać, 
że jednak jemu należy się miejsce 
w składzie. Nowy natomiast musi 
wygryźć ze składu tego starego. 
Obaj walczą i obaj na tym zyskają 
indywidualnie, a my jako zespół. 

W naszych zawodnikach po-
tencjał jest naprawdę niesamo-
wity, ale też młodzież jak Bućko  
i Jóźwiak muszą sporo popracować 
indywidualnie. Już z nimi rozma-
wiałem, ale muszą zimą poprawić 
siłę. Mają takie, a nie inne warun-
ki fizyczne, ale chcą grać w piłkę  
i muszą trochę dać więcej od sie-
bie. Nie tylko na treningach, ale 
też indywidualnie. 

Damian warchoł 
to jest zawodnik 
przerastający tę ligę. 
to, że on strzelił  
tyle bramek,  
to nie jest przypadek. 

Praktycznie po każdym meczu sztab szkoleniowy Pelikana miał nad czym myśleć i wiele aspektów w grze 
zespołu było do poprawy.  
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Piłkarze Ptaków na samym początku sezonu mieli najwięcej powodów do radości po meczach  
z beniaminkami. Na zdjęciu: radość po zwycięstwie w grodzisku Mazowieckim.  
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Piłka nożna | julomax ii liga

Trzy drużyny  
z kompletem punktów

Trzy drużyny w Julomax II li-
dze mają na swoim koncie kom-
plet punktów. Mowa tutaj o Alca-
traz Łowicz, FC Łaguszew oraz 
Promil Let’s Dance Dzierzgów.  
W trzeciej kolejce najbardziej 
spektakularną wygraną odnieśli 
gracze doświadczonego Alcatraz 
którzy pokonali Nieobliczalnych 
Głowno aż 7:0. 

FC Łaguszew nie dał szans 
Bang Bang Łowicz, choć do prze-
rwy bezbramkowo remisował. 
Ostatecznie dwa gole Eryka Wo-
lińskiego i jeden Piotra Buczka 
zapewniły zwycięstwo 3:0. Zespół  
z Dzierzgowa z kolei prowadził 
już z Subiektem Nieborów 3:0, 
by ostatecznie wygrać 3:2. Rywa-
le w końcówce strzelili dwa gole  
i zmniejszyli rozmiary porażki. 

Pierwsze punkty zdobyli gra-
cze Zooksy Ha Ha Ha,  którzy 
pokonali Vinci Łowicz 3:0. Hat-
trick Huberta Sobolewskiego po-
zwolił Dąbro Łowicz cieszyć się 
ze zwycięstwa w meczu z KS Ste-
fan. Dąbro wygrało 3:1. Gol wójta 
gminy Dariusza Reczulskiego nie 
pomógł Olimpii Chąśno w meczu 
ze Strażakami ITV Media. Zespół 

Strażaków wygrał ostatecznie 4:1 
i po pierwszej nieudanej kolejce 
mógł wreszcie się cieszyć.  ever 
2. kolejka XXVii edycji Julomax 
ii ligi ŁoLiF: 

 Vinci Łowicz – zooksy Ha-Ha-
-Ha! Łowicz 0:3 (0:1);

 kS Stefan Łowicz – dąbro Ło-
wicz 1:3 (1:0);

 GkS olimpia Chąśno – Straża-
cy itV media Łowicz 1:4 (0:3); 

 Alcatraz Łowicz – Nieobliczalni 
Głowno 7:0 (2:0);

 Bang-Bang Łowicz – FC Łagu-
szew 0:3 (0:0); 

 Promil Let’s dance dzierzgów 
– Subiekt Nieborów 3:2 (2:0); 

 Pauza: Marbud chąśno.
1. Alcatraz Łowicz (3) 2 6 12-3

2. fc Łaguszew (1) 2 6 8-1

3. Promil Dzierzgów (4) 2 6 5-3

4. Dąbro Łowicz (8) 2 3 5-3    

5. strażacy Łowicz (8) 2 3 5-3

6. Marbud chąśno (4) 1 3 2-1

7. Zooksy Łowicz (11) 2 3 6-5

8. subiekt Nieborów (4) 2 3 4-4    

9. Vinci Łowicz (2) 2 3 4-4

10. Ks stefan Łowicz (7) 1 0 1-4

11. Bang-Bang Łowicz (12) 2 0 1-7

12. olimpia chąśno (13) 2 0 2-9

13. Nieobliczalni głowno (8) 2 0 1-9

Piłka nożna | Zina iii liga

FC Jeziorko odwróciło losy
Zespół FC Jeziorko 
pokazał charakter  
w meczu 1. kolejki  
Zina III ligi.

Drużyna z Jeziorka przegrywa-
ła bowiem z Victorią Zabostów 
0:1, by wygrać w samej końcówce 
2:1. Bohaterem meczu został Pa-
weł Franaszek który w ostatnich 
trzech minutach strzelił oba gole 
dla zwycięzców.

W pozostałych meczach Vagat 
Domaniewice okazał się lepszy 
od Olimpii Junior Chąśno, a Ko-
lejarz Łowicz wygrał z OSP Se-
ligów. Nie udało się w pierwszej 
kolejce zdobyć punktów Bezedu-
rze Łowicz, która mimo że strzeli-
ła dwa gole za sprawą Piotra Miki 
i Sebastiana Cichala ostatecznie 
uległa Mal-Bud Łowicz 2:3. 

Aż siedem goli padło w meczu 
Mikoby United Klewków z OSP 
Soccer Stachlew. W tym meczu 
OSP prowadziło do przerwy 2:1, 
by ostatecznie przegrać to spo-
tkanie 3:4. Wygraną zespołowi 
z Klewkowa zapewnił w ostatnich 
sekundach meczu Adrian Lus, 
celnie kierując futbolówkę do siat-
ki! Imprezowy Klimat Zielkowi-
ce w identycznym stosunku wy-
grał ze Startem Złaków Borowy.  

W tym meczu do przerwy był re-
mis 2:2, a po przerwie więcej sku-
teczności zachowali gracze z Ziel-
kowice i dlatego mogli cieszyć się 
z trzech punktów.  ever

 
1. kolejka zina iii ligi:

 Vagat domaniewice – olimpia 
Junior Chąśno 3:2 (3:1); 

 kolejarz Łowicz – oSP Seligów 
3:1 (1:0); 

 Bezedura Łowicz – mal-Bud 
Łowicz 2:3 (1:2); 

 FC Jeziorko – Victoria zabo-
stów 2:1 (0:1); 

 mikoba united klewków – oSP 
Soccer Stachlew 4:3 (1:2);

  imprezowy klimat zielkowice 
– Start złaków Borowy 4:3 (2:2); 

 Pauza: fenix Boczki chełmoń-
skie.

1. Kolejarz Łowicz 1 3 3-1

2. imrezowy Klimat Zilkowice 1 3 4-3

3. Mikoba United Klewków 1 3 4-3

4. Mal-Bud Łowicz 1 3 3-2

5. Vagat Domaniewice 1 3 3-2

6. fc jeziorko 1 3 2-1

7. osP soccer stachlew 1 0 3-4

8. start Złaków Borowy 1 0 3-4

9. Bezedura Łowicz 1 0 2-3

10. olimpia junior chąśno 1 0 2-3

11. Victoria Zabostów 1 0 1-2

12. osP seligów 1 0 1-3

13. fenix Boczki chełmońskie 0 0 0-0

Piłka nożna | turniej halowy o Puchar Marszałka

Gracze Pelikana 2008 najlepsi
Podopieczni trenera Dawi-

da Sutaz MUKS Pelikan Łowicz  
z rocznika 2008 okazali się naj-
lepszymi podczas halowego tur-
nieju o Puchar Marszałka Woje-
wództwa Łódzkiego Grzegorza 
Schreibera. Dzięki tej wygranej, 
łowiczanie pojadą w połowie lu-
tego 2020 r. na finałowy turniej  
o Puchar Prezesa PZPN Zbignie-
wa Bońka w Warszawie. Chłopcy 
z Pelikana 2008 będą rywalizowa-
li w gronie 16 najlepszych zespo-
łów z Polski.

W turnieju w Łodzi wzięło 
udział osiem zespołów. Awans do 
finałów wojewódzkich wywalczy-
ły po dwa najlepsze zespoły z de-
legatur Łódzkiego Związku Pił-
ki Nożnej (okręgi Łódź, Piotrków 
Trybunalski, Sieradz oraz Skier-
niewice). 

Pelikan po wygranej w elimina-
cyjnym turnieju w Skierniewicach 
miał nadzieję, że również w Ło-
dzi można powalczyć o wysokie 
cele. Łowiczanie trafili do grupy  
z Wartą Sieradz, UKS SMS Łódź 

i RAP Radomsko. Pelikan 2008 
zaczął rywalizację od wygranej 
1:0 z Wartą Sieradz (gol Antonie-
go Haczykowskiego), następnie 
dość pechowo zremisował z UKS 
SMS Łódź, będąc w spotkaniu 
stroną dominującą 1:1 (gol Eryka 
Zabosta) i w ostatnim meczu fazy 
grupowej bezbramkowo zremi-

sował z RAP-em. Pelikan i RAP 
awansowały do meczów półfina-
łowych. 

W półfinale „Biało-Zieloni” 
mierzyli się z faworyzowanym 
ŁKS-em Łódź i po pierwszej 
świetnej połowie łowiczanie po-
winni prowadzić minimum 3:0, 
a bezbramkowo remisowali. W 
drugiej odsłonie spotkania to ry-
wale dominowali, ale świetnie w 
bramce spisywał się Kacper Pi-
sarek, który nie dał się pokonać.  
W serii rzutów karnych Pelikan 
okazał się lepszy i awansował do 
wielkiego finału. Stawką meczu 
finałowego był wyjazd na presti-
żowy turniej „Bońka” w Warsza-
wie bo tylko zwycięzcy dostawa-
li promocję do turnieju głównego. 
Pelikan w finale ponownie zagrał 
z RAP-em Radomsko i tym razem 
pokonał rywali 1:0. Zwycięskie-
go gola strzelił w drugiej połowie 
meczu finałowego Witold Matu-
siak. Najlepszym zawodnikiem 
turnieju został wybrany bramkarz 
Pelikana Kacper Pisarek, który 
wystąpił we wszystkich meczach 
w pełnym wymiarze czasowym. 
Inni zawodnicy Eryk Zabost oraz 
Mateusz Wojda również prze-
bywali na parkiecie przez pełne  
85 minut, a dla nich uznanie jest 
jeszcze większe ponieważ wystę-

powali jako gracze z pola i włożyli 
w turniej wiele wysiłku.

– Z pewnością to olbrzymi suk-
ces. Graliśmy przeciwko napraw-
dę mocnym zespołom, które były 
najlepsze w swoich okręgach. 
Bardzo dobrze wyglądaliśmy  
w obronie i myślę, że to był klucz 
do sukcesu. Zagraliśmy bez cho-
rego Pawła Płachety, który w tur-
nieju eliminacyjnym został wy-
brany najlepszym zawodnikiem, 
dlatego nasza jakość w ofensy-
wie była mniejsza, ale też daliśmy 
radę. Muszę bardzo pochwalić 
wszystkich chłopców za ten wy-
stęp, jak również innych, którzy są 
w zespole, bo rywalizacja na tre-
ningach potrafiła podnieść umie-
jętności indywidualne poszcze-
gólnych graczy.  Nie ukrywam, 
że po tym turnieju jestem dumny 
z tej drużyny. Długo i ciężko pra-
cowaliśmy na taki sukces. Idziemy 
dalej i z pewnością nie będziemy 
się tylko fascynować przez kolejne 
dni tym turniejem, ale dalej cięż-
ko trenować – ocenił trener Dawid 
Sut.   ever

 Pelikan-2008: Kacper Pisarek 
– Eryk Zabost, Mateusz wojda, An-
toni haczykowski, witold Matusiak 
oraz Patryk Banaszczak i szymon 
Dubiel.

Gracze Pelikana i RAP-u Radomsko po meczu finałowym z pucharami, medalami i nagrodami.
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Witold matusiak strzelił zwycięskiego gola w finale.
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Piłka nożna | Przed rudną wiosenną

Sześć zimowych sparingów
W tym roku piłkarze Pelikana 

nie muszą już myśleć o meczach 
ligowych. Trenerzy jednak już 
wiedzą, jak będą wyglądały przy-
gotowania do rundy rewanżowej.  
Sztab szkoleniowy z zawodnika-
mi po raz pierwszy w 2020 roku 
spotka się w połowie stycznia.

Pierwszy tydzień przygotowań 
zakończy się grą wewnętrzną,  
a pierwszy mecz sparingowy ro-
zegrany zostanie 25 stycznia. 
W Legionowie biało-zieloni za-
grają z tamtejszą II-ligową Le-
gionovią. Potem będą grać re-
gularnie co tydzień, aż do startu 
rundy wiosennej. Oznacza to,  
że podopieczni Mykoli Dremliuka 
rozegrają łącznie sześć meczów 
sparingowych. W trzech z nich 
zagrają z zespołami z wyższych 
lig, w dwóch z ligowymi rywala-
mi i w jednym – w próbie gene-
ralnej – z IV-ligowcem. Tylko dwa 
z tych spotkań rozegrane zostaną 

w Łowiczu. Pierwszy mecz run-
dy wiosennej rozegrany zostanie  
w weekend 7/8 marca. Pelikan za-
gra w Zambrowie z Olimpią.

Oczywiście przypominamy,  
że jest to wstępny plan zimowych 
meczów sparingowych. Rywa-
le, daty spotkań czy miejsca ro-
zegrania meczów mogą ulec  
zmianom. mateusz Lis

zimowe mecze sparingowe:
 25.01, Legionowo: Legionovia Le-

gionowo (ii liga) – Pelikan
 01.02, grodzisk Mazowiecki: Po-

goń grodzisk Mazowiecki (iii liga) 
– Pelikan

 08.02, Łowicz: Pelikan – Lechia 
tomaszów Mazowiecki (iii liga)

 15.02, Nieborów: stomil olsztyn 
(i liga) – Pelikan

 22.02, sierakowice: Znicz Prusz-
ków (ii liga) – Pelikan

 29.02, Łowicz: Pelikan – jutrzen-
ka warta (iV liga)

Piłka nożna | transfery w Pelikanie

Pierwsza trzy odejścia  
z drużyny
Tradycyjnie – rozpoczyna 
się przerwa zimowa,  
więc piłkarze mogą myśleć 
o odpoczynku od piłki  
oraz ewentualnych urlopach. 
Troszkę więcej roboty  
będą mieć jednak teraz 
działacze i menadżerowie.

Przed rundą rewanżową w każ-
dej drużynie zawsze dochodzi do 
zmian kadrowych. Już teraz wia-
domo, że z Pelikana odejdzie – co 
najmniej – trzech piłkarzy. Tym 
samym będą musieli na Starzyń-
skiego przyjść zawodnicy, którzy 
wypełnią powstałe luki.

Dwóch odchodzących zawod-
ników to gracze, którzy do Peli-
kana dołączyli na starcie tego se-
zonu. O Wojciechu Mazurowskim 
wielu kibicom zapewne trzeba 
będzie przypomnieć. Jego trans-
fer można określić mianem bez-
sensownego, nieprzemyślanego 
czy niepotrzebnego. No chyba, że 
21-letni stoper miał grać w rezer-
wach Pelikana. Wychowanek Wi-
sły Płock – poprzednio związany 
z Kasztelanem Sierpc – w III li-
dze nie zagrał ani jednego meczu. 
I w barwach Pelikana już nie za-
gra. Właśnie szuka nowego pra-
codawcy.

Z kolei sprowadzenie Macieja 
Humerskiego wydaje się najwięk-
szym transferowym niewypałem. 
Ze sprowadzeniem z Widzewa 
34-latka wiązano duże nadzie-
je. Doświadczony golkiper miał 
okazać się receptą na niepewnie 
funkcjonującą w poprzednich se-
zonach defensywę. Praktycznie z 
miejsca zajął miejsce w wyjścio-
wym składzie, a niezbędne nauki 
mieli od niego pobierać 21-let-
ni Patryk Orzeł czy jeszcze o rok 
młodszy Andrzej Rutkowski.

„Humer” sezon rozpoczął nie-
źle. W pierwszych trzech meczach 
dwukrotnie zachował czyste konto 
i chociaż nie miał w tamtych spo-
tkaniach zbyt wiele pracy, to i tak 
potrafił pokazać, że ma wysokie 
umiejętności. Coś jednak zmieni-
ło się w czwartej serii gier, gdy za-
walił mecz ze Zniczem Biała Pi-
ska. Później właściwie nie było 
już spotkania, w którym nie po-
pełniłby jakichś błędów, a na jego 
nieszczęście – często skutkowały 
one straconymi bramkami. Takim 

zobrazowaniem występów Hu-
merskiego w Pelikanie jest mecz 
w Warszawie z Ursusem. Wszyst-
ko wyglądało nieźle do 70. minu-
ty, gdy Humerski złym wyjściem 
sprokurował rzut karny. Po chwi-
li fenomenalnie się zrehabilitował 
broniąc „jedenastkę”, ale po kilku-
nastu sekundach popełnił kolejny 
błąd przy rożnym, co skończyło 
się bramką dla stołecznych. Ursus 
wtedy napoczął Pelikana i wygrał 
cały mecz 3:0, a sam Humerski 
więcej między słupkami bram-
ki już nie stanął. Do końca rundy 
bronił już Patryk Orzeł.

Dłużej od tej dwójki związa-
ny był z biało-zielonymi Damian 
Szczepański. 23-letni nominalny 
pomocnik, który w Łowiczu czę-
ściej grywał w roli napastnika, do 
Pelikana dołączył na początku po-
przedniego sezonu. Od tego cza-
su zagrał w 44 meczach i zdobył 
7 bramek. Rozczarowująca była 
jednak miniona jesień w wykona-
niu Szczepańskiego. W jedenastu 
meczach tylko raz trafił do siat-
ki. Płocczanin dał się w Łowiczu 
poznać z kilku ładnych bramek 
zdobytych w nieoczywistych sy-
tuacjach, ale też z kilku spektaku-
larnych pudeł.

Wobec tych odejść zarząd musi 
zacząć już myśleć nad wzmoc-
nieniami. Konieczne będzie spro-
wadzenie bramkarza, bo Patryk 
Orzeł – chociaż zaliczył dobre 
wejście do bramki w trakcie sezo-
nu – to raczej nie powinien być ob-
darzony całkowitym zaufaniem. 
Poza tym nawet przykład Macieja 
Humerskiego pokazał, że zawsze 
warto mieć alternatywę i na każ-
dej pozycji powinna być rywali-
zacja.

Po odejściu Szczepańskiego 
konieczne będzie również spro-
wadzenie napastnika, bo chociaż 
„Szczepan” ostatnio nie był – de-
likatnie mówiąc – niezastąpiony, 
to na tej pozycji też musi być al-
ternatywa, bo przypomnijmy, że 
jesienią na „szpicy” grał młody 
Krystian Białas, który też strzelił 
tylko jedną bramkę. Tym bardziej, 
że trzeba się liczyć z możliwym 
odejściem najskuteczniejszego 
napastnika całej ligi – Damian 
Warchoł w poprzednim tygodniu 
przebywał na testach w I-ligowym 
Radomiaku Radom.

mateusz Lis
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SytuACJA SyNoPtyCzNA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa znad 
skandynawii. Z zachodu napływa wilgotna  
i chłodna masa powietrza polarno-morskiego.

CzWARtek - Piątek:
Pogodnie, zachmurzenie małe, bez opadów.  
widzialność dobra. wiatr południowo-zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
temp. max  w dzień: + 1 st. c w czwartek  
do + 3 st. c w piątek.  
temp. min w nocy: + 2 st. c do - 2 st. c.

SoBotA - NiedzieLA: 
Zachmurzenie duże, okresami opady 
deszczu.  widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
temp. max w dzień: + 5 st. c w sobotę  
do  + 4 st. c w niedzielę. temp. min w nocy:  
+ 3 st. c do  + 2 st. c.

PoNiedziAŁek - WtoRek - ŚRodA: 
Pochmurno z przejaśnieniami, okresami opady 
deszczu lub deszczu ze śniegiem.  
widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
temp. max w dzień: + 3 st. c do  + 4 st. c.  
temp. min w nocy:  + 2 st. c do  0 st. c.

BiURo MEtEoRoLogicZNE cUMULUs

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA: 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 

koszykówka | woj. liga mł. U-14 M

Sroga lekcja koszykówki  
dla KKS Bzura

 Koszykarze KKS Bzura-2006 
Łowicz nie mieli szans na poko-
nanie lidera rozgrywek ligowych,  
ale wynik łowiczan jest zaskakują-
cy. Zespół trenera Dragana Rista-
novića przegrał z MKS Ósemka 
Skierniewice aż 12:208. To była 
sroga lekcja koszykówki dla na-
szych koszykarzy. 

O takim meczu trzeba szybko 
zapomnieć. Rywal był z najwyż-
szej półki. Zespół ze Skierniewic 
na pewno będzie w tym sezonie 
walczył o dobre miejsce w mi-
strzostwach Polski, ale taki roz-
miar porażki może dziwić. 

– Początek meczu był w na-
szym wykonaniu w porządku, 
niestety dalej już nie było tak ko-
lorowo i drużyna Ósemki zmio-
tła nas z parkietu. Musimy zacząć 
myśleć, żebyśmy mogli w ogó-
le mówić o grze w koszykówce – 
ocenił krótko trener Ristanović. zł

5. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodzików u14 – gru-
pa A:

 mkS ósemka Skierniewice – 
kkS Bzura-2006 Łowicz 208:12 
(47:0, 52:3, 56:5, 53:4)
Bzura-2006: Adam Kołodziejczyk 
5, Aleksander Malinowski 3, Kac-
per słomowski 2, Damian czajka 
2, wojciech Piszczyński, oliwier 
Kołaczyński, Maksymilian Kotecki, 
Mikołaj Kotecki, Adrian grzegorz, 
olaf olaszczyk i Norbert wojda.
Najlepiej dla ósemki: Dorian El-
-ward 56 (2×3) i jan Łuczak 34.

 SkS Start Łódź – AzS PWSz 
Skierniewice 65:96

 Pauza: KKs Pro -Basket Kutno.  

1. MKs ósemka skierniewice (1) 4 8 626-132

2. AZs PwsZ skierniewice (2) 4 7 281-217

3. sKs start Łódź (4) 4 6 260-381

4. KKs Pro-Basket Kutno (3) 4 5 242-395

5. kkS Bzura-2006 Łowicz (5) 4 3 116-400

koszykówka | woj. liga mł. U-13 M

KKS Bzura Łowicz  
na czwartym miejscu

Dobrze spisują się koszykarze 
KKS Bzura w lidze młodzików do 
lat 13. Ekipa trenera Dragana Ri-
stanovića z bilansem dwóch zwy-
cięstw i trzech porażek zajmuje w 
tabeli 4. lokatę. 

Warto przypomnieć, że KKS 
Bzura swój pierwszy, historyczny 
mecz, zakończyła zwycięstwem. 
27 października, team Ristanovi-
ća pokonał SKS Start Łódź 73:62. 

W drugim meczu, 17 listopa-
da, łowicki klub pokonał pew-
nie Piotrcovię 67:32, w kolejnym, 
20 listopada przegrał minimalnie 
w Skierniewicach z AZS PWSZ 
64:73, a w minionej kolejce prze-
grał po wyrównanym meczu 
57:60 z KKS Pro-Basket Trans 
Michor MOSiR Kutno. W nie-
dzielę 1 grudnia Bzura walczyła 

na wyjeździe z liderem tabeli i tu 
zdecydowanie przegrała 22:73. 

W lidze młodzików rywalizu-
je również UMKS Księżak Ło-
wicz, który na razie zamyka tabelę  
z czterema porażkami na kon-
cie. Podopieczni trenera Bartosza 
Włuczyńskiego szykują formę na 
derby w lidze młodzików. 

Mecz KKS Bzura – UMKS 
Księżak zaplanowany jest na 22 
grudnia.  zł

 
1. ŁKs szkoła gortata Łódź (1) 5 10 351-97

2. KKs Pro-Basket trans Michor  (2) 4 7 261-20

3. AZs PwsZ skierniewice (4) 4 7 222-206

4. kkS Bzura-2007 (8) 5 7 283-300

5. MKs ósemka (3) 4 6 253-229

6. sKs start Łódź (5) 4 5 184-281

7. UMKs Piotrcovia (6) 4 5 165-268

8. umkS księżak-2007 (7) 4 4 134-272

tenis stołowy | gP Polski weteranów

Orzechowski trzeci
Łowicki weteran tenisa stoło-

wego Zdzisław Orzechowski, któ-
ry należy do czołówki krajowej  
w tej dyscyplinie, znów potwier-
dza swoją formę w turniejach 
Grand Prix. W tym sezonie ma 
już na koncie zwycięstwo (Pierw-
szy turniej w Blczy), jednak tym 
razem musiał się zadowolić trze-
cim miejscem. 

W turnieju w Gliwicach, który 
odbył się w dniach 16-17 listopa-
da nasz tenisista w kategorii  wie-
kowej 80 plus rywalizował w gru-
pie aż 18 zawodników. Poziom był 
wysoki i wywalczyć podium było 
bardzo trudno. Jednak udało się  
i teraz czas na kolejne wyzwania. 

– Pozostał mały niedosyt, po-
nieważ turniej wygrał Adam Hny-
da, którego pokonałem w finale  
w pierwszym turnieju. Tym razem 
okazał się ode mnie lepszy. W Gli-
wicach na stracie pojawiło się aż 
18 zawodników, zatem to 3. miej-
sce jest dla mnie cenne. Warunki 
to gry były trudne, ponieważ było 
bardzo gorąco, ale to doskwierało 
wszystkim  – mówił po zawodach 
Zdzisław Orzechowski.  zł

 Wyniki 3. Grand Prix Polski We-
teranów  w Gliwicach: 

1. Adam hnyda (Świerklaniec)

2. Marian Kwodawski (gliwice) 

3. Zdzisław orzechowski (Łowicz), henryk Mryc (Rząska)

zdzisław orzechowski stanął na 3. miejscu podium w trudnym 
turnieju w gliwicach.
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Piłka nożna | KiA open i liga

Drużyna KIA i Ogrodowa na czele
Gracze KIA Open I ligi 
rozegrali dwie serie spotkań. 
W sobotnich meczach 
najlepiej spisała się  
Drużyna KIA Renix 
Łowicz, która rozbiła 
Blokersów Łowicz aż 10:1, 
a najwięcej, bo trzy gole 
dla zwycięzców strzelił 
Rafał Trakul.

Żadnych szans Błękitnym II 
Dmosin nie dali również gra-
cze Ogrodowej, którzy zaapliko-
wali rywalom osiem goli, tracąc 
zaledwie jednego. Inny zespół  
z Dmosina czyli Błękitni I poko-
nali z kolei Victorię Bielawy aż 
7:0. 

Dwa gole Krystiana Mycki za-
pewniły triumf Pędzących Ima-
deł w meczu z Fantazją Głowno, 
gdzie zespół z Łowicza wygrał 
2:0. Pewnego rodzaju niespo-
dziankę sprawili zawodnicy  
z Grudz, którzy pokonali Chińską 
Łowicz aż 6:2. Chińska prowadzi-
ła w tym meczu do przerwy 1:0, 
ale w drugiej odsłonie meczu am-
bitnie grający Bo-Dach prezento-
wał się lepiej i wygrał.

W trzeciej kolejce spotkań rów-
nież padło wiele goli. Najwięcej 
w meczu Ogrodowej SMS Dąb-

kowice z Fantazją. W tym meczu 
Ogrodowa nie dała złudzeń gra-
czom Roberta Panaka zwycięża-
jąc aż 13:1! Cztery gole dla Ogro-
dowej strzelił tym razem Norbert 
Dregier, na co dzień zawodnik 
ekstraklasowej Gatty Zduńska 
Wola. 

Dwa gole doświadczonego Mi-
chała Adamczyka z rzutów wol-
nych w końcówce meczu dały 
wygraną Pędzącym Imadłom  
w meczu z Błękitnymi II Dmosin. 
Imadła wygrały ostatecznie 3:2, 
ale wygrana nie przyszła im łatwo. 

Po sobotniej wysokiej porażce 
podnieśli się Blokersi, którzy pew-
nie wygrali z Victorią Bielawy 6:1, 

a hattricka w tym meczu ustrzelił 
Rafał Bogus. Drużyna KIA rów-
nież wygrała, pokonując tym ra-
zem Bo-Dach Grudze 4:2. Ze-
spół z Grudz grał ambitnie, jednak 
nie wystarczyło to na zatrzymanie 
jednego z faworytów rozgrywek. 

Pierwsze punkty w tym sezo-
nie zdobyła Chińska Łowicz. Ze-
spół Mariusza Więcka dopiero  
w 3. kolejce zapunktował pokonu-
jąc Błękitnych II Dmosin.    ever 

2. kolejka kiA opel i ligi ŁoLiF: 
 LkS Victoria Bielawy – LzS 

Błękitni i dmosin 0:7 (0:3)
 Novum Pędzące imadła Ło-

wicz – Fantazja Głowno 2:0 (1:0)

 Chińska Haczykowski Skierski 
Łowicz – Bo-dach Grudze 2:6 
(1:0); 

 drużyna kia Łowicz – Blokersi 
Łowicz 10:1 (3:1); 

 ogrodowa Fruktus SmS dąb-
kowice – LzS Błękitni ii dmosin 
8:1 (4:1); 

3. kolejka kiA opel i ligi ŁoLiF: 
 LzS Błękitni i dmosin – No-

vum Pędzące imadła Łowicz 2:3 
(0:1); br.: Dawid Ślązak (14) i Piotr 
Knera

 Blokersi Łowicz – LkS Victoria 
Bielawy 6:1 (2:0); 

 Bo-dach Grudze – drużyna kia 
Łowicz 2:4 (1:1);

 LzS Błękitni ii dmosin – Chiń-
ska Haczykowski Skierski Ło-
wicz 2:5 (0:1);

 Fantazja Głowno – ogrodowa 
Fruktus SmS dąbkowice 1:13 
(0:5);

1. ogrodowa sMs Dąbkowice (1) 3 9 27-2

2. Drużyna KiA Łowicz (2) 3 9 18-4

3. Pędzące imadła Łowicz (5) 3 7 7-4

4. Bo-Dach grudze (2) 3 6 12-7

5. Błękitni i Dmosin (10) 3 3 9-9

6. chińska Łowicz (7) 3 3 10-12

7. Blokersi Łowicz (8) 3 3 8-15

8. fantazja głowno (4) 3 3 5-18

9. Victoria Bielawy (5) 3 1 3-15

10. Błękitni ii Dmosin (8) 3 0 4-17

Piłka nożna | Robkol iV liga

FC Jamno z drugą wygraną
FC Jamno jako jedyny zespół 

w lidze ma po dwóch kolejkach 
komplet sześciu punktów. Tym 
razem zespół z Jamna okazał się 
lepszy od Kopernika Kiernozia 
wygrywając 2:0, a obie bramki dla 
zwycięzców strzelił Robert Ku-
biak. 

Bardzo dobrze w swoim pierw-
szym meczu spisała się Spar-
ta Piątek, która wygrała z łowic-
ką Lamelą 4:2. Bohaterem tego 
meczu był bez wątpienia Adrian 
Bartczak, który strzelił wszystkie 
cztery gole dla drużyny z Piątku. 

W innych meczach Amato-
rzy z Łowicza nie okazali się ta-

kimi amatorami ponieważ wygrali  
z KS Ostrowiec 3:1. 

Piotrans Blich Łowicz cie-
szył się z okazałego zwycięstwa 
z Cartelem Parma. Zespół z Bli-
chu wygrał aż 6:1, prowadząc już 
po pierwszej odsłonie pewnie 3:1. 

Remisem 1:1 zakończyło się  
z kolei spotkanie Gas-Truck Ło-
wicz ze Startem Junior Złaków Bo-
rowy. Zespół z Łowicza objął pro-
wadzenie w 10. minucie za sprawą 
Łukasza Miterka, a już minutę 
później do wyrównania dopro-
wadził Matuszewski. Trans-Da-
mi Łowicz również zremisowało  
z Dring Team Głowno 2:2.  ever 

2. kolejka Robkol iV ligi:
 Sparta Piątek - Lamela Łowicz 

4:2 (1:0); br.: Adrian Bartczak 4 
(10, 13, 18, 23) – Dominik Boczek 
2 (15, 24)

 Amatorzy z Łowicza – kS 
ostrowiec 3:1 (2:1); br.: szymon 
Płacheta (2), szymon Dębski (7), 
Marek Piekacz (14) – Piotr olko-
wicz (3)

 FC Jamno – kopernik kierno-
zia 2:0 (1:0); br.: Robert Kubiak 2 
(6, 18)

 Cartel Parma – Piotrans Blich 
Łowicz 1:6 (1:3); br.: Bartosz woj-
ciechowski (10) – Mateusz Buczek 
2 (7, 19), Adrian Zieliński (3), Kamil 
Bogusz (4), Mikołaj Zimowski (22), 
Krzysztof grzelak (23)

 Gas-truck Łowicz – Start Ju-
nior złaków Borowy 1:1 (1:1); br.: 

Łukasz Miterka (10) – Przemysław 
Matuszewski (11)

 trans-dami Łowicz – drink 
team Głowno 2:2 (1:1); br.: Kac-
per Kosmowski (2), Adam wojda 
(18) – Marcin górski (6), sebastian 
Kubiak (15)

 Pauza: czarni junior Bednary.
1. fc jamno 2 6 3-9

2. Drink team głowno 2 4 5-4

3. trans Dami Łowicz 2 4 3-2

4. Ks ostrowiec 2 3 8-3

5. Piotr trans Blich  2     3 6-2

6. czarni junior Bednary 1 3 4-2

7. sparta Piątek  1  3  4-2

8. Amatorzy z Łowicza 2 3 5-4

9. cartel Parma 2 3 5-9

10. start junior Złaków B. 2 1 4-5

11. gas truck Łowicz  2     1 1-8

12. Lamela Łowicz 2 0 2-5

13. Kopernik Kiernozia 2 0 2-6

drużyna kiA (czerwone stroje) pokonała Bo-Dach 4:2.
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Nakład kontrolowany Nowego Łowiczanina  
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przez ZKDP: 9.000 egz.

100%
własności polskiej

koszykówka | wojewódzka liga kadetów U-16 M 

Kadeci Księżaka na szóstym miejscu 
Dwa kolejne ligowe spotka-

nia rozegrali kadeci UMKS Księ-
żak-2004 Łowicz. Nasz team za-
grał mecz 6. kolejki wojewódzkiej 
ligi koszykówki kadetów U16   
w Łowiczu i przegrał z ekipą z Pa-
bianic 63:72. 

– Po wygranych poprzednich 
meczach, ten niestety był prze-
grany z tym, że to kolejna lekcja 
dla nas, ponieważ graliśmy prak-
tycznie ze starszym rocznikiem. 

Z rocznika 2004 u nas jest bo-
dajże pięciu zawodników, a ich 
było dwunastu. Ale mecz był bar-
dzo wyrównany, kibicom też się 
mocno podobał, bo widać było,  
że chłopaki na meczu zostawili 
serce. Dlatego jestem z niego bar-
dzo zadowolony i myślę, że to była 
dobra lekcja dla nas, czegoś nowe-
go się nauczyliśmy i będziemy 
z optymizmem patrzeć w przy-
szłość. Najwięcej punktów zdo-

był Miłosz Liberski, jeden z młod-
szych zawodników. Grał fajnie 
i jestem zadowolony z jego posta-
wy, aczkolwiek jestem zadowo-
lony ze wszystkich zawodników, 
mimo że w ataku nie szło naj-
lepiej, ale w obronie, każdy kto 
wszedł dawał z siebie wszystko. 
Miłosz zagrał super, ale potrzebu-
jemy więcej takich zawodników, 
żeby takie mecze jak ten wygry-
wać. Jeżeli chodzi o obronę, to je-

stem zadowolony w 100% z po-
stawy chłopaków – podsumował 
trener Księżaka-2004, Kobus.

W meczu 7. kolejki podopiecz-
ni trenera Arkadiusza Kobusa za-
grali w niedzielę, 1 grudnia w Ło-
wiczu z liderem tabeli ŁKS AZS 
UŁ SG Łódź i tu nie mieli żadnej 
szansy na zwycięstwo. Dodatko-
wo zabrakło Maksa Branickiego 
i w starciu ze starszymi rywalami 
łowiczanie byli tłem, ale nie zała-
mują się i grają dalej.   zł

6. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów u16:

 umkS księżak Łowicz – Sun-
Bud Pkk 99 Pabianice 63:72 
(12:21, 17:20, 17:17, 17:14)
księżak: Miłosz Liberski 25 (2×3), 
Maksym Branicki 18, szymon Dur-
maj 6,  Kajetan Kowalski 6, Łukasz 
Pińkowski 5, wojciech szygulski 2, 
Dominik wilk 1, jan Doroba, Da-
wid szachogłuchowicz, grzegorz 
Krzyżanowski, Bartłomiej wójcik 
i Mikołaj jabłoński. 

 umkS księżak Łowicz – ŁkS 
AzS uŁ SG Łódź 25:143 (5:43, 
7:25, 2:37, 11:38)
księżak: Łukasz Pińkowski 7 

(1x3), Dominik wilk 4, Miłosz Li-
berski 4, Kajetan Kowalski 4, szy-
mon Durmaj 2,  Dawid szachogłu-
chowicz 2, , Bartłomiej wójcik 2, 
wojciech szygulski, jan Doroba i 
grzegorz Krzyżanowski. 

1. ŁKs ii szkoła gortata Łódź (1) 6 12 761-243

2. KKs Pro-Basket Kutno (7) 5 10 520-268

3. AZs PwsZ skierniewice (3) 6 10 598-395

4. ŁKs AZs UŁ szkoła gortata (2) 6 9 385-508

5. sKs start Łódź (4) 7 9 429-609

6. umkS księżak-2004 (5) 7 9 390-619

7. sunbud PKK 99 i Pabianice (8) 4 7 307-245

8. MKs ósemka skierniewice (6) 5 6 304-518

9. KKs Bzura-2004 Łowicz (9) 6 6 334-643

Bzura walczy ambitnie, ale na razie pozostaje bez wygranej.

koszykówka | woj. liga kadetów U-16 M 

Kadeci Bzury na razie  
bez wygranej

Trudny sezon w wojewódzkiej 
lidze kadetów U16 mają koszy-
karze KKS Bzura Łowicz. Ze-
spół trenera Dragana Ristanovi-
ća, który składa się w większości  
z młodszych zawodników musi 
liczyć się z porażkami z ekipami  
z rocznika 2004. 

Serbski szkoleniowiec traktu-
je ten sezon jako cenne doświad-
czenie, które zaprocentuje w ko-
lejnym sezonie i młodzi gracze 
walczą ambitnie o każdy punkt  
i nie przejmują się porażkami. Ło-
wicki team jak na razie nie wygrał 
meczu, ale na sukces trzeba cier-
pliwie czekać. 

W niedzielę, 24 listopada Bzu-
ra zagrała mecz 6. kolejki z ekipą 
z Kutna. Wicelider tabeli kadetów 
nie dał szans naszej ekipie. Łowi-
czanie już po pierwszej odsłonie 
przegrywali 10:27. Najbardziej 
wyrównana była czwarta kwarta, 
którą Bzura przegrała 23:31. Cały 
mecz Kutno wygrało 127:59 i po-
twierdziło swoją wysoką pozycję 
w lidze. 

W czwartek, 28 listopada Bzu-
ra podejmowała w Łowiczu MKS 
Ósemkę Skierniewice i to był 
równy mecz, gdzie była szansa na 
zwycięstwo, ale łowiczanie prze-
grali wyraźnie ostatnią odsłonę, 
co było przyczyną porażki 69:89. 
W tym spotkaniu zabrakło Mate-
usza Błasiaka i to na pewno miało 
wpływ na wynik. 

W niedzielę, 1 grudnia Bzura 
pojechała na mecz do Skierniewic 
i znów nie było pełnego składu. 
Zabrakło Błasiaka i Gabriela Woj-
dy. W osłabionym zestawieniu ło-
wiczanie nie podjęli walki i prze-
grali wysoko 44:120.  zł

mecz 6. kolejki wojewódzkiej 
ligi koszykówki kadetów u16:

 kkS Bzura-2004 Łowicz – kkS 
Pro-Basket kutno 59:127 (10:27, 
18:34, 8:35, 23:31)
Bzura-2004: jakub Bogus 19, 
Mateusz Błasiak 16 (1x3), Krystian 
góralski 8, Antoni wróblewski 8, 
gabriel wojda 6, jan Zauski 2, oli-
wier Kołaczyński, Damian czajka, 
ignacy Krawczyk i Norbert wojda. 
Najlepiej dla kutna:  Kamil Do-
gadalski 30 (8x3) i jakub Marczak 
20. 
zaległy mecz 4. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki kade-
tów u16:

 kkS Bzura-2004 Łowicz – 
mkS ósemka Skierniewice 
69:86 (21:27, 18:17, 17:15, 13:27)
Bzura-2004: jakub Bogus 20 
(1x3), jan Zauski 16, gabriel 
wojda 10, Antoni wróblewski 8, 
Krystian góralski 11 (1x3), Michał 
warzywoda 2, oliwier Kołaczyński, 
Damian czajka, ignacy Krawczyk 
i Norbert wojda
Najlepiej dla ósemki:  jan Łu-
czak 30 i Dorian El-ward 27 (2x3). 

 AzS PWSz Skierniewice – kkS 
Bzura-2004 Łowicz 120:44 
(35:11, 35:11, 26:11, 24:11)
Bzura-2004: jakub Bogus 20, 
jan Zauski 9, Norbert wojda 6, 
oliwier Kołaczyński 5, Antoni 
wróblewski 4, Michał warzywoda, 
Krystian góralski, Damian czajka 
 i ignacy Krawczyk.
Najlepiej dla AzS: jakub Doma-
nowski 32 i Mikołaj Miśkiewicz 19.

1. ŁKs ii szkoła gortata (1) 6 12 761-243

2. KKs Pro-Basket (7) 5 10 520-268

3. AZs PwsZ skierniewice (3) 6 10 598-395

4. ŁKs AZs UŁ szkoła gortata (2) 6 9 385-508

5. sKs start Łódź (4) 7 9 429-609

6. umkS księżak-2004 (5) 7 9 390-619

7. sunbud PKK 99 i (8) 4 7 307-245

8. MKs ósemka (6) 5 6 304-518

9. kkS Bzura-2004 (9) 6 6 334-643

Piłka siatkowa | 4. kolejka sAM, czyli siatkarskich Amatorskich Mistrzostw Łowicza 

Mnichy tracą punkt z I LO
Sporo niespodzianek przynio-

sły mecze 4. kolejki SAM. Pierw-
szą okazało się spotkanie pomię-
dzy I LO Łowicz a Mnichami  
z Południa Głowno. Nasi siatka-
rze byli bardzo blisko zwycięstwa, 
mając już piłkę meczową, jed-
nak nie dali rady, ale jako pierwsi 
urwali punkt liderowi. 

Nieco poniżej oczekiwań za-
grał ŁAGS-Awanturnik Łowicz, 
który przegrał z LKS Retki 1:3. 
Po pierwszym, długim secie, 
przegranym przez nauczycieli 
30:32, w drugim Awanturnicy od-
nieśli zwycięstwo 26:24. Trzeci 
set ekipa z Retek wygrała 25:23, 
choć przegrywała już 14:18.  
W końcówce siatkarze LKS za-
grali skuteczniej i prowadzili już 
2:1. W czwartej partii Awanturnik 
walczył, ale coś się zacięło i Retki 
zasłużenie wygrały 3:1. Przegrana 
spowodowała spadek Awanturni-
ka na 4. miejsce w tabeli.

UKS Pijarska Łowicz pew-
nie pokonała Dorę Digital. Dora 
w pierwszym i drugim secie była 
wyraźnie słabsza, ale w trze-
ciej była blisko wygranej, prowa-
dząc do stanu 22:21. Dwa ostatnie 
punkty zdobył dla Pijarskiej Jan 
Poński, który wcześniej był mało 
widoczny.  

Najbardziej wartościowym za-
wodnikiem został wybrany Paweł 

Tomala z Pijarskiej, który dobrze 
dzielił piłki w tym pojedynku. 

W gronie najlepiej punktują-
cych zawodników liderem jest Ro-
bert Kowalski (Awanturnik) – 72 
punkty, drugi jest Mariusz Gło-
wacki (LKS Retki) – 62 punkty, 
a trzeci Cezary Markus (Mnichy 
z Południa Głowno) – 54 punkty.  
Najlepiej zagrywającymi zawod-
nikami są na razie Rafał Dudziń-
ski (Korabka) i Tomasz Piwowar-

ski, którzy na koncie mają po 7 
punktujących zagrywek.   zł

  i Lo Łowicz – mnichy z Połu-
dnia Głowno 2:3 (18:25, 19:25, 
25:22, 25:20, 19:21). mVP: cezary 
Markus (Mnichy).

 dora digital – ukS Pijarska 
Łowicz 0:3 (11:25, 14:25, 23:25). 
mVP: Paweł tomala (Pijarska).

 ŁAGS-Awanturnik Łowicz – 
LkS Retki 1:3 (30:32, 26:24, 

23:25, 21:25). mVP: Marcin gło-
wacki (Retki).

 ukS korabka – oSP Seligów 
przełożony.

1. Mnichy z Południa głowno (1) 4 11 12-4

2. UKs Korabka Łowicz (2) 3   8 9-2

3. LKs Retki (4) 4   8 10-6

4. ŁAgs-Awanturnik Łowicz (3) 4   7 9-6

5. UKs Pijarska Łowicz (5) 4   7 9-7

6. Dora Digital Łowicz (6) 4   3 3-10

7. i Lo Łowicz (7) 4   1 3-12

8. osP seligów (8) 3   0 1-9

ekipa i Lo Łowicz jako pierwsza urwała punkt liderowi.
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Szachy | finał Powiatowy sZs

Dwa miejsca w finale wojewódzkim
W dniach 21-22 listopada  

w Pijarskiej SP odbyły się szacho-
we turnieje drużynowe w ramach 
Finału Powiatowego Igrzysk 
Dzieci i Igrzysk Młodzieży Szkol-
nej. Najpierw do rywalizacji przy-
stąpili uczniowie klas I-VI. 

Przybyłe na zawody ekipy 
zdobyły na „dzień dobry” po pu-
charze, gdyż wystąpiły tylko trzy. 
Mistrzem Powiatu zostali gospo-
darze ze Szkoły Pijarskiej, którzy 
pokonali swoich rywali w dwóch 
meczach. Drugie miejsce i awans 
do zawodów rejonowych wywal-
czyli młodzi szachiści SP 1 Ło-
wicz, a trzecie „najpiękniejsza” 
drużyna zawodów SP Domanie-
wice. 

Zwycięska drużyna wystąpiła 
w składzie: Wiktoria Wiśniewska, 
Izabela Przybysz, Jan Beta, Ernest 
Wolski, Szymon Siekiera i Bar-
tosz Bolimowski, nauczyciel w-f 
Damian Górski. 

Do rywalizacji w ramach 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej zgło-

siły się tylko dwie szkoły i od razu 
wywalczyły awans do zawodów 
w Skierniewicach. W meczu i re-
wanżu ekipa SP 1 Łowicz dwa 
razy pokonała szachistów w SP 
Domaniewice 3:1. 

W składzie podopiecznych 
Pawła Wysockiego grali: Marceli-
na Guzek, Paulina Łazarska, Fran-
ciszek Wojciechowski, Emmanuel 
Topolski i Bartosz Dębiński.  

26 listopada cztery drużyny  
z powiatu łowickiego wyjecha-
ły do Skierniewic, by rywalizo-
wać w „jaskini lwa” o awanse do 
zawodów finałowych Wojewódz-
twa Łódzkiego. Faworytami byli 
zawodnicy SP 5 Skierniewice 
i o niespodziankę (czyli o remis) 

było bardzo trudno. Podopieczni 
Bogusława Bodera oczywiście nie 
zawiedli i łatwo pokonali wszyst-
kich rywali, tracąc tylko jeden 
mały punkcik. 

Zawodnicy z ulicy Pijarskiej  
w Igrzyskach Dzieci po bardzo 
zaciętej końcówce turnieju wy-
przedzili po rozegraniu 7 me-
czy swoich rywali. W Igrzyskach 
Młodzieży szachiści SP 1 Łowicz 
poradzili sobie z rywalami, mimo 
iż występowali bez swojego lide-
ra Franciszka Wojciechowskiego. 

Po świetnych występach na-
szych szkół mamy więc dwie dru-
żyny, które 11 grudnia będą wal-
czyły o medale z najlepszymi  
w województwie. Jak dotąd, re-
kordzistką w tych „umysłowych” 
zawodach pozostaje SP Nieborów 
z 7. medalami Finału Mistrzostw 
Województwa.    Fischer
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Gospodarze zawodów 
powiatowych igrzysk Dzieci.

fo
t.

 R
o

B
E

R
t 

c
h

o
jN

o
w

s
K

i



Czwartek  5 grudnia 2019 | Nr 49 (1379) | Rok XXiX www.lowiczanin.info

Sport
ŁoWiCki 
iNFoRmAtoR 
SPoRtoWy 

Siatkarze i Lo Łowicz
urwali punkt liderowi
– mnichom z Południa Głowno. str. 39

W naszych zawodnikach
potencjał jest ogromny
– wywiad trenerem Pelikana. str. 36

koszykówka | 12. kolejka i ligi

Pogoń przerwała zwycięską 
serię Księżaka
Każda zwycięska seria kiedyś się kończy. Po czterech wygranych z rzędu 
koszykarzy Księżaka zatrzymała Pogoń Prudnik. Podopieczni trenera 
Michała Spychała ulegli na wyjeździe Pogoni Prudnik 83:110, a gospodarzy 
do wygranej poprowadził 42-letni Grzegorz Mordzak, który rzucił 33 punkty, 
trafi ając 11 z 14 rzutów z gry oraz 5 z 6 wolnych.

W zespole naszych rywali bar-
dzo dobry mecz rozegrał także 
Marcin Salamonik, który zdobył 
20 punktów. Marcina kibice Księ-
żaka pamiętają z tamtego sezonu, 
kiedy to był podstawowym za-
wodnikiem pierwszoligowej eki-
py Księżaka. 

Pierwsza połowa spotkania 
z Prudnikiem była bardzo wyrów-
nana. Choć po stronie Księżaka 
pojawiały się błędy, udawało się 
utrzymywać równowagę punkto-
wą. Do przerwy łowiczanie stra-
cili trzy punkty, które nie robiły 
wielkiego wrażenia, bo nie z ta-
kich opresji Księżak wychodził. 
Wynik 53:50 wydawał się do-
brym otwarciem drugiej połowy. 

Niestety druga odsłona okaza-
ła się klęską. Gospodarze zaczę-
li mocniej bronić i wykazali się
super skutecznością w ataku. 
Łowiczanie nie potrafi li odpo-
wiedzieć na taką grę i szybko
tracili dystans do miejscowych. 
Ostatecznie przegrali wysoko 
83:110. 

– Wiedzieliśmy, że tutaj gra 
się trudno i stało się to, czego się 
obawialiśmy. Daliśmy się bujnąć 
w drugiej połowie mocnemu ata-
kowi, a przy takiej dyspozycji 
rzutowej nie można aż takich błę-
dów popełniać. To był nasz słaby 
mecz pod względem defensywy. 
Tego już przerzucić się nie dało 
i choć punktów rzuciliśmy spo-
ro, popełniliśmy jeszcze więcej 
błędów w obronie, a do tego spo-
wolniliśmy atak. A to najwięk-
szą korzyść przynosiło nam w 
pierwszej połowie. Powiedziałem 
chłopakom, żeby potraktowali to 
jako ostrzeżenie. Na pewno nie 

jako mocne skarcenie, ale trzeba 
twardo stąpać po ziemi i wiedzieć, 
że przy dobrej dyspozycji prze-
ciwnika, pewne rzeczy nie prze-
chodzą – mówił o meczu trener 
Spychała. 

– Bardzo dobrze, że udało nam 
się wygrać poprzednie mecze, bo 
przeciwnicy byli po prostu słab-
szej klasy, a teraz trzeba z tych 
trzech meczów wyciągnąć wnio-
ski i wiedzieć, co nas może skar-
cić w lidze. Myślę, że to była za-
służona porażka i  nawet wolę, że 
to taka wysoka porażka, niż mia-
łaby się skończyć dziesięcioma 
punktami, bo może byśmy tego 
tak nie odczuli. Liczę, że druży-
na na to pozytywnie zareaguje –  
wnioskuje łowicki szkoleniowiec. 

Po tej porażce Księżacy spadli 
na ósme miejsce w ligowej tabeli 
zaplecza ekstraklasy, ale warto pa-
miętać, że mają o jeden rozegrany 
mecz mniej od rywali, którzy go 
wyprzedzają. zł

12. kolejka i ligi koszykówki mę-
skiej:

 kS Pogoń Prudnik – kS księ-
żak Łowicz 110:83 (25:26, 28:24, 
31:14, 26:19)
księżak: Piotr Robak 27 (2×3), Mi-
kołaj stopierzyński 16 (5×3), Prze-
mysław tradecki 10 (2×3), Mikołaj 
grod 7 i Łukasz Ratajczak 6 oraz Mi-
chał samsonowicz 7, Arkadiusz Ko-

bus 6 (1×3), Mikołaj czyż 4, Michał 
Świderski i Bartosz włuczyński.
Najwięcej dla Pogoni: grzegorz 
Mordzak 33 (6×3) i Marcin sala-
monik 20 (2×3).
Sędziowali: Michał Pogon (Kra-
ków), Marcin olejnik (Luboń)
i Adam Krzemień (Konin). 
komisarz: Krzysztof Kołoszewski 
(Lublin).

zBIGNIew
ŁazIŃSkI

zbyszek.lazinski@lowiczanin.info

księżacy potknęli się w Prudniku, teraz czas na mecz w Łowiczu.
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koszykówka | i liga

Księżacy spadli w ligowej tabeli 
Dobra passa pierwszoligowego 

Księżaka Łowicz została przerwa-
na. Zespół trenera Michała Spy-
chały jechał do Prudnika w roli fa-
woryta, ale walka o wygraną była 
trudna. O wyniku zadecydowała 
słabsza druga połowa łowiczan. 

Lider z Słupska podejmował 
u siebie MKS Elektrobud-Invest-
ment ZB Pruszków i nie zwiódł 
kibiców, będąc zdecydowanym 
faworytem. Wygrał pewnie 84:68 
i nadal prowadzi w I lidze. 

Jednym z ciekawszych poje-
dynków był mecz KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych – PTG Rawl-
plug Sokół Łańcut. Te dwa zespo-

ły są w czołówce I ligi. Górnik 
wygrał 82:76 i jest wiceliderem ta-
beli.   zł

 Wyniki 12. kolejki i ligi koszy-
kówki męskiej (2019.11.16-17): 
Ks Pogoń Prudnik – Ks Księżak 
Łowicz 110:83, KKK Miasto szkła 
Krosno – PBg Biofarm Basket 
Poznań 80:71, gKs tychy – KK ti-
meout Polonia 1912 Leszno 92:82, 
stK czarni słupsk – MKs Elek-
trobud-investment ZB Pruszków 
84:68, weegree AZs Politechnika 
opolska opole – MKs Zetkama 
Doral Nysa Kłodzko 89:65, Ks 
górnik trans.eu wałbrzych – Ptg 

Rawlplug sokół Łańcut 82:76. Pau-
za: wKK wrocław i MUKs Energa 
Kotwica Kołobrzeg.

1. stK czarni słupsk (1) 11 20 919-855

2. Ks górnik trans.eu (3) 10 18 829-747

3. wKK wrocław (2) 10 17 885-816

4. Ptg Rawlplug sokół Łańcut (4) 11 17 966-910

5. gKs tychy (7) 11 17 928-928

6. KKK Miasto szkła Krosno (8) 10 16 751-731

7. KK timeout Polonia 1912 (6) 11 16 910-929

8. kS księżak Łowicz (5) 10 16 881-903

9. Ks Pogoń Prudnik (11) 11 15 928-931

10. MKs Elektrobud-investment ZB (9) 11 15 843-913

11. MKs Zetkama Doral  (10) 10 14 775-826

12. MUKs Energa Kotwica 50 (12) 10 13 815-848

13. weegree AZs Politechnika (14) 10 13 828-865

14. PBg Biofarm Basket (13) 10 12 817-873

koszykówka | Zapowiedź 9. kolejki i ligi    

Trudny rywal w sobotę w Łowiczu
Trudny rywal czeka na koszy-

karzy pierwszoligowego Księża-
ka Łowicz. Nasz zespół w sobo-
tę, 7 grudnia podejmował będzie 
o godzinie 18:00, w hali OSiR nr 1 
w mecz 13. kolejki drużynę KKK 
Miasto Szkła Krosno. 

Rywal jest w naszym zasięgu,
a po 12. kolekcjach plasuje się na 
6. pozycji z takim samym bilan-
sem jak Księżak: 6 zwycięstw i 4 
porażki. Łowiczanie będą chcie-
li się zrehabilitować za wysoką 
porażkę w Prudniku, zatem wa-
tro przyjść na ten pojedynek, po-

nieważ emocje są gwarantowa-
ne. Najmocniejszy zespół Czarni 
Słupsk podejmował będzie u sie-
bie Polonię 1912 Leszno i tu może 
być różnie. Polonię stać na pewno 
na niespodziankę. 

Wicelider z Wałbrzycha zagra 
we własnej hali z GKS-em Ty-
chy i to będzie ostra śląska walka. 
Górnik jest faworytem, ale niespo-
dzianka jest możliwa.  zł

 13. kolejka i ligi koszyków-
ki męskiej (2019.12.07-08): 
Ks Księżak Łowicz – KKK Mia-

sto szkła Krosno (sobota, godz. 
18.00), MKs Zetkama Doral Nysa 
Kłodzko – wKK wrocław (sob., 
godz. 17.00), stK czarni słupsk – 
KK timeout Polonia 1912 Leszno 
(sob., godz. 18.00), MUKs Energa 
Kotwica Kołobrzeg – Ks Pogoń 
Prudnik (sob., godz. 18.00), Ks 
górnik trans.eu wałbrzych – gKs 
tychy (niedziela, godz. 17.30), PBg 
Biofarm Basket Poznań – weegree 
AZs Politechnika opolska opole. 
Pauza: Ptg Rawlplug sokół Łań-
cut i MKs Elektrobud-investment 
ZB Pruszków.

koszykówka | woj. liga mł. U-13 M

Młodzicy przegrali 
jednym punktem w Łodzi

Już cztery mecze mają za sobą  
młodzi koszykarze UMKS Księ-
żak Łowicz z rocznika 2007-
2008. Łowiczanie rywalizują w li-
dze wojewódzkiej młodzików do 
lat 13, ale nadal nie poczuli sma-
ku zwycięstwa. W niedzielę, 24 li-
stopada podopieczni trenera Bar-
tosza Włuczyńskiego byli blisko 
wygranej, jednak przegrali w Ło-
dzi ze Startem 55:56. 

Księżacy przegrali pierwszą 
kwartę 15:20 i musieli gonić wy-
nik. Szansa na wygraną pojawi-
ła się w końcówce. Nasz najlep-
szy zawodnik Jan Doroba, który 
w całym meczu zdobył 40 punk-
tów stanął na linii rzutów wolnych 
przy stanie 56:54 i miał trzy rzu-
ty. Zadanie było bardzo trudne 
i nie ma się co dziwić, że młody 
koszykarz nie zdołał trafi ć trzech 
wolnych. Na zwycięstwo łowicza-

nie muszą jeszcze poczekać, ale 
mamy nadzieję, że już niebawem 
wygrają ligowy pojedynek.  zł

 4. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodzików młodszych 
u-13: sKs stARt Łódź – UMKs 
Księżak-2007 Łowicz 56:55 (20:15, 
9:11, 14:15, 13:14)
księżak: jan Doroba, Antoni Pie-
trzak, Dawid gładki, Ryszard Kur-
czak, Łukasz Pińkowski, Konstanty 
Boguszewski, Kacper Lesiewicz, 
wojciech jabłoński, szymon szy-
gulski, Marcin szczęsny i Marcel 
socha. 

1. ŁKs szkoła gortata Łódź (1) 5 10 351-97

2. KKs Pro-Basket trans Michor (2) 4 7 261-20

3. AZs PwsZ skierniewice (4) 4 7 222-206

4. KKs Bzura-2007 Łowicz (8) 5 7 283-300

5. MKs ósemka skierniewice (3) 4 6 253-229

6. sKs start Łódź (5) 4 5 184-281

7. UMKs Piotrcovia Piotrków (6) 4 5 165-268

8. umkS księżak-2007 (7) 4 4 134-272

księżacy mieli szansę na wygraną w Łodzi.
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CzWARtek, 5 GRudNiA:
 16.30 – hala osiR nr 1 w Łowi-

czu, ul. jana Pawła ii 3; 8. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszyków-
ki juniorów starszych u20: 
umkS księżak-2000 – enea 
Novum/Astoria Bydgoszcz;

Piątek, 6 GRudNiA:
 18.30-21.30 – hala osiR nr 2 w 

Łowiczu, ul. topolowa 2; 5. kolej-
ka XXi Siatkarskich Amator-
skich mistrzostw Łowicza; 

 19.00 – Restauracja Kurs na 
PRL w Łowiczu, ul. Krakowska 
20; 13. edycja XXi otwartych 
mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.;

SoBotA, 7 GRudNiA:
 9.30 – hala osiR nr 1 w Łowi-

czu, ul. jana Pawła ii 3; Xi Puchar 
dyrektora oSiR Łowicz w sza-
chach szybkich;

 11.00 – hala sportowa osiR nr 2 
w Łowiczu, ul. topolowa 2; 7. ko-
lejka wojewódzkiej ligi koszy-
kówki młodziczek młodszych 
u-13 – grupa A: umkS księżak 
– kkS Pro-Basket kutno;

 11.00 – ZsP nr 3 w Łowiczu, ul. 
Powstańców 1863 roku nr 12 d; 
7. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodzików u14 – 
grupa A: kkS Bzura Łowicz – 
AzS PWSz Skierniewice;.

 14.00-17.00 – hala osiR nr 2 w 
Łowiczu, ul. topolowa 2; 2. kolej-
ka XXVii edycji zina iii Łowic-
kiej Ligi Futsalu;

 18.00 – hala osiR nr 1 w Łowi-
czu, ul. jana Pawła ii 3; 13. kolej-
ka i ligi koszykówki seniorów: 
kS księżak Łowicz – kkk mia-
sto Szkła krosno;

NiedzieLA, 8 GRudNiA:
 10.00 – ii Lo w Łowiczu, ul. Ułań-

ska 2 ; iV mistrzostwa Powiatu 
Juniorów w szachach Fische-
ra;

 10.00-13.00 – hala osiR nr 1 
w Łowiczu, ul. jana Pawła ii 3; 3. 
kolejka XXVii edycji Robkol iV 
ligi ŁoLiF;

 11.00 – ZsP nr 3  w Łowiczu, ul. 
Powstańców 1863 roku nr 12 d; 8. 
kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów u16: kkS 
Bzura Łowicz – ŁkS ii Szkoła 
Gortata Łódź;

 12.30 – hala osiR nr 2 w Łowi-
czu, ul. topolowa 2; 5. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
młodzików młodszych u13: 
umkS księżak Łowicz – umkS 
Piotrcovia Piotrków tryb.;

 13.00-16.00 – hala osiR nr 1 
w Łowiczu, ul. jana Pawła ii 3; 3. 
kolejka XXVii edycji Julomax ii 
ligi ŁoLiF;

 16.20-19.40 – hala osiR nr 1 
w Łowiczu; 4. kolejka XXVii edy-
cji kia open i ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu.  Gogo


